
NOVI TEDNIK 

43 - LETO 56 - CELJE. 2 5 . 1 0 . 2 0 0 1 - CENA 300 SIT 

KRALJICA ŠPORTA MAČEHA ATLETOM 
Po sledi nekaterih očitkov na delo predsednika AD Kladivar Jožeta zimska. Stran 7. 

: GREGOR KATIČ 

NE PREZRITE: 

Razkol pri Butu? 

Na mreži, a premalo na preži 

strune znanih Celjanov 
* 

Žabje vabilo 

Peticovi metk\ 

PEKARNISKI LOV 
NA ČAROVNICE 
Presenetljiva zgodba nekdanjega delavca v Pekarni Boč. 

Stran 9. 

KDO SE BOJI 
CMC PUBLIKUMA? 

Številne sodniške zmote (nl)so naključne. Stran 20. 



UVODNIK 

Stigmatizacija 
po celjsko 

Celjski občinski organi so v zloglasnem pisma po-
zvali »k razmisleku, ali je v Celju še primemo prirejati 
rave partye.« Dušebrižniška poteza je celo direktorja 
Celjskega sejma, ki je z oddajanjem prostorov za to-
vrstne zabave lepo služil, prepričala, da rave prepove. 

V Velenju, ki se pogosto postavlja kot »mesto mla-
dih, z nadvse živahno mladinsko kulturo, ki daje me-
stu krila«, bo o prepovedi rave zabav na pobudo župa-
na razpravljal mestni svet, nekateri mestni svetniki pa 
so že na prejšnji seji pozvali k izganjanju hudiča iz 
mesta. 

Stigmatizacija brez primere! Ali vendarle? V poznih 
šestdesetih je takratna celjska socialistična občinska 
oblast na zelo zahrbten način stigmatizirala rocknroll. 
Ko so Kameleoni koncert v Narodnem domu popestrili 
z dimnim efektom (kakšen čudež je to bil takrat), so 
takoj našli razlog in do nadaljnjega (ki se vleče do 
današnjih dni) prepovedali ročk v »biseru celjskega 
meščanstva«. In smo bili izgnani. V gnusne prostore 
samopostrežne menze v Gaberju. In smo bežali pred 
samooklicanimi frizerji, ki so iz ponosa indentifikacije 
s takratno (sub)kulturo - dolgih las - delali vojaške 
pričeske. 

Stigmatizacija te vrste pelje samo v eno - v popoln 
upor terorizmu, ki ga odrasli oblastniki zganjajo nad 
kulturo mladih..Opravičila, da je rave pač tisti, na 
katerega se lepijo mamila in z njimi smrt, niso nič 
drugega kot hinavčenje in sprenevedanje. Iz organizi-
ranih partyjev, kjer je nadzor nad razpečevanjem drog 
še možen, kjer lahko svoje opravijo vsi, od policije do 
nadzornikov in osveščevalcev, kakršen je DrogArt, bo-
mo prišli do skrivaških, bunkerskih, neprijavljenih 
zabav, kjer bodo mladi še bolj izpostavljeni zlu tisoč-
letja, kar droge nedvomno so. 

In naprej - stališče, da je izgon ravea iz mesta rešitev 
zanj in za njegov cvet mladosti, je močno spreneveda-
vo. Je pometanje problema pod preprogo in prelaganje 
odgovornosti na druge. Kajti rave partyji bodo. Če ne 
pod nadzorom, brez njega, če ne organizirano, pa neor-
ganizirano, če ne v našem mestu, pa v sosednjem, če 
ne v sončni deželici, pa pri sosedih. 

Stigmatizacija v tem primeru pomeni zgolj vabilo 
mladim, češ, dajmo, na pustimo se j..., zadenimo se. 

BRANKO STAMEJČIČ 

Poslednja noč 
res poslednja? 
Sobotni rave party odpadel zaradi drog in »političnih razlogov« 

»Rave zabava, ki bi se mo-
rala zgoditi minuli vikend, 
je odpadla predvsem iz po-
litičnih razlogov,« je prepri-
čan organizator Dejan 
Glavnik, ki je doslej v Ce-
lju organiziral že sedem-
najst tovrstnih zabav. Od šti-
risto petdeset pred štirimi leti 
se je število obiskovalcev za-
bav povzpelo že na več ti-
soč. Tokrat so bili nedvom-
no vsi razočarani. 

Morda ni naključje, da je 
datum ravea tokrat sovpadal 
z datumom velikega politič-
nega shoda stranke 
SLS+SKD Slovenske ljudske 
stranke v hali A Celjskega 
sejrria. Je bil tudi to vzrok, 
da Poslednje noči v sosed-
nji hali ni bilo? Kakorkoli 
že, podžupan mestne obči-
ne Celje'Marko Zidanšek 
(tudi član omenjene stran-
ke) tega v svoji izjavi ni na-
vedel, je pa dejal: »Mestna 
občina Celje nasprotuje or-
ganiziranju rave zabav v Ce-
lju. Naše stališče je, da no-
bena >zabava<, katere posle-
dice so tragične, kot je smrt 
mladega človeka, ne opra-
vičuje želje po poslovni us-
pešnosti organizatorja in 
sploh organiziranja takšnih 
zabav.« Tridesetega junija je 
namreč zaradi ectasyja umr-
la 17-letna Celjanka, ki je bi-
la takrat na raveu. 

Direktor Celjskega sejma 
Franc Pangerl ni želel dati 
hale L v najem, je pa pred 
dobrim mesecem dni pove-

dal: »Če takšna gibanja pre-
poveš, pač vzniknejo nekje 
druge. To pomeni, da reši-
tev ni v prepovedi, ampak v 
boljši preglednosti dogaja-
nja in boljši organizirano-
sti. Tudi mi lahko zagotovi-
mo večji red. To lahko hi-
tro vzpostavimo, če je orga-
nizator pripravljen to tudi 
plačati. Tragičnih dogodkov 
pa se ne da preprečiti, lah-
ko jih le zmanjšamo na mi-
nimum.« 

»Ne verjamem, da bodo 
vrata Golovca za nas zapr-
ta,« pravi Glavnik. »Hala L 
je glede varnosti idealna, ker 
ustreza visokim strokovnim 
standardom. Po svojih iz-
kušnjah vem, da so rave za-
bave, denimo v Ameriki, An-
gliji in Nemčiji daleč za na-
mi.« 

Droge 
Na rave prireditvi zaseže-

jo od 20 do 30 tabletk ecstasy-
ja, včasih tudi več kot 300 tab-
letk. Razširjeni so tudi mari-
huana in amfetamini. S tega 
stališča so rave partyji prob-
lematični, pravi načelnik Ura-
da kriminalistične policije Po-
licijske uprave Celje Robert 
Mravljak. Nedavno je sku-
pina z namenom, da tabletke 
ecstasyja pripelje na prizoriš-
če ravea in se ob tem izogne 
pregledu varnostnikov ob 
vhodu, podtaknila droge v in-
validski voziček nekega fan-
ta, ki za to sploh ni vedel. 

»Droge na raveih so. Toda 
slepili bi se, če bi rekli, da jih 
ni tudi v šolah, gostinskih lo-
kalih in diskotekah. Edina re-
šitev tega problema je večje 

osveščanje mladih. V nači 
imamo razširjeno okroglon 
zo, kjer bomo javnosti pn 
stavili rave gibanje. Ta prc 
lem se je pred desetimi 1 
pojavil tudi v zahodni Evr( 
in Ameriki. Le da so drža 
in službe za preprečevanje i 
rabe drog stopile v stik z ( 
ganizatorji v smislu pom( 
in ne prepovedi,« pojasnji 
Dejan Glavnik. Zavrača d 
ke, da za varnost ni posk 
Ijeno. »Ker gre za več tisoči 
di, je nujno potrebno do)i 
varnostnikov, gasilska eki 
kriminalisti, zdravniška e 
pa z zdravnikom in medic 
skim tehnikom. Tu so še i 
sebni prostori in skupine 
DrogArta. Brez tega dos 
sploh ne bi mogli organizi 
ti takšne prireditve.« 

SIMONA SOLIN 

Z venci in svečami 
Ob dnevu spomina na mr-

tve pripravljajo na Celjskem 
številne komemoracije in 
druge prireditve, s katerimi 
bodo počastili spomin in se 
na svoj način poklonili mr-
tvim. 

Mestna občina Celje: 
predstavniki MOC bodo 29. 
oktobra ob 12. uri obiskali 
grobove častnih meščanov na 
mestnem pokopališču in priž-
gali sveče. Delegacije MOC 
bodo jutri, v petek, ob IL uri, 
polagale vence pri Starem pi-
skru (skupaj z Območnini 
odborom ZLSD Celje); 30. 
oktobra, ob IL uri pri spo-
meniku Vojna in mir na Gle-
dališkem trgu, ob 1L30 is-
tega dne na Teharjah in ob 
16. uri še pri grobnici na Go-
lovcu, kjer bo tudi osrednja 
slovesnost in polaganje ven-
ca. 

Komemoracije, ki jih ju-
tri, v petek, pripravljajo kra-
jevne organizacije Zveze bor-
cev Celje, bodo pri plošči OŠ 
Polule ob 11. uri; pri spomin-
skem obeležju V. prekomor-
ske brigade v Mestni četrti 

. Slavko Šlander ob 17.30; pri 
spomeniku v Škofji vasi ob 
10.30; pri grobu padlega par-

tizana na yubečni ob 17. uri; 
pri spominski plošči pri Ga-
silskem domu v Trnovljah ob 
16. uri; ob 12.30 pri spome-
niku na Dobrni; na domači-
ji Dobrotin nad Vojnikom ob 
10. in pri spomeniku NOB 
Vojnik ob 11.30; pri spome-
niku NOB Nova Cerkev ob 
8.30; pred OŠ v Štorah ob 
12. in pred spomenikom na 
Svetini ob 15. uri. Pri grobu 
»Treh padlih partizanov« na 
Visokem - Paški Kozjak bo 
komemoracija danes ob 11. 
uri, pri grobnici talcev na 
Stranicah 31. oktobra ob 10. 
uri. 

Na komemoracijo, ki bo 
31. oktobra ob 10. uri, ko bo 
maša zadušnica v cerkvi na 
Slomškovem trgu 2, vabi svo-
je člane tudi Zveza društev 
mobiliziranih Slovencev v 
nemško vojsko v letih 41-45. 
Območno z d r u ž e n j borcev 
in udeležencev NOB Sloven-
ske Konjice bo skupaj s Spo-
minskim društvom sto fran-
kolovskih žrtev pripravilo žal-
no svečanost ob grobovih žr-
tev na Stranicah 31. oktobra 
ob 10. uri. KO ZB NOB Slo-
venske Konjice bo pripravi-
la komemoracijo ob spome-

niku na pokopališču jutri, v 
petek ob 11. uri. 

V Zrečah bodo žalno sve-
čanost pripravili 31. oktobra 
ob centralnem spomeniku. V 
Vitanju se bodo jutri, v pe-
tek, pred spomenikom NOB 
poklonili padlim učenci tam-
kajšnje osnovne šole. V Laš-
kem bo osrednja komemo-
racija 1. novembra ob 9. uri 
pri spomeniku pri kulturnem 
centru. V Šentjurju bo osred-
nja komemoracija jutri, v pe-
tek ob 12. uri, pri spomeni-
ku padlim borcem. V Šmar-
ju pri Jelšah pripravlja osred-
njo komemoracijo jutri, v pe-
tek, ob 11. uri, pri spomeni-
ku padlim borcem. V Vele-
nju se bodo komemoracije 
začele danes, v četrtek. Prva 
bo ob 15. uri na pokopališ-
ču v Šmartnem, ob 16. uri 
pri spomeniku v Starem Ve-
lenju in ob 17. uri na Tito-
vem trgu pri spomeniku 
»Onemele puške«. 

V Žalcu bo osrednja ko-
memoracija jutri, v petek, ob 
11. uri, pred I. osnovno šolo 
v Žalcu. V Mozirju bodo pri-
pravili osrednjo žalno sveča-
nost 31. oktobra ob 16. uri 
pred spomenikom. 

Interbreiiif dohiteva Laščanc 
Po kratkem zatišju se je 

v začetku tedna spet po-
večal posel z delnicami Pi-
vovarne Union. Lastnika 
je zamenjalo 3,5 odstotka 
vseh delnic, končni kupec 
pa naj bil belgijski pivo-
var Interbrew, kar pome-
ni, da imajo tujci že več 
kot 24-odstotni delež ljub-
ljanske pivovarne. 

Interbrevv se je torej zelo 
približal Pivovarni Laško in 
Radenski, ki imata skupaj 
(uradno) 24,99 odstotka 
delnic Uniona. Ali to pome-
ni, da bodo Belgijci v krat-
kem napovedali prevzem? 

Tudi celjski borzniki raz-
pleta pivovarniške vojne še 
ne upajo napovedati, stri-
njajo pa se, da ne bo več tra-
jala dolgo. Nekdo bo prej 
ali slej moral popustiti, 
vprašanje je le, kdo bo to 
storil, oziroma za kakšno ce-
no bo to pripravljen stori-
ti. 

Nekateri menijo, da bo v 
prevzemni igri uspel tisti, ki 
bo na svojo stran pritegnil 
male Unionove delničarje 
ali pa oba državna sklada. 
Če je to pravi odgovor na šte-
vilna vprašanja, je težko ve-
deti, saj nobena od pivovarn 

ne želi razkriti svoje pra 
strategije, niti tega, s ko 
se dogovarja za podporo. 

V^senci nakupov in pfl 
daj pivovarniških delnici 
je konec minulega tednaj 
Pivovarni Laško zgodila pj 
membnejša kadrovska t 
menjava. Glavni direkij 
Tone Turnšek je odstavil^ 
rektorja trženja Jožeta H« 
sa, ki je v podjetje priš 
pred slabim letom iz Rade 
ske, kjer je bil prav tako' 
rektor prodaje. Hojsa je 
vršilec dolžnosti zameni 
Bojan Kune. 

Odstopili vsi mestni svetnik 
Na četrtkovi seji Mestne 

skupnosti Žalec je odstopi-
lo vseh 12 članov sveta, 
vključno s predsednikom 
Janezom Megličem. 

Minuli teden je davčni inš-
pektor pregledal poslovanje 
mestne skupnosti in naložil 
plačilo dveh milijonov tolar-
jev, ker v mestni skupnosti za 
nekatere račune niso odvajali 
davka na dodano vrednost. V 
mestni skupnosti so se zave-

dali kršitve, vendar davka ni-
so odvajali zato, ker niso naš-
li ustreznega načina - delja-
čunov so namreč plačevali tu-
di z gotovino. Glede na to, da 
sicer ni šlo za utajo ali podob-
ne nepravilnosti, vendarle pa 
je prišlo do kršitve zakonsldh 
določil, so nekako pričakovali 
odstop predsednika sveta 
Mestne skupnosti Žalec, ne pa 
tu3i vseh članov sveta, kar se 
je zgodilo v četrtek. 

Dobro leto pred rednii 
volitvami bodo morali tal 
v mestni skupnosti izvesti" 
domestne volitve, ki jih ^ 
ra volilna komisija razpi^ 
v 15 dneh po prejemu odst" 
ne izjave. Do imenovanja" 
vih članov sveta bo žalski ̂  
pan Lojze Posedel imenoj 
nadomestno vodstvo, kij 
skrbelo za tekoče poslova'1 
mestne skupnosti. 
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Razkol pri Butu? 
Družinsko vzdušje na festivalu SLS+SKD, v ozadju pa grožnje o ločitvi 

Festival SLS+SKD Sloven-
jlte ljudske stranke je v Ce-
ju navidez minil v prijet-
jem družinskem ozračju, 
jlanstvo z družinami, pol-
le mize in dvorana. Orga-
iĵ acija je bila brezhibna, 
ijedsednik stranke mag. 
ânci But se je za moral-

lO podporo zahvalil svojim 
ujbližjim in jih predstavil 
IIodru, od blagega družin-
êga ozračja se je komu 

lorda celo orosilo oko, V 
iKulisju pa je vrelo. 
Predsednik But je v poz-
^avnem govoru festivala 
pozoril predvsem na po-
lembnost preseganja nee-
ptnosti v stranki. Kot je bi-
j pričakovati, But še ni iz-

imena novega glavnega taj-
uka stranke, kar je eden od 
lovodov za razpihovanje 
irasti. Oba kandidata, Celjan 
terko Zidanšek in Novogo-
ičan Milan Turk, sta zago-
avljala, da je odločitev v pred-
ednlkovih rokah in v rokah 
zvršnega odbora stranke, ki 
laj bi o tem odločal ta teden. 

Svetle plati 
festivala 

Na festivalu je But pono-
si, da »združitev SLS in SKD 
i bila napaka«. Po njegovem 
i šlo za zgodovinsko nujo. 
Danes, na festivalu, je pri-
jžnost, da dokončno zaklju-
imo z razpravami o tem, 
do je v stranki iz vrst SLS in 
tdo iz SKD. K sodelovanju 
»povabimo raje tudi vse ti-
ite, ki so odšh iz nje,« je ob 
iplavzu polne dvorane Go-
ovec dejal But. In takoj na-
10 opozoril na novega sovra-
ga: »Danes se pojavljajo no-
ve, za prihodnost bolj nevar-
ne oblike kot je bil komuni-
»m. Gre za procese globali-
iacije.« But je sicer pouda-
fl, da se stranka absolutno 
izvzema za vstop Slovenije 
'Evropsko unijo, vendar ta-

da bo članstvo izkoriš-
čena priložnost, ne pa da bi 

imela v njej drugorazredni po-
ložaj. Stranka je po Butovem 
pozitivno naravnana tudi do 
vstopa Slovenije v zvezo Na-
to. 

Predsednik SLS+SKD je na-
sul tudi nekaj očitkov na ro-
vaš vlade, ki jo pomaga vo-
diti. V nos mu gredo pred-
vsem prepočasnost pri reše-
vanju denacionalizacijskih 
postopkov ter nepravi odnos 
do povojnih pobojev. »Treba 
je poiskati storilce, obsoditi 
njihova dejanja, a hkrati ne 
ustvarjati novega razkola med 
Slovenci,« je prepričan But. 

Udeležence festivala je 
pozdravil tudi celjski župan 
in predsednik celjskega mest-
nega odbora SLS+SKD Slo-
venske ljudske stranke Bojan 
Šrot. O prihodnjih lokalnih 
volitvah je pomenljivo dejal: 
»Nekateri bomo odšli, drugi 
bodo prišli.« Kasneje je po-
jasnil, da se sam o svoji kan-
didaturi za župana prihodnje 
leto še ni odločil. »Če bi bile 
volitve danes, pa ne bi kan-
didiral,« je zagotovil. 

Strankarsko 
umazano 

perilo 
Manj prijeten je bil prejš-

nji večer. V Celjanki naj bi 
potekala strankina okrogla 
miza na temo vključevanja 
Slovenije v Evropsko unijo, 
zadnja v nizu okroglih miz, 
ki so jih pripravili minule dni. 
A se jo je udeležilo natanko 
deset poslušalcev, od tega 
kakšnih pet iz Celja. Ostali 
so prišli iz slovenske prestol-
nice. 

Predsednik stranke Fran-
ci But je v Celje prispel toč-
no in začudeno čakal, kdaj 
se bo vsulo celjsko stranki-
no članstvo, a ga ni bilo. Stran-
karska disciplina je očitno na 
psu. Ko pridejo namreč v Ce-
lje predsedniki drugih strank, 
se mu članstvo sledi na vsa-
kem koraku. Tudi predsed-

nik mestnega odbora stran-
ke Bojan Šrot je prispel s po-
lurno zamudo, ko se je But 
že odločil pričeti z okroglo 
mizo. Marka Zidanška, resne-
ga kandidata za glavnega taj-
nika stranke, so zadržale štu-
dijske obveznosti, zato se je 
pridružil kasneje, pogrešali 
pa smo še vsaj koga od ob-
činskih svetnikov iz vrst 
SLS+SKD Slovenske ljudske 
stranke, ali koga od navidez 
gorečih članov. »Le kako je 
to mogoče?« se je čudil But. 
»V zadnji desetih dneh smo 
imeli okrogle mize v Novi Go-
rici, Novem mestu in Mari-
boru in povsod je bilo od šti-
rideset do sto obiskovalcev.« 
A v Celju je že od nekdaj ne-
mogoče mogoče. To bi Šta-
jerec But že lahko vedel. 

Bojan Šrot je dan kasneje, 
na festivalu, zagotavljal, da 
gre slabo udeležbo pripisati 
slabemu obveščanju članstva, 
ki naj bi potekalo iz Ljublja-
ne. A smo izvedeli, da je bi-

lo osebno obveščeno o okrogli 
mizi celotno članstvo celjske-
ga izvršnega odbora stranke. 
Očitno zaman. »Ne, v celj-
skem mestnem odboru stran-
ke ni nič narobe,« je preprič-
ljivo zagotavljal Bojan Šrot. 
Je kratek stik na relaciji med 
Celjem in Ljubljano? 

Bojan Šrot se je odprl: »Če 
But ne bo določil Zidanška 
za glavnega tajnika stranke 
utegne biti v izvršnem odbo-
ru SLS+SKD Slovenske ljud-
ske stranke še zoprno.« In na-
to lahkotno dodal: »Dosti 
imamo tega, da But okoli se-
be zbira samo črne. Stranka 
je dezorganizirana, pomanj-
kljiva je strankarska discipli-
na. V izvršnem odboru smo 
bili že proti Butovemu pred-
logu, da za glavnega tajnika 
stranke določi Janeza Vrtač-
nika. Sedaj, ko je ta odsto-
pil, zahtevamo, da na njego-
vo mesto postavi Marka Zi-
danška. V nasprotnem prime-
ru popravnega izpita ne bo. 
V izvršnem odboru utegne 
priti do razkola.« 

Bo tajniški 
dvoboj 

usoden? 
Kakšen razkol? Je to napo-

ved možnosti ustanovitve no-
ve stranke? Bojan Šrot je po-
trdil, da je vse mogoče. Da 
imajo Štajerci podporo ne-
katerih Dolenjcev in Primor-
cev. Še posebej da bi se za 
odhod iz stranke zavzeli ti-
sti, ki so vanjo vstopili iz vrst 
Slovenske ljudske stranke. 

In potem je na festivalu na-
stopil kot govornik Bojan 
Šrot. O stranki je, očitno iz 
previdnosti, povedal bolj ma-
lo, a prijazno k besedi pova-
bil Francija Buta. Ta pa je fan-
tovsko naivno pozval k pre-
nehanju notranjih razprtij v 
stranki. Le koliko jih je v dvo-
rani ob tem držalo fige v že-
pu? 

Bojan Šrot in Peter Vrisk 
sta kasneje še precej lobira-

la pri predsedniku za Marka 
Zidanška. Ali sta ga prepri-
čala? To bo predvidoma zna-
no ta teden. Ve se namreč, 
da But podpira Novogoriča-
na Milana Turka. Da bi bil 
volk sit in koza cela so sku-
šali Marka Zidanška prepri-
čati, da bi pristal na mesto 
organizacijskega tajnika 
stranke. Na mesto, ki sedaj 
sploh ne obstaja. Ter na me-
sto, na katerega Zidanšek, kot 
pravi, absolutno ne namera-
va pristati. Po drugi strani pa 
se Zidanšek ne glede na to, 
kdo bo imenovan za glavne-
ga tajnika, ne zavzema za raz-
kol v stranki. »Naredil bom 
vse, kar je v moji moči, da 
do razkola ne pride,« je de-
jal. 

Tik pred zaključkom re-
dakcije smo izvedeli, da se 
Franci But in izvršni odbor 
stranke SLS+SKD Slovenske 
ljudske stranke v torek ni-
sta sestala, da bi odločila, 
kdo bo glavni tajnik stran-
ke. Odločanje so preložili 
za teden dni. 

Da je v stranki očitno mar-
sikaj narobe priča tudi dejs-
tvo, da med Butom in stran-
kino poslansko skupino v 
parlamentu, ki jo vodi Janez 
Podobnik, ni pretirane lju-
bezni. Kako se bo ta mlač-
nost v odnosih končala, se bo 
moralo razbistriti v kratkem. 
Lokalne volitve so pred vra-
ti. Eno je gotovo: morebitni 
razpad stranke zagotovo ne 
bo prinesel sreče na volitvah 
ne staremu ljubimcu 
(SLS+SKD Slovenski ljudski 
stranki) ne novi ljubici (še 
neimenovani stranki v obla-
kih). Če bodo ostali skupaj, 
pa bo to verjetno le navidez-
no. V dobrih družinah se o 
notranjih razprtijah vendar 
ne govori navzven. A ko po-
či, poči silovito! 

NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

IZOBGINSKIH SVETOV 
Premajhen vrtec 

BISTRICA OB SOTLI - V vrtcu Pikapolo-
nica v Bistrici ob Sotli želijo urediti nov 
f̂idelek, s katerim bi rešili prostorsko sti-

V vrtcu imajo dva oddelka s skupno 39 
otroki dveh starostnih skupin, s čimer že 
Presegajo normative. To je bil tudi pogla-
'̂̂ ni razlog za zavrnitev vpisa šestnajstih 

''rok. Nov oddelek naj bi uredili v bistriš-
zdravstvenem domu, predvideni stroški 

'^naj bi znašali okoli tri milijone tolarjev. 
IBoJ) 

V rdečih številkah 
., 'Logatec - Rogaški svetniki na zadnji se-
'niso soglašali z imenovanjem Janeza Čak-
^ Za direktorja Javnega zavoda Zdravstve-
nega doma Šmarje pri Jelšah. Zdravstveni 
oin je do polovice tega leta ustvaril za več 

milijon tolarjev izgube, lani pa je ta zna-
dobrih 21 milijonov tolarjev. Po Čakše-

besedah naj bi bili vzroki za to v dražjih 
J"^anjih storitvah, večji poraba materiala, 
1'̂ oških amortizacije in stroških dela. Med 
ê timi zdravstvenimi postajami sta le dve. 

in sicer v Kozjem in Podčetrtku, poslovali 
pozitivno. (BoJ) 

Po graščini še park 
ROGATEC - Po Gradu Str mol je status kul-

turnega spomenika s sprejetjem občinskega 
odloka dobil tudi park ob graščini. Pod okri-
ljem Zavoda za varstvo naravne in kulturne 
dediščine v Celju bo izdelan konservatorski 
program predstavitve parka. S tem bo lahko 
zavod projekt prijavil na letošnji razpis mi-
nistrstva za kulturo za sofinanciranje kul-
turnih projektov za leti 2002 in 2003. (BoJ) 

Za desetino dražji 
dimnikarji 

LAŠKO - V laški občini opravljata dimni-
karske storitve dve podjetji, Dimnikarstvo 
Celje in Dimnikar Radeče. V obeh podjetjih 
so občino zaprosili za uskladitev cen z rast-
jo drobnoprodajnih cen še pred začetkom 
kurilne sezone. Predlogu so laški občinski 
svetniki ugodili, tako da so cene dimnikar-
skih storitev na območju celotne laške obči-
ne z oktobrom višje za 9 odstotkov. (IS) 

POSVETU 

Bioteroristi 
napadajo 

NEW YORK, 24. oktobra 
- V ZDA sta zaradi okužbe z 
bakterijo vraničnega prisa-
da umrla dva uslužbenca 
poštnega urada v Washing-
tonu, kjer urejajo pošto kon-
gresnikov. Z bakterijo antrak-
sa sta okužena še dva poštna 
uslužbenca v Washingtonu, 
ki se zdravita v bolnišnici. 
Direktor ameriške poštne 
službe John Potter je ob tem 
ponudil milijon dolarjev na-
grade za informacije o bio-
teroristih, ki delujejo prek 
pošte. Antraks je v ZDA do-
slej zahteval tri življenja, de-
vet ljudi pa je zbolelo. 

V torek so bakterije antrak-
sa odkrili tudi v zgradbi, kjer 
sprejemajo pošto za Belo hi-
šo. Novinarji so Busha več-
krat vprašali, ali se je testi-
ral zaradi morebitne okuž-
be, ta pa je odločno zatrdil, 
da nima antraksa, o testira-
nju pa ni govoril. Ameriško 
pravosodno ministrstvo je v 
torek prvič doslej nakazalo 
na morebitno povezavo med 
terorističnimi napadi na 
ZDA 11. septembra in pošilj-
kami antraksa. V »okuženih« 
pismih je bil naveden datum 
IL september, vsebovala pa 
so v polomljeni angleščini na-
pisana protiameriška in pro-
tiizraelska gesla. Pravosod-
no ministrstvo je objavilo tri 
pisma v upanju, da bo kdo 
prepoznal pisavo ali kaj po-
dobnega, saj je preiskava še 
vedno v temi. 

Pravosodni minister John 
Ashcroft je ob objavi pisem 
povsem resno izrazil upanje, 
da si bo javnost besedilo in 
črke vtisnila v spomin, tako 
da bodo vedeli, na kaj naj bo-
do pozorni, preden odprejo 
pismo. Ob tem je zanemaril 
dejstvo, da če bo kdo prebral 
besedilo, bo to verjetno šele 
potem, ko bo pismo z antrak-
som že odprl. 

Medtem ameriško letals-
tvo še naprej napada taliban-
ske položaje, njihove poseb-
ne enote pa so začele z vo-
jaškimi operacijami znotraj 
države. Tako sodelujejo s si-
lami Severnega zavezništva, 
ki so začele ofenzivo na tali-
banske položaje v dolini Da-
re Souf južno od Mazar-i-Ša-
rifa. Vse pogosteje pa iz Af-
ganistana poročajo o civil-
nih žrtvah napadov, po na-
vedbah afganistanskih virov 
naj bi umrlo že okoli tisoč 
ljudi. 

Kursk znova 
na površju 

MOSKVA, 23. oktobra -
Potopljeno rusko jedrsko 
podmornico Kursk, ki jo je 
nizozemski vlačilec Giant-4 
dvignil z dna Barentsovega 
morja in jo odvlekel do do-
kov Rosljakovo v bližini Mur-
manska, so po 14 mesecih 
dvignili na površje. Ekipa 
preiskovalcev si je od zunaj 
že ogledala razbitino, v no-
tranjost pa bodo vstopili 
predvidoma v treh dneh, ko 
naj bi se posušila notranjost 
podmornice. 



Celjska sramota 
Razveljavljen razpis za izbiro izvajalca del za izgradnjo centralne čistilne naprave v Celju 

Celje, nekoč imenovano tudi biser 
ob Savinji, izgublja zadnja leta svoj 
sijaj tudi z negativnimi potezami na 
različnih področjih. Še en prvovrsten 
zaplet se je namreč zgodil ta teden, 
ko se je celjski župan Bojan Šrot od-
ločil razveljaviti razpis za izbiro iz-
vajalca za izgradnjo centralne čistil-
ne naprave v Celju. 

In čemu? Zaradi tega, ker je v jav-
nost pricurljala vest, da je na javnem 
razpisu za gradnjo centralne čistil-
ne naprave uspelo avstrijsko podjet-
je Va Tech Wabag v sodelovanju z 
Gorenjem in Vegradom. In v čem je 
problem? Da je ta vest pricurljala v 
javnost teden dni prej, preden bi sme-
la. Nerodno je, ker je bil javni raz-
pis objavljen v evropskem in sloven-

skem uradnem listu, izgradnjo pa bo 
v veliki meri sofinanciral evropski 
sklad ISPA, kjer do sredstev ni mo-
goče priti ravno z levo roko. V nas-
protju z zahtevo Evropske komisije 
in Mestne občine Celje je bila infor-
macija o izboru izvajalca lansirana 
v medije pred dokončno odločitvijo 
komisije, kar kaže na veliko nepro-
fesionalnost tistih, ki so to storili. 
Člani komisije morajo namreč pod-
pisati pisno izjavo o molčečnosti. 

Komisijo sestavljajo: predstavnik 
Ministrstva za okolje in prostor, dva 
predstavnika Evropske unije, dva iz 
Mestne občine Celje, opazovalec iz 
Central Finance and Contracting Unit 
in predstavnik evropske delegacije. 
V komisiji sta tudi po dva tehnična in 

finančna eksperta ter administrativ-
na sodelavca. Imena članov komisije 
naj bi bila tajna. Ne ve se, od kod so 
informacije prišle v javnost. Dejstvo 
pa je, da je časnik Finance že v petek 
objavil tekst, ki nesporno namiguje 
na to, da »izbrani« Avstrijci niso bili 
najcenejši. V omenjenem časniku so 
tudi zapisali, »da naj bi bil na delu 
zopet celjski gradbeni lobi, ki ima 
podporo celjskega župana.« Iz celj-
skega podjetja VO-KA zadeve za ome-
njeni časnik niso želeli komentirati z 
obrazložitvijo, da mora delo komisi-
je potrditi še Evropa, njihov odgovor 
pa da pričakujejo šele ta teden. 

Zaradi vsega tega se je celjski župan 
Bojan Šrot v torek popoldne odločil, 
na podlagi posveta z direktorjem jav-

nega podjetja Vodovod-Kanalizacije 
Markom Cviklom, da Evropski komi-
siji predlaga razveljavitev razpisa za 
izbiro izvajalca za izgradnjo central-
ne čistilne naprave v Celju ter ji pred-
laga ponovitev celotnega postopka iz-
bire. Poleg sramote, ki si jo s tem ne-
hote nakoplje Celje, bodo škodo ob-
čutili tudi Celjani. »Zaradi navedene-
ga bo namreč pričetek gradnje centralne 
čistilne naprave v Celju kasnil za ne-
kaj mesecev, kar hkrati pomeni, da bo-
do Celjanke in Celjani še nekaj mese-
cev dlje plačevali takso za obremenje-
vanje voda,« je zapisano v občinskem 
sporočilu za javnost. Komu je torej v 
interesu, da je prišlo do omenjenega 
zapleta? 

NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 

Prekratka proračunska odeja 
župani in poslanci Savinjske statistične regije opozarjajo državo, da razvoju regije nameni 

premalo denarja. 
Na ponedeljkovem srečanju žu-

panov in poslancev Savinjske sta-
tistične regije v Žalcu so največ 
pozornosti namenili izvrševanju 
zakona o regionalnem razvoju ter 
pomanjkanju denarja za izvrše-
vanje regijskega razvojnega pro-
grama. 

V na trenutke ostrih pogovorih 
so župani in direktor Razvojne 
agencije Celje Boris Klančnik pou-
darjali, da so regionalni razvojni 
program pripravili in podprli za-
to, ker verjamejo vanj in v izho-
dišča, ki jih ponuja. Državo je na 
srečanju v Žalcu predstavljal dr-
žavni sekretar za regionalni raz-
voj Igor Strmšnik, ki je povedal, 
da po nekaterih podatkih ministr-
stev za regionalni razvoj tudi pre-
ko javnih razpisov namenijo 160 
milijard tolarjev. Župani se s temi 
številkami niso strinjali, saj tudi 
sicer obstajajo zelo različni podatki 
o tem, koliko denarja konča v re-
gijah. 

Hkrati je sekretar Strmčnik opo-
zoril na nujnost ustanavljanja po-
krajin in povedal, da regionalni raz-
vojni program Savinjske regije še 
preverjajo. Sicer se tako v državi 

kot v občinah zavedajo, da je prvi 
regionalni razvojni program, izde-
lan in potrjen v Savinjski statistič-
ni regiji, osnova za partnerski od-
nos, pogovore in primerjavo z dr-
žavnim razvojnim programom, ki 
so ga predstavili minuli teden. Po 
podatkih je neposredno za regio-
nalni razvoj v proračunu za leto 
2002 namenjenih nekaj manj kot 
štiri milijarde tolarjev ter približ-
no še enkrat toliko Pharovih sred-
stev. Skoraj milijardo tolarjev, pri-
dobljenih iz evropskih sredstev, bodo 
namenili za vodooskrbo, dodatna 
milijarda tolarjev pa je namenjena 
za posebnosti v regijskih razvojnih 
programih. 

Na srečanju v Žalcu so se odloči-
li, da bo prva naloga posebnega žu-
panskega telesa (sestavljeno je iz žu-
panov, kjer so sedeži upravnih enot 
in predstavnika agencije), naj pre-
veri vsa sredstva, ki jih država na-
menja za regionalni razvoj. Za za-
četek bodo s pomočjo poslancev po-
skusili v državnem proračunu poi-
skati dodatna sredstva za povečan-
je poplavne varnosti, kar je eden 
pomembnejših skupnih projektov 
savinjske regije. 

REKLI SO: 
»Odeja, s katero smo pokriti, je pre-

kratka - glava je sicer na toplem, noge 
pa gledajo ven.« 

Direktor RRA Boris Klančnik o dr-
žavnem proračunu za prihodnji dve 
leti. 

»Država je v regionalnem delu pro-
računa ubožna, ne more ravnati kot bo-
gata teta. Pričakujete, da se bo država 
obnašala kot dedek Mraz, ki vam bo 
prinesel denar - ta pa bo prišel v regijo 
šele takrat, ko bodo ustanovljene regi-
je, saj občinam ni moč zaupati te nalo-
ge, ker je niso sposobne opravljati.« 
- Sekretar Igor Strmšnik o razporeja-

nju denarja. 
»Minister ali vlada nikoli ne pride pred 

občane - to moramo storiti župani in 
jim odgovarjati. Zato >a la vam vera<, da 
ste prišli.« 

Velenjski župan Srečko Meh sekretar-
ju Strmšniku. 

»Država nam odgovarja tako, da po-
skuša prikazati, koliko denarja daje ob-
činam - to pa so številke, v katere nihče 
ne verjame... Če bi kdo izračunal, ko-

liko denarja se porabi za prijavo na raz-
pise, bi marsikoga bolela ^ava.« 

Poslanec in vranski župan Franc Su-
šnih. 

»Mogoče bomo skupaj ugotovili, da 
se iz Ljubljane čisto lepo vodi regijski 
razvoj.« 

Sekretar Igor Strmšnik o priprav-
ljenosti države na izzive, ki jih po-
nuja regijski razvojni program. 

»Problem je treba reševati z refor-
mo državne uprave, pa ne tako, da 
na enega sposobnega birokrata za-
poslijo tri mlade, ki ne zanjo nič. 
Igra je preveč resna, da bi jo igrali 
nepošteno ali zgolj zato, da jo igra-
mo.« 

Direktor Boris Klančnik o birokra-
ciji. 

»Država daje denar tudi za plačeva-
nje svojih neumnosti (normativi v vrt-
cih, kulturnih domovih....); pri regio-
nalnem programu pa se pogovarja po 
občutkih. Ti so za v posteljo, ne pa za 
pred vlado.« 

Žalski župan Lojze Posedel. 

Naborniki pred komisijo 
v tem tednu se v vseh šestih spodnjesavinjskih občinah zbirajo na-

borniki. 
Naborna komisija, ki jo vodi major Zdenko Trpin, je vpoklicala 317 

nabornikov, letnik 1983 in starejše. Prvi nabor je bil v ponedeljek v Pre-
boldu (na fotografiji), nato še v Taboru in na Vranskem. Z nabori bodo v 
Spodnji Savinjski dolini zaključili jutri, ko se bodo v Žalcu pred naborno 
komisijo zvrstili vojaški obvezniki rezervne sestave in zamudniki. TT 

Steklarna dobila 
zdravilišče 

Uprava Slovenske razvojne druž-
be je sklenila, da bo večinski de-
lež, ki ga ima v Zdravilišču Rogaš-
ka, prodala konzorciju, v katere-
ga so se povezale družbe Rogaška 
Crystal, Zdravstvo, Plod in Mesni-
ne Žerak. 

O prodaji bo dokončno odločal 
nadzorni svet Srda, ki se bo predvi-
doma sestal 5. novembra, koliko de-
narja bodo morali odšteti novi last-
niki, pa za zdaj še ni znano. Po ne-
katerih podatkih naj bi bil ostanek 
državnega premoženja v zdravilišču, 
ki obsega zgradbo nekdanje uprave, 
grafični muzej, kotlovnico, hotel 
Boč, nekaj zemljišč, parkovne povr-
šine ter vrtini mineralne in termal-
ne vode, vreden okoli 80 milijonov 
tolarjev. 

Kot je znano, se je poleg konzorci-
ja, v katerega so se partnersko pove-
zali Rogaška Crystal s hotelom Soča, 
družba Zdravstvo, oziroma njegov ve-
činski lastnik Diagnostični center z 
Bleda, podjetje Plod iz Slovenske Bi-
strice, ki ima hotela Sava in Zagreb, 
ter Mesnine Žerak iz Rogatca, ki imajo 
v lasti hotel Slatina, na razpis prijavi-
lo tudi podjetje Svit oziroma njegov 
lastnik Jože Pipenbaher. Ta ima v Ro-
gaški Slatini med drugim v lasti naj-
večji hotel Donat, ki pa naj bi ga v 
kratkem prodal. JI 

PO DRŽAVI 

Smrt 
porodnice 

LJUBLJANA, 20. ok-
tobra - V soboto zjutraj 
je na porodniškem od-
delku v ljubljanskem kli-
ničnem centru (KC) po 
porodu umrla porodni-
ca, zaradi suma zdravniš-
ke napake pa je strokovni 
direktor KC Zoran Ar-
než odredil interni stro-
kovni nadzor. Vsebina 
poročila komisije, ki je 
nadzor izvajala, v torek 
še ni bila znana javno-
sti. Kot je dejal Arnež, 
so se po burni razpravi 
odločili, da potrebujejo 
dodaten rok za dopolni-
tev in razjasnitev dejstev. 
Zato bo komisija pripra-
vila dopolnjeno poroči-
lo, ki bo vsebovalo do-
datna dejstva, s kateri-
mi bodo uspeli natanč-
no opredeliti vzroke 
smrti. 

Aretacija 
publicistov 
Ljubljana, 22. okto-

bra - V ponedeljek zve-
čer so policisti na Tom-
šičevi ulici v Ljubljani 
aretirali skupino članov 
Direkcije Rolanja po sce-
ni (rubrika v tedniku 
Mladina). Ta se je po red-
nem sestanku v Pen klu-
bu, kjer se sestaja že pet-
najst let, ob odhodu za 
kratek čas zadržala še 
pred vhodom v Pen klub 
in nadaljevala nedokon-
čano diskusijo. Mimoi-
doča policista sta posku-
šala legitimirati člane Di-
rekcije Rolanja, ne da bi 
se predstavila. Ko so člani' 
Direkcije Rolanja odklo-
nili legitimiranje, so jih 
odpeljali na sedež poli-
cijske postaje na Trdino-
vi v Ljubljani, kjer so jiti 
zadržali dve uri. Pri tem 
jim še vedno niso hoteli 
navesti razlogov, zakaj so 
jih aretirali. Zaradi tak-
šnega ravnanja policistov 
je ministrstvo za notra-
nje zadeve že prejelo vr-i 
sto protestov, od Društva 
novinarjev Slovenije do 
Mirovnega inštituta Slo-j 
venije. 

Kadilsko 
prehodno 
obdobje 

BRUSEU, 23. oktobra 
- Evropska komisija je 
predlagala, da Evropska 
unija v pristopnih poga-
janjih državam kandidat-
kam, ki so zahtevale pre-
hodna obdobja za nižjo 
stopnjo trošarin na ciga' 
rete, za omejen čas dveh 
ali treh let odobri zača-
sen odstop od pravnega 
reda EU na tem področ-
ju. Za Slovenijo, ki ĵ  
zahtevala dveinpolletnc 
prehodno obdobje oiij 
predvidenega datum^ 
vstopa v EU, komisija 
predlaga odobritev dve-
letnega prehodnega ob-
dobja. 



AKTUALNO 5 

Da ne bi 
prehitro 

umrli 
Brez našega sodelovanja so zdravniki nemočni -

Kako so pripravljeni na preventivne preglede odraslih v 
srednjih letih? 

vprašalniki so razmnoženi , 
jltuverte napisane. Velik del so jih 
na celjskem območju poštarji tu-
ji že razdelili. Čas je torej, da vza-
mete pisalo v roke in kar najbo-
lje odgovorite na vprašanja. Na 
o s n o v i vaših odgovorov bodo 
zdravniki ocenili, če vas ogroža-
jo bolezni srca in ožilja. Če boste 
med tistimi, ki bodo zbrali tri in 
več točk, vas bodo med prvimi po-
vabili na preventivne preglede. 

V petih letih bo moral vsak splo-
šni zdravnik pregledati vse svoje pa-
ciente v starosti od 35 do 65 let 
(moški) oziroma 45 do 70 let (žen-
s k e ) . To pa praviloma za družin-
ske zdravnike ne bo tako prepro-
sto, saj ima večina polno zasedene 
ambulante že samo z bolniki. Kljub 
êmu pozdravljajo nacionalni pro-

gram preprečevanja srčnožilnih bo-
Ezni. Pripombe, da so že doslej že-
leli delovati preventivno, pa za to 
ni bilo plačnika, ali pa, da je pred-
viden način financiranja mogoče ra-
zumeti tudi kot izraz nezaupanja 
do resnosti njihovega dela, vseeno 
n i s o redke. Še bolj pogosta pa je 
ocena, da jih je ministrstvo za zdrav-
je vrglo v veliko akcijo še preden 
so bile dogovorjene vse podrobno-
sti (na primer, kdo je plačnik kar 
velikih stroškov razpošiljanja vpra-
šalnikov) . 

Splošne 
ambulante v prvi 

linyi 
Nacionalni program korenito 

spreminja delo v splošni ambulan-
ti. saj bo zdravnik moral (k temu 

po novem zavezujejo navodila 
Ittiinistrstva za zdravje) veliko ča-

znanja in naporov nameniti pre-

prečevanju bolezni srca in ožilja. 
O rezultatih, doseženih na področju 
preventive, bo vsak splošni zdrav-
nik poročal regijskemu zavodu za 
zdravstveno varstvo, ta pa Inštitu-
tu za varovanje zdravja Republike 
Slovenije. Podatke, pomembne za 
vrednotenje opravljenega dela, bo-
do analizirali v Ministrstvu za zdrav-
je Republike Slovenije. Če preven-
tivni pregledi v določeni ambulan-
ti ne bodo opravljeni v predvide-
nem obsegu, se bo vanjo stekalo 
manj denarja, več pa ga bodo pre-
jeli tam, kjer bodo opravili vse po 
načrtih ali pa bodo načrte prese-
gli-

»Preventivna dejavnost predstavlja 
v uvajalnem obdobju dodatno obre-
menitev za zdravstvene delavce, že 
sedaj preobremenjene z delom. 
Zdravniki bomo svoj delovni čas 
prilagodili izvajanju preventivne 
dejavnosti in zato takrat ne bomo 
vedno na razpolago za kurativne 
preglede,« pravi Jana Govc Eržen, 
dr. med., specialistka splošne me-
dicine in regijska koordinatorka za 
preventivno zdravstveno varstvo 
odraslih v celjski regiji. 

Preveč na hitro -
in prepozno 

Kako so na uresničevanje pro-
grama pripravljeni v zdravstvenih 
domovih, v posameznih ordinaci-
jah? Kakšna so pričakovanja, kak-
šni strahovi? 

Mag. Brane Mežnar, dr. med., 
direktor Zdravstvenega doma Ce-
lje: »Cilj novega preventivnega pro-
grama, da bi s pomočjo preventiv-
nih pregledov odkrili bolj ogrože-
ne posameznike, še predno zboli-
jo za katero od bolezni srca in oži-
lja, seveda pozdravljamo. Sama iz-

vedba, ki so nam jo v celoti prepu-
stili, je organizacijsko izredno zah-
tevna. Poleg tega še vedno ne ve-
mo, kdo bo kril na primer stroške 
v zvezi s pošiljanjem vprašalnikov. 
V celjskem zdravstvenem domu jih 
je kar za 3 milijone tolarjev - brez 
dela, seveda. Skrbi nas, kakšen bo 
odziv ljudi. Upamo, da bodo od-
govorili na vprašalnike in se tudi 
odzvali povabilu na pregled. Kako 
bomo potem zmogli dodatno de-
lo, pa si še težko predstavljamo. 
Druge rezerve, kot morda omeje-
vanje pogostosti obiskov kroničnih 
bolnikov, skoraj ni. Čas, ko bo za-
radi uspešne preventive v ambulan-
tah manj bolnikov, je odmaknjen 
daleč v prihodnost. Prva leta jih lah-
ko pričakujemo kvečjemu več kot 
doslej, saj se jim bodo pridružili 
na novo odkriti.« 

Ida Kramer, dr. med., direktori-
ca Zdravstvenega doma Mozirje: »V 
petih letih bomo morali preventiv-
no pregledati več kot 2 tisoč pa-
cientov. Pri tem bo obremenitev po-
sameznih zdravnikov zelo različ-
na, saj imajo nekateri vpisano pre-
težno starejšo populacijo, ki je tu-
di pogosteje bolna. Isti zdravniki 
bodo obremenjeni tudi z največ 
preventivnimi pregledi. Eden med 
njimi bo na primer moral pregle-
dati preko 900 ljudi. Bojim se, da 
ne bodo zmogli vsega dela v red-
nem delovnem času. Ti zdravniki 
so seveda zaskrbljeni, nekateri mlaj-
ši, ki še nimajo preveč bolnikov, 
pa so navdušeni. Vsi pa se bojimo 
obilice dodatnega administrativne-
ga dela, ki nam že sedaj krade vse 
preveč časa. O novih stroških, ki 
jih zavarovalnica ne plača, je ško-
da besed. Upam, da bodo krili vsaj 
stroške zdravstvenovzgojnega sve-
tovanja. V najkrajšem času name-

ravamo oblikovati skupino za zdrav-
ljenje debelosti, pa bomo videli. 
Sicer pa kot zdravniki preventiv-
nemu programu ne nasprotujemo, 
mislimo pa, da ni prav, da je vse 
padlo na nas. Če je program tudi 
izvedljiv, pa bomo videli.« 

Organizacija dela ob vključe-
vanju preventivnih pregledov v 
redno dejavnost v velikem zdravs-
tvenem domu, kakršen je celjski, 
še ni povsem dorečena. Razmiš-
ljanje, da bi morda enkrat teden-
sko posamezni zdravnik delal iz-
ključno preventivo, v praksi sko-
raj ni uresničljivo, zato posamez-
ni zdravniki predlagajo, da bi pre-
ventivne preglede delali na začet-
ku ali na koncu delovnega časa. 
Podobno se odločajo tudi drugod 
v regiji. 

Franc Božiček, dr. med.. Zdravs-
tvena postaja Bistrica ob Sotli: »Vpra-
šalnike smo najprej razdelili pacien-
tom, ki so prišli v ambulanto, nato 
smo jih začeli pošiljati po pošti. 
Lepo postopoma. Z administraci-
jo, ki sedaj najbolj prizadeva me-
dicinske sestre, je ogromno dela. 
Toda pomembno je, da začnemo. 
Sčasoma bo preventiva prišla v ru-
tino. Ne bojim se dodatne obreme-
nitve, saj pregled ni zahteven in ne 
terja pretirano veliko časa. Bolj se 
bojim, da vabljeni ne bodo prišli, 
vsaj ne tisti, ki jih že doslej ni bilo 
in bi bili najbolj potrebni obiska 
pri zdravniku.« 

Jože Hlačer, dr. med., zasebni 
zdravnik v Slovenskih Konjicah: 
»Program je načelno zasnovan ze-
lo dobro, čeprav so se zanj odloči-
li pozno. Zdravnik zasebnik je že 
do sedaj lahko veliko naredil na pre-
ventivnem področju, po novem pa 

je v to tudi finančno prisiljen. De-
lo bo tudi bolj ciljano in podprto s 
statistiko. V naši ambulanti bomo 
najprej skušali pritegniti tiste pa-
ciente, ki so pri nas prijavljeni, pa 
jih še ni bilo na spregled. Izraču-
nali smo, da bo treba preventivno 
pregledati približno tri paciente na 
teden. Za vsakega potrebuješ 20 mi-
nut čistega časa, torej brez telefo-
nov in drugih motenj. V vedno polni 
ambulanti je to kar težko. Pa bo 
šlo. Bolj me skrbi, kako se bodo 
ljudje držali zdravnikovih navodil 
za bolj zdravo življenje. Bojim se, 
da je poskus, vsaj kar se tiče zdravs-
tvene vzgoje, prišel prepozno. Za-
skrbljen sem tudi zaradi navodila, 
naj na nadaljnje preiskave ne poši-
ljamo preveč bolnikov. Kaj je to, 
preveč? Vsakršno omejevanje je po-
seganje v stroko in bolnikove pra-
vice.« 

Začetek dolge 
poti 

Uresničevanje nacionalnega pro-
grama preprečevanja srčnožilnih bo-
lezni se je pričelo. Pravočasno ali 
prepozno, dobro ali slabo priprav-
ljen, dorečen ali nedorečen. Nje-
gov uspeh je bolj kot od zdravni-
kov, ki ga jemljejo tudi za svojega, 
odvisen od vseh tistih, ki so vanj 
vključeni. Od vsakega posamezni-
ka, ki je dobil ali bo v naslednjih 
petih letih dobil najprej vprašalnik 
in kasneje še vabilo za obisk pri 
svojem zdravniku. Od tega, kako 
resno bo odgovoril na vprašanja, 
ali bo obiskal zdravnika in pred-
vsem - ali bo upošteval njegove na-
potke. Program je torej potreben, 
če pa bo tudi uspešen, bo pokazal 
čas. 

MILENA B. POKLIČ 

Dnevi športne medicine 
v Celju so bili konec tedna že 

Enajsti Dnevi športne medicine 
Slovenije, ki jih organizirajo 
Nravstveni dom Celje, Slovensko 
^(Iravniško društvo in Združenje 
"Medicine dela, prometa in športa 
Slovenije. 

Dvodnevni seminar je bil name-
•"̂ l̂ n vsem zdravnikom in ostalirri 
I Sodelavcem, ki se ukvarjajo s šport-
no medicino, pa tudi trenerjem, ma-
N e m klubov in reprezentanc, 
peležilo se ga je blizu sto slušate-

iz Slovenije in Hrvaške. 
^ petek so osrednjo strokovno po-

^rnost namenili poškodbam šport-
likov, še pred tem pa so na seji, ki 

sklical Ohmpijski komite Slo-
sprejeli Deklaracijo o 

^ravstvenem varstvu športnikov, 
•"hunski ortopedi iz vseh sloven-

skih bolnišnic, pa tudi iz tujine, so 
obravnavali najpogostejše poškod-
be pri vrhunskih športnikih. Kot 
poudarja vodja Medicine dela, pro-
meta in športa v celjskem zdravs-
tvenem domu Rudi Čajavec, dr. 
med., so osrednjo pozornost name-
nili izmenjavi strokovnih stališč o 
vprašanju, kako ustrezno pričeti z 
zdravljenjem vrhunskega športni-
ka neposredno po poškodbi oziro-
ma isti dan, kot se je poškodoval. 

Sobota je bila namenjajo prehrani 
športnikov, pri čemer jim je kot os-
nova služila knjiga »Medicina špor-
ta-prehrana« Rudija Čajevca, ki je 
skupaj s sodelavci celovito obde-
lal vsa ključna vprašanja prehrane 
športnikov. Uvodne besede je pris-
peval eden izmed recenzentov knji-
ge, profesor dr. Dražigost Pokom. 

Razen o prehrani so spregovorili 
še o dopingu v športu. 

Dneve športne medicine so za-
ključili z 21. memorialom Toma 
Krasnova v košarki med ekipami 
zdravnikov posameznih bolnišnic 
in zdravstvenih domov. Memorial 
je bil istočasno tudi državno prvens-
tvo, organiziralo pa ga je zdravniš-
ko športno društvo Celje. Zmagala 
je ekipa Maribora pred Ljubljano 
in Celjem. 

MBP 

Memorial Matjažu 
Lovšinu 

20. oktober je svetovni dan os-
teoporoze, bolezni, za katero zlasti 
v Evropi in Severni Ameriki zbo-
leva vedno več ljudi. Zaskrblju-
joč je podatek, da zaradi te bo-
lezni tudi pri nas med starejšimi 
hitro narašča število zlomov, ki 
so lahko tudi usodni. 

Tudi to je bil eden izmed razlo-
gov za sobotno srečanje obolelih in 
njihovih zdravnikov v Termah Zre-
če, kjer je bila organizirana tudi pr-
va šola za osteoporozo. Srečanje, 
ki sta ga organizirali Zveza društev 
bolnikov z osteoporozo Slovenije 
in društvo bolnikov Terme Zreče -
Celje, je bilo posvečeno spominu 
na ortopeda, vodjo zdravstva v Ter-
mah Zreče, Matjaža Lovšina, dr. 

med., enega izmed pobudnikov, da 
so se tudi na Celjskem bolniki orga-
nizirali v društvo. V njegov spomin 
je na slovesnosti spregovorila Mari-
ča Burnik. V slovenskem društvu bol-
nikov z osteoporozo je danes že bli-
zu 900 bolnikov, v celjskem, ki ga 
vodi Eva Orač, pa preko 220. 

Ob svetovnem dnevu osteoporo-
ze so pripravili tudi okroglo mizo, 
na kateri so sodelovali člani sloven-
ske ekspertne skupine, ki v imenu 
Svetovne zdravstvene organizacije 
vodi projekt Desetletja gibal. O njem 
je zbranim na osrednji slovesnosti 
spregovoril nacionalni koordinator 
Svetovne zdravstvene organizacije 
za Desetletje gibal, docent dr. Rad-
ko Komadina. MBP 



»Cerkev ne 
pozablja grehovic 

Iskriv večer z nadškofom dr. Francem Perkom v celjski knjigarni Mohorjan 
Celjska Mohorjeva družba je minulo sre-

do pripravila izjemen večer z bivšim beo-
grajskim nadškofom dr. Francem Perkom. 
Službovanje v Beogradu je opustil s pape-
ževim privoljenjem maja letos. Za preme-
stitev v Ljubljano je prosil zaradi hudih 
zdravstvenih težav, ki pa jih v pogovoru 
z njim ni opaziti. Je izjemen intelektua-
lec, retorik, z izjemnim smislom za hu-
mor. Poleg vsega bi mu lahko nadeli tudi 
oznako: frajer brez primere, v najžlaht-
nejšem pomenu besede. 

Večer v z obiskovalci nabito polni knjigar-
ni Mohorjan, je odlično povezoval Matija 
Remše, urednik pri Mohorjevi družbi. Pri-
čujoči prispevek je nastal tako, da smo ta 
pogovor združili s pogovorom avtorice tek-
sta. 

Dr. Perko, kdaj je v vas dozorela odloči-
tev za duhovniški poklic? 

V veliki meri je ta odločitev plod molitve. 
Moja stara mati je neprestano molila. Zato 
ji malo pripisujem zaslugo za svoj duhov-
niški poklic. Na poti do njega pa sem imel 
precej težav. Takoj ko sem se prijavil na teo-
loško fakulteto, so me poklicali na policijo, 
kjer so me spraševali, zakaj sem se tako od-
ločil. Najprej so me prepričevali zlepa, da 
naj grem študirat karkoli drugega, saj sem 
maturo vendar opravil z odliko! Ker se ni-
sem uklonil, so začeli pritiskati tudi bolj gro-
bo. A sem študij vseeno dokončal. Štirinajst 
dni po novi maši pa so me poklicali na slu-
ženje vojaškega roka v Beograd. Služil sem 
v »pešadiji«. Bil sem mitraljezec. 

Tam ste si prislužili tudi zapor... 
V vojski sem se varoval, ker sem vedel, 

kako je. Na koncu, preden greš domov, pa 
je že vse bolj sproščeno. Ko sva nekoč dežu-
rala z nekim civiHstom, mi je pričel pripo-
vedovati politične vice, pa sem še jaz nekaj 
povedal. Prijavil me je in dejal, da sem mu 
jih povedal z očitnim namenom pridobiti 
ga za svoje reakcionarne nazore. Šel sem na 
vojno sodišče. Sprva so me obsodili na tri 
leta zapora. Ker nisem ničesar priznal, je 
bilo sklenjeno, da bo tri leta za prevzgojo 
premalo, pa so mi podaljšali zapor na pet 
let. To je bila dobra šola. Srbi pravijo zapo-
ru, da je visoka šola lopovov. Za beograjske-
ga škofa je v teh razmerah skoraj nujno, da 
ima tovrstno »izobrazbo«. »Fakulteta« traja 
pet let, jaz pa sem tako dobro študiral za 
lopova, da sem jo končal v treh letih. 

Kasneje ste bili član duhovniškega druš-
tva. Zanj je veljalo, da ga je oblast infiltri-
rala v cerkev. 

Duhovniško društvo ni bila slovenska po-
sebnost, povsod v socialističnih državah so 
jih imeli. Ustanovljena so bila zato, da bi 
Cerkev notranje razdelili. Eni so zelo napačno 
interpretirali, da smo bili člani duhovniške-
ga društva ovaduhi. Iz tistih, ki niso bili v 

društvu, pa so si oblastniki zares naredili 
ovaduhe. V društvo sem vstopil kmalu po 
zaporu, ko sem bil v težki psihični situaciji. 
Razmišljal sem, da bom duhovništvo opu-
stil. Niti moliti nisem mogel, vpisal sem se 
na pravo, razmišljal pa sem celo o samomo-
ru. Imel sem že vse pripravljeno. Škof Vovk 
mi je svetoval, naj grem na Brezje. Tam naj 
malo razmislim in se pogovorim z Marijo. 
Potem sem se odločil, da bom vstopil v du-
hovniško službo. Imel sem že dekret za ka-
plana v Šenčurju, kar bo pa bo, sem si rekel. 
Bila je velika fara, imel sem veliko dela in 
po nekaj mesecih v delu je moja kriza mini-
la. V času krize sem vstopil tudi v duhovniš-
ko društvo. 

Ste imeli zato kaj težav? 
Leta 1972 smo pokojni Štajner, sedanji 

nadškof Rode, Franček Križnik in jaz, rekli 
so nam banda štirih, v Družini pisali pismo 
glede marksizma v šolah. Takrat sem bil kot 
član duhovniškega društva tudi v republiški 
konferenci SZDL. Zaradi tega pisma me je 
leta 1972 k sebi poklical Milan Kučan. Po-
govarjala sva se tri ure, da s takim pisanjem 
ne morem biti več član republiške konfe-
rence SZDL. Vprašal sem, kaj je narobe. »Vaše 
pisanje ni na liniji,« mi je odvrnil. »Kakšni 
liniji?« sem vprašal? »Partijski!« je rekel Ku-
čan. »Jasno, da ni,« sem odvrnil, »če nisem 
partijec. Ampak, kaj je narobe?« sem hotel 
vedeti, pa nisem dobil odgovora. Po tem do-
godku sem iz duhovniškega društva izsto-
pil. Z Milanom Kučanom sem se kot nadš-
kof v Beogradu srečal ponovno pred tremi 
leti. Povabil me je na kosilo v vladno pala-
čo, da mi malo razjasni, kako je bilo takrat, 
leta 1972. Rekel je, da je bil takrat tudi on 
degradiran iz Centralnega komiteja v SZDL. 
Drugi bi morali opraviti z mano, je dejal, pa 
niso hoteli, potem pa so to naložili njemu. 
Pogovarjala sva se še o marsičem, tudi o smr-
ti. Ko sem se poslovil od njega, sem mu re-
kel: »Gospod predsednik, kot vsem, ki jim 
želim zares dobro, želim tudi vam, da bi vas 
bog čimprej vzel k sebi. Če vam to kaj po-
meni. Najbrž pa da ne.« Kučan je odvrnil: 
»Kaj se ve, kaj se ve. No, v smislu tistega 
najinega prejšnjega razgovora tudi to vaše 
voščilo sprejmem.« 

Teologijo ste študirali v Ljubljani, tudi 
na teološki fakulteti ste službovali, ste kdaj 
študirali tudi na tujem? 

V nekem trenutku službovanja na teološ-
ki fakulteti sem ugotovil, da bi bilo pamet-
no še kaj študirati. Zato sem se odpravil v 
Rim, na študij na Vzhodni inštitut. Zanimi-
vo, mati Cerkev mi ni bila prav naklonjena. 
Tam sem želel bivati v slovenskem domu, 
pa me niso sprejeli. Prostor sem dobil v t.i. 
Ruskem kolegiju, ki so ga v Rimu imenovali 
pribežališče vseh grešnikov, ha,ha, ha. Za 
mene je to bilo zelo dobro.V Rusicumu je 

doma vzhodna liturgija. Udeleževal sem se 
je, da sem jo spoznal, kar mi je prišlo prav 
pri študiju na Vzhodnem inštitutu, kjer sem 
kasneje opravil doktorat. 

Kako pa ste potem prišli do mesta nadš-
kofa v Beogradu? 

Dr. Alojzij Šuštar je bil moj prijatelj. Že-
lel je, da bi jaz postal njegov pomožni škof. 
Zaupal mi je, da me je izbral, a so imenovali 
Kvasa. Šuštar mi je povedal, da me je tudi 
tokrat teplo to, da sem bil pred desetimi leti 
član duhovniškega društva. Veste, mati Cer-
kev ne pozablja grehov. In tako sem šel na 
službovanje v Beograd. Beograd pa ni priz-
nanje ali nagrada, temveč kazen. Tako sem 
povedal tudi mojemu nasledniku v Beogra-
du, Stanislavu Hočevarju. Sicer pa smo za 
Beograd abonirani Slovenci. Jaz sem se zav-
zemal, da bi bil moj naslednik Hrvat. Iz dveh 
razlogov: ker je večina vernikov beograjske 
škofije Hrvatov, beograjski nadškof pa je hkra-
ti metropolit. Zlasti v subotiški škofiji je vsaj 
100 tisoč Hrvatov. Sedaj imajo za škofa Ma-
džara in so zelo nesrečni. Apostolski nuncij 
je moj predlog zavrnil, češ da je, žal, na Bal-
kanu še vedno največje nasprotje med Srbi 
in Hrvati. Zato še ni prišel čas, da bi bil Hr-
vat za beograjskega nadškofa. Izbira gospo-
da Stanislava Hočevarja za mojega nasled-
nika pa se mi zdi kljub vsemu zelo posreče-
na. 

Kako se spominjate službovanja v Beo-
gradu? 

To so bila težka leta. Pogosto so mi grozi-
li. Ničkolikokrat ponečedili s človeškimi iz-
trebki vhod v moje domovanje. Nekoč me 
je nekdo klical ponoči in mi zagrozil, da 
imam dva dni časa, da zapustim Beograd, 
sicer se bom tretji dan znašel v Donavi. Od-
vrnil sem mu, da bi rad umrl in da težko 
čakam tri dni. Dajte, pridite prej, sem ga 
prosil. A je odložil telefon in ni več nikoli 
poklical. 

Glede na to, da ste hudo bolni, se ne bo-
jite smrti. Neprestano se na ta račun celo 
šalite. 

Smrti se resnično veselim. Ker trdno ve-
rujem, da mi bo tam boljše, kot je tukaj. 
Imam pa smolo, da imam raka na mehurju, 
ki ne povzroča metastaz. Sicer pa zelo skr-
bim, da dobro izgledam. Imam namreč zve-
ze z nebeško CIO. Izvedel sem, da me bo 
sveti Peter škartiral, ko pridem pred nebeš-
ka vrata, če ne bom dobro izgledal. 

Kako ste vse življenje prenašali celibat? 
Duhovniki do 50. leta se malo pritožujejo 

nad njim, po 50. letu pa se bogu vsak dan na 
kolenih zahvaljujejo za to milost. 

Zakaj, menite, se vse manj fantov odlo-
ča za duhovniški poklic? 

To je težak poklic. Je poslanstvo, ki zah-
teva celega človeka. Duhovnik ni nikdar svoj. 
V službi je 24 ur na dan. Mladi so danes 
prekrhki za to veliko žrtev. Nimajo koraj-
že! 

Kakšen je vaš odnos do islama? 
Islam je zelo trd. Poskusi za dialog z njim 

se doslej niso obnesli. Zame je širjenje isla-
ma velika uganka. Kaj je hotel bog povedati 
nam, kristjanom, ko je dopustil širjenje is-
lama? Verjetno je to izziv krščanski needi-
nosti. Islam se ne bi nikoli širil tako hitro, 
če bi bili kristjani v Egiptu in Siriji edini. 
Takrat se je bil boj med pravovernimi in ta-
ko imenovanimi monofiziti. Bizantinska dr-
žava je monofizite kot krivoverce preganja-
la. Veliko so trpeli. Monofizitski kristjani 
so v Egiptu in Siriji zato pozdravili Arabce 
kot osvoboditelje. Ker so bili do njih veliko 
bolj strpni kot uradni Carigrad. Res pa je, da 
je bil ves srednji vek islam do kristjanov bolj 
strpen kakor kristjani do islama. To je treba 
priznati. Danes je islam tudi neke vrste dr-

žavna religija. Ločitev cerkve od države je 
islamskem svetu nemogoča. 

Kaj menite o džihadu? 
Islamski strokovnjaki sedaj pravijo, daj 

prvotni džihad, sveta vojna, vojna proti zli 
V prvi vrsti proti zlu, ki je v človeku. Pro 
zlu na splošno v svetu. Ne proti ljudem. R( 
pa je, da se lahko Koran razlaga tudi drug 
če. V smislu vojne proti drugim in podpir, 
nja terorizma. Tudi terorizem ima korenin 
v določenem tolmačenju islama. Zato bi b 
lo sedaj zelo pomembno, da bi zahod prit 
snil na islamske verske in narodne voditi 
Ije, da bi nastopili ostro proti tej razlag 
Džihad ja, ampak v tem duhovnem prizadf 
vanju. A to verjetno ne bo šlo. A islamsl 
terorizem ni od včeraj. Tudi Slovenci sni 
mu bili 250 let izpostavljeni. Kaj pa so bi 
turški vpadi drugega? Prišli so, požigali, n 
pali, gonili ljudi v sužnost. 

Ena od vaših razvad je kajenje. Na po 
od Beograda do Ljubljane, pravijo, ste zm 
lili tri rožne vence in skadili štiri fajfe. 

So moralni razlogi, ki govorijo v prid k 
jenju, a veljajo samo za nekatere. Že ap( 
stol Pavel pravi: »Vse, karkoli delate, jesti 
ali pijete, ali kadite, vse delajte v slavo boi 
jo.« No, res je, da apostol Pavel še ne omi 
nja kajenja, ker takrat še to ni bilo v navad 
Ampak to je posodabljanje. Če bi danes p 
sal apostol Pavel, bi takole zapisal: prvi ra 
log za kajenje je da to počnemo v slavo bo: 
jo. Drugi razlog je lastno zdravje. Kajenj 
malo umirja človeka in pospešuje kašelj, 
kašljem pa človek takorekoč izpljuje iz s( 
be vse bacile, vse viruse, vse zlo in je zdra 
Tretji razlog za kajenje pa je čista ljubeze 
do bližnjega. Popoln človek, brez napak, svc 
nik, je neznosen za druge. Težko ga preni 
šajo. Nekateri imajo dosti napak in njimi 
treba kaditi. Tisti, ki kadimo, nimamo p 
nobenih. In iz čiste ljubezni do bližnjegi 
da bi imeli vsaj eno napako, in da bi na 
bližnji mogli prenašati, kadimo. Nekate 
torej moramo kaditi. 

Precej zanimivih anekdot imate tudi 
potovanj med Ljubljano in Beogradom-

Dobri dve leti smo morali potovati čez M 
džarsko. Nekoč sem imel polno naložen a' 
to, vozil sem stvari za Karitas in se vrafl 
čez Bački Brijeg. Policaj me je spustil n̂  
prej, potem pa je prišla carinica. Aaaaa, žet 
ske so zmeraj hujše od moških. Oprostit« 
tako je. »Ajde, izlazite,« mi je rekla. Vse sei 
moral iztovoriti. Čez nekaj časa pa se oglâ  
policaj: »Ostavi našeg nadbiskupa, zar gaii 
poznaješ?« No, potem mi je pa še pomagal 
zložiti vse nazaj v avto. Ko je bila še Jugosl' 
vija, sem peljal nekoč ljubljanskega nad 
kofa Šuštarja na obisk v našo metropolijO' 
klančku sem prehiteval tovornjak. Pa ravn 
pred policaja. Seveda me je ustavil. Rel̂ ' 
sem mu, saj je prekinjena črta, je dovoljen 
prehitevati. Policaj pa me je opozoril n a ti 
trost vožnje. »Hja, 40 je bila omejitev, jaz P 
sem peljal malo več, sem mu odvrnil. « m 
pa ste vi?« je vprašal policaj. »Jaz sem be 
grajski nadškof, tu, poleg mene, pa sedi Ijî ' 
Ijanski.« Policaj pokliče kolega in reče: 
de, dodi da vidiš dva nadbiskupa!« 

NATAŠA GERKEŠ LEDH' 
Foto: GAŠPER DOMJ^ 



AKTUALNO 7 

Kraljica športa 
mačeha atletom 

Po sledi nekaterih očitkov na delo predsednika AD Kladivar -
Nezadovoljstvo med atleti - Z novim direktorjem v nove čase? . 

fjekdanji Kladivarjev at-
,[in državni reprezentant 
yne Rozman je z Odprtim 
jsmom predsedniku AD 
ĵ divar Cetis Jožetu Zimš-
y javnost opozoril, da je 
lû aljico športa v celjskem 
fuštvu Kladivar Cetis ne-
aj hudo narobe. Domnev-
e nepravilnosti in razlo-
E za slabo stanje je napr-
iZimšku in ga pozval, naj 
predsedniškega mesta od-
lopi-
Od junija do oktobra letos 
ibilo adetsko društvo Kla-
Ivar Cetis Celje brez direk-
irja. Je res, da je predsed-
ikdruštva Jože Zimšek dol-
E mesece zavlačeval z obj-a-
3 razpisa in nato še s sejo 
pravnega odbora društva, na 
ateri-so izbirali novega di-
iktorja? Stane Rozman, ki 
'bil tudi sam med prijav-
nimi kandidati, trdi, da je 
ilo okoli razpisa več nepra-
!nosti, Vlado Vidmar, nek-
inji atlet in prejšnji direk-
|rler član upravnega odbo-
pa pojasnjuje: »Ni res, da 
tn odstopil, ampak je mo-
(Srektorska funkcija prene-
ila 31. maja letos, z dnem, 
) sem se kot samostojni 
sdjetnik upokojil. Res je, 
1 javni razpis za novega di-
iktorja ni bil takoj objav-
enin da je bila seja uprav-
ega odbora sklicana precej 
ozno, ne verjamem pa, da 
i bil Zimšek kot predsed-
ik upravnega odbora druš-
0 s tem namerno zavlače-

Po njegovem je več raz-
igov, da se je vse skupaj pre-
^ zavleklo. Tako so se ta-
® začenjali dopusti, nekaj 
l®ov upravnega odbora je 
ilo odsotnih, Zimšek pa je 
tistem času nastopil novo 
lužbo v Darsu v Ljubljani 
'bil s to spremembo pre-

cej obremenjen. »Če se ka-
teri od zavrnjenih kandida-
tov počuti oškodovanega, še 
vedno lahko sproži postopek 
na delovnem sodišču,« me-
ni Vidmar. Na razpis za di-
rektorja je prispelo pet vlog, 
med njimi tudi vloga Stane-
ta Rozmana, upravni odbor 
pa se ni mogel odločiti za no-
benega od petih kandidatov, 
ampak je za vršilca dolžno-
sti imenoval Helmuta Hart-
mana, skorajšnjega diplo-
miranega pravnika, dolgolet-
nega Kladivarjevega atleta ter 
člana upravnega odbora na-
šega društva. »Takšna je bila 
odločitev upravnega odbora 
in ne Jožeta Zimška, s kate-
rim sem kot direktor leto dni 
in sedem mesecev zelo do-
bro sodeloval,« trdi Vidmar. 

Jože Zimšek na javno Roz-
manovo pisanje noče javno 
odgovarjati ali kako drugače 
polemizirati z njim. »Če bi 
pisal nekdo, ki o društvu in 
razvoju celjske atletike po-
šteno razmišlja, bi si kriti-
ko vzel k srcu in ustrezno rea-
giral, tako pa lahko rečem le 
to, da so zdaj pretežki časi 
za šport, da bi se s temi prob-
lemi lahko igrali,« je izjavil 
za naš časopis in dodal, da s 
položaja predsednika druš-
tva ADK Cetis Celje ne na-
merava odstopiti, kot mu je 
to v odprtem pismu predla-
gal Stane Rozman. 

Denarja je 
premalo 

Od nekdanje slave in us-
pehov kipeče atletike je v me-
stu ob Savinji ostal le še no-
stalgičen spomin. Resda je 
društvo Kladivar letos obdr-
žalo naziv državnega ekipne-
ga prvaka, res je tudi, da ima 
danes v svojih vrstah 35 ka-

tegoriziranih atletov in atle-
tinj (v vseh starostnih sku-
pinah), najbolj resnično pa 
je splošno stanje v sloven-
ski atletiki in športu nasploh, 
ki je, še najbolj milo reče-
no, slabo. Menda zgolj zato, 
ker za slovenski šport in šport-
nike ni (dovolj) denarja. Naj-
bolj aktualen primer finanč-
nega zloma in nezadovoljs-
tva je ta čas Sagadinova in 
Olimpijina zgodba, ki pa ima 
svoje bolj ali manj znane ko-
renine v politiki. 

Ima politika interes tudi v 
celjskem športu? Zagotovo. 
Spomnimo se, kako se v 
mestnem svetu lomijo stran-
karska (in še katera) kopja, 
ko je na dnevnem redu kak-
šna pomembna športna in-
vesticija. Na primer tista, ko 
so mestni svetniki odločali 
o tem, ali naj se nogomet in 
atletika v Celju dogajata na 
enem skupnem (prenovlje-
nem, razširjenem, posodob-
ljenem) stadionu ali na dveh 
različnih lokacijah. Takrat so 
se svetniki odločili za draž-
jo inačico. 

Vodilni celjski nogometni 
klub je bil prisiljen iskati no-
vo lokacijo za svoj novi sta-
dion, država in mesto Celje 
pa denar za naložbo v razši-
ritev in dograditev atletskih 
objektov na obstoječi loka-
ciji. Darko Klarič, direktor 
nogometnega kluba CMC 
Publikum, se spominja: 
»Pred približno štirimi leti 
sem predlagal skupen pro-
jekt, ki pa je propadel, za kar 
ima precej zaslug tudi takrat-
ni župan Jože Zimšek, ki ta-
krat še ni bil predsednik at-
letskega društva. Kladivarje-
va stran je hotela ostati gos-
podar na svojem ozemlju, s 
tako drago infrastrukturo pa 
je danes zelo težko gospoda-
riti. Zgolj z dvema tekmoval-
nima prireditvama na leto se 
atletike nikakor ne da trži-
ti.« 

Mestna občina Celje atle-
tiki (društvu) vsak mesec iz 
proračuna nameni okoli 15 
milijonov tolarjev samo za 
redno delovanje in vzdrževa-
nje. Generalni sponzor Ce-
tis od celjske atletike in Kla-
divarja (hvalabogu) še ni dvig-
nil rok, tudi nekateri drugi 
sponzorji, na primer Banka 
Celje, ostajajo. Sponzorskih 
sredstev se mesečno nabere 
okoli 25 milijonov tolarjev, 
kar pomeni, da atletsko 
društvo Kladivar Cetis Celje 
mesečno gospodari s 40 mi-
lijoni tolarjev prihodkov. Biv-
ši direktor Vlado Vidmar na 
to pravi: »Denarja je povsod 
in vedno premalo, še pose-
bej v slovenskem športu. V 
društvu Kladivar Cetis so res 
likvidnostne težave, a kje jih 
nimajo v tej splošni finanč-
ni nedisciplini? Zelo veliko 

denarja gre za vzdrževanje 
športnih objektov, za obvez-
nosti do atletov in trenerjev, 
za tekmovalni program itd. 
Stvar društva je, kako denar 
razporeja, in tako se je v ča-
su, ko sem bil jaz direktor, 
dogajalo, da so mesečne šti-
pendije za atlete zamujale in 
da so bili honorarji za tre-
nerje zelo nizki, od dvajset 
do največ štirideset tisoč to-
larjev mesečno. Rezultat fi-
nančne stiske pa je kriza, zla-
sti pri moškem tekmoval-
nem delu, ko generacija od-
ličnih atletov odhaja, novih 
zmagovalcev pa še ni na vi-
diku. Treba je tudi vedeti, da 
se talenti, kakršen je Gregor 
Cankar, rodijo na vsakih ne-
kaj deset let. Rešitev iz kri-
ze vidim v intenzivnem delu 
s selekcijami, v povezavi s 
šolami in klubi, predvsem at-
letskimi klubi iz Šentjurja in 
Žalca.« 

Denarja je 
dovolj! 

Najbolj nezadovoljni so at-
leti, ki svoje tekmovalne re-
zultate in nadaljnje možno-
sti povezujejo in opraviču-
jejo s pogoji za delo, trenin-
ge in vsem, kar sodi k tek-
movalneinu športu, kjer da-
nes ni dovolj, da ima šport-
nik zgolj talent, voljo, solid-
no opremo ter vsak dan na 
krožniku Popajevo špinačo in 
odmerek sadja. Za dobre in 
vrhunske rezultate je treba 
še kaj več, to več pa veliko 
stane. Miro Kocuvan mL, 
Kladivarjev atlet, državni re-
prezentant in dobitnik števil-
nih domačih in tujih medalj: 
»Denar je res zelo velik prob-
lem, zaradi katerega me skr-
bijo tekmovalni rezultati, bo-
jim pa se tudi, da bodo moji 
kolegi drug za drugim odšli 
drugam, kjer bodo imeli bolj-
še pogoje za delo. V našem 
klubu se v zadnjih dveh le-
tih za atlete ni naredilo nič 
in prav žalostno je, da so moj 
glavni problem postale finan-
ce in ne rezultati, ker če ni 
denarja, tudi rezultatov ne 
more biti.« Po Kocuvanovih 
besedah so bili lani celo šest-
mesečni zaostanki pri izpla-
čilih štipendij, a tudi letos 
ni bolje, saj štipendije ni pre-
jel že od junija. Rad bi se do-
bro pripravil na evropsko pr-
venstvo, ki bo prihodnje le-
to, a se v sedanjih pogojih 
ne more. »Od večnih obljub 
se ne da živeti, kaj šele do-
segati dobre rezultate. Samo 
vitaminizacija me mesečno 
stane okoli 150 tisoč tolar-
jev od kluba pa z zaostankom 
dobim petdeset tisočakov šti-
pendije mesečno. Tako sem 
moral prodati svoj avto, da 
bom lahko živel in treniral 
nadaljnje tri mesece. Menim, 

da je denarja, ki pride v klub, 
dovolj, da bi lahko z njim so-
lidno in za vse koristno raz-
polagali. Rešitev iz krize vi-
dim v novih ljudeh, ki bi znali 
klub in atletiko spet spraviti 
na nekdanjo raven,« je pre-
pričan Kocuvan. 

Uporaba na 
lastno 

odgovornost 
Stane Rozman v pismu 

opozarja, da je prenovljeno 
in dograjeno Kladivarjevo at-
letsko dvorano mogoče upo-
rabljati zgolj na lastno od-
govornost, ker je že več kot 
pol leta brez uporabnega do-
voljenja. Vršilec dolžnosti di-
rektorja društva ADK Cetis 
Celje Helmutu Hartmanu 
pravi, da »dogradnja atletske 
dvorane traja že dve leti, za-
radi pomanjkanja finančnih 
sredstev pa je bila tik pred 
zdajci ustavljena in tako ob-
jekt še vedno nima obrato-
valnega dovoljenja. Na to 
dejstvo opozarja napis 'upo-
raba na lastno odgovornost', 
upam pa, da ga bomo najka-
sneje do začetka prihodnje-
ga leta lahko umaknili. For-
malno objekt res ni za javno 
uporabo, a športna dejavnost 
se v njem kljub temu odvija, 
ker po moji oceni objekt ni 
nevaren.« Za dokončanje iz-
gradnje atletske dvorane je 

Mestna občina Celje že odo-
brila nadaljnjih devetindvaj-
set milijonov tolarjev prora-
čunskega denarja. Dvorana 
z balkon brez ograje je zago-
tovo nevarna, še posebej za 
otroke, v njej pa občasno »go-
stujejo« osnovnošolci in pla-
čujejo precej zasoljeno »upo-
rabnino«. 

Hartman napoveduje tržno 
naravnano delovanje, pri-
pravljen ima program za več-
jo priljubljenost atletike in 
za boljše sodelovanje med 
športom in gospodarstvom. 
Na tak način bi bilo mogoče 
zagotavljati tudi denar za spo-
dobne in redne štipendije at-
letov in ustrezno nagrajeva-
nje učinkovitih atletskih tre-
nerjev. Brez dobrih atletov ni 
dobrih rezultatov, ni dobrih 
tekmovanj in ni tržnih pri-
ložnosti. In ni atletike, kra-
ljice, ki dobi krono le še na 
velikih evropskih in svetov-
nih tekmovanjih ter tradicio-
nalnih mednarodnih mitin-
gih. Čas za nostalgijo je že 
davno mimo, kar pa še ne po-
meni, da v atletskem druš-
tvu Kladivar Cetis ni bilo na-
pačnih odločitev in slabosti. 
Kar nekaj jih je pripisati nek-
danji tekmovalni eliti, ki ni 
mogla doumeti, da se razvo-
ja ne da graditi na starih lo-
vorikah in avtoritetah. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Vlado Vidmar: »Atletika je kljub vsemu še vedno zelo poceni šport, 
vzdrževanje atletskih objektov pa je zelo drago.« 

ll̂ iJt Hartman: »Z atleti in trenerji bo treba doreči pravila igre in se 
potem tudi obojestransko držati. Pri tem Imam v mislih tudi 

štipendije In ostale pogoje za normalne treninge.« 

Miro Kocuvan mL: »Dokler je bil denar, so nas zanimali zgolj 
tekmovalni rezultati, danes se ukvarjamo z vprašanjem, kako 

preživeti mesec In ob tem še trenirati.« 



Na mreži ze, zal 
premalo na preži 
Na celjskem območju ima 15 občin svoje spletne stani, ki pa so zvečine preveč »mrtve« -

Premalo servisnih informacij 
Vse več občin na celjskem 

območju se že predstavlja 
na svetovnem spletu. Kak-
šne so njihove strani, s kak-
šnim namenom so jih po-
stavili, kaj koristnega lah-
ko na njih najdejo občani, 
ki že uporabljajo Internet? 
To so bila vprašanja, ki smo 
si jih zastavili, ko smo de-
skah po straneh občin s celj-
skega območja. 

Skoraj polovica (15) od 32 
občin se torej že predstavlja 
na spletu, nekatere zelo re-
sno in z jasnim ciljem, dru-
ge bolj tako, da so pač pri-
sotne, večina pa na žalost svo-
jih strani ne osvežuje redno. 
Pri pregledu strani nismo gle-
dali toliko na njihovo lepo-
to in grafično opremo, am-
pak nas je bolj zanimal nji-
hov namen, izvirni pristopi, 
predvsem pa uporabnost za 
vsakdanjo obveščenost obča-
nov in pa prvi zametki servi-
sa za občane, ki se na neka-
terih straneh že pojavljajo. 
Osnovna ugotovitev je, da je 
»vzhod« mnogo bolj razvit od 
»zahoda«, nekaj pa je občin, 
ki se že v celoti zavedajo po-
mena in uporabnosti predsta-
vitev na spletu. 

Nerazvita 
Savinjska 

dolina 
v Zgornji Savinjski dolini 

pokrivajo z eno stranjo le tri 
občine - Luče, Solčavo in 
Ljubno (www.luce.si). Stran 
je zamišljena kot infoekran, 
posebej pa ponuja tudi stran 
o Logarski dolini (ki je med 
vsemi na tem naslovu tudi naj-
boljša in najbolje, sprotno 
vzdrževana). Na strani »Lu-
če« najdemo opis kraja, za-
nimivosti, gostinsko ponud-
bo, rekreacijo, prireditve, in-
formacije. Doslej so imeli 
21.600 obiskovalcev. Težava 
je, da je veliko strani še v pri-
pravi, npr. avtobusni vozni 
redi, informacij - z izjemo 
telefonskih številk - je malo, 
med prireditvami pa najde-
mo le program Lučkega dne, 
ki je bil avgusta. 

Precej slabša je stran Ljub-
nega, ki je imela le 4350 obi-
skovalcev, postavitev strani 
je identična lučki, le da so 
prazne, deluje le povezava na 
občinski elektronski poštni 
naslov. S klikom na »Logar-
ska dolina« ali »Solčava« pri-
dete na isto stran, s predsta-
vitvijo turističnih znameni-
tosti in zmogljivosti, zanimi-
vostmi, rekreacijo in podob-
no. Stran je sveža in redno 
vzdrževana. 

V Spodnji Savinjski doli-
ni ima svojo stran le občina 
Žalec (www.zalec.si), pa še 
ta je v nastajanju, čeprav je 

zelo dobro zamišljena. Uvod-
na stran ponuja menije ob-
čina, kraji in turistične infor-
macije. Zlasti slednje so skrb-
no pripravljene, ponujajo 
zemljevid, naslove, telefon-
ske številke, celo informaci-
je o lekarnah, poštah in po-
dobno. Med kraji predstav-
ljajo Žalec in Šempeter, »ob-
činske« strani pa so zaenkrat 
še prazne oziroma v delu. Za-
snova ponuja rubrike o ob-
čini, znamenitosti, turizem, 
gospodarstvo, prireditve, kra-
ji. Med povezavami pa naj-
demo elektronske naslove or-
ganov, ki elektronsko pošto 
že uporabljajo. Sodeč po tej 
strani, občina Žalec nima žu-
pana, ima pa podžupana. 

Gneča na 
šaleškem 

koncu 
v Šaleški dolini imata svoji 

strani občini Šoštanj 
(www.sostanj.si) in Velenje, 
kjer najdete kar dve strani 
(www. velenje.si in www.ve-
lenje.com). Šoštanjska stran 
(znova) nastaja in je prav te 
dni silno aktivna. Na njej se 
stalno kaj dogaja, ponujajo 
pa predstavitev občine, žu-
pana, občinskega sveta, upra-
ve, nadzornega odbora, ob-
javljajo tudi občinske odlo-
ke. V pripravi je fotogaleri-
ja, pomembno je, da je ru-
brika prireditve redno vzdr-
ževana. Imajo tudi skromne, 
a aktualne novice, posebna 
zanimivost pa je klepetalni-
ca, kjer pa se malo dogaja. 

Uradna stran občine Vele-
nje je zanesljivo najboljša na 
celjskem območju, primer 
pravega portala, s poplavo 
podstrani in informacij. Por-
tal ponuja vse informacije o 
delovanju uprave, gospodars-
tvu, kulturi in naravi, izobra-
ževanju, športu, rekreaciji, 
turizmu, medijih, povezave 
na mnoge spletne strani in is-
kalnike, pomembne naslove, 
med katerimi so tudi dežur-
ne službe (in davkarija, se-
veda). Poftal ima iskalnik po 
ključnih besedah, posebej 
dragoceno pa je, da objavljajo 
tudi nekaj obrazcev, ki jih 
lahko doma v miru izpolni-
te in potem že izpisane od-
nesete v občinsko odložišče. 
Fotogalerija je aktivna, por-
tal ponuja tudi aktualne stra-
ni, ki se redno menjavajo. Ob-
ljubljajo tudi aktualna poro-
čila iz dela občinskega sve-
ta, ki naj bi se med sejami 
»praktično urno« menjavale 
in dopolnjevale, pa so zaen-
krat še prazne. S portala lah-
ko pošljete tudi elektronsko 
razglednico. Portal je sijaj-
no zamišljen in dobro vzdr-
ževan. 

Podobno dober in še ne-
koliko bolj živahen je velenj-
ski portal www.velenje.com. 
Na njem najdete priredite, 
imenik, obvestila mestne ob-
čine (zadnje je iz septembra), 
aktualno vzdrževano policij-
sko poročilo, obvestila, naj-
dete tudi jedilnik znane re-
stavracije, lestvice Mojega ra-
dia, male oglase, spored VTV, 
horoskop, sliko dneva. Po-
sebej zanimiva je klepetalni-
ca z zanimivimi temami (sa-
mozadovoljevanje, ljubezen-
ske težave, šoštanjska splet-
na stran, npr). Teme lahko 
predlagate tudi sami in od-
ziv je takojšen, kar pomeni, 
da v klepetalnici redno »vi-
si« vehko ljudi. Stran je manj 
uradna, zelo pregledna, ak-
tualna. 

Celje v razvoju 
Celjska spletna stran 

(www.celje.si) se hitro raz-
vija, je dokaj redno vzdrže-
vana, a na nek način slabo 
pregledna. Ponuja informa-
cije o zabavnih, otroških, 
športnih in kulturnih prire-
ditvah. Med zanimivostmi 
podatke o kinosporedu, raz-
stavah, delavnicah, napoved-
nik MCC. Dragocena je ru-
brika novice, ki je sprotno 
vzdrževana. Vse strani ponu-
jajo zanimive povezave, stran 
ima tudi iskalnik po ključ-
nih besedah in iskalnik po 
abecedi, kjer je poplava in-
formacij (tudi, npr, kje so de-
lujoči bankomati, črpalke, 
maše, društva...) Stran je iz-
ključno v slovenskem jeziku, 
na njej pa še pogrešamo ser-
visne informacije občinske 
uprave (odloki, obrazci...), 
a po zadnjih informacijah pri-
pravljajo tudi- to. 

Občina Dobrna (www.do-
brna.si) je stalna stran, ki je 

ne osvežujejo sproti. Je 
skromna, a zelo preprosta in 
hitra. Škoda je, ker ne ponu-
ja nič interaktivnega in ker 
nima vsaj rubrike prireditve, 
ki je za tovrstne strani obvez-
na. Zemljevid je majhen in 
slab, stran tudi nima nobe-
nih povezav in je zaradi vse-
ga naštetega med vsemi pre-
gledanimi najbolj dolgoča-
sna. 

Razvito 
Konjiško 

Na Konjiškem imajo svo-
je strani vse občine. Zelo, zelo 
dobra, zanimiva in hitra je 
vitanjska stran (www.vita-
nje.si). Ponuja vse potrebne 
informacije, tudi novice, če-
prav je zadnja iz 4. septem-
bra. Stran je imela doslej 
1355 obiskov, predstavlja ob-
čino, organe, statistiko, pred-
pise, ima tudi oglasno desko 
in na njej objavljene razpi-
se, obrazce, potrdila. Zasno-
vana je torej zelo servisno, 
vsebuje tudi rubriko pišite 
nam. Se pa v kraju bolj malo 
dogaja, zadnja prireditev na 
katero vabijo, je avgustovska 
Holcerija. Teksti so kratki, 
vsebujejo ključne besede, s 
klikom na katere pridete do 
več informacij ali do zanimi-
vih povezav. Preprosto, ser-
visno, učinkovito. 

Zreška stran (www.zre-
ce.si) je, razumljivo, usmer-
jena bolj turistično in to po-
dročje ima obdelano kar v pe-
tih jezikih, gospodarstvo pa 
v dveh. »Občinska« stran med 
drugim ponuja rubriko no-
vosti in objavlja predloge 
sprememb odlokov, javne 
razpise in podobno. Objav-
lja tudi vse občinske predpi-
se (statut, poslovnik, odlo-
ke...). Posebej je postavlje-
na rubrika zanimivih pove-

zav, kjer ponujajo linke na 
državno upravo, občine in po-
dobno. Stran ima tudi vre-
mensko napoved, slabost pa 
je rubrika prireditve, ki po-
nuja povezavo na stran ma-
riborske univerze, ki pa ne 
deluje. Slabost je torej, da ni 
koledarja občinskih priredi-
tev, ki jih v tem kraju res ne 
manjka. 

Med najbolj bogatimi, a 
hkrati grafično že kar preob-
težena je konjiška spletna 
stran (www.slovenskekonji-
ce.si). Odpre se z videofilm-
čkom in številnimi slogani, 
ponuja pa rubrike občina, de-
diščina, vinska cesta, rekrea-
cija, gostinstvo, novice, do-
godki. Občinska stran ne de-
luje, čeprav je bila, po pri-
povedovanju, dobra, saj je po-
nujala vse potrebne informa-
cije. Med prireditvami naj-
demo le letni program, ki na 
žalost ne osvežujejo sproti, 
rubrika zadnje novice je 
prazna. Posebnost je nagrad-
na igra, ki zastavlja vpraša-
nje, koliko let že obstajajo 
Slovenske Konjice. Poveza-
ve so skromne, le na nekaj 
podjetij in gostišč ter društev, 
med katerimi več kot polo-
vica nima niti elektronskih 
naslovov. Konjiška stran je 
bogata, živahna, a ne deluje 
v polnosti, je dobro zamiš-
ljena, a slabo vzdrževana. 

Kozjanski 
portal 

Vzhodni del celjskega ob-
močja je na Internetu zelo de-
javen, tri občine imajo svoje 
strani, deluje pa že tudi por-
tal Kozjansko (www.kozjan-
sko.com), ki obeta, da bo po-
stal najbolj zanimiv na celj-
skem območju. Strani tega 
portala so sicer še prazne, a 
že delujejo in so zasnovane 

izjemno kakovostno, ponuj 
jo vse potrebne rubrike, 
sti in predvsem pa so zasn, 
vane interaktivno, kar [ 
omogočalo sprotno dogaja^ 
na mreži in sprotno osve^ 
vanje vseh zainteresiranih 
se lahko s preprostim kliki 
prijavijo na portal. Je pa nj 
gova zamisel izjemno ai^ 
ciozna in zahtevna, saj boj 
vel le, če bo sproti osvežev^ 
S portal želijo na enem m 
stu predstavljati Obsotelje 
Kozjansko, ponuja pa enal 
rubrike za vse občine na te 
koncu, tudi za Šentjur, ki svc 
strani sicer nima. 

Občina Šmarje pri Jelšj 
(www.smarje-pri-jelsah.i 
ponuja obnovljene strani, 
so imele doslej 611 obisj; 
valcev. Stran je v dveh jej 
kih in ponuja zelo veliko p 
vezav. Pri rubriki dnevne n 
vice ponuja povezavo na Si 
lov servis, pri vremenski n 
povedi na Eonov servis. Stra 
predstavljajo občino, znam 
nitosti, turizem, gospodai 
tvo, krajevne zemljevide, p 
datke o društvih. Slaba jei 
brika novosti, kjer je zadi 
vpis iz julija, gospodarst 
ponuja le letno statistiko, za 
nja informacija o prireditv 
je iz avgusta. Med povezan 
mi omenimo one na lokal 
radio, kinospored, upravi 
enoto, republiško upravo 
Stran je dobro zamišljena, 
slabo vzdrževana. 

Podobno velja tudi za str 
občine Podčetrtek (www.ixi 
cetrtek.si), ki je postavljen 
štirih jezikih in je imela i 
slej skoraj 6500 obiskovalci 
Ponuja rubrike o občini, g( 
podarstvo, turizem, društ) 
informacije, ima tudi čvek 
nico, novice in povezave. Sti 
je slabo aktivna, temeljna p 
vezava je na še nedelujoči pa 
Kozjansko. Zadnji vpis no 
ce je iz marca 2000 in obvi 
ča, da bodo novice dnevno ai 
rirane (sic!), stran aktualno 
obeta bližnje delovanje port 
Kozjansko. 

Med najbolj dolgočasni 
in slabo delujočimi strani 
pa sta strani občine Rogaš 
Slatina (www.rogaska-sl 
tina.si), ki je imela sicer 
kar 7000 obiskovalcev 
dvojezična stran občine Li 
ko (www.lasko.si). Na stfi 
Rogaške Slatine lahko be 
te le stalne informacije - spi 
šno o občini, občinskem sv 
tu, županu, turizmu (kjer 
nekaj povezav na druge sti 
ni). Objavljajo le dnevnei 
de sej (zadnja 27. junij) in se 
nam objav občinskih d 
kumentov v Uradnem lisf 
Prireditev in sprotnih inft 
macij ni. 

V Laškem so se na sicerl 
po oblikovanjih straneh 
ločili za stalno dvojezično? 
stavitev, ki je ne osvežuj^ 
z novostmi. Predstavljajo 
čino, znamenitosti, turisf 
ne točke, znane osebnosti, 
posebnost tudi šege in op̂  
vila. Veliko je povezav na'!' 
mača podjetja in ustano^ 
Rubrika prireditve je prâ î  
ko poskušate izvedeti zaij 
preko povezav na ustan"' 
(Tri lilije ali Kulturni cent' 
npr), dobite stalne strani t' 
ustanov, s splošnimi preds| 
vitvami in kontaktnimi t̂ ' 
fonskimi številkami, spf 
nih informacij pa, žal, 

BRANKO SJAMEJ^ 

http://www.luce.si
http://www.zalec.si
http://www.sostanj.si
http://www.velenje.com
http://www.celje.si
http://www.smarje-pri-jelsah.i
http://www.ixi
http://www.rogaska-sl
http://www.lasko.si
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S potrdilom po kruh in 
mleko 

Štiri leta v Pekarni Boč so bila kot 
lov na čarovnice, pravi Zlatko 
Magdič iz Slovenskih Konjic 

če nekdo pri petdesetih in 
nekaj letih odpove služ-

loin pri tem niti ne ve, ka-
10 se bo pretolkel do upo-
ojitve, povrhu vsega pa je 
{invalid tretje kategorije, 
lotem mora biti nekaj zelo 
ludo narobe. Bodisi z njim 
iB pa s podjetjem, kjer je 
lii zaposlen. 
Ker je s 53-letnim Konji-

inom Zlatkom Magdičem, 
a je v začetku tega meseca 
lal odpoved v Pekarni Boč 
zZbelovega, vse v redu, je 
lotemtakem vzroke treba is-
ati na drugi strani. Pri de-
Uajalcih. Bralci, ki redno 
liremljajo naš časopis, se 
lajbrž še spominjajo zapisov, 
? katerih smo pred dobrim 
letom razkrivali dogajanja v 
tej pekarni. Kljub temu naj 
lakratko ponovimo zgodbo, 
akršno bi najbrž vedel po-
edati še marsikdo, zaposlen 
ri samostojnem podjetniku, 
B v strahu, da bo izgubil služ-
0, raje molči. Skupini pe-
Dv iz pekarne Boč pa je pre-
jelo, zato so vsa šikanira-
ja in nepravilnosti, ki so jih 
oživljali dan za dnem, raz-
lili javnosti. 
I Povedali so, kako jim na-
lobudni lastniki - Peter Ko-
en, Igor Ledinek in Tone 
)bml - v silni želji, da bi si v 
im krajšem času skovali čim 
Kt dobička, kradejo delov-
le ure, plačujejo del plače 
'Pod mizo« in tudi sicer vsev-
irek kršijo delovno zakono-
dajo. Sodu je izbilo dno, ko 
so se lastniki njihovega ne-
formalnega vodjo Kristjana 
Ndnika lotili še fizično. Ker 
bpodbudil kolege, da so se 
sindikalno organizirali in ker 
o vseh napakah v podjetju 

['bvestili delovne inšpektor-
ic Zgodba se je nadaljevala 

na sodišču, vendar se ni kon-
čala tako, kot so napovedo-
vali gospodje z Zbelovega. 
Prepričani, da vse niti trdno 
držijo v svojih rokah, so na-
mreč v enem od časnikov od-
ločno zavrnili vse obtožbe 
kot neresnične in samoza-
vestno napovedali, da se bo 
na sodišču razkrila prava re-
snica. Njihova, seveda. A se 
je potem zgodilo drugače. S 
peki so sklenili izvensodno 
poravnavo in jim povrnili 
dolg, ki je nastal na račun 
neizplačanih ur, delavci pa 
so se morali s podpisi zave-
zati, da o takšnem razpletu v 
javnosti ne bodo črhnili niti 
besedice. Tega so se seveda 
držali in tudi Kristjan Ajd-
nik, ki si je že pred časom 
našel drugo službo, o dogod-
kih v pekarni Boč noče več 
govoriti. Morda tudi zato, ker 
naj bi v kratkem stekla prav-
da, ki jo je zaradi fizičnega 
nasilja sprožil proti bivšim 
delodajalcem. 

Obiski zbelovskih podjet-
nikov na celjskem sodišču 
pa se s tem še ne bodo kon-
čali. Toži jih tudi Zlatko 
Magdič, ki je v Pekarni Boč 
doživel še hujšo preizkušnjo 
kot peki. 

»Čistilec naj 
boff 

v pekarni se je zaposlil le-
ta 1997 kot grafični obliko-
valec, hkrati pa je načrtoval 
in kasneje tudi vodil promo-
cijske akcije za pospeševanje 
prodaje. Dela se je lotil z vsem 
srcem in znanjem. Pekarna 
je dobila novo blagovno 
znamko - maskoto Bočko, 
podjetje pa novo celostno 
grafično podobo. Njegova je 
bila tudi zasluga, da so pe-
kovske izdelke z Zbelovega 

kmalu spoznali vsi slovenski 
trgovci. Kljub občasni slabi 
volji zaradi nižje plače, kot 
so mu jo obljubljali ter zara-
di kopičenja neizplačanih na-
dur in potnih stroškov, je 
Magdič zvesto izpolnjeval 
zahteve delodajalcev. Čeprav 
je pri tem večkrat ogrozil svo-
je zdravje. Za nagrado je ko-
nec leta 1999 dobil odpoved, 
vendar se je takoj pritožil na 
delovno sodišče in tožbo tu-
di dobil. 

V času, ko je čakal na raz-
sodbo, je resno zbolel, saj so 
se mu zaradi prehlada, ki ga 
je staknil na eni od promo-
cijskih akcij po Sloveniji, ak-
tivirale stare težave s hrbte-
nico. Zato se potem, ko je 
sodišče v celoti razveljavilo 
sklep o prenehanju delovne-
ga razmerja, ni vrnil v pekar-
no, ampak je ostal v bolniš-
kem staležu. Upal je, da se 
bo zaradi zdravstvenih težav 
invalidsko upokojil, saj si ni 

mogel predstavljati, kako naj 
sploh še dela z ljudmi, ki so 
ga najprej do konca izkori-
stili, nato pa ga, bolnega in 
izžetega, preprosto postavi-
li pred vrata. A so se stvari 
obrnile drugače. 

Invalidska komisija mu je 
odredila le tretjo stopnjo in-
validnosti in konec letošnje-
ga aprila se je po enem letu 
in pol moral vrniti v službo. 
Občutki so bili grozni, pravi 
Magdič. Lastniki pekarne so 
mu ves čas, ko je tekla pro-
cedura za ugotavljanje inva-
lidnosti, hudobno nagajali, 
povrhu vsega pa so mu na uše-
sa prišle še govorice, da na-
meravajo v Zbelovem obra-
čunati z njim »po svoje«. Ves 
prestrašen in z živci čisti na 
koncu je prezrt od vseh pre-
živel v pekarni le nekaj ur. 
Nato so ga poslali domov na 
čakanje, češ da trenutno zanj 
nimajo ustreznega delovne-
ga mesta. Sklep o tem je do-
bil konec maja (medtem je 

koristil še star dopust), čez 
dobra dva tedna pa je sledil 
nov šok. 

Iz Zbelovega so mu posla-
li dopis, da so ga premestili 
na delovno mesto čistilca vo-
zil in urejevalca okolice s pla-
čo po drugem tarifnem raz-
redu, razporeditev pa bo za-
čela veljati z dokončnostjo 
sklepa. Kar pa se vse nasled-
nje mesece ni zgodilo. 

Odpoved iz 
obupa 

Magdiča je degradacija hu-
do prizadela. Iz grafičnega ob-
likovalca in svetovalca so ga 
naredili za čistilca, pri čemer 
bi kot invalid tretje katego-
rije moral opravljati nekaj-
krat težje fizično delo kot 
prej. V začetku julija se mu 
je fizično in psihično zdravs-
tveno stanje poslabšalo in spet 
je prijavil bolniški stalež. To 
pa je bila, kot pravi, nova pri-
ložnost za delodajalce, da se 
ga spet lotijo »na svoj način«. 
Najbrž so upali, da ga bodo 
zalotili pri kršenju obvezno-
sti in se ga na lahek način od-
križali. Pričeli so se obiski 
bolniških nadzornikov, ki pa 
se niso dogajali le ob najbolj 
»nečloveških« urah, ampak so 
bili povrhu pospremljeni še 
z veliko mero nesramnosti. 
»Počutil sem se kot v zapo-
ru,« je še danes ogorčen Mag-
dič. »Zaradi narave bolezni 
mi je zdravnik predpisal spre-
hode, pogosto sem moral na 
preglede, vendar brez potr-
dila v žepu nisem upal nare-
diti niti koraka. Celo po kruh 
in mleko v bližnjo trgovino 
sem šel z zdravniškim potr-
dilom.« 

V začetku oktobra je bilo 
Zlatku Magdiču vsega dovolj. 
Komisija SPIZ je potrdila, da 
delovno mesto, ki so mu ga 
določili v Boču, ne ustreza 
stopnji njegove invalidnosti. 

vendar se delodajalci na to 
niso odzvali. Odgovorili tu-
di niso na sedem prošenj nje-
govega odvetnika, naj mu 
vendarle uredijo zaostali red-
ni letni dopust, ki mu pripa-
da po zakonu. »Ker sem ugo-
tovil, da se s Petrom Kore-
nom in njegovima pomočni-
koma ne bom mogel o niče-
mer dogovoriti, sem jim po-
slal odpoved. Vem, da bom 
zaradi invalidnosti težko našel 
drugo službo, vendar ne mo-
rem in tudi ne želim več de-
lati z ljudmi, ki so me tako 
grdo izkoristili. Uničili so mi 
štiri leta življenja, a še ved-
no imam izkušnje, znanje in 
srčno kulture, ki mi bodo po-
magali prebroditi čas do upo-
kojitve,« je prepričan Mag-
dič. Zadeve bi se lahko obr-
nile popolnoma drugače, 
pravi, če bi se lastniki pekar-
ne že konec leta 1999 posku-
šali sporazumno dogovoriti 
o odpovedi in mu izplačali 
zaostale terjatve. Tako pa so 
se v silni želji, da bi se ga ta-
ko ali drugače odkrižali, šli 
pravi lov na čarovnice in po-
čenjali stvari, ki niso dostoj-
ne resnih podjetnikov. 

Z odpovedjo pa Zlatko 
Magdič v Pekarni Boč še ni 
zaprl vrat za sabo. Zaradi tož-
be, ki jo je vložil proti Petru 
Korenu zaradi neizplačanih 
ur in drugih neporavnanih 
stroškov, ki jim bo dodal tu-
di neizkoriščeni letni dopust 
(po njegovih izračunih se je 
brez zakonitih obresti nabra-
lo za okrog 1,8 milijona to-
larjev terjatev), se bo z biv-
šimi delodajalci srečeval še 
na sodišču. Kljub vsemu, kar 
se mu je zgodilo, pa se je še 
vedno, vendar le dokler so-
dišče ne razsodi, pripravljen 
izvensodno poravnati in za-
preti dosje »Zbelovo«, v ka-
terem se je nabralo okrog 
1.500 strani dokaznega ma-
teriala. JANJA INTIHAR 

Foto: GK 

Poklic peka je lahko lep, če delaš v prijetnem okolju. Pekarna Boč po izkušnjah zaposlenihjo vsekakor ni. 
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Delo brez strojev 
in prostora? 

V ponedeljek iskali rešitev za šentjurski E-Šport - Občina ne bo odkupila 
strojev, direktorica ponudila odstop 

šentjursko tekstilno pod-
jetje E-Šport je v težkem po-
ložaju. Brez lastnih prosto-
rov in strojev, a z veliko 
naročil za dodelavna dela 
za tuje partnerje, zlasti 
nemški Bogner in Nicowo. 
Najemna pogodba, ki jo 
imajo za dve proizvodni 
dvorani s podjetjem Ahac, 
jim je že potekla, a k sreči 
je bil lastnik razumevajoč 
in jih ni na vrat na nos po-
dil iz prostorov. V E-Športu 
so konec tedna še delali na 
strojih, ki sodijo v stečaj-
no maso Eleganta, podjet-
ja, na katerem pogorišču je 
tudi nastal E-Šport. 

Vse to so bili razlogi za po-
nedeljkov sestanek, na kate-
rem so skušali najti rešitev 
za delo naprej. A je niso naš-
li, vsaj takšne ne, ki bi bila 
po godu zaposlenim v E-Špor-
tu. Direktorica Sonja Ulja-
revič je ves čas vedela, da pod-
jetje Ahac dvoran zagotovo 

ni kupovalo zato, da bi v njih 
šivale E-Športove tekstilke. 
Lastnik ima, vsaj z večjo dvo-
rano, svoje načrte, E-Športu 
pa naj bi bil še vedno priprav-
ljen oddajati manjšo. V pod-
jetju so sicer iskali druge pro-
storske rešitve, a jim jih v Ob-
čini Šentjur, ki je večinska 
lastnica podjetja, niso uspe-
li najti. Veliko bi jim pome-
nilo tudi, če bi večinski last-
nik izpolnil sklep o odkupu 
Elegantovih strojev, ki so ga 
šentjurski občinski svetniki 
sprejeli že spomladi, vendar 
je župan Jurij Malovrh v po-
nedeljek jasno povedal, da 
občina ne bo odkupila stro-
jev, niti prodala svojega ve-
činskega deleža. Prepričan 
je namreč, da bi podjetje lah-
ko rešili z dobrim sanacij-
skim programom, ki ga je 
na sestanku od Uljarevičeve 
tudi zahteval, vendar je ta 
ustno ponudila odstop. Žu-
pan Malovrh bo novega di-

rektorja poskušal najti do 5. 
novembra. 

Negotova 
meja 

preživetja 
Razmere v E-Športu niko-

li niso bile prav rožnate, saj 
šentjurske tekstilke po bese-
dah direktorice Sonje Uljar-
jevič, delijo usodo slovenske 
tekstilne industrije. Podjet-
je je nastalo sredi devetdese-
tih po stečaju Eleganta, z mi-
nimalnim osnovnim kapita-
lom, prevzelo pa je tudi ve-
čino Elegantovih delavk. Prav 
minimalni osnovni kapital in 
dejstva, da podjetje ni last-
nik strojev, s katerimi dela, 
za obe proizvodni dvorani pa 
plačuje visoko najemnino, tu-. 
di najbolj vplivajo na to, da 
se šentjurske tekstilke ves čas 
gibljejo na negotovi meji ob-
stoja podjetja. E-Šport ima 
iz preteklih let preko 20 mili-

jonov tolarjev izgube. Lani 
so poslovno leto sicer zaklju-
čili z minimalnim dobič-
kom, podobno je tudi teko-
če poslovanje, a v E-Športu 
se iz meseca v mesec otepa-
jo z likvidnostnimi težavami 
in blokadami žiro računa. 

Proizvodnja 143 zaposle-
nih v E-Športu temelji na do-
delavnih poslih za tuje bla-
govne znamke, med njimi z 
velikimi naročili prednjači-
ta uveljavljena Bogner in Ni-
cowa. Prav dejstvo, da obe 
blagovni znamki sodita v vi-
sok cenovni razred, jih tudi 
rešuje in zagotavlja denar za 
kritje tekočih stroškov in 
plač. 

IVANA STAMEJČIČ 

Priznanja 
najbolje urejeniit 
Območna gospodarska 

zbornica Celje bo v petek, 
26. oktobra, podelila priz-
nanja najbolj urejenim pod-
jetjem in trgovinam v regi-
ji. Upravni odbor zbornice 
je že pred dnevi potrdil iz-
bor nagrajencev, vendar nji-
hovih imen do jutri ne želi 
razkriti. 

Pri ocenjevanju trgovin gre 
za vseslovensko akcijo Gos-
podarske zbornice Sloveni-
je, ki poteka v dveh krogih. 
V prvem izbirajo najboljše 
posamezne območne zborni-
ce, med temi pa potem v dru-
gem krogu določi nagrajen-
ce posebna republiška komi-
sija. Kot je povedala samo-
stojna svetovalka Anita Ber-
ginc, ki v območni zbornici 
vodi oba projekta ocenjeva-
nja, se je letos iz celotne re-
gije na razpis prijavilo 21 tr-
govin. To je manj kot lani, 
med prijavljenimi pa ni bilo 
nekaterih lanskih zmagoval-
cev. Nagrade bo dobilo šest 
trgovskih lokalov. In kaj je 

po obiskih trgovin ugotov 
komisija? »Mnogi v Celju 
jezijo zaradi prevzemov ( 
mačih trgovcev, vendar je t 
ba povedati, da so novi la 
niki prinesli tudi marši] 
dobrega. Zlasti so bolje p 
skrbeli za urejenost trgovsl 
lokalov,« pravi Berginčev 

V območni zbornici pa 
bili letos presenečeni n 
udeležbo v akciji »Ureje 
delovno okolje«, saj se je 
razpis prijavilo kar 24 pQ 
jetij. Lani se jih je nami 
pustilo oceniti le devet. F 
sebna komisija in upravnic 
bor zbornice sta se odloči 
da bosta za urejenost dele 
nega okolja letos podelila c 
set priznanj. Toliko podjt 
je namreč zbralo več kot 
odstotkov vseh točk iz vp 
šalnika, na osnovi katere 
poteka ocenjevanje. 

Podjetja, ki bodo trikrati 
pored dobila priznanje za u 
jeno delovno okolje, si 
do ta naziv lahko »pripela 
svojemu naslovu. 

Juteks še naprej raste 
v žalskem Juteksu, ki iz-

deluje talne obloge, so v pr-
vih devetih mesecih ustva-
rili 4,2 milijarde tolarjev 
prihodkov, kar je še enkrat 
toliko kot v enakem lan-
skem obdobju. Večji od lan-
skega je tudi dobiček, ki je 
že ob polletju presegel pol 
milijarde tolarjev. 

Po besedah direktorja Mi-
lana Dolarja so se prihodki 
povečali izključno na račun 
večje prodaje, saj je letos na 
večini trgov, kjer so prisot-
ni, povpraševanje po njiho-

vih izdelkih zelo veliko. Ju-
teks izvozi skoraj 95 odstot-
kov celotne proizvodnje-, od 
tega največ na evropsko tr-
žišče, od lani pa talne oblo-
ge prodajajo tudi v Turčiji in 
Savdski Arabiji. Direktor Do-
lar pričakuje, da bodo letos 
prihodke povečali na pet mi-
lijard tolarjev, kar je za sko-
raj dve milijardi več kot v pre-
teklem letu, čistega dobička 
pa naj bi' bilo za milijardo 
tolarjev. 

Po večletnih pripravah ka-
že, da bodo v Juteksu le za-

čeli izdelovati talne obloge, 
ki bodo široke štiri metre. S 
takšno ponudbo naj bi se 
podjetje še bolj utrdilo na tu-
jih trgih, zlasti zahodnoe-
vropskih. Naložba v novo 
opremo in povečanje skladiš-
ča je vredna okrog 1,8 mili-
jarde tolarjev, denar pa bo-
do v celoti zagotovili iz lastnih 
virov. Stroje bodo začeli po-
stavljati že letos, naložba, s 
katero bodo podvojili zmog-
ljivosti, pa naj bi bila konča-
na v prvi polovici prihodnjega 
leta. JI 

Sip-Sico še na prodaj 
Šempetrski Sip še ni pro-

dal svojega hčerinskega 
podjetja Sip-Sico. Na javni 
razpis, ki so ga objavili ko-
nec avgusta, je prispela le 
ena ponudba, ki pa ne us-
treza vsem razpisnim pogo-
jem. Ponudnik je moral za-
to vlogo dopolniti, razpisna 
komisija pa bo o njej po-
novno odločala jutri. 

V Sipu so se za prodajo Sip-
Sica odločili predvsem za-
to, ker pričakujejo, da bo-
do s tem nekoliko izboljša-
li finančne razmere v matič-
nem podje t ju , vendar pa, 
poudar ja direktor Bojan 
Voh, hčerinskega podjet ja 
ne bodo prodali za vsako ce-
no. Tista, ki jo ponuja mo-
rebitni kupec, se zdi razpi-
sni komisija prenizka, in če 
je ponudnik ne bo zvišal, bo 
Sip-Sico še naprej ostal pod 
okriljem Sipa. 

Sip-Sico, ki so ga ustano-
vili leta 1994 kot podjetje za 
usposabljanje in zaposlova-
nje invalidov, se ukvarja z la-

serskim razrezom kovin in 
nekovin in je na tem področju 
eden največjih ponudnikov 
v Sloveniji. Njegova rast je 
bila v minulih letih tako di-
namična, da se je tudi letos 
uvrstil v zgornji del lestvice 
petsto najhi t reje rastočih 

podjetij. Pohvalijo se lahko 
z najsodobnejšo tehnologijo, 
saj so doslej za naložbe vsa-
ko leto namenili preko 100 
milijonov tolarjev. V Sip-Si-
cu je zaposlenih 53 ljudi, od 
katerih jih ima polovica sta-
tus invalida. JI 

Svet OŠ Glazija Celje 
Oblakova 15,3000 Celje 

razpisuje delovno mesto 

RAVNATELJA 

Kandidati morajo izpolnjevati pogoje, določene po 53. 
in 145. členu ZOFVI (Zakona o spremembah in do-
polnitvah zakona o organizaciji in financiranju vzgoje 
in izobraževanja) in 43. členu ZOFVI ter imeti peda-
goške, organizacijske in druge sposobnosti za uspe-
šno vodenje šole. Ravnatelj bo imenovan za dobo 5 
let. Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 
8. dneh po objavi razpisa na naslov šole s pripisom 
»za razpis ravnatelja«. Kandidate bomo o izboru obve-
stili v zakonitem roku. 

Lon povečal bilančno vsoto 
Bilančna vsota Hranilnice Lon, ki ima podružnico tudi v Celju, je konec septen 

bra presegla pet milijard tolarjev, kar pomeni, da se je od lanskega decembra pov( 
čala kar za 38 odstotkov. 

V devetih mesecih so v hranilnici ustvarili 47 milijonov tolarjev dobička pred obdail 
čifvijo, kar je za dobro tretjino več kot v enakem lanskem obdobju. Letos se je v Lon 
zelo povečalo kreditiranje, in sicer za 31 odstotkov pri prebivalstvu ter za 28 odstotko 
pri pravnih osebah. Visok porast beležijo tudi pri depozitih, saj se je stanje pri pravni 
osebah povečalo za 53 odstotkov, pri fizičnih osebah za 30 odstotkov, porast dolgoroi 
nih depozitov pa je 60-odstotna. Zaradi tako dobrih poslovnih rezultatov so se v Hrani 
niči Lon odločili, da svojo dejavnost razširijo še na eno od slovenskih regij. 

Zbornik za obletnice 
Inexa Štore je v teh dneh 

izdala zbornik o razvoju 
Železarne Štore in njenih na-
slednicah, v katerem raz-
lični avtorji pričajo o raz-
voju železarskega giganta 
po letu 1945 in o obdobju 
prestrukturiranja. 

Letos so v podjetjih, ki so 
nasledila nekdanjo Železarno 
Štore, obeležili 150. obletni-
co jeklarstva, 50. obletnico iz-
delovanja valjev in 10. oblet-
nico nastanka novih družb. 

Maja so odprli razstavo z na-
slovom Štore skozi čas, zbor-
nik, v katerem so zbrani šte-
vilni podatki in pričevanja biv-
ših in sedanjih vodilnih de-
lavcev, pa vsebinsko in časov-
no dopolnjuje zbornika iz let 
1975 in 1995. Za marsikoga 
bo gotovo najbolj zanimiv čas 
zadnjih desetih let, o katerem 
pa bo, meni član uredniške-
ga odbora Gorazd Tratnik, 
nekoč dala objektivno oceno 
zgodovinska.stroka. Spomi-

ni na krizno obdobje, v ka 
rem je bilo mnogo ljudi p 
zadetih, so še sveži. 

Poleg pričevanj, ki bo 
morda odprla nova vpraS 
nja in izzvala drugačna mii 
nja, se v zadnjem delu zb« 
nika predstavljajo nekate 
podjetja in samostojni po 
jetniki, ki delujejo danes 
lokaciji Štore. Vseh skuf 
je preko sedemdeset, najvi 
ja med njimi pa so lnexa, Va 
Itro in Kovis. JI, Foto: C 

Zbornik o razvoju Železarne Štore in njenih naslednicah so predstavili direktor Valjev Ivan Štrlekar, dirt* 
lnexe Marjan Mačkošek ter člani uredniškega odbora Gregor Tratnik, Peter Knez in Slavko Plevnik-
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Z Mercator jem 
na jug 

Računalniške rešitve Mikropisa iz 
ialca so danes nameščene na več kot 

400 lokacijah v Sloveniji, na 
Hrvaškem ter v BiH 

predsednik Gospodarske 
jljornice Slovenije Joško 
juk je v začetku tedna žal-
ikeniu podjetju Mikropis 
Jodelil kar dva certifikata -

9001 za kakovost po-
lovanja in ISO 14001 za 
avnanje z okoljem. Mikro-
is .ki praznuje letos 15-let-
ico delovanja, sodi med 
ečja in uspešnejša raču-
alniška podjetja pri nas. 
Mikropis je leta 1986 usta-
ovil Janez Uplaznik in že 
ikrat zâ Čel z domačim zna-
jem razvijati in izdelovati ra-
jnalniško programsko opre-
no. Podjetje je ves čas vlaga-
D v razvoj novih izdelkov in 
izobraževanje, kar se mu je 
ekako obrestovala. S pripo-
jijo družb EMG iz Žalca in 

!

ng iz Ljubljane je prera-
V holding s štirideset red-
ili več kot dvajset pogod-
10 zaposlenimi delavci, ki 

pdo letos kljub recesiji na 
retovnem in tudi domačem 
Sunalniškem tržišču ustva-
i okrog 1,5 milijarde tolar-
V prometa, kar je za deset 
Istotkov več kot lani. Med 
iposlenimi je večina visoko 
obraženih strokovnjakov, ki 
)še zlasti uspešni pri razvo-

ju in izdelavi programskih re-
šitev za potrebe trgovine, proi-
zvodnje in financ. 

Žalsko podjetje, ki je že dve 
leti pri ministrstvu za znanost 
in tehnologijo registrirano 
kot samostojna raziskovalna 
skupina na področju računal-
ništva, uspešno sodeluje z 
največjimi proizvajalci raču-
nalniške opreme v svetu. So 
največji distributer izdelkov 
NEC in drugi največji proda-
jalec računalnikov IBM na slo-
venskem tržišču. »Sodelova-
nje z uglednimi tujimi part-
nerji omogoča našim strokov-
njakom, da se sproti sezna-
njajo z najnovejšimi dosež-
ki svetovne računalniške in-
dustrije in jih takoj uvajajo 
v svoje izdelke in storitve. 
Preko Mikropisa prihaja to-
rej v Slovenijo Vrhunska ra-
čunalniška tehnologija,« pou-
darja direktor Janez Uplaz-
nik. 

Najobetavnejši 
razvijalci 

Zadovoljstvo pa je oboje-
stransko, saj je IBM leta 1999 
uvrstil Mikropis med tride-
set najobetavnejših razvojnih 

ekip na svetu, spoštovanje do 
žalskega podjetja pa je v mi-
nulih dneh z osebnim obi-
skom dokazal tudi John La-
skovvski, ki je v IMB zadol-
žen za strategijo in za tehnič-
no podporo. 

Mikropis je v zadnjem le-
tu naredil pomemben korak 
tudi na področju ekologije. 
V podjetju in pri uporabni-
kih svojih storitev je poskr-
bel za varno zbiranje in od-
stranjevanje iztrošene raču-
nalniške opreme, embala-
že in drugih okolju škodlji-
vih odpadkov. 

Z opremo svetovnih proi-
zvajalcev in z lastnimi pro-
gramskimi rešitvami Mikro-
pis uspešno prodira tudi na 
Hrvaško ter v Bosno in Her-
cegovino, kamor so lani pro-
dali za milijon mark opre-
me in storitev. Pri tem jim je 
v veliko pomoč sodelovanje 

s trgovskimi podjetji, zlasti 
z Mercatorjem, ki s širitvijo 
svoje prodajne mreže prenaša 
izven Slovenije tudi računal-
niške sisteme, ki so jih zanj 
naredili v Žalcu. Med največ-
je in najbolj zahtevne projekte 
štejejo v Mikropisu tudi po-
stavitev poslovno-informa-
cijskega sistema na letališču 
Brnik, sodelovanje pri posta-
vitvi in vzdrževanju računal-
niškega sistema v Zavaroval-
nici Triglav in Banki Zasavje 
ter računalniško,vodenje in 
spremljanje proizvodnje in 
poslovanja s pomočjo črtne 
kode in brezžičnih termina-
lov v Palomi, Juteksu ter mno-
gih drugih podjetjih. 

»Poleg kakovosti je celo-
vita ponudba , to je izvedba 
in predaja projektov »na 
ključ« največja prednost Mi-
kropisa pred konkurenco,« je 
prepričan Janez Uplaznik. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Ob tako pomembnih dogodkih kot sta pridobitev dveh certifikatov in 15-
obletnlca podjetja je Mikropis (levo direktor in ustanovitelj Janez Uplaz-
nik) obiskal John Laskovvski, eden od direktorjev multinacionalke IBM. 

Aero letos brez rasti 
Prihodki skupine Aero bodo manjši od načrtovanih -

Negotove ocene za prihodnje leto 
Zaradi izrazite recesije, 
i v papirni panogi traja že 
'je časa, v Skupini Aero 
t̂os ne bodo dosegli tak-

lih poslovnih rezultatov, 
"t so jih načrtovali. Po-
ledice padca povpraševa-
li in prodajnih cen naj-

čutijo v hčerinski 
[užbi Aero Copy, ki v sku-
'10 »prinese« več kot po-
"̂ ico vseh prihodkov. 
Slabše rezultate od priča-
® ânih ima tudi matično 
®djetje, ki je sicer v prvih 
cvetih mesecih v primerja-

enakim lanskim obdob-
povečalo prihodke za 

^̂ in odstotkov, vendar je to 
'̂ v̂eno manj kot so si za-
'̂ vili v letnem načrtu. Lani 
Celotni poslovni sistem us-

êro Celje ustanavlja in-
^ 'dsko podjetje, ki bo za-

delati predvidoma že le-
najkasneje pa 1. ja-

L̂ r̂ja prihodnje leto. V 
nietju bo zaposlenih 30 
Hi, ki bodo opravljali sto-
pene dejavnosti za pro-
rni lepilnih trakov in so-
M V̂ali pri programu izde-
[ ^̂ nja pisarniških trakov. 

tvaril 11,5 milijarde tolarjev 
prihodkov od prodaje, letoš-
nja realizacija naj bi bila nižja 
za najmanj 500 milijonov to-
larjev, morda celo za mili-
jardo. 

Letošnji poslovni načrt 
Skupine Aero je predvide-
val konsolidiran dobiček v 
višini 200 milijonov tolar-
jev, prihodek od prodaje naj 
bi bil približno takšen kot 
lani, ko je znašal 11,5 mili-
jarde tolarjev. Že ob pollet-
ju je bil dobiček matične 
družbe in tudi skupine 
manjši od primerljivega lan-

"^ega. Dobiček skupine je 
znašal le 48 milijonov to-
larjev, kar je za 40 odstot-
kov manj. 

»Skupina Aero je izrazito 
izvozno usmerjena, zato vse 
probleme, ki pestijo našo 
branžo ali zahodnoevropsko 
tržišče, krepko čutimo tudi 
mi,« pojasnjuje direktorica 
Milena Brezigar. Vzrok za 
realno upadanje prodaje v 
podjetju pripisuje zlasti 
manjši prodaji samokopirne-
ga papirja znamke Aero Copy. 
Po lanski izrazih konjunkturi 

v papirni panogi letos obču-
tijo umirjanje povpraševanja 
in zniževanje prodajnih cen, 
poleg tega se še naprej zapi-
rajo škarje med cenami vhod-
nih surovin in gotovih izdel-
kov. Stagnacijo opažajo tudi 
pri odlepljivih izdelkih in pa-
pirni konfekciji, ki jih pro-
dajajo predvsem na trgih 
Evropske unije, pri lepilnih 
trakovih pa se je prodaja po-
večala. Največ jih namreč 
prodajo v državah srednje in 
vzhodne Evrope, kjer rece-
sije za zdaj še ni čutiti. 

Pesimističen 
in normalen 

načrt 
Brezigar jeva pravi, da o 

končnih številkah še^ie mo-
re govoriti, bodo pa znane 
kmalu. Prav zdaj na podlagi 
devetmesečnih rezultatov 
pripravljajo ocene o tem, kaj 
jih v zadnjih treh mesecih leta 
še čaka. »Nove napovedi bo-
do gotovo nižje, saj smo la-
ni, ko smo delali načrte za 
leto 2001, izhajali iz makroe-
konomskih analiz posamez-
nih držav, ki so skoraj vse po 
vrsti napovedovale rast. Če-

prav so se letos napovedi iz 
četrtletja v četrtletje zniže-
vale, letnega načrta nismo 
spreminjali. Zdaj pa smo to 
primorani narediti,« pojas-
njuje Milena Brezigar. Kako 
bo prihodnje leto, ne ve, saj 
konkretnejših ocen o giba-
njih na svetovnem trgu do-
slej ni podal še noben ma-
kroekonomist. Zato poslov-
ni načrt za prihodnje leto pri-
pravljajo v dveh različicah -
pesimistični, kot da se bodo 
razmere na trgu še bolj zao-
strile, in v normalni, ki bo, 
upajo v podjetju, tudi obve-
ljala. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

FINANCE 
Vrednostni papiiji delniških družb 

Vrednostni papirji investicijskih družb 

Tečajnica 

Borzni indeksi 

v tednu od 17.10.2001 do 23.10.2001 

Milena Brezigar 



Ubežnice iz beležnice 
v knjigo zbrane humoreske, satire in epigrami Draga Ladislava Hribarja 
Celjski novinar Drago Ladislav Hri-

bar je iz novinarskih beležnic, ki se 
jih je v njegovem dolgoletnem profe-
sionalnem novinarskem delu nabralo 
na stotine, otel pozabi nekaj (še ved-
no) zelo aktualnih in iskrivih resnic 
in jih ponudil bralcem zbrane v knjigi 
humoresk, satir in epigramov z naslo-
vom Ubežnice iz novinarske beležni-
ce. 

Knjigo, ki je izšla pred kratkim, je ob 
pomoči sponzorjev založila naša medij-
ska hiša v nakladi tisoč izvodov, so nati-
snili v Cetisu Celje, oblikoval jo je Stane 
Hafner, lektorirala Barbara Ravnikar. Dra-
go Ladislav Hribar jo je svojim stanov-
skim kolegom pred dobrim tednom pred-
stavil v galeriji Mozaik v Celju. 

K njegovim »ubežnicam« je spremno 
besedo napisal dr. Matjaž Kmecl, ki se je 
Draga (z nekoliko melanholičnim pogle-
dom za pol stoletja nazaj, kot je zapisal) 
spomnil kot obetavnega pesnih in - brez 
pomote: odličnega sprinterja, zlasti v šta-
feti, v kateri je tekel tudi znameniti Ce-
ljan Stanko Lorger). 

Drago Hribar pa se je odločil za »novi-
narski omaž in dolga leta pridno služil 
temu poklicu, literarnost pa se mu je na-
videzno porazgubila. V resnici je ponik-
nila pod površje. Vsake toliko, ko so bili 
ustrezni izzivi v okolju le premočni, pa 
se je le oglasila in vsaj za kakšen trenutek 
ubežala iz novinarske beležnice.« (Iz uvo-
da dr. M. Kmecla). 

Tako se^rnu je skozi leta nabralo kup 
zabavljivih in zbadljivih pripomb, 
opomb, dovtipov ter misli »in začutil sem, 
da je zdaj čas, da pobegnejo k bralcem...« 
skromno, kot vselej, če beseda nanese 
nanj ali njegovo delo, pravi Drago Hri-
bar. 

Za vse pa sta pravzaprav »krivi« njego-
va vnukinja in hčerka, ki sta ga za njego-
vo sedemdesetletnico presenetili z izda-
jo te knjige! »Pri tem sem sodeloval sa-
mo z disketami, za vse ostalo sta poskr-
beli sami«. 

»Seveda je namen knjige predvsem sme-
šiti tisto realnost, ki ni vedela, da je sme-
šna in v maniri, ki nikoli ni zašla v žali-
tev, ampak je ostala na ravni blagohotne-
ga, res da tudi zajedljivega nasmeha. Se 
pravi, da je bil namen nasmejati bralce 
in poleg njih seveda sebe, da bi se razbre-
menil resnega novinarskega dela, ki je 
terjalo neprimerno več časa in truda. In 

kot se je izkazalo kasneje, so skušali biti 
vsi ti zapisi še nekakšno humoristično 
satirična ilustracija konkretne vsakdanjo-
sti, pojavov in dogodkov, za katerimi so 
bili skoraj vedno tudi konkretni ljudje«, 
je zbirko humoresk, satir in epigramov 
predstavil Drago Hribar. 

Celjan Drago Hribar je po končanem 
študiju slovenskega jezika in primer-
jalne književnosti na Filozofski fakul-
teti začel svojo novinarsko pot leta 1958 
pri Celjskem tedniku, kjer je bil v letih 
1964-67 njegov urednik. Ob ustanovi-
tvi celjskega dopisništva DELA 1968 
pa je postal njegov sodelavec in ostal 
pri osrednjem slovenskem časniku do 
upokojitve leta 1977. Njegovo pero pa 
nikakor ni zastalo. Na vprašanje, ali 
bo naredil še en »izbor izbora« ubež-
nic iz novinarskih beležnic, s svojim 
značilnim nasmeškom in skomigom 
da vedeti: »Ne. To bo proza!« 

Brez vsakršnih težav in pretresov jih je 
večina popolnoma miroljubno prežive-
la tudi tako imenovane »svinčene čase«. 
»Vse, kar se mi je zgodilo je bilo ostro 
spraševanje tedanjega sekretarja SZDL, 
če se ne bi raje odločil za drug poklic, ali 
pa mi je kakšen funkcionar včasih prile-
pil oznako, da sem 'antisocialistični ele-
ment' ali celo 'sovražnik socializma'. Pa 

še take oznake so šle skoraj na račun glos, 
kometarjev in drugih novinarskih zvrsti, 
medtem ko sem se sam počutil izvzete-
ga«, se minulih časov spominja Drago Hri-
bar, ko predstavlja knjižico z izborom iz 
najbolj priljubljenih zvrsti iz »časov so-
cialistične stvarnosti in sedanje tranzi-
cijske realnosti.« 

Za pokušino tale (tudi danes aktualna 
ubežnica iz knjige, nastala ob združitvi 
SLS in SKD): 

»Neinventivno že ime pove, 
da stmnki SLS in SKD 
ostajata kar dvojec po združitvi, 
programsko, kolikor se sklep sme, 
uspeh bo skupen torej le - v molitvi.« 

Starejši Celjani se bodo spomnili epi-
grama, ki je nastal, ko so pred več kot 
tremi desetletji na celjskem Golovcu do-
bili lokacije zlasti občinski funkcionar-
ji. Tedaj se je Dragu zapisalo (aktualnost 
je na mestu tudi danes): 

»Kdor kdaj na Golovec zaide 
in si ogleda piramide, 
naj ve, tu niso faraoni, • 
ampak samo od fare oni.« 

In takšnih dragotin je v Dragovi knjigi 
še veliko. Za zabavno branje ali za kri-
žem-kraž prebiranje novinarskih ubežnic. 

MATEJA PODJED 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Na predstavitev knjige Draga Hribarja (levo) je prišel tudi njegov nekdanji šef, odgovorni 
urednik Dela Mitja Meršol. 

Poleg Oblaka še 
Slomšek 

Na stavbi nekdanje gimnazije v Celju, na Slomškovem 
trgu 7, bodo še letos namestili spominsko tablo Antonu 
Martinu Slomšku, ki je obiskoval to gimnazijo. Na stavbi je 
že tabla, ki spominja, da jo je obiskoval Vatroslav Oblak. To 
nameravajo odstraniti in namestiti novo, na kateri bosta 
zapisani imeni obeh znanih Slovencev. NGL 

Švedska izmenjava 
Na Srednji zdravstveni šoli v Celju ta teden končujejo daljši 

obisk dijaki in profesorji švedske zdravstvene šole iz mesta 
Skoevde. Gre za že drugo izmenjavo v okviru projekta Leonar-
do da Vinci, ki podpira in dopolnjuje poklicno in strokovno 
izobraževanje in usposabljanje v državah članicah, države sa-
me pa oblikujejo vsebino in cilje projekta. Švedi so v Celju 
spoznali predvsem delo v celjskem in šentjurskem Domu upo-
kojencev ter v psihiatrični bolnišnici v Vojniku. NGL 

VPRAŠAJTE 
SVOJEGA ŽUPANA 

Pišite nam, s kakšnimi težavami se ubadate v svoje* 
okolju in zanje menite, da bi vam jih lahko pomag 
rešiti vaš župan. Zastavili mu bomo vaše vprašanje in 
eni od naslednjih številk vam bo odgovoril. Vaša vpr̂  
šanja sprejemamo na naslov: Novi tednik. Prešerno^ 
19, 3000 Celje ali na elektronski naslov: tednik@nt-rc.! 
Lahko nas tudi pokličete: 4225-100. 

Izteijajte 
državo! 

Bralec Drago iz Celja je 
začuden, zakaj Mestna ob-
čina Celje še ni izterjala od 
države denarja za odpravo 
posledic poplave. Sprašuje, 
zakaj bo občina šele sedaj 
tožila državo za milijardo 
tolarjev, ko pa bi njena prav-
na služba lahko ukrepala 
že prej. 

Župan Mestne občine Ce-
lje Bojan Šrot odgovarja: 
»Skrb za poplavno varnost ob-
čanov je ena izmed prioritet-
nih nalog Mestne občine Ce-
lje, ki v izvajanje protipolav-
nih ukrepov vlaga velike na-
pore. Res je, da država že dalj 
časa ne izpolnjuje svojih ob-
veznosti, vendar smo šele ob 
letošnjem čiščenju naplavin 
v Savinji in Vogla j ni prišli do 
podatkov - izvedeniškega 
mnenja, ki nakazuje mož-
nost, da je neizpolnjevanje 
obveznosti v pristojnosti dr-

žave (čiščenje strug rek j 
drugih vodotokov) pripelj 
lo do tako katastrofalnih p 
sledic. To izvedeniško mn 
nje je osnova za vse nada 
nje korake. Upamo, da bi 
mo z državo lahko dosegli d 
govor o plačilu škode in ( 
ne bo potrebno vlagati tožb 
ki pomeni skrajni ukrep.« 

Bojan Šrot 

Celjska stran 
postala hit 

Mladinsko spletno stran 
www.tosemjaz.net vsak dan obišče 

več kot sto mladih obiskovalcev 
Na Zavodu za zdravstveno 

varstvo Celje so na letošnji 
dan zdravja (7. april) odprli 
mladinsko spletno stran na 
naslovu www.tosemjaz.net. 
Projekt spletnega komunici-
ranja z najstniki je del ob-
sežne akcije »To sem jaz«, s 
katero promovirajo zdravje 
med mladimi v celjski 
zdravstveni regiji. 

Prav spletna stran, ki so jo 
na oddelku za socialno me-
dicino zasnovali na željo mla-
dostnikov, se je izkazala kot 
močno komunikacijsko 
orodje pri posredovanju 
zdravstveno vzgojnih vsebin 
in je presegla pričakovanja 
avtorjev. V šestih mesecih so 
na tem spletnem mestu za-
beležili več kot 20 tisoč obi-
skov. Vsak dan stran obišče 
več kot sto ljudi, večinoma 
najstnikov, ki v obdobju^ 
odraščanja potrebujejo in iš-
čejo najrazličnejše informa-
cije. Spletna stran je postala 
priljubljena med mladimi iz 
vse Slovenije. Prva vsebina, 
s katero so na Zavodu za 
zdravstveno varstvo Celje od-
prli mladinsko spletno me-
sto, je usmerjena v vzgojo za 
zdravo spolnost. Spletno me-
sto bodo avtorji projekta po-
stopoma dograjevali, saj že-
lijo mladim omogočiti do-
stop do vsebin, ki lahko pri-
pomorejo h krepitvi pozitiv-
ne samopodobe in pozitivne-
ga samovrednotenja - ta te-

ma je v projektu promocij 
zdravja »To sem jaz« kljui 
na. 

Največja vrednost spletE 
strani, poudarjajo avtorji,; 
možnost posvetovanja s stit 
kovnjaki. To pomeni, da lal 
ko najstnik na spletnem f( 
rumu zastavi vprašanje i 
prejme odgovor strokovnj 
ka s področja medicine, ps 
hologije ali socialnega del 
Svetovalci skušajo odgovori 
na vsako vprašanje v čii 
krajšem času. Oblika komi 
niciranja po Internetu om 
goča mladim diskretnost i 
anonimnost, obenem pa ji> 
ponuja aktivno in individua 
no vlogo. Ekipa svetovale« 
je v šestih mesecih odgovU 
rila na vprašanja tristosedei^ 
deset mladostnikov, tako ^ 
ne mine dan brez nove^ 
vprašanja. Mladi so pri tei 
zelo odprti, odkriti in nep' 
sredni. Že na spletnem m 
stu lahko svetovalci (zdra 
niki-specialisti in psiholog 
razjasnijo marsikatero dil 
mo, v primeru težjih vpr 
šanj pa najstnike napotijo i 
ustrezne naslove in jih ^ 
merijo, kje naj poiščejo P 
moč in kako naj ukrepaj' 
»Želimo ši, da bi vsebine pf 
hiralo čim več mladih, 
hovih staršev in pedagošl^ 
delavcev,« poudarjajo na o 
delku za socialno medici" 
Zavoda za zdravstveno vaJ 
tvo Celje. M ' 

http://www.tosemjaz.net
http://www.tosemjaz.net
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Kje so teharske ceste? 
Svet Krajevne skupnosti Teharje protestira zaradi požrtih obljub 

celjski mestni svetniki 
bi na včerajšnji seji 

i^estnega sveta v drugi 
j,ravnavi sprejemali odlok 
jjpremembah dolgoročne-

in srednjeročnega celj-
jltega prostorskega plana, 
[nekaterimi spremembami 
fiijem niso zadovoljni Te-
^čani. Zato so za sejo 
jestnega sveta spisali pe-
(jcijo, s katero med drugim 
jvetnike pozivajo, da to 
točko dnevnega reda odlo-
ĵo na prihodnjič. Kako so-

je odločili svetniki, do za-
Jjučka redakcije nismo 
logli izvedeti, ker je bilo 
l^danje šele včeraj po-
lldne. 

[ P o predlaganem odloku bo 
Lmreč na večjem delu Te-
^ a nemogoča stanovanjska 
padnja. »To bodo dopuščali 
|ev strogem središču Tehar-

na delu južnega predela 
pb cesti Teharje-Vrhe ter za-
l o d n o od ceste Slance-Pro-
seniško,« pravi predsednik 

krajevne skupnosti Teharje 
Franc Kač. Letos se je vods-
tvo krajevne skupnosti že se-
stalo s predstavniki Zavoda 
za planiranje in izgradnjo 
(ZPl), dodaja, in pravi: »Na 
sestankih smo usklajevali po-
bude krajanov o prekatego-
rizaciji degradiranih, a ko-
munalno opremljenih zem-
ljišč, s prvega kmetijskega ob-
močja v površine za uredi-
tey stanovanjske gradnje in 
spremljajočih dejavnosti. 
Predstavniki ZPl so nam za-
gotovili, da bodo želje kra-
janov upoštevali, a jih pri 
predlaganem prostorskem 
planu niso. Zakaj ne, ne 
vem.« 

Teharčanom se odmikata tu-
di obljubljeno krožišče ter te-
harska obvoznica. Vlada Re-
publike Slovenije, ki bi' mo-
rala dati soglasje za predlaga-
ne spremembe prostorskega 
plana, je namreč na oktobrski 
seji sklenila, da obvoznice mi-
mo Teharja ne bo. Do kratke-

ga stika naj bi menda prišlo 
na ministrstvu za promet. 

Peticija 
Teiiarčanov 

A Teharčani, siti obljub, so 
na mestni svet, na župana in 
na Vlado Republike Slovenije 
naslovili peticijo, v kateri pi-
šejo, da zavračajo Odlok o 
spremembah in dopolnitvah 
prostorskih sestavin dolgo-

ročnega plana občine Celje. 
V njej med drugim opomi-
njajo, da je bilo na sestanku, 
ki so ga imeli aprila letos, 
sprejetih več sklepov, ki so 
vsebovali tudi datume izved-
be. Na sestanku so bili pred-
stavniki Direkcije RS za ce-
ste, Družbe za državne ceste, 
ZPl in RC Planiranja. Direk-
tor ZPl Miran Gajšek je na 
tem sestanku zagotovil, da bo 
ZPl do konca letošnjega leta 
pripravil vse potrebne pro-
storske akte za izvedbo štiri-
krakega krožišča na Teharjah, 
vključno s povezovalno ce-
sto proti Štoram in nadvozom 
Lipa-Štore. Odkupili naj bi 
tudi stanovanjsko hi^o na Te-
harjah 57. Zagovarjal je tudi 
kompleksno rešitev za ure-
ditev, vključno z novim ur-
banističnim načrtom. Direk-
cija za ceste pa je obljubila, 
da bo izvedla vse potrebne 
izvedbene akte, vključno s če-
trtim krakom krožišča in po-
vezovalno cesto proti Štoram. 

Ocenili so, da bi te akte lah-
ko pripravili v letu in pol, v 
naslednjih šestih mesecih pa 
končali z gradbenimi deli. Na 
sestanku po besedah Franca 
Kača ni bilo nasprotujočih si 
mnenj. V primeru, da jim ne 
bosta prisluhnila ne občina 
ne država, bodo pripravili 
protestne akcije. 

Miran Gajšek pravi, da 
predloženi prostorski plan ni 
dokončen dokument in da bo 
imelo v Urbanistični zasno-
vi Teharje skupaj z Ljubeč-
no vendarle poseben status. 
»Neusklajene stvari glede ob-
voznice so stvar ministrstva 
za promet. Direkcija za ce-
ste pa naj bi ta projekt tako 
ali tako izvedla šele v letu 
2003. Mestna občina Celje bo 
poskrbela, da se bo plan do 
takrat zagotovo spremenil,« 
je zagotovil Gajšek na seji ob-
činskega odbora za okolje in 
prostor. 
NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 

Foto: GAŠPER DOMJAN 

Franc Kač 

Snežni dogodek na Golovcu 
v turistično rekreacijskem 

Kiitru Golte, kjer naj bi mi-
luli teden inšpektorji pre-
jfedali akumulacijsko jeze-
10 in z njim povezane na-
mve za umetno zasneže-
janje, so tehnični prevzem 
|restavili na november. 
To pomeni tudi kasnejši za-

letek smučarske sezone, če 
ieveda ne bo dovolj narav-
nega snega. Celoten novoz-
grajen zasneževalni sistem se 
aamreč z vodo polni približ-
no dva meseca, torej bi v pri-

meru pomanjkanja naravne-
ga snega s smučarsko sezo-
no začeli šele proti koncu de-
cembra. Novi lastniki smu-
čarskega centra, podjet je 
Golte Slovenija, so v uredi-
tev Golt vložili tri milijone 
mark. Ob tem pa se na Gol-
teh pripravljajo na velik snež-
ni dogodek, ki ga priprav-
ljajo v soboto, 27. oktobra, 
na celjskem Golovcu. Takrat 
bodo zasnežili 20 metrov 
dolgo progo, na kateri se bodo 
snega naužili predvsem 

najmlajši. Progo bodo zasne-
žili danes in jutri, v soboto 
pa vabijo vse Celjane na 
Snow Event. V podjetju Gol-
te Slovenija bodo poskrbeli 
za otroškega animatorja, na 
voljo pa bo tudi nekaj opre-
me, potrebne za smučarsko 
veselje. Hkrati bodo v pod-
jetju podrobneje predstavi-
U zimsko sezono, ugodno-
sti, ki jih nudijo, ter tudi pri-
reditve, ki jih letos priprav-
ljajo na Golteh. 

U. SELIŠNIK 

Gasilci so reševali Etol 
Operativni člani vseh pro-

stovoljnih gasilskih dru-
štev v Gasilski zvezi Celje 
so sodelovali v osrednji vaji 
vmesecu požarne varnosti, 
ki so jo pripravili v Etolu v 
Skofji vasi. 
Predpostavka je bila, da je 

prišlo do požara v skladišču 
špirita in ker so zatajile av-
tomatske požarne naprave, je 
prišlo do odprtega požara. Po-

sledice so bile številne poš-
kodbe delavcev v Etolu, ma-
terialna škoda, izhajati je za-
čel amoniak in grozila je eks-
plozija cistern, polnih vnet-
ljivih snovi. Gasilci z ustrez-
no opremo so pokazali veli-
ko mero znanja in požrtvo-
valnosti, da so požar najprej 
lokalizirali in nato pogasili, 
preprečili pa so tudi širjenje 
vseh ostalih nevarnih točk. 

Vajo je vodil sektorski povelj-
nik Milan Kušer ob sodelo-
vanju poklicnih gasilcev in 
Zdenka Gorenška. 

V sklopu številnih priredi-
tev v mesecu požarne varno-
sti je bilo tudi srečanje GZ 
Varaždin in Celje ter sprejem 
GZ Celje za olimpijske zma-
govalke, gasilke Škofje vasi. 

TV 
Foto: GD 

Aictivno med 
počitnicami 

Oddelek za družbene de-
javnosti Mestne občine Ce-
lje in Športna zveza Celje 
tudi letos organizirata pro-
gram različnih športnih 
aktivnosti, ki bodo v času 
jesenskih šolskih počitnic 
brezplačno na voljo celjski 
osnovnošolski in srednje-
šolski mladini. 

V ponedeljek, torek in sre-
do bodo mladi med 8.30 in 
10. uro ter od 11. do 12.30 
ure lahko plavali v bazenu 
Golovec, od 9. do 12. ure 
bo na voljo kegljišče, med 
10. in n . 3 0 uro pa bodo lah-
ko rekreacijsko drsali. Vse 
športne aktivnosti so brez-
plačne. 

Medobčinska zveza prija-
teljev mladine Celje pa bo 
v Štorah, na Dobrni, v Voj-
niku, na Frankolovem in v 
Celju organizirala aktivno-
sti v ponedeljek, torek in pe-
tek med 10. in 14. uro. V 

ponedeljek bodo lahko po-
čitnikarji ustvarjali v ustvar-
jalnih delavnicah, v torek 
bodo zanje organizirali ko-
panje v celjskem pokritem 
bazenu in v Zdravihšču Do-
brna, v petek pa bodo pri-
pravili izlete z iskanjem za-
klada na Celjski koči, Sve-
tini ter se napotili v bližino 
Štor, Dobrne in Frankolo-
vega. Obvezne so predhod-
ne prijave. 

SB 

Mač ja 
lepota v 

Celju 
Celje je ob koncu mi-

nulega tedna gostilo 120 
lepotic iz Slovenije, Ita-
lije, Avstrije, Grčije, Ju-
goslavije in Madžarske. 
Felinološko društvo Ce-
lje je namreč pripravilo 
mednarodno razstavo pa-
semskih mačk, ki je v Ce-
lju že od leta 1988. Med 
sodelujočimi so tokrat pr-
vikrat prevladovale krat-
kodlake mačke. 

Kot je povedala predsed-
nica Felinološkega druš-
tva Celje Tatjana Malgaj 
Beccari, so organizatorji 
s kakovostjo zelo zado-
voljni, celjska razstava pa 
uživa sloves med rejci 
mačk po vsej Evropi. Na 
tekmovanju prvi dan je pr-
vo mesto osvojila modra 
britanka iz Avstrije, dru-
go mačka pasme maine 
coon, katere lastnica je Po-
lona Ban iz Slovenije, mu-
co pa je vzredila Mojca Mi-
helj. Tretje mesto je osvojil 
predstavnik eksotske pa-
sme iz Avstrije. Obiskoval-
ci so za najlepšo mačko v 
soboto izbrali orientalko 
Tinto, katere lastnica je čla-
nica Felinološkega društva 
Celje Alja Beccari. 

Tudi v nedeljo je prvo 
mesto osvojila modra bri-
tanka, drugo mesto eksot-
ski maček iz Italije, tret-
ji pa je bil maček pasme 
maine coon iz Avstrije. 
Največ glasov obiskoval-
cev je tudi v nedeljo do-
bil celjski maček, sveti 
birmanec Sunny Sonny 
Jerice Kovač. 

AMS 



Hmeljišča spet na udaru 
Za tisoč hektarjev spodnjesavinjskih hmeljišč naj bi do konca novembra pripravili predlog izvedbe komasacij 

Do konca novembra mo-
rajo spodnjesavinjske kme-
tijske zadruge v sodelova-
nju z občinami in Upravno 
enoto Žalec izdelati predlog 
izvedbe komasacij na hme-
ljiščih. 

Ministrstvo za kmetijstvo 
bo namreč izvedbo komasa-
cij subvencioniralo, zato so 
v teh dneh v Spodnji Savinj-
ski dolini komasacije izjem-
no aktualne. Tudi dela v hme-
ljiščih so za letos zaključe-
na, zato vsi pričakujejo, da 
se bo lažje dogovarjati in do-
seči ustrezen konsenz. »Po za-
ključenih procesih denacio-

nalizacije, v katerih se je vra-
čala samo zemlja, je ostal 
problem zaradi upravljanja 
z infrastrukturo na posamez-
nih hmeljarskih komplek-
sih,« je razložil načelnik UE 
Žalec Marjan Žohar, ki se 
je o komasacijah s spodnje-
savinjskimi župani pogovar-
jal v ponedeljek, v torek pa z 
direktorji kmetijskih zadrug. 
»Poleg infrastrukture ostaja-
ta odprta še vprašanje dosto-
pa do posameznih mejnih, že 
obstoječih parcel ter vzdrže-
vanje melioracijskih jarkov. 
Infrastruktura je bila zgraje-
na v letih 1962-65, nekaj še 

kasneje, vseskozi jo je uprav-
ljalo podjetje Hmezad Kme-
tijstvo, ki danes ne obstaja 
več. Problem je v tem, ker te 
stvari nikoli niso bile zem-
ljiško knjižno urejene.« 

Vsi problemi, ki jih je tre-
ba čimprej razrešiti, so iz-
bruhnili med postopkom vra-
čanja zemljišč denacionaliza-
cijskim upravičencem. »Naj-
bolj racionalna oblika je iz-
vedba komasacij. Evidentirati 
je treba vse pritikline na do-
ločenih zemljiščih, malce dru-
gače zložiti zemljo, seveda če 
se bodo s tem strinjali lastni-
ki, in s tem omogočiti bolj 

racionalno obdelavo,« je pre-
pričan načelnik Žohar. Le ta-
ko bi površine ostale v tak-
šnih velikostih in na lokaci-
jah, kjer so v sedemdesetih 
letih gradili komplekse. 

komasacija - združitev 
zemljišč vseh posestnikov 
na določenem področju v 
enoten kompleks (SSKJ) 

Za uvedbo komasacij so prve 
na vrsti kmetijske zadruge, ki 
morajo doseči 80-odstoten 
konsenz vseh lastnikov zem-
ljišč v določenem komplek-
su (po nekaterih podatkih naj 

bi na ravni države pripravlja-
li odredbo, ki bo dovoljevala 
znižanje meje na 60 odstot-
kov), nato pa bodo v upravni 
enoti poskrbeli za določitev 
novih lastniških deležev. »O 
roku so seznanjeni župani in 
direktorji kmetijskih zadrug, 
saj želimo, da bi s pričetkom 
postopka izvedbe komasacij 
začeli teči tudi upravni po-
stopki,« razlaga Žohar. Tudi 
zato so se z župani že dogo-
vorili, da bodo znotraj pro-
storskih planov nekdanje žal-
ske občine poiskali ustrezne 
rešitve in komasacije tudi do-
kumentirali. 

V maju, ko so razlaščen 
in hmeljarji predstavili pro 
lem ministru Franci ju But 
so v žalski UE že evidentir, 
šest čistih kompleksov žičj 
na 200 hektarjih hmeljišč, kj 
bi že lahko začeli s postopko 
izvedbe komasacij. Če hofi 
jo komasirati vsa zemljišča, 
morali v kompleksih združ 
približno tisoč hektarjev hm 
Ijišč. »Gre za precej površj 
zato bo treba pokazati tudi n 
kaj dobre volje, saj bo v na 
protnem primeru težko doa 
či 80-odstotni konsenz,« jen 
povedal načelnik Žohar. 

URŠKA SELIŠN 

Mag. Andrej Sotošek in predstavnik Slovenskega instituta za 
kakovost in meroslovje Branko Markun. 

Ža lčanom cer t i f ikat 
in p laketa 

s podelitvijo priznanja in 
certifikata so v Žalcu za-
ključili pisano paleto števil-
nih prireditev, ki so jih pri-
pravili v Tednu vseživljenj-
skega učenja. 

Plaketo je Občini Žalec po-
delil Andragoški center Re-
publike Slovenije za izjemne 
učne uspehe in bogatitev zna-
nja, hkrati pa so Upi - Ljud-
ski univerzi Žalec podelili cer-
tifikat ISO 9002. Žalska ljud-
ska univerza je med prvimi 
javnimi zavodi na področju 

izobraževanja, ki se ponaša s 
certifikatom za vodenje in 
upravljanje. Certifikat je po 
besedah mag. Andreja Sotoš-
ka potrdilo, da izpolnjujejo 
vrsto zahtev, na začetku kate-
rih se vedno pojavlja kako-
vost. V ljudski univerzi so 
predvsem uspešni pri izboru 
sodelavcev, notranje presoje 
in hospitacije. Kulturni pro-
gram ob zaključku TVU je ob-
likovala družina Galič. 

US 
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Teden otroka v OŠ 
Vransko 

Osnovnošolci na Vranskem so pod geslom Kakovost-
no preživljanje prostega časa obeležili teden otroka. 

Program so zasnovali učenci, dokončno pa oblikovali uči-
telji in starši. Tako so pripravili več delavnic o zdravju, 
samopodobi, zasvojenosti, nekateri učenci so odšli na ek-
skurzije, en dan so posvetili športnim in rekreativnim de-
javnostim, mladi planinci pa so organizirali pohod na Čre-
to. Otroci so se posvetih tudi prostovoljnim dejavnostim, 
čiščenju okoHce in se spomnili starejših. T. TAVČAR 

Vrsta 
aktivnosti 

in vaj 
Gasilska zveza Žalec je 

ob mesecu požarne varno-
sti pripravila več aktivno-
sti. 

Gasilci so in še bodo orga-
nizirali dneve odprtih vrat, 
opravili pregled hidrantnega 
omrežja in vodnjakov, več 
strokovnih ekskurzij in ope-
rativnih vaj za preverjanje 
strokovne usposobljenosti ga-
silcev v 36 PGD v petih obči-
nah Spodnje Savinjske doli-
ne. Pripravili so že srečanji 
gasilk žena in veteranov, sre-
čanje mladine pa bo konec 
meseca. Na zadnji vaji Ob-
činskega poveljstva občine 
Braslovče, kjer so gasili po-
žar v braslovški osnovni šo-
li, je sodelovalo sedem PGD 
z 80 gasilci in pripadajočo 
gasilsko opremo za evakua-
cijo učencev iz šole in gaše-
nje požara. 

T. TAVČAR 

Srečanje starejših na Gomiiskem 
V Braslovčah so pripravili srečanje krajanov, starih 70 in več let. 
Najprej je bila v župnijski cerkvi sv. Štefana maša za starejše in bolne, nato v don 

krajanov kulturni program z družabnim srečanjem. Zbranim sta spregovorila predsedn 
Krajevnega odbora Gomilsko Vinko Derča in braslovški župan Duško Goričar, ki sta naj stare 
krajanki, 92-letni Frančiški Štraus podehla šopek, učenci podružnične osnovne šole 
vrtca pa so pripravili bogat kulturni program. T. TAVČA 

Mladi planinci s starši. 

Planinski krst na Gori Oljki 
Kdor zaide v gore v mladih letih, je srečen človek še na stara leta - se glasi geslo planinskega krožka Osnovne šo' 

Polzela. 
S to mislijo se je 36 nadobudnih učencev I. in 2. razreda skupaj s starši, učiteljicama Jožico Ožir in Tanjo Sadnik ter planinsl^ 

vodnikom Bernijem Palirjem podalo na prelepo Goro Oljko, kjer jih je pričakal predsednik Planinskega društva Polzela Zof̂  
Štok in jih po opravljenem planinskem krstu sprejel v planinsko društvo. Po veselem druženju so se mladi planinci vedrih obraZ' 
in veselih src vračali v dolino, oziraje se na okoliške vrhove, ki jih bodo v prihodnosti še obiskali. T TAVČAR 
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Z godbo v 
genih in srcu 
Ravnatelj velenjske glasbene šole Ivan Marin je ob 
letošnjem dnevu učiteljev prejel državno nagrado 

Nadarjenost za glasbo 
0 je bila položena v zibel. 
^raščal je med notami in 
glasbili ter postal glasbenik 
J dušo in srcem. Svoje po-
jlanstvo zdaj uspešno pre-
Ijaša na nove generacije. 
Ivan Marin, akademski 
glasbenik klarinetist in ma-
gister dirigiranja, je leta 1965 
nasledil svojega očeta, prav 

Itako Ivana, za dirigentskim 
pultom rudarske godbe in 
postal tudi ravnatelj glasbe-
ne šole Frana Koruna Ko-
željskega v Velenju. Glas-
ba je zanj življenje. 
Kaj vam pomeni 50-letni 

jubilej velenjske glasbene 
šole, kjer ste ravnatelj ste 
že 36 let? 

Ponosen sem in zelo zado-
voljen s tem, kar smo nare-
dili. Res imamo kaj pokaza-
ti. Ogromno smo naredili v 
zadnjih letih, a mnogokrat te-
ga ne zaznamo, pozabimo, 
kako je bilo in kako bi lahko 
bilo, če se ne bi vsi tako an-
gažirali. Nič se ne zgodi sa-
mo po sebi. Pri razvoju glas-
liene šole moram posebej 
poudariti vlogo Premogovni-
ka Velenje in še posebej di-
rektorja dr. Franca Žerdina. 
peže 12 let predsednik sveta 
šole in vedno poudarja, da 
Wa glasbena šola velik izo-
braževalni in vzgojni pomen 
za Velenje, ža celo Slovenijo 
in za vse naše otroke. 

Zgodovina šole je pestra 
'in popisali ste jo v prilož-
nostni brošuri. Katere mej-
tnike iz razvoja šole pa bi 
izpostavili? 
Prvi je gotovo prihod mo-

jega očeta, Ivana Marina st. 
vvelenjski premogovnik le-
ta 1957. Člani pihalne god-
be so se do takrat izobraže-
vali v svoji društveni glas-
beni šoli. Ko se je velenjska 
glasbena šola selila v večje 
prostore, pa so prehajali v 
to šolo. Takrat se je število 
učencev v glasbeni šoli zelo 
povečalo, glasbeniki pri god-
bi pa so začeli dobivati stro-
j n o znanje. Drugi mejnik 

bil prihod Milene Nogra-
šek, ravnateljice glasbene šo-
le, v začetku 60-ih. let, saj 
le bila prva, ki je imela vi-
soko glasbeno izobrazbo in 
ie na glasbeno izobraževa-
•̂ je gledala povsem drugače, 
profesionalno. 

Kakšen je danes položaj 
šole med podobnimi v Slo-
veniji? 

Velenje je tretje glasbeno 
izobraževalno središče v Slo-
veniji za Ljubljano in Mari-
borom. Pri tem je najpomem-
bnejše, da je to tretje maturi-
tetno glasbeno središče. Pri 
nas učenci končajo srednje 
glasbeno izobraževanje z ma-
turo, česar ni na vseh srednjih 
glasbenih šolah. K nam se za 
glasbeno maturo prijavljajo 
kandidati iz cele Slovenije, kar 
gotovo priča o kakovosti šo-
le. Uspešni smo tudi pri izva-
janju vzporednega glasbene-
ga izobraževanja, kamor so 
vpisani prav tako učenci iz ce-
le Slovenije. Vzrok za to je 
naša ponudba celega spektra 

izobraževalnih programov. 
Smo namreč edina šola v Slo-
veniji, kjer poučujemo vse in-
strumente in imamo edini 
koncesijo za pouk orgel na 
srednji stopnji. 

Kakšni so razvojni načr-
ti šole? 

Šoli manjka knjižnica kot 
osrednji informacijski center 

za glasbenike in se že dogo-
varjamo, da jo bomo uredi-
li. Drugi načrti so program-
ski. Potegujemo se za fakul-
tetno izobraževanje instru-
jnentalne pedagogike, za ka-
terega na mariborski peda-
goški fakulteti ni prostora, bi 
ga pa lahko prevzeli mi. Smo 
tudi na stopnji, ko bi lahko 
Velenju ponudili glasbeni 
abonma, kar bi bila odlična 
promocija našega dela, jav-
na predstavitev domačih glas-
benikov. 

Ste tudi dirigent Pihalne-
ga orkestra Premogovnika 
Velenje, s katerim ste pre-
jeli veliko nagrad... 

S pihalno godbo sem po-
vezan celo življenje, zaradi 
očeta jo imam verjetno že v 
genih. Uradno sem postal di-
rigent leta 1965. Druženje z 
godbo mi veliko pomeni. Ob 
tem sem tudi veliko študiral, 
o glasbi, glasbilih in razvijal 
bolj strokoven pristop h god-
bi. Bil sem predsednik Zveze 
pihalnih orkestrov in takrat 
smo se Slovenci tudi vključi-
li v mednarodno zvezo pihal-
nih orkestrov. Udeležil sem 
se veliko strokovnih srečanj, 
kongresov, kjer sem spozna-
val ljudi, nabiral materiale -
note, gradivo, plošče. Danes 
imam doma okoli 2000 zgoš-
čenk pihalnih orkestrov. Ude-
ležba našega pihalnega orke-
stra na svetovnih tekmovanjih 
je bila pomembna za širjenje 
našega glasbenega znanja. S 
teh tekmovanj imamo pet zla-
tih medalj. 

DIANA JANEŽIČ 

Mag. Ivan Marin je ob le-
tošnjem dnevu učiteljev pre-
jel državno nagrado na po-
dročju šolstva za leto 2001 
kot izjemno uspešen orga-
nizator, spodbujevalec in pe-
dagog v glasbenem šolstvu. 
Kot je zapisano v obrazlo-
žitvi nagrade, je v svojem 
35-letnem ravnateljevanju 
velenjsko glasbeno šolo 
Frana Koruna Koželjskega 
razvil v eno najodličnejših 
središč glasbenega šolstva 
pri nas, kjer imajo ob naj-
markantnejših umetnikih 
možnosti za nastop zmeraj 
tudi najmlajši in vsi njiho-
vi napredujoči vrstniki. 

Mag. Ivan Marin 

Spremembe 
v UE Mozirje 

Večini Zgornjesavinjča-
nov poslej ne bo treba za 
vsak dokument hoditi v 
mozirsko upravno enoto, 
saj bodo zaradi novega si-
stema elektronskega po-
slovanja nekatere »papir-
je« lahko pridobili v kra-
jevnih uradih (KU). 

Nov sistem so uvedli v šti-
rih krajevnih uradih (Sol-
čava, Ljubno, Luče, Gornji 
Grad), z njim pa bodo od-
pravili administrativne ovi-
re. Tako bodo poslej racio-
nalnejši postopki za prido-
bivanje osebnih dokumen-
tov, potrdil o državljanstvu, 
prijav skupnega gospodinjs-
tva ali bivališča, v uradih 
pa naj bi skrbeli tudi za vo-
denje evidenc pri referen-
dumih in volitvah. Sicer so 
v UE Mozirje nadaljevanje 
antibirokratskega progra-
ma napovedali že spomla-
di, zaposleni pa bodo stro-
kovno svetovanje opravljali 
tudi na terenu. 

Med predstavitvijo nove-
ga sistema v Solčavi je na-
čelnik Darko Repenšek na-
povedal, da bodo krajevna 
urada v Nazarjah in na Re-
čici z novim letom ukinili. 
Oba urada namreč ne izpol-
njujeta predpisanih meril -
KU na Rečici obišče manj 
kot deset prebivalcev na me-
sec. V Nazarjah je obisk za-
radi poročne dvorane po-
gostejši, vendar pa bodo de-
lo uradov tudi zaradi eko-
nomskih razlogov prenesli 
v mozirsko upravno enoto. 

US 

Gornjegrajske 
gradnje 

v Gornjem Gradu se pri-
pravljajo na uvedbo devet-
letke. Matična šola v sre-
dišču občine je potrebna le 
nekaj manjših popravil, mi-
nulo sredo pa so odprli pre-
novljene prostore v zdravs-
tvenem domu, kjer se bodo 
letos učili mali šolarji, pri-
hodnje leto pa bo v teh pro-
storih 1. razred devetletke. 

Z obnovo prostorov v prit-
ličju zdravstvenega doma, in-
vesticija je veljala približno 
tri milijone tolarjev, so pri-
čeli pred tremi meseci zara-
di pomanjkanja prostora v 
vrtcu. V Gornjem Gradu je 
namreč vse več otrok, s tem 
pa je večji tudi v vpis v vrtec, 
ki ga letos obiskuje 50 najm-
lajših. V spodnji etaži zdravs-
tvenega doma, ki ima s šolo 
skupno dvorišče, so že pred 
časom uredili lekarno, dru-
gi prostori pa so bili neupo-
rabni. Tudi zato, da bi ob-
jektu vrnili življenjski utrip, 
so se odločili za ureditev pro-
storov za vrtec oziroma ma-
lo šolo. Po napovedi župana 
Tonija Riflja bodo odkupili 
še stanovanje v zgornjem nad-
stropju zdravstvenega doma 
in s tem zaokrožili podobo 
objekta. 

V sklop priprav na devet-
letko sodi tudi obnova po-
družnične šole v Bočni, kjer 
so v prvi fazi poskrbeli za zaš-
čito objekta pred nadaljnjim 
propadanjem. V teh dneh so 
že pričeli z drugo fazo obno-
ve. Popolnoma bodo preure-

dili prostore, jih obnovili, 
poskrbeli za zunanjo uredi-
tev in vsa zaključna dela, ki 
naj bi jih dokončali prihod-
nje leto. Za obnovo šole bo-
do porabili 80 milijonov to-
larjev, od tega bo 48 milijo-
nov tolarjev prispevalo mi-
nistrstvo za šolstvo. V obnov-
ljeni šoli bodo našH prostor 
učenci prve triade in najm-
lajši vrtčevski otroci. 

V Novi Štifti, kjer je prav 
tako podružnična šola, pro-
stori pa niso potrebni popra-
vil, so se Gornjegrajci lotili 
prve faze obnove cerkve, ki 
bo po predračunih veljala 11 
milijonov tolarjev. Polovico 
potrebnega denarja bo pris-
pevalo ministrstvo za kultu-
ro, drugo polovico pa bodo 
zbrali krajani v sodelovanju 
z občino Gornji Grad. 

U. SELIŠNIK 

Toni Rifelj 

V muzeju tudi po itaiijansico 
Muzej premogovništva v Velenju je letos obiskalo že več kot 22 tisoč obiskovalcev, 

od tega desetina tujcev iz več kot 30 držav. 
Konec meseca bo multimedijski ogled muzeja na voljo tudi v italijanski različici, zato 

pričakujejo tudi več italijanskih gostov. V muzeju je do konca decembra na ogled prilož-
nostna razstava likovnih del Jožeta Ovnika iz Trbovelj, ki je razstavljena dela naslovil 
»Kumeradi«. BS 

Prenova nazarske črpalke 
v ponedeljek se je pričela dolgo pričakovana in že večkrat 

"^povedana prenova bencinskega servisa v Nazarjah. 
Po besedah Gregorja Verbuča, direktorja mozirskega podjet-

ij Savinja, kamor sodi tudi nazarski bencinski servis, bodo v 
'eni času zaprto črpalko prenovili do začetka decembra. Pri 
obnovi bo za pripravo dokumentacije in tehnični nadzor poskr-
bela družba Petrol, medtem ko bo opravljena dela v celoti po-
Mačalo podjetje Savinja. Skupno naj bi za prenovo zastarele 
^Palke namenili 80 milijonov tolarjev, kar je za mozirsko pod-
'̂ ĵe, ki se sicer povezuje z velenjsko Ero, zagotovo velik zalo-

V Savinji bodo poskrbeli tudi za to, da bo bencinski servis 
Zunaj ohranil lastno prepoznavno podobo in da ne bo podo-

en drugim tovrstnim servisom. US 

Rečiška šola najlepša 
Osnovna šola Rečica je najlepše urejena v Sloveniji - Med zmagovalci še 

Velenje, Zreče, Logarska Dolina in kamp Dolina-Prebold 
Minuli četrtek so v Os-

novni šoli Rečica ob Savi-
nji podelili priznanja naj-
lepše urejenim osnovnim 
in srednjim šolam, zmago-
valkam letošnje akcije Mo-
ja dežela - lepa in gosto-
ljubna. 

V akcijo, ki prerašča v na-
cionalno gibanje, so vklju-
čeni skoraj vsi slovenski 
kraji ter ogromno posamez-
nih objektov in institucij. 
Kakor so med podelitvijo v 
rečiški šoli poudarili pred-
stavniki Turistične zveze 
Slovenije, lepo in urejeno 
okolje ni privlačno samo za 
turiste, temveč se v njem do-
bro počutijo tudi domači-
ni. Komisija, ki je ocenje-
vala kraje, je ugotovila, da 
je Slovenija vse bolj ureje-
na in gostoljubna, moteča 
pa so divja odlagališča, pre-
malo urejene okolice več-
jih krajev ter neure jene 
okolice gospodarskih poslo-

pij. Ob tem pa je potrebno 
omeniti, da je v bolj ureje-
nih krajih vidno tudi bolj-
še delo krajevnih turistič-
nih društev. 

Rečičani so se priznanja, 
ki so ga prejeli, izjemno raz-
veselili, saj je po eni strani 
zahvala vsem, ki so omogo-
čili gradnjo šole, po drugi 
strani pa je z njim poplačan 
trud, ki ga zaposleni vlaga-
jo v urejenost in čistočo šo-
le. Prisrčen program so pri-
pravili učenci ter člani kvar-
teta Joy. 

V akciji Moja dežela - le-
pa in gostoljubna je s Celj-
skega več zmagovalcev. Med 
večjimi mesti se je najbolje 
odrezalo Velenje, med turi-
stičnimi kraji je zmagovalec 
Zreče, med hribovskimi pa 
Logarska Dolina. V katego-
riji manjših kampov je zma-
gal še kamp Dolina iz Pre-
bolda. US 

Foto: C. SEM 

Ravnateljica rečiške šole Vlasta Poličnik s priznanjem TZS. Ob njej stoji 
Anton Venek, ravnatelj OŠ Mozirje (kamor je rečiška šola nekdaj sodila 
kot podružnica), ki je že bila med najlepše urejenimi slovenskimi šolami. 
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Nemci za 
iašice odpialce 
SHW Wassertechnik iz Essna bo do leta 2004 zgradil 

kanalizacijsko omrežje in čistilno napravo - Koncesija 
do leta 2026 

v Laškem so v petek z 
nemškim podjetjem SHW 
Wassertechnik iz Essna 
podpisali krovno koncesij-
sko pogodbo za izgradnjo 
kanalizacijskega omrežja 
z napravami za čiščenje in 
za izvajanje gospodarske 
javne službe odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda. 
Naložba je ocenjena na pre-
ko 20 milijonov nemških 
mark. 

S podpisom se je nemško 
podjetje obvezalo, da bo do 
konca leta 2004 za območje 
občine zgradilo kanalizacij-
sko omrežje in komunalno 
čistilno napravo, javno gos-
podarsko službo odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda pa bo 
po koncesijski pogodbi oprav-
ljalo do leta 2026. V Laškem 
je zdaj dobrih 6 kilometrov 
kanalizacijskega omrežja, ki 
ga bodo vključili v sistem, 
skupaj pa bo na čistilno na-
pravo z zmogljivostjo 38 ti-
soč populacijskih enot pri-
ključenih 34 kilometrov 
omrežja z dvema priključko-
ma; za Laško z okohco in 
Rimske Toplice. Čeprav je bila 
v starih prostorskih planih či-
stilna naprava predvidena pri 
marijagraškem ovinku, so se 

zaradi poplavne (ne)varno-
sti Laščani skupaj z Nemci 
odločili za gradnjo v Stren-
skem, kjer je tudi občinsko 
odlagaUšče komunalnih od-
padkov. 

Gradnja kanalizacijske-
ga omrežja in čistilne na-
prave v Laškem naj bi bila 
zaključena do leta 2004, 
nemški partnerji pa so s pet-
kovim podpisom pogodbe 
dobili koncesijo za odvaja-
nje in čiščenje odpadnih vo-
da do leta 2026. V Laškem 
naj bi SHW zato ustanovil 
mešano podjetje s stvarnim 
občinskim vložkom, pro-
store pa naj bi imelo v Ko-
munali Laško. 

Ob krovni koncesijski sta 
pomembni tudi pogodbi, ki 
sta jo istočasno sklenili ob-
čina in Pivovarna Laško za 
zagotavljanje čiščenja pivo-
varske odpadne vode ter Pi-
vovarna in nemško podjetje 
za gradnjo pivovarniške pred-
čistilne naprave. Za pivovar-
no je predvidenih 28 tisoč po-
pulacijskih enot, preostalih 
10 tisoč zmogljivosti pa bo 
zadoščalo za gospodinjstva in 
ostalo gospodarstvo. 

V Laškem predvidevajo 
ločeno odvajanje odpadnih 
voda v kanalizacijskem si-
stemu; posebej fekalne in 
posebej meteorne vode. 
Slednje bodo speljali v ob-
stoječ sistem in preko ko-
lektorjev v Savinjo. 

V Laškem so se za konce-
sijski način reševanja fekal-
nih odpadnih voda po bese-
dah župana Jožeta Rajha od-
ločili zato, ker v občini pre-
prosto ne vidijo realnih mož-, 
nosti, da bi v prihodnjih le-
tih sicer prišU do čistilne na-
prave. Koncesijski razpis je 
bil objavljen lani maja, za 
nemško podjetje, ki te dni za-
ključuje podobno naložbo v 
Kranjski Gori, pa so se odlo-
čili, ker so ponudili daleč naj-
nižjo ceno čiščenja po kubič-
nem metru odpadne vode. Ve-
čino denarja za naložbo bo-
do zagotovili Nemci, del bo-
do zbrali s plačilom priključ-
nine, v Laškem pa računajo 
tudi na denar, zbran s takso 
za obremenjevanje voda, ter 
nepovratna sredstva iz evrop-
skih predstrukturnih skla-
dov. IVANA STAMEJČIČ 

Foto: SHERPA 

Krovno koncesijsko pogodbo sta skupaj z laškim županom Jožetom Rajhom podpisala Reinhard Schroder 
in dr. Robert VVerth, direktor in vodja operative v slovenski podružnici podjetja SHW VVassertechnik. 

Med starejšimi 
na srečanjiii 

v počastitev dneva starej-
ših v mesecu oktobru so ne-
katere Krajevne organiza-
cije Rdečega križa laške in 
radeške občine v zadnjih 
dneh pripravile za svoje sta-
rejše krajane tradicionalna 
srečanja. Povsod se jih je 
udeležila dobra polovica fK)-
vabljenih. 

Na Vrhovem, kjer so se 
zbrali starejši, stari 70 in več 
let, so jim za uvod pripravili 
zanimivo predavanje Marje-
te Simončič-Tonkli na temo 

»Tudi starost je lepa« in ga na-
daljevali s kulturnim progra-
mom domačega kulturno-
prosvetnega društva. 

V Rimskih Toplicah, kjer 
imajo kar 140 krajanov starih 
75 let in več, so jim srečanje 
popestrili otroci iz vrtca Ostr-
žek, pod vodstvom Jelke Ka-
pun ter učenci tamkajšnje os-
novne šole Antona Aškerca. 

V nedeljo pa so se v Sindi-
kalnem domu v Hudi jami 
zbrali tudi krajani Rečice pri 
Laškem, stari 75 in več let. 

Program so jim pripravili 
učenci njihove podružnične 
šole, citrarka Karmina Špiler 
in harmonikarja Dejan Kušar 
ter Boštjan Pintar. Ob tej pri-
ložnosti so posebno pozornost 
namenili tudi jubilantom. 

Vsa omenjena srečanja so 
obogatili predstavniki krajev-
nih skupnosti, nekaterih dru-
štev v kraju, s katerimi orga-
nizacije Rdečega križa bolj 
tesno sodelujejo, občine Laš-
ko in Območnega združenja 
RK Laško. Vsi navzoči gostje 
so jim predstavili delo in ak-
tualne naloge, se jim zahva-
lili za njihovo minulo delo 
ter jim zaželeli lepo starost 
in obilo zdravja. 

VLADO MAROT 

Pri Knezovih bodo sedaj potrebovali predvsem še krmo za živino, da bodo lahko obdržali govedo do i 
novega pridelka, saj ponujenega doslej tudi niso imeli kam shraniti. 

Pri Knezoviii pod streiio 
Pri Knezovih v Malih Grahovšah nad Laškim, kjer jim je pred dobrima dvema mese-

cema udar strele uničil gospodarsko poslopje, so zadovoljni in hvaležni vaščanom ii 
številnim ljudem, ki so se v zadnjih tednih trudili, da bi ga čimprej obnovili. 

Pri Krajevni organizaciji Rdečega križa Vrh nad Laškim so zbrali za okrog 1,6 milijona 
tolarjev pomoči, pomagali so tudi drugi donatorji. Gre za izjemno veliko gospodarsko 
poslopje, v katerega so lesarji vgradili preko 40 kubičnih metrov rezanega lesa, streho pa 
pokrili z 598 salonitnimi ploščami. V poslopje je vloženih veliko ur prostovoljnega dela. 
Človeška solidarnost je znova položila izpit. VLADO MAROT 

Foto: BOGOMIR JAKOPIČ 

Trgatev v Šentjur ju 
V nedeljo so pred ipavčevo hišo na Zgornjem trgu v Šentjurju pripravili drugo trga 

tev na dveh trtah, ki sta potomki najstarejše vinske trte na svetu, modre kavčine, k 
raste na Lentu v Mariboru. 

Skrbnik šentjurske trte, znani bio vinogradnik Aci Urbajs, je z letošnjim pridelkon 
izredno zadovoljen, saj so obrali 53 izjemno zdravih, čvrstih in sladkih grozdov, meri 
katerimi je eden tehtal več kot kilogram. Šentjursko trto je pohvalil tudi skrbnik maribor 
ske trte Tone Zafošnik, ki se je udeležil trgatve, katero so s petjem popestrili vinogradnik 
iz šentjurskega okoliša, sicer člani Moškega pevskega zbora Skladateljev Ipavcev. T\ 

Na Icmetiji je lepo... 
Učenci in učiteljici po-

družnične šole Lažiše in Zi-
dani Most so minuli torek 
izvedli del projekta, imeno-
vanega Na kmetiji. 

Odpravili so se v Škofce, 
idilično vasico blizu Lažiš, 
kjer so v sončnem jesenskem 
jutru odkrivali njene lepo-
te. Presenečeni so obstali 
pred staro kaščo, kjer so jim 
vaščani zaigrali prizor iz Jur-
čičevega Desetega brata. 
Spoznali so Krjavlja in se z 
njim tudi pogovarjali, si og-
ledali staro zidanico, v ka-

teri so spali netopirji in se 
polni lepih vtisov poslovili 
od prijaznih vaščanov. Na-
potili so se do kmetije Jur-
gelj, kjer so si ogledali hlev, 
opazovali strojno molžo, se 
seznanili s kmetijskimi stro-
ji, starimi orodji in starin-
skimi predmeti (last KD Mi-
klavž), pod kozolcem, sta-
rim dvesto let, pa se naučili 
ličkati in vezati koruzo. Naj-
bolj pridni so med koruzo 
za nagrado našli čokolado. 
Dobro razpoloženi so se od-
pravili še v sadovnjak pobi-

rat jabolka in bili na koncu 
povabljeni na »likof«. 

Medtem, ko so peli in se 
sladkali z dobrotami gospo-
dinje Mire, jim je narava pri-
pravila še eno presenečenje 
- rojstvo čisto pravega telič-
ka. Za dobrodošlico so ga 
učenci božali, občudovali, 
vsi, ki so se za ta dan potru-
dili, pa so veseli občudovali 
nasmejane otroške glavice, 
polne prijetnih doživetij s 
kmetije. 

VLADO MAROT 
Foto: IRENA VAVRIČU 

Po besedah učiteljic Irene Vavričuk in Martine Jelene je projekt, da bi učenci spoznali vsaj delček iz življenji 
na kmetiji, uspel in hvaležne so vsem, ki so jim pri tem pomagali. Otroci pa so se vsaj en dan družili tudî  

vrstniki iz sosednje podružnične šole. 
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Stiskaška država 
Nadaljevanje izgradnje drugega dela skupne čistilne naprave občin 

Rogaška Slatina in Rogatec - Prizadevanja države ostajajo na papirju 
Načrti o čistilni napravi 

y posotelju izvirajo še iz 
fasa nekdanje skupne dr-
žave, objekt pa naj bi bil 
namenjen čiščenju gospo-

Ijinjskih odplak iz območ-
Ija Rogatca, Rogaške Slati-
ne in obsoteljskega dela hr-
vaškega ozemlja. Hrvati po 
Ijesedah direktorja Obrtne-
ga komunalnega podjetja 
gogaška Slatina Antona 
Krivca do sedaj sicer urad-
no še niso preklicali sode-
lovanja, vendar pa druga 
stran zaradi političnih raz-
nier in dobrih medsebojnih 
odnosov pri udeležbi ni 
vztrajala. 

Če bodo sosedje kasneje 
j izrazili željo po priključitvi 
I na omenjeno čistilno napra-
ivo, bo to glede na zmoglji-
ivosti, meni Krivec, še vedno 
[mogoče. Prvi, mehanski del 
čistilne naprave, je že zgra-
Ijen, namenjen pa je grobe-
mu čiščenju odpadkov iz gos-
podinjstev. Njegove zmoglji-
vosti obsegajo približno 15 
tisoč populacijskih enot. V 
Rajnkovcu, kamor je postav-
ljena čistilna naprava, pa tre-
nutno gradijo še drugi objekt, 
namenjen biološkemu delu 
čiščenja z zmogljivostjo de-
vet tisoč enot. Krivec ocenjuje, 
da bo to zadoščalo za nekaj-
letno čiščenje odplak iz obeh 
občin, obstajajo pa tudi mož-
nosti za dodatno vgraditev tri 
tisoč enot. 

Sotla bo 
hvaležna 

Tehnoloških voda v tej či-
stilni napravi ne bodo pre-
fiščevali, saj je lahko njiho-

, va sestava, kot pravi Krivec, 
precej specifična. »Komunal-
na čistilna naprava ni prila-
gojena tem potrebam, zato 
bomo z njeno pomočjo či-
stili le gospodinjske odpla-
ke,« je pojasnil Krivec. 

Doslej se je tovrstna nesna-
ga stekala neposredno v Sot-

,lo. Gradbeno dovoljenje za 
f čistilno napravo slabe tri ki-
lometre od središča Rogaš-

i ke Slatine je bilo izdano po 
i fazah, slatinsko komunalno 
podjetje pa si trenutno pri-
zadeva pridobiti uporabno 
dovoljenje za prvi del. Pogoj 
je bilo poskusno obratovanje, 
l̂ i ga OKP izvaja že od marca 
letos. 

»Po meritvah, ki smo jih 
izvedli, je bila voda po me-
hanskem čiščenju za petino 
bolj čista kot na začetku,« je 
povedal Krivec. Ko bo začel 
delovati tudi biološki del, bo 
voda bistveno bolj kakovost-
na. Shranjevanju mulja je na-
menjena t.i. muljna laguna, 
ki predstavlja del projekta in 
je delno že zgrajena. Ta pro-
stor naj bi po Krivčevih be-
sedah zadoščal za deset let 
obratovanja čistilne naprave. 

»Od kemičnih analiz bo od-
visno, ali bo mogoče ta mulj 
kasneje uporabljati v kmetijs-
tvu za gnojenje,« je dejal Kri-
vec, »ali pa ga bo potrebno 
zažgati v sežigalnici odpad-
kov - če bo ta seveda že na-
rejena - oziroma ga v skraj-
nem primeru deponirati na 
odlagališče.«. 

Nedvomno pomeni ta na-
ložba precejšen zalogaj za 
Obrtno komunalno podjetje 
Rogaška Slatina in navsezad-
nje tudi bodoče uporabnike. 
Občani Rogatca in Rogaške 
Slatine bodo namreč prispe-
vali velik delež k izgradnji 
objekta. Lani sta obe občini 
sprejeli odlok o prispevku za 
izgradnjo infrastrukturnih ob-
jektov za odvajanje in čišče-
nje vode do leta 2008. 

»Ta sredstva nam sedaj za-
gotavljajo lastni delež za iz-
vajanje naložbe, po letu 2003 
pa bomo s tem denarjem za-
čeli odplačevati anuitete in 
obresti, ki izhajajo iz kredi-
ta Ekološkega razvojnega 
sklada Republike Slovenije,« 
je pojasnil Krivec. Drugi vir 
prihodkov je republiška tak-
sa za onesnaženje voda. Ob-
čini Rogaška Slatina in Ro-

gatec naj bi letos zbrali še do-
datnih 68 milijonov tolarjev, 
kar je po mnenju Krivca re-
lativno velik prispevek k na-
ložbi. 

»Razliko naj bi, kot že re-
čeno, pokrili s kreditom po 
predvidenem terminskem 
planu gradnje. Pri ekološkem 
skladu smo pridobili 176 mi-
lijonov tolarjev, za prihod-
nje leto načrtujemo 146 mi-
lijonov, za dokončanje v le-
tu 2003 pa še 86 milijonov 
tolarjev, kar bi skupaj s sreds-
tvi iz prispevka občanov in 
republiške takse omogočilo 
dokončanje gradnje po po-
godbi, ki jo imamo sklenje-
no z dobaviteljem opreme 
Lemna iz ZDA,« je še dodal 
direktor. 

Čakajoč na 
soglasja 

»Pogodba je na ključ, kar 
pomeni, da ne pričakuje-
mo nobenih podražitev. Ta 
finančna zgradba zagotav-
lja stoodstotno izpolnitev 
obveznosti iz pogodbe,« je 
povedal Krivec o naložbi, 
katere predračunska vred-
nost za biološki del znaša 
582 milijonov tolarjev. K 
temu pa je treba prišteti še 
stroške nadzora, vmesnih 
mer jen j , garanci je ipd. 
Skupni znesek bo tako še 
nekoliko višji. 

Še precej časa pa bo pre-
teklo tudi, preden bo celot-
no območje občin zajeto v 
kanalizacijski sistem. Naj-
več enot je v Rogaški Slati-
ni, kjer kolektor že obstaja. 
Nanj še vedno niso priklju-
čene vse krajevne ulice z ure-
jeno kanalizacijo, zato bo-
do morali to vsekakor ure-
diti pred začetkom obrato-
vanja čistilne naprave. Tam 
pa, kjer kanalizacijskega si-
stema še ni, ga bodo morali 
dograditi. Zaradi razgibane-

ga terena bodo, kjer bo to 
potrebno, zgradili manjše či-
stilne naprave. 

V Rogatcu imajo prav ta-
ko že zgrajen kolektor, ven-
dar pa še ni narejena pove-
zava s kanalizacijskim omrež-
jem. Za vsa ostala območja 
bo potrebno narediti podo-
ben projekt, kot ga ima Ro-
gaška Slatina. 

Kljub temu, da bo Sotla ta-
ko vsaj delno razbremenje-
na umazanije, ki se vsakod-
nevno steka vanjo, pa to z go-
tovostjo ne moremo reči za 
industrijske odplake. Na tem 
področju je namreč kar ne-
kaj industrije, ki tehnološke 
vode čisti po svoje. Pregled 
nad tem izvajajo pristojne 
inšpekcijske službe, vendar 
pa o njihovi učinkovitosti v 
slatinski komunali po Kriv-
čevih besedah nimajo nobe-
nih podatkov. 

Najbolj žalostno pri vsem 
tem je, da razen republiške 
takse, ki so jo v OKP >opravi-
čili< z omenjenim projektom, 
od države niso dobili prak-
tično ničesar. »Lani smo se 
prijavili na razpis za ta sreds-
tva, vendar - glede na to, da 
še nismo imeli gradbenega 
dovoljenja - na natečaju ni-
smo uspeli,« je povedal Kri-
vec. »V enem od načrtov za 
leti 2004 in 2005 so sicer na-
črtovana tudi nepovratna 
sredstva države v skupnem 
znesku sto milijonov tolar-
jev, vendar pa glede na ne-
nehno usihanje tega denarja 
na državo ne računamo po-
sebej.« 

Nerazumljiv odziv oblasti, 
kajti pritiski naravovarstve-
nikov in Evropske unije so 
vse večji. Vsa prizadevanja za 
čisto okolje, s katerimi naj 
bi zadostili potrebam evrop-
ske srenje tako ostajajo le na 
papirju, dejanske pomoči pa 
ni od nikoder. 

BOJANA JANČIČ 

Anton Krivec 

TEHNOS d. o. o. Žalec 
Proizvodnja strojev in orodij ter predelava gume in plastike 
Cesta ob železnici 1, 3310 Žalec 
telefon (03) 713-3050, fax (03) 713-3060 
objavlja prosto delovno mesto za: 
1. REZKALEC na CNC obdelovanih strojih 
2. OPERATER CNC žične in CNC potopne erozije 
Zaželene so izkušnje na področju orodjarstva, sposobnost samostojnega 
dela, kreativnost, natančnost, komunikativnost in več let delovnih izkušenj. 
Prijave s kratkim opisom del, ki ste jih do sedaj opravljali, pošljite ali osebno 
prinesite vsak dan do 16. ure. Rok za prijavo je 10 dni. 

Vodo cenimo, 
ko pride suša 

o naložbah v vodovodne 
sisteme začnejo ljudje raz-
mišljati šele ob sušah, pra-
vi župan Občine Podčetrtek 
Marjan Drofenik. V občini 
začenjajo z dvema tovrst-
nima naložbama, ki bosta 
pripomogli k preskrbljeno-
sti s kakovostno pitno vo-
do na celotnem območju. 

Vodovod v Pristavi pri Le-
sičnem bo stal približno 6 mi-
lijonov tolarjev, s tem pa bo-
do na javni vodovod priklju-
čili med 20 in 23 bližnjih gos-
podinjstev. Drugi vodovod bo-
do uredili v redko poseljeni 
vasici Rudnica, kjer so imeli 
domačini prej svoje vodovo-
de. »Prav zato so bili vsaj dva 
meseca na leto, sploh v su-
šnem obdobju, brez vode,« je 
pojasnil Drofenik. »Za nalož-
bo bomo letos namenili med 
6 in 7 milijonov tolarjev, vo-
do pa bomo skušali zbrati v 
okoliških gozdovih, kjer je ne-
kaj izvirov. Te bomo poveza-
li skupaj do črpališča. Gre za 
1,2 kilometra cevovodnega si-
stema z ustreznimi zavarova-
nji omenjenih izvirov, ki so 
sicer majhni, a po besedah do-
mačinov stabilni. V njih je na-
mreč tudi v največji suši vo-

da. To je vsekakor bolj racio-
nalno, kot da bi štiri kilome-
tre iz doline vodo črpali v višje 
predele,« je še dodal Drofe-
nik. 

Sicer pa so se v občini Pod-
četrtek lotili še nekaterih 
manjših naložb. Uredili naj 
bi igrišča pri vrtcu, prostore 
za občinsko knjižnico, na ob-
močju Olimja pa tudi prib-
ližno kilometer ceste v ma-
kadamski obliki. 

V naslednjem šolskem le-
tu bodo tudi v občini Podče-
trtek prešli na devetletko. Za-
radi prostorskih potreb bo po 
Drofenikovih besedah po-
trebno zgraditi prizidek k Po-
družnični šoli v Pristavi, kjer 
so danes štirje oddelki. S pri-
zidkom naj bi dobili dve no-
vi učilnici, hkrati pa načrtu-
jejo tudi izgradnjo najmanj 
dveh igralnic za vrtec. V ob-
čini v zadnjih letih namreč 
skokovito narašča vpis otrok 
v vrtec. V vrtce okoliških ob-
čin je vključenih 26 otrok, 
iz katerih bi lahko oblikova-
li dva oddelka. Projekt naj 
bi predvidoma zaživel jese-
ni prihodnje leto ob finanč-
ni podpori države. 

B. JANČIČ 

Razburjenje 
zaradi rib 

člani RD Sotla iz Podčetrtka so se odločili za teme-
ljito očiščenje dveh gojitvenih ribnikov pod graščino 
Jelšingrad. V obeh ribnikih se je nabralo meter do me-
ter in pol mulja, ki je oteževal razplod rib, predvsem 
klena in krapa. Močno se je razbohotil tudi krivolov, 
saj so dnevno dobili tudi po petnajst krivolovcev. Ri-
biči so se odločili, da pri ribnikih naredijo red in so 
zadnji vikend izvedli očiščevalno akcijo, pri kateri je 
sodelovalo 15 ribičev. Ta pa je razburila okoliške kra-
jane. 

Ob izpustu vode je namreč v blatu ostalo precej majh-
nih ribic, kar pa je po besedah Antona Zialožnika, pred-
sednik RD Sotla, »povsem običajen primer pri takem de-
lu in ne gre za nobeno katastrofo, kot želijo sedaj doka-
zati tisti, ki so v ribnikih nedovoljeno lovili.« Iz obeh 
gojitvenih ribnikov so okoli 250 kg rib prestavili v štiri 
ribnike v Šmarju pri Jelšah. Dno ribnikov bodo očistili 
in osušili ter spomladi na novo oživeli ter vanju vložili 
ribe. Spomladi bodo ob na novo urejenih ribnikih poskr-
beli tudi za večjo varnost in red, tako da bosta oba ribni-
ka v ponos, pravi Založnik.Čiščenje obeh gojitvenih rib-
nikov so ribiči opravili z vso pridobljeno potrebno do-
kumentacijo, sicer pa bi se tega dela morali lotiti že po-
leti, ko je prišlo do bolezni. 

T.VRABL 

Občina in Kostrivničani za novo telovadnico 
Slatinska občina se je v kopici naložb v 

'^tošnjem letu med drugim lotila tudi grad-
•̂ je telovadnice in dodatne učilnice v Po-
družnični osnovni šoli Kostrivnica, s či-
l̂ er bi naredili korak naprej tudi pri uva-
l̂ nju devetletke. 

Na področju celotne občine so letos preš-
"na devetletno osnovno šolanje, vendar po-
bojev vse šole ne izpolnjujejo v celoti. V Ko-
^trivnici nujno potrebujejo še en razred, saj 
^̂  pouk razreda enajstih učencev trenutno 
Odvija v šolski zbornici. 

»Upamo, da bo projekt končan že do za-
'^tka prihodnjega šolskega leta,« je povedal 
^latinski župan Branko Kidrič in dodal, da 
^^dijo k naložbi tudi ostali spremljajoči pro-

stori, kot so garderobe, skladišče za mate-
rial, kabinet za učitelja, v enem delu pa naj 
bi zgradili tudi prostor za potrebe tamkajš-
nje krajevne skupnosti. Naložba je po dose-
danji oceni brez opreme vredna 90 milijo-
nov tolarjev, za opremo pa bo občina izvedla 
ločene javne razpise v prihodnjem letu. 

Krajevna skupnost Kostrivnica že peto leto 
zbira samoprispevek, s katerim naj bi sofi-
nancirali tudi izgradnjo telovadnice. Za nje-
no ureditev in posodobitev prostora KS bodo 
tako prispevali 24 milijonov tolarjev. »Z mi-
nistrstva za šolstvo, znanost in šport bomo iz 
sektorja za investicije prejeli nekaj več kot 
40 milijonov tolarjev, od sektorja za šport pa 
še dodatnih pet milijonov,« je zadovoljno po-

jasnil Kidrič. Razliko do končne vrednosti 
bo zagotovila Občina Rogaška Slatina. 

Telovadnica ne bo namenjena le uram te-
lesne vzgoje otrok na kostrivniški šoli, pač 
pa se bodo lahko v njej popoldne rekreirali 
tudi ostali krajani oziroma šolarji v svojem 
prostem času. Po predvidevanjih naj bi ob-
jekt dokončali do junija prihodnje leto. 

»Za telovadnico v Kostrivnici smo imeli 
lastna sredstva že lani in bi jo tako lahko 
letos že končali, vendar pa lansko leto ni-
smo uspeli priti v program državnega sofi-
nanciranja,« je dejal Kidrič. »Če pa pričneš z 
gradnjo sam, država projekta kasneje ne so-
financira več, četudi si na prednostni listi,« 
ugotavlja slatinski župan. Tako so počakali 

še leto dni in letos vendarle prišli v ta pro-
gram. Še več, od 26 naložb, ki se letos na 
novo odpirajo na področju osnovnošolskih 
naložb v Sloveniji, sta kar dve iz slatinske 
občine. B. JANČIČ 

V Kostrivnici se je v letošnjem letu vpi-
salo nekoliko manj učencev kot pretekla 
leta, vendar pa demografija za prihodnja 
leta kaže pozitivno rast kevila bodočih 
šolarjev. Z vse večjim podmladkom pa se 
lahko pohvalijo tudi v Vrtcu Pikapoloni-
ca v Bistrici ob Sotli, kjer bodo dodaten 
oddelek uredili v tamkajšnjem zdravstve-
nem domu. 



Iz savne v kašči pod kozolec 
v Termah Zreče so ob posodobljenih bazenih zrasle zanimive savne 

Terme Zreče letos aprila 
in koncem oktobra. Dve po-
vsem različni podobi ene-
ga kraja. Še preden jih je 
prizadel katastrofalen po-
žar, je bilo čutiti neuskla-
jenost med starejšim in so-
dobnejšim delom, manjkala 
je tista pika na i, ki jo bolj 
čutimo kot vidimo. Sedaj je 
vtis drugačen, celovit in pre-
pričljiv. Tudi tam, kjer dela 
še niso dokončana. 

Pa ni bilo preprosto. »Po-
slovanje programa Turizem 
je v prvih devetih mesecih le-
ta 2001 močno zaznamova-
lo dvoje: izjemno visoke tem-
perature in s tem slabša zim-
ska sezona v prvem trome-
sečju na Rogli ter katastro-
falni požar v mesecu aprilu 
v Termah Zreče, ki je v celo-
ti uničil notranji bazenski 
kompleks. Požar je povzro-
čil 650 milijonov tolarjev 
škode,« direktor Unior Turiz-
ma Maks Brečko opisuje raz-
mere, v katerih so se v Zre-
čah lotili ne le odprave po-
sledic požara, ampak tudi po-
sodobitve celotnih Term. 

Z obnovo so začeli takoj, 
ko je bilo to mogoče. Naj-

prej so se lotili najbolj pri-
zadetega notranjega bazena. 
Avgustu so bila dela konča-
na, zaradi povsem spreme-
njene podobe, pa lahko go-
vorimo o novem notranjem 
bazenu. Prostor ob njem so 
povečali za zimski vrt z vod-
nimi masažnimi ležišči in 
dvema vvhirlpooloma. Po-
tem so bile na vrsti savne, 
če smo natančni, savna vas. 
Kašča, čebelnjak, kozolec... 
Takšna so lepa slovenska 
imena za tri klasične finske 
savne z barvno in kristalno 
terapijo, za dve parni savni 
z dodatki zelišč, za infrar-
dečo savno, za devet kera-
mičnih ležišč, počivališče na 
kozolcu in še vitamin koti-
ček za povrhu. 

»Z obnovitvenimi deli na 
bazenih in v savnah je vred-
nost investicije presegla 900 
milijonov tolarjev. Kljub 
vsem težavam nam je z veli-
kim angažiranjem v poletni 
sezoni uspelo ublažiti izpad 
nočitev in prometa v pollet-
ju. Do konca meseca septem-
bra smo imeli 140.759 no-
čitev in 1,962 milijarde pro-
meta. Razveseljiv je poda-

tek, da smo v tem obdobju 
dosegli promet na nočitev v 
višini 13.937 tolarjev,« niza 
zgovorne podatke Maks 
Brečko. 

Strpni gostje 
Zadovoljna je tudi direk-

torica Term Zreče Marija 
Deu Vrečer: »Zunanja podo-
ba Term je po vseh teh delih 
usklajena. Naravni materia-
li z veliko lesa, barve, ki da-
jejo notranjo energijo... Le-
po je na pogled, veliko pa je 
vredno, da lahko gostom po-
nudimo tudi varen korak, saj 
so vsa tla nedrsljiva.« Med go-
sti je priljubljen tudi nov zim-
ski vrt, ki ponuja počivahš-
ča. Spomladi, ko bodo zaži-
veli še zunanji bazeni za otro-
ke s tobogani in drčami, bo 
to prijetno tako za družine z 
otroki kot za ostale goste, ki 
imajo raje mir, menijo vods-
tvu Term. »Ves prostor smo 
skušali narediti bolj privla-
čen. Vsak kotiček je nekaj po-
sebnega, polno je podrobno-
sti, ki izboljšajo počutje. Tu-
di vhod v Terme smo omeh-
čali z vodometom... Razve-
seljuje me pogled v knjigo vti-

sov. Lepe besede so namenje-
ne predvsem domačnosti in 
uporabi izključno slovenskih 
imen. Zahvaliti pa se mora-
mo našim gostom v času pre-
nove. Bih so izredno strpni, 
kot da z nami delijo priča-
kovanja,« ugotavlja Deu Vre-
čerjeva. 

Pričakovanja so v veliki 
meri že uresničena, tista, ki 
še niso, pa še bodo, obljub-
ljajo v Zrečah. Tudi tistim, 
ki prihajajo samo na izlete 
ali morda na katero izmed 
popoldanskih aktivnosti. Ob 
aerobiki, jogi in podobnem, 
ob programih, ki jih imajo 

člani društev bolnikov z os 
teoporozo ali revmatičnim 
obolenji, je bazen ob torkil 
popoldne namenjen - do 
jenčkom. »Takrat je najbol 
zabavno,« se strinjajo vsi p< 
vrsti. 

MILENA B. P0KLI( 
Foto: SHERP/ 

Savna vas: tipična slovenska arhitektura, naravni materiali, domača imena. 

Diakonsko posvečenje v Vojniku 
V Vojniku bo v nedeljo 

dogodek, zelo pomemben 
za mariborsko škofijo. Trije 
študenti šestega letnika 
teološke fakultete v Mari-
boru bodo prejeli diakon-
sko posvečenje, kar je ve-
lik dan tako zanje kot za 
župnije Vojnik, Tabor in 
Beltinci. 

Dva sta iz celjske regije. 
Ivek Šelih je doma iz Želč 
pri Vojniku ter je najmlajši 

od treh otrok delavsko-kmeč-
ke družine. Diakonsko služ-
bo bo opravljal na Prevaljah. 
Za njegovo odločitev za du-
hovniški poklic je bilo odlo-
čilno romanje kipa fatimske 
Marije po Sloveniji. 

Danilo Jesenik prihaja iz 
Tabora, iz kmečke družine v 
Spodnji Savinjski dolini, ter 
bo opravljal diakonsko službo 
v Cirkulanah. Navdušen nad 
znanostjo in tehniko je v zad-

njem letu strojne šole v sebi 
začutil praznino, ki jo je na-
polnil s humanističnimi ide-
jami, vendar je klub temu ostal 
nezadovoljen. Na duhovnih 
vajah v tišini Logarske doli-
ne se je nato odločil za du-
hovniški poklic. 

S celjskim območjem je po-
vezan tudi Robert Brest iz 
Beltincev, ki je bil lani na 
praksi v Vojniku. 

MILENA JURGEC 

Priznanje Lepakovemu kozolcu 
Ob cesti iz Žič proti Žički kartuziji je v naselju Škedenj velik Lepakov kozolec, last 

kmetije Podkrajšek. Pred kratkim je dobil priznanje Slovenski kozolec in s tem postal 
del naše kulturne dediščine. 

Gospodar Mirko Podkrajšek dobro pozna zgodovino kozolca: »Kozolec, imenovan to-
plar, je bil postavljen leta 1883. Uporabljamo ga za sušenje in skladiščenje krme. Leta 1997 
smo ga temeljito prenovili. Podzidali smo temelje ter obnovili ostrešje. Les smo posekali v 
domačem gozdu, le kritino smo morali kupiti, pri čemer nam je delno pomagala občina 
Slovenske Konjice. Bilo je za tri tedne dela, za kar pa nam ni žal, saj je poleg tega, da je 
uporaben, zanimiv za turiste, ki se ob njem radi ustavljajo.« Opazil ga je tudi Slavko Mežek 
iz Radovljice, pobudnik in koordinator ustanove Poti kulturne dediščine Slovenije. J.G. 

Občina noče stanovanj 
Dve novi poglavji stare železarske nadaljevanke 

V zvezi s prodajo sloven-
skih železarskih stano-
vanj, ki jih Slovenske že-
lezarne prodajajo od spom-
ladi, je prišlo v zadnjih dneh 
do dveh novih poglavij stare 
nadaljevanke. Na izredni 
seji se je sestal občinski svet 
železarskih Štor, tamkajš-
nji sindikat pa je poslal pi-
smo ministrici za gospodar-
ske dejavnosti ter predsed-
niku nadzornega sveta Slo-
venskih železarn. 

Kot je povedal župan Štor 
Franc Jazbec, razpolaga štor-
ska družba Prostand s 312 sta-
novanji nekdanje železarne, 
od česar sta dve tretjini v ob-
čini Štore. V tej občini je pri-
pravljena za podpisovanje po-
lovica pogodb za prodajo sta-
novanj ter čakajo le še na od-
ločitev nadzornega sveta Slo-
venskih železarn. Preostalih 

116 stanovanj (v teh se za od-
kup pogojno zanima le 30 na-
jemnikov) je večinoma v sta-
rejšem delu Štor. 

Sicer pa so v občini Štore, 
za razliko od drugih železar-
skih krajev, proti temu, da 
bi postala železarska stano-
vanja občinska last, saj bi mo-
rali v starejša veliko vlagati. 
S tem bi osiromašili tako ob-
čino kot delavce, so se stri-
njali na izredni seji. 

Prav tako so se zavzeli, naj 
ne bi prodali premoženja tret-
ji osebi. Svetniki so zavzeli 
na seji isto stališče, kot ga ima 
štorski izvršni odbor konfe-
rence podružnic SKEI: sogla-
sno so podprli prizadevanja, 
da dobi neprodana stanova-
nja družba pooblaščenka, ki 
razpolaga z delom sredstev 
iz naslova nekoč premalo iz-
plačanih železarskih plač. 

Dan pred sejo je bilo iz Što 
poslano tudi v uvodu omenje 
no sindikatovo pismo Tei Pe 
trin in Janezu Trčku, s pod 
pisom predsednika štorski 
konference SKEI Antona Mo 
toha. V njem so ravnali tak« 
kot dan pozneje občinski svet 
niki: zavrnili so pobude ne 
katerih železarskih krajev o 
prenosu stanovanj na občine, 
zahtevali prenos 20-odstotne 
ga deleža na družbo pooblaš 
čenko pred prodajo ter da n( 
bi prodali neprodanih stano 
vanj tretji osebi. Sindikat ]( 
naslovnika znova opozoril n; 
previsoko ocenitev železar 
skih stanovanj ter neugodni 
prodajne pogoje. 

So lahko najemniki žele-
zarskih stanovanj zdaj man! 
brez skrbi? Odgovor je v pre-
stolnici. 

BRANE JERANKO 

Zrcalce povej 
V akciji Turistične zveze 

Slovenije Moja dežela - le-
pa in gostoljubna so znani 
letošnji zmagovalci. 

20-članska komisija je v 
akciji ugotovila, da je Slo-
venija vse bolj urejena in go-
stoljubna, moteča pa so divja 
odlagališča, premalo ureje-
ne okolice večjih krajev ter 

neurejene okolice gospodar-
skih poslopij. S Celjskega se 
je med večjimi mesti najbo-
lje odrezalo Velenje, med tu-
rističnimi kraji je zmagova-
lec Zreče, med hribovskimi 
pa Logarska dolina. V kate-
goriji manjših kampov je 
zmagal še kamp Dolina "iz 
Prebolda, za najlepšo oko-

lico osnovne šole so poskr-
beli na Rečici ob Savinji. Po 
delitev priznanj za najlepša 
urejene osnovne in srednja 
šole je bila minuli četrtek ^ 
rečiški šoli. 

Velenjčani pomagajo 
z glasbo 

Velenjsko društvo humoristov, ki je pripravilo koncert »Z 
glasbo do pomoči tistim, ki so je potrebni«, je s humanitar-
no prireditvijo v Vinski Gori zbralo 1,27 milijona tolarjev. 
Zbran denar bodo namenili ljubljanskemu onkološkemu 
inštitutu za nakup monitorja. HJ 
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Priložnost 
za mlade 

Prva celjska abonmajska koncerta v letošnji sezoni 
Dvodni koncert abonmaj-
ĝa ciklusa ZKP Celje je 

letošnji sezoni pripadel 
^mornernu godalnemu or-
fjtru Slovenske filharmo-
jje pod umetniškim vods-
(jm Andreja Petrača s so-
jjtom violinistom Mira-
om Kolblom, koncertnim 
«)jstrom Simfoničnega or-
estra Slovenske filharmo-
ije. Glasbeniki so za celj-
koncert iz bogatega fon-

] skladb za komorni an-
jmbel izbrali dela Lucija-' 
a Marije Škerjanca (Dm-
j suita za godala), Felixa 
lendelssohna Bartholdya 
koncert za violino in go-
nla v d-molu) in Petra Ilji-
ačajkovskega [Serenada 
i godala op. 48). 
Osrednje delo celovečer-

na koncerta je bil vseka-
pr Koncert za violino in go-
jda u d-molu, v katerem je 
ot solist nastopil letošnji na-
bjenec Prešernovega skla-
a violinist Miran Kolbl in 
Udil, da je resnični moj-
jter violinske igre. Dobro 
joznavanje partiture, tehnič-
B dovršenost in muzikalnost 
pbile glavne odlike mlade-
|a violinista, ki je koncert 
digral na pamet. V njegovi 
Dterpretaciji je izvedba prišla 
b izraza tudi na profesional-
li ravni; komunikacija med 

solistom in glasbeniki, ki so 
se medsebojno dopolnjevali 
in nadgrajevali je bila tako 
več kot korektna. 

Škrjančeva Druga suita za 
godala in Serenada za goda-
la op. 48 Petra lljiča Čaj ko v-
skega sta smelo zaokrožili ce-
lovečerni koncert. S poseb-
nim občutkom so glasbeniki 
energično, pa vendar prefinje-
no tkali glasbene teme sere-
nadne forme ter smelo priča-
rali duh slovenskega pozne-
ga romantizma v Drugi suiti. 
Izvajalska raven orkestra je bi-
la brezhibna, kar je ustvarilo 
visok nivo umetniške identi-
tete ansambla ne glede na mla-
dostnost glasbenikov. Tako ob 
nastopu Komornega godalne-
ga orkestra Slovenske filhar-
monije ne moremo dvomiti, 
da se je nova abonmajska se-
zona ZKP Celje začela zelo us-
pešno. In nadaljevala se je v 
sredo v dvorani Glasbene šo-
le Celje z abonmajskim ciklu-
som GM-oder. 

Zveza Glasbene mladine 
Slovenije jih pripravlja (letos 
poteka že 11. sezona) s po-
močjo Ministrstva za kulturo 
Republike Slovenije in Radia 
Slovenija. Mladi in perspek-
tivni glasbeniki imajo tako 
možnost, da se na samostoj-
nih koncertih predstavijo jav-
nosti. Na prvem koncertu sta 

se predstavila oboist Matjaž 
Rebolj in pianistka Adriana 
Magdovski. Za koncert sta 
mlada glasbenika izbrala 
skladbe J. S. Bacha [Sonata 
za oboo in klavir v g-molu), 
Henria Dutilleuxa [Sonata za 
oboo in klavir), Herberta La-
uermanna [Varacije za oboo 
in klavir), Uroša Kreka (So-
natina za oboo solo) in Bla-
ženke Arnič (_bbA propos Da-
nubiana« za oboo in klavir). 

Glede na dejstvo, da je bil 
program posnet za program 
Ars na RAS III, in da je bila 
izbira programa v skladu s 
festivalom Danubiana, ki po-
teka te dni (v okviru katere-
ga sta glasbenika tudi nasto-
pila ter predstavila sodobna 
dela slovenskih in tujih av-
torjev), sta mlada glasbeni-
ka neobremenjena s tehnič-
no zahtevnostjo skladb odi-
grala program sveže in mla-
dostno. Z zrelim pristopom 
do prepoznavanja posamez-
nih glasbenih stilov sta tako 
izkazala zakonitosti in teh-
nične ter muzikalne prepoz-
navnosti posameznih skladb. 
Rezultat je bila tako lastna 
avtentična interpretacija obeh 
glasbenikov, ki je nenazad-
nje govorila tudi o veščini 
koncertiranja, ki mladima 
umetnikoma ni tuja. 

KK 

Arheologi v 
Med logu 

v Medlogu so minuli te-
en pričeli z arheološkimi 
zkopavanji. Ta so na trasi 
•ihodnjega zahodnega av-
»cestnega priključka na 
"pati, ki naj bi ga prihod-
ke leto gradil Dars. Izva-
ilec izkopavanj je celjski 
ivod za varstvo naravne 
"kulturne dediščine, po-
Wjalec pa podjetje Arhei. 
Pri izkopavanjih arheolo-
ta pomagajo tudi študent-

Po besedah operativne 
'"dje izkopavanj Simone To-
"̂ žič pričakujejo, da bodo 
'̂ l̂i srednjeveško pristavo, 
'je tu stala kot del dvorca 
'"'sthof. Danes ga na tem me-
"uni več. 
^a območju arheoloških iz-

"Pavanj ne pričakujejo 
"̂ idb človeških kosti iz časa 
""Vojnih pobojev Tomažiče-
Pravi, da so jih iz Inštituta 

Usodno medicino v Ljublja-
1* Vendarle opozorili, naj na 

arheoloških izkopavanj 
^^nasipljejo preveč kupov 
•̂̂ Ije, saj bi utegnili kasne-

^ Ovirati izkopavanje trupel 
N n i h pobojev Po besedah 
^(Istojnika Inštituta za sod-
^Riedicino, profesorja Jo-
^ Balažica, bodo le-ti za-

2 izkopavanji trupel po-
''^h pobojev na tem območ-
. takrat, ko se bo za izgrad-

avtocestnega priključka 

odločil Dars. Predvidoma to 
ne bo pred pomladjo prihod-
nje leto, je še dodal. NGL 

Žabje vabilo 
Plesni orkestri na koncertu v Celju 
Celjski plesni orkester Ža-

be s 55-letno tradicijo se po-
daja na jesensko zimsko 
koncertno sezono z vabi-
lom sorodnih amaterskih or-
kestrov Slovenije, na dru-
žen nastop, ki bo jutri, v pe-
tek, 26. oktobra ob 19. uri 
v dvorani Narodnega doma. 

Žabe vselej, ko zazvenijo 
njihovi instrumenti, razvna-
mejo občinstvo. Ta 20-član-
ski ansambel, ki ga zadnja le-
ta uspešno vodi dirigent To-
maž Grintal, je na koncert pod 
okriljem Javnega sklada za 
ljubiteljske kulturne dejavno-
sti - območne izpostave Ce-
lje, pod čigar streho sodi tudi 
njihov sestav, v goste povabil 
še tri big bande: iz Glasbenih 
šol Grosuplje in Vrhnika ter 
Big band Radovljice. Ti bodo 
pred celjskim občinstvom 
igrali prvič in ni dvoma, da 

bo tudi to, po vrsti tretje sre-
čanje amaterskih plesnih or-
kestrov Slovenije, uspelo. 

Celjske Žabe bodo večer 
zaznamovale z glasbo iz zla-
te ere swinga in ogrele občins-
tvo za nastop naslednjih treh 
orkestrov. Vsak orkester bo 
občinstvo na brezplačnem 
koncertu zabaval po deset mi-
nut. Nastop pa bo spremljala 
tudi strokovna komisija, ki bo 
opravila kategorizacijo orke-
strov v-prvo, drugo ali tretjo 
kakovostno skupino. 

Brez dvoma se Celjanom,, 
ljubiteljem te glasbene zvrsti 
in zvokov priznanih plesnih 
orkestrov obeta lep večer, ki 
bo v Celju nadaljeval že zače-
to koncertno sezono in napo-
vedoval dni ob koncu leta, ko 
bodo v Celju Žabe zagotovo 
spet koncertirale. 

MATEJA PODJED 

Zakaj bi veselo ne peli 
Na Ljubečni so pripravili 

tretjo prireditev Zakaj bi ve-
selo ne peli, ki jo organizi-
ra tamkajšnji ženski pev-
ski zbor, letos prvič tudi ob 
finančni podpori Javnega 
sklada za kulturne dejav-
nosti. 

Na sobotni prireditvi so za-
peli še: Vokalna skupina Pri-
jatelji iz Škofje vasi in Vo-
kalna skupina Cvet Društva 
medicinskih sester in zdravs-

tvenih tehnikov Celje, vse tri 
vodi Vida Bukovac, ki je tu-
di pobudnik in ustanovitelj 
te kuhurne akcije, poleg njih 
pa še: Moški pevski zbor Lju-
bečna, pod vodstvom Goraz-
da Železnika, Savinjski rož-
marin iz Nazarij, ki deluje 
pod umetniškim vodstvom 
Tadeje Cigale, Akademski 
pevski zbor Celje, pod vods-
tvom Sonje Pavlič-Čendak, 
najbolj pa so obiskovalce nav-

dušili fantje kvarteta Mavri-
ca iz Velenja, ki deluje pod 
umetniškim vodstvom Blan-
ke Gagulič. 

Prireditev je bila posveče-
na domači pevki Danijeli Jer-
šič, ki je pred kratkim uspe-
šno končala solo petje na 
Srednji glasbeni šoli v Mari-
boru, sicer pa bo v kratkem 
tudi diplomantka Pedagoške 
fakultete v Mariboru. ŽB 

Foto: JM 

Prireditev je bila to leto posvečena domači pevki Danijeli Jeršič (v ospredju). 

Emanuel 
odhaja na 
turnejo v 
Anglijo 

Po zelo odmevnem zbo-
rovodskem seminarju v 
organizaciji celjskega 
pevskega društva Ema-
nuel, ki ga je vodil sve-
tovno priznani dirigent 
Timothy Brovvn, je zbor 
spet deležen priznanja in 
pozornosti. 

Pevski zbor Emanuel iz 
Celja namreč v teh dneh od-
haja na turnejo v Anglijo, 
kjer bo gost gospoda Brow-
na, Clare collegea v Cam-
bridgeu in tamkajšnjega ko-
mornega zbora. 

Emanuel bo imel v Cam-
bridgeu dva koncerta, v 
znameniti Clare college bo-
do del programa, na poseb-
no željo gospoda Browna, 
izvajali skupaj z njegovim 
zborom Clare Choir. Poseb-
no doživetje bo tudi kon-
cert v bližnji katedrali Ely, 
v okviru tamkajšnjih abon-
majskih koncertov. Poseb-
no čast pa je zbor doživel s 
povabilom slovenske amba-
sade v Londonu, ki je orga-
nizirala koncert za Slove-
ne-british society, ki bo v 
središču Londona. Z zbo-
rom na to turnejo odhaja 
tudi priznani mojster na or-
glah, profesor na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani, pro-
fesor Tone Potočnik. 

Koncertni program teme-
lji na predstavitvi ustvarjal-
cev slovenske zborovske 
glasbe, izvedli pa bodo tu-
di dela Damjana Močnika 
(predstavnika mlajše gene-
racije slovenskih skladate-
ljev) , ki je eno od pesmi pos-
vetil prav celjskemu zboru 
Emanuel in dirigentki prof. 
Bernardi Kink. 

Turneja v Angliji pome-
ni veliko priznanje ne le Ko-
mornemu zboru Emanuel, 
ampak vsej slovenski zbo-
rovski glasbi. Nenazadnje 
bo to tudi velika promoci-
ja mesta Celja in države Slo-
venije. 

Del programa za angleš-
ko turnejo bo zbor predsta-
vil na koncertu v Celju, ki 
bo v soboto, 27. oktobra ob 
19. uri v cerkvi svetega Da-
nijela. M.A. 



Kdo se boji 
CiWiC Publilcuma? 

Številne sodniške zmote (ni)so naključne - Prašnikar si je postlal! 
Trinajsti krog lige Simo-

bil je bil pravzaprav nesre-
čen za klube s Celjskega, 
čeprav je bila bera točk so-
lidna. Celjani so zmagali, 
a so bili spet oškodovani, 
Šmarčani so znova nadi-
grali državne prvake, ven-
dar iztržili le točko, Velenj-
čani pa so dvakrat vodili v 
Domžalah, pa obenem do-
pustili gostiteljem tudi 
vdrugo izenačiti. 

Državno prvenstvo se po-
časi že bhža svoji polovici. 
Na repu zgornjega dela les-
tvice je CMC Publikum, Era 
in Rudar pa sta takoj za njim, 
na vrhu spodnjega dela. 

Krize ni več 
Obdobje slabosti Celjanov, 

ki ga je časovno točno napo-
vedal trener Marijan Pu-
šnik, je mimo. Pa saj njego-
vi varovanci niso igrali sla-
bo, kar ve cela nogometna 
Slovenija. Učinka ni bilo, če-
mur pa je botrovala tudi smo-
la. Učinkovitost napadalcev 
je bila na psu, povrhu pa so 
svoje dodaU še sodniki. Po 
minulih dogodkih se lahko 
upravičeno vprašamo: kdo se 
boji Publikuma? V Šmartnem 
zrušen Radosavljevič, v Kra-
nju Kousal - očitnih enajst-
metrovk sodnika Kandare in 
Mitrovič nista dosodila, v Ce-
lju razveljavljen zadetek Su-
lejmanoviča po odločitvi Li-
kiča, ko prekrška nad vratar-
jem zagotovo ni bilo... Če se 
ozremo še malce nazaj: Berš-
njak je poslal žogo preko čr-
te Olimpijinega gola, Čefe-
rinov pomočnik Žunič pa te-
ga ni videl. Dvakrat sta tudi 
spregledala igranje z roko 
Ljubljančanov. Mitrovič se je 
le nasmejal, ko je Primorjev 
igralec Miloš močno odrinil 
Bogatinova pred sprejemom 
žoge v kazenskem prostoru. 
Korošec Kos je v Domžalah 
padec domačina Protege, ki 
se je začel opravičevati, da 
ne bi dobil rumenega karto-
na, ocenil za najstrožjo ka-
zen. Kasneje je Kos prišel v 
Celje in umaknil pogled, ko 
je bil proti Kopru nedovolje-
no zaustavljen Bogatinov. Za 

nameček je Ivan Žunič, sod-
nik iz Kranja, na Prevaljah 
med tekmo celjskim igral-
cem grozil: »Boste že videli 
za tisto v Ljubljani...« So to 
sploh sodniki? Žuničev ka-
rakter smo spoznali najbo-
lje na derbiju DP v malem 
nogometu, ko ga je v dvora-
ni Šolskega centra eden od 
Litijanov v gneči udaril v bra-
do, pa tega sploh ni prijavil. 
Zaenkrat na Skalni kleti do-
muje Candhijeva miselnost. 
A doklej? 

Drugostopenjski organ 
Združenja prvoligašev je 
ponovno pritožbo NK Era 
Šmartno zavrnil kot neu-
temeljeno. Tekma Era - Pri-
morje je dokončno registri-
rana z rezultatom 0:1, tre-
ner Bojan Prašnikar pa bo 
moral plačati visoko denar-
no kazen. 

Pet golov v petih dneh. Štir-
je streli so končali v mreži 
Kranjčanov, (le) eden za hrb-

tom vratarja Gorice Boruta 
Mavriča. Nekaj sekund pred 
koncem petminutnega sod-
niškega podaljška, pa je Mi-
ran Srebrnič imel na glavi 
žogo za izenačenje na Skalni 
kleti. Njegov udarec je od-
lično ubranil Aleksander Še-
liga in preprečil sramoto, 
kajti Celjani so imeli kar dva 
igralca več. Edini zadetek je 
dosegel Marijan Budimir. V 
58. minuti je po njegovem 
udarcu z glavo, žoga zletela 
v vrata mimo nemočnega Ma-
vriča. Pušnik je novo forma-
cijo, ki smo jo pričakovali, 
preizkusil v Kranju. Ker se 
je obnesla tudi proti Gorici, 
jo lahko pričakujemo še proti 
Muri. Libera v obrambni vr-
sti ni več, štirje branilci sto-
jijo »v Uniji«. Pred njimi in 
za tremi vezisti je Andrej Jo-
žef, povsem spredaj pa dva 
napadalca: 4-1-3-2. 

»Združiti želimo dobro 
igro in učinkovitost. Morda 
nam bo uspelo že v Murski 
Soboti. Sem velik optimist 
pred tekmami, ki sledijo,« 
je poudaril Pušnik, ki z zad-
njo predstavo še zdaleč ni bil 
zadovoljen. 

Vijolični derbi 
»Zgodba se ponavlja - tri 

domače tekme, trije neodlo-
čeni rezultati, na vsaki tek-
mi številne priložnosti, do-
bra igra, vendar na koncu 
manjka pika na i, ki bi lahko 
prinesla točke, ki jih pred 
srečanjem še nismo imeli.« 
Tako je na novinarski kon-
ferenci začel pripovedovati 
Bojan Prašnikar. Šmarča-
ni so namreč tudi tokrat po-
polnoma nadigrali na papir-
ju velikega favorita Maribor 
Pivovarno Laško. Državne pr-

vake očitno ni izučil tisti pre-
senetljivi poraz 28. julija v 
Ljudskem vrtu, ko so jih no-
vinci v ligi povsem zasluže-
no premagah z 2:1. V nede-
ljo so namreč igrali popol-
noma nemotivirano in si za 
svojo predstavo zagotovo ni-
so zaslužili točke. S tem se 
je več kot očitno strinjal tu-
di njihov trener Matjaž Kek: 
»Mislim, da smo danes imeli 
več sreče, čestital bi doma-
činom za igro, s katero so 
pcfl^azali nekaterim zvezdni-
kom v naši ekipi, kako se igra 
s srcem in voljo za svoj klub. 
Igra in obnašanje nekaterih 
naših posameznikov je pod 
kritiko, to kar si nekateri do-
volijo na igrišču, je nedo-
pustno. Popolnoma nezado-
voljen sem z igro svoje eki-
pe, seveda pa sem vesel toč-
ke, ki si jo po prikazanem 
nismo zaslužili. Na koncu bi 
se morda lahko obrnilo tudi 
v našo korist, vendar za to 
moraš biti hraber in imeti vo-
ljo, tega pa nekateri naši igral-
ci danes niso imeli.« 

Tudi tokrat Šmarčani ni-
so izkoristili priložnosti z 
igralcem več. Mariborčani so 
namreč od 73. minute igrali 
brez izključenega Barnaba-
sa Sztipanovicsa. »Z borbo 
prisilimo nasprotnike, da do-
bijo rdeče kartone, igralec več 
pa nam očitno ne koristi. 
Manjka nam še malo odloč-
nosti, da bi znali izkoristiti 
številčno premoč, kar pa nam 
bo v prihodnosti morda us-
pelo,« je nadaljeval Prašni-
kar, ki ga številni ljubitelji 
nogometa že vidijo na mari-
borski klopi, čeprav sam teh 
govoric ni potrdil. Spet se je 
dokazal z »denarno« šibkej-
šo ekipo in vabilo v Ljudski 

vrt ne bi bilo nepričakova-
no. Po Šmartnem se že šuš-
Ija, da ga bo nasledil Stane 
Bevc ob pomoči Stanka Bo-
žičeviča. 

Po treh zaporednih doma-
čih tekmah, bodo v nedeljo 
Šmarčani gostovali pri Živi-
lih Triglavu in morda bo rav-
no Kranj prizorišče nove zma-
ge Šmarčanov. Več kot očit-
no je namreč, da Erini nogo-
metaši bolje igrajo v gosteh, 
saj so od štirih letošnjih zmag 
kar tri dosegli na gostujočih 
igriščih. Vedno večji pouda-
rek v klubu namenjajo tudi 
pokalnemu tekmovanju, kjer 
so včeraj na domačem igriš-
ču branili prednost enega za-
detka proti velenjskem Ru-
darju. So tokrat navijači vi-
joličastih le prišli na svoj ra-
čun? 

Šest minut 
veselja 

Nogometaši Rudarja so v 
Domžalah povedli dvakrat, 
sprva po evrogolu Joviše 
Kraljeviča, nato pa še po pro-
doru in strelu Gorana Joli-
ča. Prvo vodstvo so zadržali 
dve, drugo pa štiri minute. 
Razlogov za radost po kon-
cu tekme ni bilo veliko, saj 
so dve točki izpustili iz rok. 
Prejeta zadetka je Marinko 
Galič ocenil za smešna. V so-
boto bo Ob jezeru gostovalo 
vodilno Primorje, v času pred 
reprezentančnima tekmama 
z Romunijo pa se bo zagoto-
vo potrudil, da »smešnih« do-
godkov v velenjskem kazen-
skem prostoru ne bo. 

PETRA ŠAFRAN 
DEAN ŠUSTER 

Foto: GAŠPER DOMJAN 
GREGOR KATIČ 

Alen Mujakovič in Ramiz Smajlovič-znova brez kančka sreče. 

Šest točk v petih dnevih rumeno- modrih. 

NA PIKI 

Splitčan 
z a d e v a i 

glavo 
V petek je dalmatinsli 

branilec Marijan Budimj 
dopolnil 21 let. Dva dne\ 
prej in dva pozneje je doa 
gel zadetka za svoje nov 
moštvo. Italijanski Udini 
se ga je posodil CMC Publ 
kumu, in ga tudi plačuji 
185 centimetrov visoki Bi 
dimir je obakrat žogo udi 
ril z glavo po predložkih 
leve strani. V Kranju je 
sredo žogo zabil v gol le 
metra oddaljenosti, na Ska 
ni kleti pa je v nedeljo žog 
pričakal na tleh in jo nj 
tančno usmeril ob levi vra 
niči. 

»Seveda dveh zadetkov n 
sem pričakoval, saj sem vei 
darle obrambni igralec, f 
kaj filozofirati, v pravem t« 
nutku sem se znašel na pu 
vem mestu. Dolgih mesec di 
sem na Skalni kleti čakal n 
potrebno dokumentacijo, d 
sem lahko zaigral. Z Udine 
sejem sem pred dvema leto 
ma podpisal štiriletno pagod 
bo. Z glavo nisem zadel slu 
čajno, to je bila moja nava 
da že pri mlajših selekcija! 
Hrvaške.« 

V novi postavitvi deluje 
te s soigralci dokaj rutini 
rano. Kaj vam osebno bol 
ugaja: igra z ali brez lib« 
ra? 

Osebno mi je pravzapra 
vseeno, saj sem veliko igri 
v obeh inačicah. Pri Hajdi 
ku z liberom, v Vidmu pa 
enotno vrsto štirih branilcei 

Za vami sta dve zapored! 
zmagi! V nedeljo se odpra* 
Ijate v Mursko Soboto. St 
seznanjeni s kvaliteto Mu 
rašev? 

Ne najbolj, a bistveno j| 
da poznam njihovega trene^ 
Luko Bonačiča. Saj je »moj' 
Splitčan. On je resnično prâ  
trener, izvrsten motivatoi 
Težko bo, a se vseeno nad« 
jam pozitivnega rezultata z 
nas. 

Hrvaška se je že uvrst' 
la na SP, kaj napoveduj^t 
Sloveniji? 

Slovenska reprezentanc 
bo zagotovo izločila Roni>̂  
nijo. Sam bi rad storil vs' 
da bi nekoč tudi sam zaig '̂ 
v članski selekciji moje o' 
žave, in v klubu ene izm^ 
uglednih lig v Evropi. 

DEAN ŠUSTE« 
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pričakovana 
izenačenost 
prvo kolo Hypo lige - Tri ekipe s Celjskega slavile zmage 
prvo kolo v Hypo ligi, kot 

jf letos imenuje slovenska 
^oška košarkarska liga, je 
jjnio potrditev napovedi, da 
^ prvenstvo v prvem delu 
jila izenačeno. Deset ekip 
^a samo eno željo - uvrstiti 
je med prve štiri ter se tako 
pomeriti s četverico iz lige 
iGoodyear za naslov prvaka. 
Ob veliki izenačenosti mo-
štev bodo prav gotovo prišli 
na svoj račun gledalci, ki so 
lev uvodnih srečanjih lah-
ko uživali v dramatičnosti na 
posameznih tekmah. Do 
I konca tega dela sezone, ki 
bo trajala vse do začetka mar-
;ca, je ne bo manjkalo. 

Tri ekipe s Celjskega so sla-
(Vile zmage, kar je odličen iz-
kupiček, še posebej ob dejs-
tvu, da je Elektra izgubila v ne-
'posrednem dvoboju z Roglo. 

Prav v Šoštanju so Ijubite-
'ijikošarke z nestrpnostjo pri-
'fakovali prvo srečanje. Da 
majo tam dobro ekipo, so 
dokazali že v uvodnem obra-
'funu, ki so ga ob koncu ne-
srečno (in nespretno) izgu-
bili, kajti zmago so že držali 
vrokah. Vodili so namreč že 
b 15 točk, kasneje tudi za 
12, imeli tudi zadnji napad 
pri neodločenem izidu, a je 
zmaga vseeno odšla v Zreče. 

Znana pohorska trma je va-
rovance trenerja Gorazda 
Bokšana uspela rešiti iz neu-
godnih situacij, še najbolj po 
zaslugi odličnega Dundovi-
ča, ob koncu pa je odločil 
najmlajši član Rogle Strnad, 

ki je tri sekunde pred kon-
cem najprej ukradel žogo iz-
kušenemu Dražoviču, nato 
pa po osebni napaki še hlad-
nokrvno zadel prvi prosti met 
ter ujel odbito žogo po dru-
gem, ki ga je zgrešil, in se 

zasluženo znašel na rokah svo-
jih soigralcev. 

Alpos Kemoplast je z me-
šanimi občutki pričakoval 
gostovanje novinca Kopra, 
kjer so po vrnitvi v A razred 
slovenske košarke podjetja 

ponovno na široko odprla 
mošnjo. Koprčani namreč 
obračajo v tej sezoni skoraj 
trikrat več denarja kot Šent-
jurčani, temu primerna pa 
je tudi povsem prenovljena 
ekipa s kar štirimi centri, kar 
je redkost v Sloveniji. Ob tem 
je na klopi kot športni di-
rektor še donedavni selek-
tor Boris Zrinski. Vse to go-
stom v Hruševcu ni poma-
galo, kajti zunanja linija eki-
pe Igorja Pučka je odigrala 
dovolj dobro za težko, a za-
služeno priborjeno zmago. 
Serijo je pričel Novakovič 
(15), nadaljeval prvo ime sre-
čanja Kočar (24), zaključil 
pa razpoloženi Petrovič 
(20). Če k temu dodamo še 
konstantno dobro igro Kah-
vedžiča (11 točk in 7 sko-
kov) ter solidno predstavo 
Čoviča (15), potem je jasno, 
kako je Alpos prišel do zma-
ge. Gostje so sicer zapretili 
dve minuti pred koncem, a 
sta pri rezultatu 77:75 No-
vak in Kočar s trojkama od-
pravila dvome. 

Že pred končnico pa je bi-
lo vse na dlani na Polzeli, kjer 
so številni gledalci z veseljem 
pozdravili prvo zmago po-
vsem prenovljenih Hopsov. 
Vse od začetka je bilo jasno, 
da Zidarji iz Sežane, ki jih je 
tik pred startom prvenstva 
prevzel Celjan Zoran Mar-
tič, nimajo nikakršnih mož-
nosti proti telesno odlično 
pripravljeni in pa tudi že ui-
grani domači ekipi, v kateri 
sta manjkala še dva tujca, saj 
nimata urejenih potrebnih pa-
pirjev, a se njuna odsotnost 
ni poznala. 

Tudi v 2. krogu bo na spo-
redu lokalni derbi, kajti na 
Polzelo prihajajo sosedje iz 
Šoštanja, v vročem savinjsko 
- šaleškem dvoboju pa je vse 
možno. Šentjurčani odhaja-
jo v Škofjo Loko, Rogla pa 
bo pričakala Kranjčane. 

JANEZ TERBOVC 

Matjaž Tovornik je po sezoni premora začel s sedmimi točkami. 

Reševal je Bedekovič 
Celjani so se srečno izvlekli - V Moskvo iz Zagreba 

Rokometni derbi v Trbov-
ljah je v dramatični konč-
nici vendarle pripadel Ce-
ljanom, spet le z golom pred-
nosti tako kot lani - 25:24. 
Igra je bila slaba, trije vi-
soki zunanji napadalci so 
•rmasto vztrajali v posamič-
»ih akcijah. Aleš Pajovič je 
lastopil poškodovan, zato 
ûdi nezaupanje Luki Žvi-
êju, ki je v nekaj minutah 

Povezal celjski napad, po-
'fm pa je vlogo dirigenta mo-
fal prepustiti Sergeju Ruten-
ku. 

V dvorani Polaj se je nag-
•̂ etlo več kot tisoč gledalcev, 
^anjkak sta Stojakovič in 
Medved, poleg Teržana pa sta 
Nveč pr^avic Celjanom pov-
^očili prav njuni alternativi, 
''lazar in vratar Prošt s 14 
"Obrambami. Po vodstvu s 
'5:10 so Pivovarji dovolili ize-
J^čenja na 21, 22 in 23. Do-
, tri minute pred koncem 
I® Zadnji gol za Celje Pivovar-
ĵo Laško dosegel najboljši igra-
^ tekme Branko Bedekovič 

golov v 2. polčasu), izena-
'^nje pa je z odločnim in pra-

vočasnim prekrškom prepre-
čil Roman Pungartnik. 

Začasni epilog primera Ru-
tenko je odvzem točke Celju 
Pivovarni Laško, ki pa se je 
že pritožilo, potem ko so prav-
niki temeljito preučili pravil-
nik krovne organizacije. Že 
davno so stekle priprave za 
prvo tekmo lige prvakov. Po-
tovanje v Moskvo se bo zače-
lo v Zagrebu z airbusom hr-
vaškega letalskega prevozni-
ka, ki ima 132 sedežev, tako 
da bodo na svoj račun prišli 
predstavniki pokroviteljev 
kluba. V dvorano Golovec v 
soboto prihaja Slovan na če-
lu s celjskim trenerjem Mi-
šom Toplakom, domači stra-
teg Josip Šojat pa bo z oz-
dravljenim Renatom Vugrin-
cem lažje osvojil obe točki. 

Po tradiciji in 
pr<»ti njej 

Ribniški Inles v Rdeči dvo-
rani še nikoli ni zmagal. Tu-
di tokrat gostje niso imeli niti 
najmanjše možnosti, saj je do-
mača ekipa, predvsem v 2. 
polčasu, prikazala vrhunsko 

igro. Obramba je bila nepre-
bojna, kar 15 minut ni pre-
jela zadetka, sledili pa so 
učinkoviti protinapadi in 
končna razlika 13 golov. Ven-
dar trener Miro Požun še 
vedno ni zadovoljen: »Mi-
slim, da lahko igramo še 
boljše. Obramba je že bila na 
visoki ravni, medtem ko v na-
padu naši zunanji igralci vse 
preveč stojijo na mestu, ta-
ko da igra na postavljeno 
obrambo nikakor ne steče. 
Do tekme v Trebnjem mora-
mo odpraviti te težave.« Naj-
boljši igralec tekme je bil Se-
bastjan Sovič. Poleg tega, da 
je na konici v obrambi 5-1 za-
piral vse poti proti golu, je v 
napadu zablestel v polnem si-
jaju. Zadel je osemkrat in le 

dvakrat zgrešil: »Lahko je igra-
ti, ko imaš žogo v rokah. Na 
nasprotnika smo se dobro pri-
pravili in do 20. minute sre-
čanja postavili stvari na svoje 
mesto. Gostje niso imeli za-
menjav na klopi, mi pa smo 
držali tempo igre vseh 60, ta-
ko da je končni rezultat feno-
menalen. V obrambi igramo 
kot eden in s tako igro lahko 
premagamo vsakega nasprot-

' nika.« V soboto bodo Velenj-
čani gostje Trebanjcev, ki ima-
jo edini v domači konkuren-
ci (poleg seveda Celjanov) 
boljši izkupiček v medseboj-
nih dvobojih. A s tradicijo se 
ne zmaguje, točke se osvaja-
jo na igrišču. 

MITJA GAVRILOSKI 
DEAN ŠUSTER 

Miroteks 
v evropsko ligo 

Celjske kegljavke so na svetovnem pokalu v nemškem 
Viernheimu razočarale s 6. mestom, s čimer pa so se vseeno 
uvrstile v evropsko ligo, ki se bo začela v mesecu marcu. 
Izjemno je začela Jožica Šeško, ki je podrla kar 500 kegljev, 
večina soigralk pa njenega dosežka ni podprla. 

PANORAMA 
NOGOMET 

1.SNL 
12. krog: Era Šmartno - Ko-

per 1:1 (0:1); Smajlovič 
(75); Benedejčič (40). Živi-
la Triglav - CMC Publikum 
0:4 (0:1); Budimir (40), Ko-
ren (65), Bogatinov (67), 
Beršnjak (82). Maribor Pivo-
varna Laško-Rudar 2:1 (1:0); 
Sztipanovics (39), Duro (48); 
Spasojevič (63). 

13. krog: Era Šmartno -
Maribor Pivovarna Laško 0:0. 
CMC Publikum - HiT Gorica 
1:0 (0:0); Budimir (58). 
Domžale - Rudar 2:2 (0:0); 
Štromajer (61, 70); Kraljevič 
(59), Jolič (66). Vrstni red: 
Primorje 29, Maribor Pivo-
varna Laško 26, Koper 24; 
Mura 22, Olimpija 21, CMC 
Publikum 19, Era Šmartno 
18, Rudar Velenje 16, Živila 
Triglav 12, HiT Gorica 10, Ko-
rotan 9, Domžale 7. 

2. SNL 
12. krog: Dravinja - Želez-

ničar 1:1 (0:0); Očko (89); 
Bauman (75). Vrstni red: 
Dravograd 30, Aluminij 28, 
Livar Ivančna Gorica, Ljub-
ljana 24, Zagorje 21, Želez-
ničar Radio City 20, Jadran 
Šepič 18, Bela Krajina 17, Dra-
vinja 16, Drava Asfalti Ptuj 
15, Nafta, Triglav Bakovci 
13, Tabor Sežana 10, Renče 
- Goriška Brda 9, Feroterm 
Lenterm 7, Elan 3. 

3. SNL - sever 
11. krog: Kozjak Radlje -

Inde Vransko 0:0, Zreče - Haj-
dina 2:2, Pobrežje Gradiš -
Mons Claudius 1:4, Šmarje 
pri Jelšah - Malečnik 4:2, Bi-
strica - Usnjar Šoštanj 2:7. 
Vrstni red: Mons Claudius 
31, Krško Posavje, Kozjak Ra-
dlje 22, Stojnci 20, Paloma 
18, Malečnik 15, Usnjar Šo-
štanj, Hajdina, Inde Vransko 
14, Šmarje pri Jelšah 13, Ge-
rečja vas 11, Pobrežje Gra-
diš 10, Zreče 8, Bistrica 7. 

NINZ Celje 
2. krog novega razpore-

da: Oplotnica - Posavje Bre-
žice 1:2. 

4. krog novega razpore-
da: Kozje - Vojnik 2:2. Vrst-
ni red: Posavje Brežice 13, 
Oplotnica 9, Vojnik 8, Laš-
ko 7, Šentjur 2001 5, Kozje 
2. 

MALI NOGOMET 

1. celjska liga, 22., zad-
nji krog: Robocom - Sun 3:0, 
Skavti Pohcija - Prijatelji 
12:5, Celjski grof - Klateži 
6:4, Šmartno - Veflon 4:4, Pe-
likan - Romida 3:0, Cosmos 
- Maček tisk 3:1. Končni vrst-
ni red: Pelikan 53, Cosmos 
44, Veflon 42, Robocom 33, 
Celjski grof 32, Maček tisk 
(+4), Klateži (-2), Šmartno 
(-11), Prijatelji (-13) 28, 
Skavti Policija 25, Romida 
15, Sun 11. 

Občinska liga Štore, 21. 
krog: Gadi - Gamsi 0:3, Ko-
vinar - Sokoli 4:6, Pečovje -
Mladi knapi 11:1, Inexa - Laš-
ka vas 3:9, Kanarčki - Lipa 
1:4. Vrstni red: Pečovje, Li-
pa 56, Laška vas 48, Sokoli 
47, Inexa 38, Sv. Lovrenc 30, 
Kovinar 25, Kanarčki, Gam-
si, Gadi 18, Voc 14, Mladi 
knapi 0. 

KOŠARKA 

LIGA GOODVEAR 
4. krog: Split Croatia Osi-

guranje - Pivovarna Laško 72:88 
(62:65, 39:41, 24:20). Duščak 
27, Walker 13, Vujičič 12, No-
vak 11, Pavič 8, Lerič 7, Mem-
čič 6, Jurak4. Vrstni red: Union 
Olimpija, Gibona 8, Zadar, Pi-
vovarna Laško, Budučnost 7, 
Krka Telekom, Sloboda Dita 6, 
Široki brijeg, Geoplin Slovan, 
Split 5, Triglav Osiguranje, Bo-
sna 4. 

HYPO LIGA 
1. krog: Elektra - Rogla 88:89 

(70:65, 51:39, 30:25); Popo-
vič 19, Šaporac 16, Rizman 15, 
Dražovič 12, Nuhanovič 9, Bo-
žič 8, Marinkovič 5, Tajnik 4; 
Dundovič 30, Sivka 17, Špo-
rar 12, Ikonič 11, Zinrajh 8, Sta-
rovasnik 7, Strnad, Benič 2. Al-
pos Kemoplast - Koper 92:82 
(65:55, 43:39, 22:18); Ko&r 
24, Petrovič 20, Novakovič, Čo-
vič 15, Kahvedžič 11, Novak 7. 
Savinjski Hopsi - Kraški zidar 
92:79 (70:59, 46:40, 31:26); 
Perkovič 27, Ručigaj 21, Hug-
hes 15, Cizej, Čatovič 8, To-
vornik 7, Gržina 6. 

LIGA 
DOBRODOŠLICE 
3. krog: Željezničar - Mer-

kur Celje 71:77 (55:58, 33:41, 
14:23); Deak 37, Potočnik 13, 
Temnik 11, Pezdirc, Tratsiak 
5, Kursevich 4, Perlič 2. 

1. SKL - ženske 
krog: Lek Ježica - Slo-

venske Konjice 117:42 
(93:38, 56:21, 30:6); Kvas 
22, Klančnik 8, Gabrešek 5, 
Javornik 3, Furman, Jelov-
šek 2. Vrstni red: Ježica, Je-
senice, Maribor 4, Slovenija 
ml.. Odeja 3, Pomurje, Le-
grand. Slovenske Konjice 2. 

ROKOMET 

1.SRL- moški 
3.krog: Rudar - Celje Pivo-

varna Laško 24:25 (10:13); Be-
dekovič, Kokšarov 7, Rutenka, 
Pungartnik 4, Oštir, Pajovič, 
Tomšič 1. Gorenje - Inles Riko 
Ribnica 32:19 (13:9); Sovič 8, 
Kavtičnik 6, Dobelšek, Kavaš, 
Sirk 3, Begovič, Belko, Plaskan 
2, Mlakar, Oštir, Tamše 1. Vrstni 
red: Mobitel Prule 67, Trimo 
Trebnje 6, Celje Pivovarna Laš-
ko 5, Gorenje, Termo, Inles Ri-
ko Ribnica 4, Slovan 3, Pre-
vent 2, Rudar Trbovlje 1, Veli-
ka Nedelja, Izola, Sevnica 0. 

1. SRL - ženske 
5. krog: Burja - Žalec 16:34 

(6:16); V. Dolar 8, T Dolar, Po-
točnik 5, Sajovic, Nojinovič, 
Randl 4, Irman, Čerenjak 2. 
Vrstni red: Krim ENR, MDM 
Piran 10, Olimpija, Žalec, Sa-
va Kranj 6, Jelovica 4, Izola Bori 
3, Škocjan 2, Gramiz 1, Burja 
0. 

ODBOJKA 

1. DOL - moški 
1. krog: Calcit Kamnik -

Šoštanj Topolšica 3:1. 

1. DOL- ženske 
2, krog: Formis Bell Mi-

klavž - Savinjska Šempeter 
3:1. Vrstni red: Miklavž, Bra-
nik 6, Koper 4, Ljubljana, No-
va Gorica, Novo mesto, Lju-
tomer 3, Savinjska Šempe-
ter 2, Pivka, Solkan 0. 



MODRI TELEFON 
Nesposobna 

policija? 
Na Modri telefon je po-

klical bralec iz Celja, ki 
sprašuje, kako je mogoče, 
da podivjani voznik uide 
vsem policijskim patru-
ljam od Vranskega do Ce-
lja. Policisti se hvalijo, ka-
ko dobro so usposobljeni, 
pravi bralec, vendar očit-
no ni tako. 

Načelnik OKC Celje Peter 
Očkerl je pojasnil, da je po 
obvestilu ljubljanskih poli-
cistov njihova patrulja na Lo-
čici pri Vranskem poskuša-
la ustaviti voznika pobegle-
ga vozila, vendar le-ta ni us-
tavil. Zaposlene na cestnin-
ski postaji avtoceste na 
Vranskem so zaprosili, da za-
prejo vse zapornice, vendar 
so odobritev za to iz njiho-
ve baze v Tepanju dobili pre-
pozno. 

"Voznik je namreč že prej 
zapeljal na avtocesto. Po av-
tocesti ga policijska vozila 
niso uspela slediti, saj je 
voznik mercedesa vozil 
znatno hitreje, kot so to spo-
sobna pohcijska vozila. Ker 
zaradi varnosti (možnost na-
leta) ni mogoče ustaviti vse-
ga prometa na avtocesti brez 
postavitve ustrezne signali-
zacije, je bilo možno to iz-
vesti šele na izstopni posta-
ji v Celju, kjer pa je bil de-
jansko blokiran ves promet. 
Vendar pa je neznani ^^oz-
nik ustavil na počivališču 
AC na Lopati, zaklenil vo-
zilo in pobegnil s kraja. Po-
licisti, ki so prvi prispeli na 
kraj, so opazili neznanca na 
razdalji okoli 200 do 300 
metrov, ki je tekel v smeri 
naselja Lopata in nato pro-
ti njivi s koruzo v smeri na-
selja Medlog, vendar ga ni-
so uspeli dohiteti, niti ni bilo 
zanesljivo ugotovljeno, ali 
gre dejansko za voznika mer-
cedesa. V iskanje neznanca 
je bilo vključenih preko 20 
policistov in kriminalistov, 
službeni pes in helikopter. 
Opravljena so bila poizve-
dovanja pri domačinih, ven-
dar nihče ni mogel nuditi 
podatkov, ki bi privedli do 
izsleditve neznanca. Ugo-
tovljeno je bilo, da je od ob-
vestila OKC o pobeglem vo-
zilu pa do prispetja policij-
ske patrulje na počivališče 
Lopata poteklo 25 minut. 
Neznani voznik je torej v 
tem času pripeljal od Kraš-
nje do počivališča in zapu-
stil vozilo," je še dodal Oč-
kerl. 

Prostor za 
raztros pepela 

Kdaj bodo na celjskem po-
kopališču uredili prostor za 
raztros pepela, je spraševala 
bralka iz Celja. Obljublje-
no naj bi bilo namreč, da 
bodo ta grobišča urejena do 
1. novembra letos. 

Direktor podjetja Veking iz 
Celja Franc Kelher je pove-
dal, da se je izgradnja gro-
bišča za raztros pepela zavle-
kla, kar naj bi bilo povezano 
tudi z izgradnjo grobišča za 
povojne žrtve in dokončno 
preureditvijo grobišča iz I. in 

IL svetovne vojne, pri čemer 
rešujejo tudi dostop do pro-
stora za raztros pepela. To 
grobišče naj bi bilo po Kel-
herjevih besedah tako pri-

.pravljeno v prvi polovici pri-
hodnjega leta. 

Vpis V 
zemljiško 

knjigo 
Poklical nas je tudi 

Franc Špes iz Celja in pov-
prašal, kako je z vpisom 
etažne lastnine v zemljiš-
ko knjigo brez originalnih 
pogodb. Privilegirane! naj 
bi po njegovem svojo po-
sest vpisovali tudi brez iz-
virnikov. 

Odgovor nam je posredo-
val vodja zemljiške knjige 
na Okrajnem sodišču v Ce-
lju Dragan Ojdanič. "Za-
kon o zemljiški knjigi (Ur.l. 
RS, št. 3-3/95) v 82. členu 
določa, da se predlogu za 
vpis v zemljiško knjigo za-
sebne listine priložijo v iz-
virniku. To pomeni, da zem-
ljiška knjiga ne dovoli vpi-
sa brez, 'na primer, izvirni-
ka kupoprodajne pogodbe. 
Edino izjemo od tega pra-
vila je določil Zakon o po-
sebnih pogojih za vpis last-
ninske pravice na posamez-
nih delih stavbe v zemljiš-
ko knjigo (Ur.l. RS, št. 89/ 
99, 35/2000, 43/2001), ki 
v 7. členu določa, da se ne 
glede na določbe Zakona o 
zemljiški knjigi, ki urejajo 
podlago za vknjižbo, šteje, 
da je za vknjižbo primerna 
listina pogodba med investi-
torjem gradnje stavbe in pr-
vim kupcem, čeprav ni 
predložena v izvirniku ali v 
listini, ki nadomešča izvir-
nik, oziroma podpis proda-
jalca na njej ni overjen. Iz-
vrševanje tega člena je bilo 
zadržano s sklepom Ustav-
nega sodišča (Ur.l. RS, št. 35/ 
2000), z odločbo istega so-
dišča (Ur.l. RS, št. 43/2001) 
pa je bilo ugotovljeno, da je 
ta določba v neskladju z us-
tavo; Državni zbor mora ugo-
tovljeno neskladnost odpra-
viti v roku šestih mesecev po 
objavi odločbe v Uradnem 
listu, do odprave ugotovlje-
ne protiustavnosti pa lahko 
sodišče dovoli vpis lastnin-
ske pravice v primerih iz 7. 
člena zakona le, če nepre-
mičnina ni bila predmet ru-
beža zaradi zavarovanja de-
narne terjatve z zastavno pra-
vico. (BoJ) 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje-
mala novinarka Alma Maruška 
Sedlar. Na telefonsko številko 031 / 
569-581 jo lahko pokličete vsak 
dan med 10. in 17. uro, svoja vpra-
šanja za Modri telefon pa lahko 
med ponedeljkom in petkom do 17. 
ure zastavite tudi po telefonu 42-

25-000. 

Suroveži nad otroki 
Izkrivljena dejanja in zlorabe otrok tudi na Celjskem 

V zadnjih mesecih so celj-
ski kriminalisti na našem 
območju obravnavali več 
kaznivih dejanj zoper spol-
no nedotakljivost otrok, za-
to so na Okrožno državno 
tožilstvo podali več kazen-
skih ovadb zaradi zane-
marjanja in surovega rav-
nanja z otroki. 

Posebej izstopa primer 40-
letnega moškega, ki je na do-
mu svoje zunajzakonske part-
nerke tri leta spolno zlorab-
ljal pastorko, sedaj staro pet-
najst let. Policisti so mu od-
vzeli prostost in ga s kazen-

sko ovadbo privedli k prei-
skovalnemu sodniku, ki je 
zanj odredil pripor. 

Ovadili so tudi 60-letnika, 
ki je od leta 1993 do leta 1998 
na svojem domu spolno zlo-
rabljal vnukinjo, sedaj staro 
šestnajst let, ki mu je bila v 
času vikendov in šolskih po-
čitnic zaupana v varstvo. 

Na izkrivljeno dejanje ka-
že tudi primer, ko je dvanajst-
letno deklico na prvi šolski 
dan pričakal 37-letni sosed, 
ji ponudil prevoz ter jo med 
vožnjo do avtobusnega posta-
jališča spolno zlorabil. 

Zaradi surovega ravnanja 
s štiriletno pastorko so v Ce-
lju septembra ovadili tudi 
dvajsetletnega očima, ki se 
je več mesecev izživljal nad 
partnerkinim otrokom. De-
klico je »vzgajal« tako, da jo 
je zaklepal v temno kaščo, 
sredi noči jo je prebujal in 
zahteval, da sedi z njim za 
mizo. Pogosto je morala po-
noči z njim tudi večerjati. Ker 
je deklica zaradi utrujenosti 
jokala, jo je odnesel pred 
vhodna vrata in jih zaklenil. 
Od deklice je zahteval, da je 
pojedla vso hrano, ki jo je 

nato izbruhala. Kaznoval 
je tako, da je morala san 
počistiti. Otrokova mati jen 
posled zbrala pogum in , 
pred nasilnim partnerjen 
skupaj z otrokom, zatekla i 
varno. 

Otroci so velikokrat n 
močni in so v takšnih pi 
merih nezaupljivi. Prav z 
radi zaščite žrtve, ki je o 
takem dejanju najbolj pi 
zadeta, o teh dejanjih poj 
cija ne poroča, prav pa j 
da si pred tem ne zatiskan 
oči. 

S.Šd 

Črni teden na Celjskem 
Minuli teden sta na cestah 

celjske regije umrli dve ose-
bi, osem jih je bilo ranjenih. 
Na naših cestah je letos umr-
lo že osemintrideset oseb. 

Nesreča, ki se je končala tra-
gično, se je zgodila v četrtek, 
18. oktobra, na železniškem 
prehodu brez zapornic v na-
selju Polzela. Devetindvajset-
letni M.B. s Polzele z osebnim 
vozilom pred železniškim pre-
hodom ni ustavil, ampak je za-
peljal na tire v trenutku, ko je 
z njegove desne strani pripe-
ljal motorni potniški vlak, ki 
je vozil iz Celja proti Velenju. 
Strojevodja kljub zaviranju 
vlaka ni mogel ustaviti in pre-
prečiti trčenja, v katerem je 
vlak potiskal osebno vozilo 
pred seboj še 156 metrov. Za-
radi hudih poškodb je voznik 
ostal vkleščen v avtomobilu in 
je na kraju nesreče umrl. Na 
vlaku je bilo takrat 58 otrok 
petega razreda Osnovne šole 
Hudinja iz Celja s spremlje-
valci. Nihče od otrok ni bil ra-
njen. 

Prometna nesreča s smrt-
nim izidom se je zgodila tu-

di v petek, 19. oktobra. Šti-
riinšestdesetletni V.S. je s ko-
lesom vozil po lokalni cesti 
iz Lepe njive proti Mozirju. 

V blagem levem ovinku je 
zapeljal izven vozišča v ob-
cestni jarek. Pri tem je pa-
del preko krmila kolesa in 

dobil hude telesne poškoi 
be, zaradi katerih je na kri 
ju nesreče umrl. 

S.ŠoL, Foto: U 

Nesreča na prehodu na Polzeli se je končala s smrtjo. 

Celje izgublja 
parkirna mesta? 

Celje utegne v kratkem izgubiti 540 parkirnih mest 
od skupaj 3201, kolikor jih ima danes. Celjskim mest-
nim svetnikom so zato občinske strokovne službe vče-
raj predlagale, da sprejmejo dopolnjeno prostorsko ure-
ditev parkirišč, s tem pa tudi spremembe parkirnega 
režima v mestu. 

Ko bodo ob Aškerčevi ulici v Celju pričeli graditi ga-
ražno hišo, to naj bi bilo v kratkem, bo tamkajšnje neas-
faltirano parkirišče postalo neuporabno. Mesto bo izgu-
bilo 355 parkirnih mest. Zaradi spremenjenega promet-
nega režima na Cankarjevi ulici jih je že izgubilo 14, še 
150 parkirnih mest pa jih utegne izgubiti na Glaziji. Tam 
je namreč ugodno rešen denacionalizacijski zahtevek, ki 
ga je vložila Marija Grajn. Enajst parkirnih mest manj je 
tudi pred Slovenskim ljudskim gledališčem Celje, deset 
manj pa še v t.i. modri coni, bodisi zaradi začasnih grad-
bišč, bodisi zaradi letnih vrtov. Skupaj bo tako Celje iz-
gubilo 540 parkirnih mest, kar predstavlja 19 odstotkov 
vseh, ki so na voljo. 

Zato naj bi v prihodnje v drugo parkirno območje uvr-
stili parkirišče pri Tkanini, kjer je na voljo 120 parkir-
nih mest, ter parkirišče v Mestnem parku, kjer jih je še 
50. V tretjo parkirno cono, kjer je parkiranje brezplač-
no, pa nameravajo vključiti 250 parkirnih mest na loka-
ciji med Mariborsko cesto in staro Cinkarno, za TVD 
Partizan. 

NGL 

Kamenikova 
mobicelica 

V ponedeljek se je na Okrož-
nem sodišču v Celju nadalje-
vala glavna obravnava zoper 
peterico, obtoženo kaznivih 
dejanj neupravičene proi-
zvodnje in prometa z mami-
li. Na zatožno klop so sedli 
kar trije člani družine Kame-
nik. Konrad in Kristijan Ka-
menik in njuna sestra Klav-
dija Fideršek. 

Petčlanski senat je tokrat za-
slišal kriminalista Rajka Koz-
melja. Ta je v večmesečni ak-
ciji, s katero so hoteli stopiti 
na prste skupini, koordiniral 
delo kriminalistov in tajnega 
policijskega delavca po imenu 
Žan. V preiskavi so kriminali-
sti uporabili tudi posebne me-
tode in tehnike, med drugim 
tudi prisluškovanje telefonskim 
pogovorom, za kar naj bi ime-
li posebno dovoljenje s strani 
generalne policijske uprave. O 
natančnih metodah in taktiki 
preiskave pa Kozmelj zaradi po-

klicne molčečnosti ni mogel g( 
voriti. Slišati pa je bilo, da n 
bi tajni policijski delavec Za 
poskušal priti v stik tudi z Mi 
rijo Kamenik, ki se pred me( 
narodno policijo še vedno ski 
va. Pred senat naj bi stopil tu( 
Žan, a ga še niso odvezali mo 
čečnosti, pričakovati pa je, d 
bo pričal. Ali bo to v sodni dvo 
rani že naslednjič, ni jasno. 

Na ponedeljkovi obravnâ ^ 
je Kozmelju zagovornica Kr 
stijana Kamenika, f^arjetic 
Nosan, postavila tudi vpra^ 
nje glede mobilnega telefona 
Kristijanov! zaporniški celî  
Kozmelj je dejal, da so ved? 
za njegovo telefoniranje, ne P 
tudi za to, da se telefon n a h a j 
pri njemu v zaporniški sobi-1 
tega razloga so kriminalisti 
prosili tudi za metodo prisliĴ  
kovanja njegovim telefonskih 
pogovorom. Z glavno obravn* 
vo bodo nadaljevali v priĥ *̂  
njih dneh. S-So' 
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Orožje za vsakogar 
Policisti pristrigli lovke preprodajalcem orožja - Tudi z obeski za ključe bi lahko streljali 

celjske kriminaliste je 
ipd o nedovoljeni trgovini 
,0rožjem že več let vodila 
I3 območje Rogaške Slati-

Že leta 1995 so zaradi 
Ifgalne prodaje vojaškega 
.fOŽja kazensko ovadili Jo-
î a S. iz Rogaške Slatine, 
jlednji se je kot organiza-
pf večje kriminalne združ-
^ s hrvaškim pajdašem v 
jtih nečednih poslih prika-
^ tudi letos. 
»Skupaj s hrvaškim držav-

janom S.B. z območja Poli-
jjske uprave Krapinsko-Za-
îrske je sprejemal ponudbe 

o naročila možnih kupcev s 
;eljskega in tudi širšega slo-
renskega območja. Glede na 
»vpraševanje sta zatem orož-
esproti tihotapila s Hrvaške,« 
iravi načelnik Urada krimi-
lalistične policije Policijske 
iprave Celje Robert Mrav-
ak. Odvisno od naročila je 
loza posamezni kos ali pa 
udi za večjo količino. Od 
oarca do prijetja naj bi sku-
ina prodala vsak teden vsaj 
[i kose nevarnega orožja, naj-
večkrat je šlo za vojaško orož-
iPri tihotapljenju in prepro-
bjah sta vso zadevo organi-
feala Jožef S. in S.B, med-
fui ko sta za neposredno pro-
bjo in prevoz uporabljala še 
Bri osumljence. 
Minuli teden so tako odvzeli 

rostost sedmim osebam, zo-
^ šest pa podali kazensko 
bdbo. V ponedeljek naj bi 
spisali ovadbo zoper še dve 
sebi. Kje je trenutno hrvaš-

ki državljan, Mravljak ni znal 
povedati. Njega verjetno iš-
čejo hrvaški kriminalisti. So 
pa njihovi slovenski kolegi 
opravili osem hišnih preiskav. 
Pri Jožefu S. so našli še 500 
gramov marihuane, kar po-
meni, da mu za vratom visi 
še kazenska ovadba zaradi 
neupravičene proizvodnje in 
prometa z mamili. Zoper ene-
ga od osumljenih bodo poda-
li tudi ovadbo zaradi krivo-
lova, saj so pri njemu našli 
uplenjeno ujedo. 

Kriminalistom je doslej us-
pelo dokazati, da je skupina 
v obtok na črni trg spravila 
štiri vojaške avtomatske puš-
ke, pet prirejenih strelnih na-
prav v obliki daljinca, deset 
kilogramov vojaškega raz-
streliva TNT, tri avtomatske 
puške UZI z dušilcem zvo-
ka, tri kilograme plastične-
ga razstreliva, več detonator-
jev, ostrostrelno puško znam-
ke CZ, polavtomatsko puš-
ko magnum z optičnim me-
rilnikom, malokalibrsko puš-
ko, dve pištoli in okrog 500 
kosov različnega streliva. 

»Preiskava še poteka in je ze-
lo zahtevna zaradi.dejstev, da 
gre v danem primeru v večini 
za osebe - povratnike, nekdaj 
že storilce kaznivih dejanj,« 
razlaga Robert Mravljak. 

Streli iz 
mobiteia 

Kriminalisti pri preiska-
vi tovrstnih kaznivih dejanj 

ugotavljajo, da člani krimi-
nalnih združb na Sloven-
skem pogosto nabavljajo tu-
di predmete s prikritim si-
s t emom strelnega orožja, 
tudi v obliki mobilnih tele-
fonov in obeskov za ključe. 
»Izvor takšnega orožja so 
največkrat države Bližnje-
ga in Daljnega vzhoda, pa 
tudi države nekdanje Sov-
jetske zveze. Cene pa so re-
lativno nizke. Do danes nam 
je uspelo najti dvanajst tak-
šnih primerkov,« pravi po-

močnik direktorja Uprave 
kriminalistične policije Po-
licijske uprave Celje Mar-
jan Erhatič. A je takšno 
orožje kljub navidezni do-
bri prirejenosti skrajno ne-
varno, saj pride velikokrat 
zaradi neustreznega ravna-
nja, do samodejne sproži-
tve in poškodb. 

Direktor PU Celje Edvard 
Mlačnik k vsemu še doda-
ja, da so lani podali 13 ka-
zenskih ovadb zaradi ilegal-
ne trgovine z orožjem, pri-

čakovati pa je še nov naval 
tovrstnega orožja na sloven-
sko črno tržišče, saj se raz-
mere na območju nekdanje 
Jugoslavije umirjajo. Je pa 
to področje Meka, kar se ti-
če izvora vojaškega orožja. 
Dobički, ki se pri tem ku-
jejo, pa so dokaj visoki. Še 
posebej , če lahko v obesek 
za ključe prirejeno strelno 
brožje na črno kupite že za 
tristo nemških mark. 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Za vsakogar nekaj. 

Gajšeic že na sodišču 
Na okrajnem sodišču v 

Mju se je v torek začelo so-
Nje Miranu Gajšku, ki ga 
obtožnica bremeni zlorabe 
uradnega položaja. 
Direktor Zavoda za plani-

ranje in izgradnjo Celje naj 
l)iizdal potrdilo, da je Grad-
tieništvo Božičnik v celoti 
telo kupnino in komunal-

prispevek za stavbno in 
funkcionalno zemljišče ob 
'-jubljanski cesti v Celju, če-
Pfav naj bi vedel, da je od 
f̂ l̂otnega zneska - gre za 106 
"lilijonov tolarjev - bilo pla-

čanih le sedem milijonov. 
Gajšek je znova zavrnil očit-
ke na svoj račun in v pisnem 
zagovoru med drugim pou-
daril, da sta bili asignacijski 
pogodbi neke vrste hišni do-
govor znotraj občine ter da 
so na podlagi zapadlih terja-
tev med Gradbeništvom Bo-
žičnik, celjsko občino in Ne-
premičninami d.o.o. ugoto-
vili, da gradbeništvo Božič-
nik ZPI-ju ne dolguje niče-
sar več. Gajšek je še dodal, 
da je na podlagi asignacijske 
pogodbe ter pogodbe o za-

stavitvi terjatev sklepal, da je 
bila kupnina plačana. 

V torek so zaslišali tudi di-
rektorja Nepremičnin Slav-
ka Sotlarja ter svetovalko di-
rektorja ZPl za pravna vpra-
šanja Mojco Perše. Tožilstvo 
je predlagalo, da naj se za-
sliši tudi direktorja Komunal-
ne direkcije Silva Plesnika, 
obramba pa je predlagala tudi 
zaslišanje direktorice občin-
ske uprave Celje Darje Pavli-
ne. Glavna obravnava se bo 
nadaljevala v torek. 

S.Šol. 

MINI KRIMICI 
Ponesrečen 

rop 
40-letni Š.K. je minuli te-

zelo slabo načrtoval svo-
roparsko potezo. 19. ok-

'obra je vlomil v Ekspozitu-
Banke Celje na Savinjski 

Ĵ sti v Žalcu. Iz trezorja ban-
? je vzel dve kaseti z denar-
l̂ fti, ravno v tem času pa mu 

štrene pomešala signalno 
^^^nostna naprava. Policisti 

î a kraj prispeli že v nekaj 
•^nutah in v banki našli pre-
Jrašenega štiridesetletnika. 
^policijski postaji so z njim 
Pt̂ avili še pogovorček in zo-

njega napisali kazensko 

ovadbo. Po neuradnih podat-
kih bi, če bi mu uspelo od-
nesti pete in malho z denar-
jem, banko olajšal za več kot 
šest milijonov tolarjev. Za-
radi hitrosti modrih unifor-
mirancev, pa je ostalo le pri 
poskusu ropa in pri minimalni 
škodi, ki jo je povzročil z vlo-
mom. 

Ravsz 
zabojniici 

v Opekarniški ulici v Ce-
lju je v soboto, 20. oktobra, 
skupina osmih fantov, ki ver-
jetno ne vedo, kam bi s svo-
jo močjo, le-to izrazila na 

izredno neokusen način. 
Mladci so namreč napadli 20-
letnega A.G. Da bi dokazali 
svojo izvirnost, so to počeli 
tudi z zabojniki za smeti. Na-
padeni se je ubranil tako, da 
je iz žepa vzel nož in enega 
izmed pogumnežev zabodel 
v trebuh, zatem pa s kraja pre-
tepa pobegnil in se kasneje 
sam oglasil na policijski po-
staji. Ranjeni napadalec in 
pretepeni A.G sta utrpela hu-
de telesne poškodbe. Polici-
sti še vedno zbirajo obvesti-
la o pretepu, zoper vse, ki so 
se zravsali v Opekarniški, pa 
bodo napisali kazensko ovad-
bo. S.Šol. 

Podstavki za 
varnost 

Na celjski policijski upra-
vi še vedno sprejemajo pri-
jave na razpis za sodelova-
nje v preventivni akciji Sku-
paj za večjo prometno var-
nost. V njej lahko s različ-
nimi aktivnostmi sodeluje-
jo razredi srednjih šol na 
Celjskem. 

Lani je takšna akcija uspe-
šno potekala na številnih celj-
skih srednjih šolah. Mestna 
občina Celje, Zavarovalnica 
Triglav in Policijska uprava 
Celje so na koncu podelile 
tudi denarne nagrade najbolj-
šim. Posebno nagrado je ko-
misija takrat podelila Lauri 

Mesarec, dijakinji četrtega 
letnika Srednje strokovne in 
poklicne šole Celje. Slednja 
je ob pomoči mentorja Ro-
mana Kranjca dala idejo o iz-
delavi posebnih podstavkov 
za pijačo, na katerih bodo sli-
kovno in z besedami opozar-
jali voznike na nevarnost al-
koholnih pijač. Policijska 
uprava se je zato odločila, da 
idejo spelje do konca in pod-
stavki so že v tiskarni. Pri Sve-
tu za vzgojo in preventivo v 
cestnem prometu Celje pa bo-
do poskrbeli za njihovo raz-
delitev v celjskih gostinskih 
lokalih. 

Radarske kontrole 
bodo.. . 

• jutri, 26. oktobra, dopoldne na območju Laškega, po-
poldne pa na območju Rogaške Slatine; 

• v soboto, 27. oktobra, na območju celotne regije; 
• v nedeljo, 28.oktobra, dopoldne na območju celotne celj-

ske regije, popoldne pa na območju Šmarja pri Jelšah; 
• v ponedeljek, 29.oktobra, dopoldne na območju Celja, 

popoldne pa na območju Mozirja; 
• v torek, 30. oktobra, dopoldne na območju Šmarja pri 

Jelšah, popoldne pa na območju Laškega; 
• v sredo, 31. oktobra,'flopoldne na območju celotne regi-

je, popoldne pa na območju Celja; 
• v četrtek, 1.novembra, dopoldne na območju celotne re-

gije, popoldne pa na območju Velenja; 

NOCNE 
CVETKE 

• Ubogi neuspeli ropar ban-
ke v Žalcu je bil minuli te-
den videti kot kakšen padli 
poskusni zajček. Z milijonč-
ki v vrečki pa je verjetno do-
bro prebledel pred obličjem 
modrih angelov z Ljubljan-
ske, ki so ga našli prestraše-
nega in boječega še na kraju 
ropa. Ampak vaja dela moj-
stra. Milijonar lahko posta-
ne tudi kje drugje. Tam ima 
na voljo vsaj tri zasilne izho-
de... 
• Uspelo pa je v Žalcu po-
begniti nekemu neznancu, ki 
se je v nakupe odpravil brez 
ficka. V trgovini je iz blagaj-
ne potegnil tisočake, potem 
pa v beg. Za njim se je steg-
nil še trgovec, ulovil barabo, 
se malo poruval z njim, a mu 
je uspel pobegniti. Če že nič 
drugega, jo je hitrec dobro 
skupil po »hrbtiševni«. Pri-
poročamo kozmodisk. 
• Poleg takšnih tatov, ki so 
pohlepni in željo priti do de-
narja, poznamo tudi tiste ma-
lo skromnejše. Po cvetni ter-
minologiji so to tatovi s su-
himi usti. Takšen je, denimo, 
tisti, ki je iz neke stanovanj-
ske hiše odnesel le nekaj ste-
klenic alkohola in nekaj pi-
sal, da si bo zapitek sproti 
beležil in oškodovancu čez 
čas storjeno škodo poplačal. 
• Ponekod v Celju imajo v 
stanovanjskih blokih organi-
zirano dobrososedsko nočno 
stražo. Ta mora budno nad-
zorovati sumljivo dogajanje 
okrog parkiranih jeklenih le-
potcev, ki imajo to smolo, da 
nimajo garaže. Dobro bi bi-
lo o tej potezi premisliti tu-
di v Velenju, kjer je prejšnji 
teden nekdo z vlomi v avto-
mobile zaslužil okrog sto ti-
sočakov, trije lastniki pa so 
ravno za toliko oškodovani. 

Alkohol, 
nesreče in 

smrt 
v devetih mesecih letos 

je v 1216 prometnih ne-
srečah na območju Poli-
cijske postaje Celje (MOC, 
Štore, Dobrna, Vojnik) 
umrlo osem ljudi, 74 je bi-
lo huje ranjenih in 343 pa 
lažje. Več kot dvesto ne-
sreč se je zgodilo zaradi 
neprilagojene hitrosti, de-
vet odstotkov povzročite-
ljev nesreč pa je bilo vi-
njenih. Povprečna stopnja 
alkoholiziranosti je l,57g/ 
kg alkohola. Policisti za-
to opozarjajo, da bodo v 
mesecih, ki so pred na-
mi, ogroženi predvsem 
pešci, ki morajo upošte-
vati ces tno p rome tne 
predpise. To pa pomeni, 
da morajo na cesti zunaj 
naselja ali v neosvetlje-
nem naselju ponoči no-
siti odsevna telesa. Poli-
cisti bodo vse, ki tega ne 
bodo upoštevali, tudi de-
narno kaznovali. Do kon-
ca leta bodo policisti iz-
vajali tudi preventivni ak-
ciji Stopimo iz teme in Na-
takar, taksi prosim. 



Zbor prvih osmošoicev 
Na dvorišču III, Osnovne 

šole v Vodnikovi ulici v Ce-
lju so se zbrali nekdanji 
učenci in učenke, ki so v šol-
skem letu 1958/59 na tej in 
dveh drugih šolah v Celju 
prvi končali leta 1951 na no-
vo uvedeno osemletno os-
novno šolanje. Od takratnih 
350 učencev v desetih osmih 
razredih se je jubilejnega 
srečanja, ki je bilo prvo, ude-
ležilo okoli 150 danes mož 
in žena v zrelih letih. 

Točno ob 11. dopoldne so 
se ob klasičnem zvoncu hi-
šnika šole udeleženci odpra-
vili v telovadnico, kjer je bil 
program, v katerem sta sode-
lovala tudi »osemletkarja« Vi-
ki Ašič st. s harmoniko in Šte-
fan Jug z vioUno. V imenu 

Mestne občine Celje je prisot-
ne pozdravil vodja oddelka za 
družbene dejavnosti pri mest-
ni občini Celje Željko Cigler. 

Po dvorišču se je razlegal 
širok in glasen smeh, dobra ^ 
volja je vela iz vseh, ki so se 
videli po mnogih letih, mnogi 
celo prvič po odhodu iz šole 
leta 1959! Velika večina je dr-
žala v rokah črno bele foto-
grafije vse od 1. razreda os-
novne šole dalje, pa z izle-
tov, športnih srečanj in kul-
turnih nastopov. Dekleta so 
iz torbic potegnila spomin-
ske knjige, tudi kakšno pi-
smo... 

Prijetnega srečanja so se 
udeležili tudi nekdanji uči-
telji in profesorji. Med nji-
mi so bili Pavla Federsberg 

iz Celja, ki je mnoge iz prve 
osemletkarske generacije 
poučevala v 2.,3. in 4. raz-
redu, žal pa zaradi zdravs-

tvenih težav nista prišli uči-
teljici prvih razredov, Hele-
na Čepin in Irma Turk. Zra-
ven so bili tudi Milan Farč-
nik, Ciril Kavčič, Darinka 
Pavletič in neumorni, ved-
no nasmejani in odličnega 
spomina, profesor za tele-

sno vzgojo Miran Horvat, ki 
se mu je popoldne na dru-
žabnem srečanju pridružila 
še žena Albinca. 

Posamezni razredi so se že 
dogovorili za pogostejša sre-
čanja in ohranjanje medseboj-
nih vezi z željo, da se jim pri-
družijo tudi tisti, ki jih iz raz-
ličnih razlogov tokrat ni bilo 
zraven. TONE VRABL 

Foto: VINKO SKALE 

Srečanje je imenitno pripravil Viktor Hajsinger (na foto-
grafiji v sredini nad tablo 2. OŠ S.a) z nekaterimi sošolci in 
prijatelji ter ob pomoči Mestne občine Celje, NT-RC, Cetisa, 
STC, Ljubljanske banke, Aera, Adriatica, Etola, Grič Sloven-
ske Konjice, Mesnine Celje, TOM Laško, Izletnik Celje, Sel-
mar Celje, Alpeks Celje, WATS Celje, Javoršek in Ledas. Lep 
sprejem so pripravili učenci in učitelji sedanje III. Osnovne 
šole z ravnateljem Janezom Domitrovičem. 

Žanu gradimo lažji svet 
Gradnja prizidka hiše za invalidnega fantka se nadaljuje, zima pa se 

nezadržno bliža - Dobrodelna akcija se nadaljuje 
Petletnega Žana iz Gorice 

pri Šmartnem je zaznamovala 
neozdravljiva bolezen spinal-
na mišična atrofija in ga pri-
klenila na invalidski voziček, 
s katerim pa se lahko giblje 
le na omejenem prostoru. O 
Žanovih težavah in njegovi 
družini smo pisali pred sla-
bimi štirimi meseci in potr-
kali na človeška srca. 

Ker se Žan z vozičkom lah-
ko premika le tam, kjer ni fi-
zičnih ovir, sam ne more iz 
hiše. Po stopnicah ga mora, z 
vozičkom vred, nositi njego-
va mamica, ki je z njim od 
jutra do noči. Edino rešitev 
iz tega položaja so Vipotni-
kovi videli v gradnji prizidka 
k obstoječi hiši, seveda tak-
šnega brez stopnic in ovir, a 
so kar kmalu ugotovili, da ima-
jo za gradnjo veliko premalo 
denarja. Zato so se obrnili na 
celjski Rdeči križ in na dobre 
ljudi, dobrodelna akcija pa je 
stekla julija letos. 

Vipotnikovi so začeli gra-
diti s skromnimi prihranki in 
bančnim posojilom, manj 
zahtevnih del so se lotevali sa-

mi in pri tem so jim veliko-
krat pomagali sosedje in pri-
jatelji. Danes je, zahvaljujoč 
dobrim ljudem, prizidek pod 
streho, napeljani sta elektri-
ka in voda, za ostala notranja 
dela, ki so 'zelo draga, pa je 
zmanjkalo denarja in ga tudi 
ni kje vzeti. Se bodo našli no-
vi dobrotniki? Akcija RK Ce-
lje se nadaljuje, pri Banki Ce-
lje je še vedno odprt žiro ra-
čun št. 50700 - 678 - 45410 (s 
pripisom »za Žana«). 

Na žiro račun Rdečega kri-
ža v Celju so darovalci (24 
oseb) do sredine oktobri na-
kazali 169 tisoč tolarjev. Dru-
žini Vipotnik je na pomoč pri-
skočil tudi dobrodelni zavod 
Žarek iz Celja z zneskom 300 
tisoč tolarjev (v sodelovanju 
s humanitarnim zavodom 
Vid iz Kranja), uspešna je bila 
akcija Iskrica Nedeljskega, 
svoj delež pa so primaknili 
tudi na celjski občini, ko so 
družino Vipotnik oprostili 
plačila komunalnega prispev-
ka, ki znaša okoli pol mili-
jona tolarjev. 

MARJELA AGREŽ 
Vse bližje dnevu, ko bodo ovire pod kolesi Zanovega invalidskega 

vozička le še spomin. 
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Strune znanih Celjanov 
Začetek abonmaja Celjskega godalnega orkestra - V njem igrajo številni znani Celjani in okoličani - Glasbene j 

družine, zdravniki, profesorji glasbe, direktor, arhitekt, novinarka, dva magistra znanosti... 
Med najpomembnejšimi 

dogodki zadnjih dni je bil 
torkov začetek abonmajske 
sezone Celjskega godalne-
ga orkestra. Abonma orke-
stra, ki ga sestavljajo glas-
beniki s Celjskega, iz Ljub-
ljane, Zagreba in Kopra, je 
zadnja leta vselej razpro-
dan. 

Zanimivo je, da je Celjski 
godalni orkester v Sloveniji 
edini ljubiteljski, ki se lah-
ko ponaša z vsakoletnim 
abonmajskim ciklom petih 
koncertov. Tako je že enaj-
sto sezono, ko se pripravlja 
na izid pete samostojne ploš-
če, ki bo izšla pred novim le-
tom. Za razliko od prejšnjih 
sezon je letos v programu 
manj baročne glasbe ter več 
klasicizma in glasbe 20. sto-
letja. Pred vsakim koncer-
tom se odpravijo na inten-
zivne vaje, tako so preživeli 
zadnjo soboto in nedeljo v 
Zrečah. 

Celjski godalni orkester 
je obstajal že v letih po L 
svetovni vojni, od leta 1945 
so ga vodili profesorji in 
glasbeni učitelji Dušan 
Sancin, Stanko Pojavnik, 
Valter Ratej in Radovan 
Marvin. Pred trinajstimi le-
ti je prevzel dirigentsko pa-
lico profesor Nenad Firšt, 
sedanji umetniški vodja ter 
dirigent. Pod njegovo tak-
tirko so bili večkrat v Slo-
venski filharmoniji ter na 
drugih slovenskih odrih, v 
nemškem Grevenbroichu 
ter Zagrebu, prihodnje le-
to bo na vrsti nastop v Bu-
dimpešti. 

Skladateljev 
vzpon 

Nenad Firšt je igral v Celj-
skem godalnem orkestru ob-
časno pod Marvinovo taktir-
ko, še kot študent ljubljan-
ske glasbene akademije 
(kompozicije in violine). V 
prestolnici je spoznal sopro-
go ter se po diplomi preselil 

v Celje. Eno desetletje je bil 
član uveljavljenega zagrebš-
kega godalnega kvarteta Se-
bastian (člana fondacije Ye-
hudi Menuhina), ki še ved-
no nastopa doma in na tu-
jem. Prav tako ga poznajo kot 
člana slovenske etno skupi-
ne Kurja koža. 

V letih po preselitvi v Ce-
lje je bil predsednik Glas-
bene mladine Slovenije, v 
Dolenjskih Toplicah je umet-
niški vodja njenega medna-
rodnega tabora. Zaposlen je 
kot vodja glasbene dejavno-
sti v Zavodu za kulturne pri-
reditve Celje, v prostem ča-
su pa je njegov konjiček ku-
hanje. 

Firštu največ pomeni 
skladateljsko ustvarjanje, s 
poudarkom na komorni in 
orkestralni glasbi. V zad-
njem letu dni so igrali nje-
gove skladbe na dunajskem 
festivalu Wien Modem (na 
enem najprestižnejših festi-
valov sodobne glasbe), na 
festivalih v Sarajevu, v Tr-
stu in Kromerižu na Češ-
kem, pred tem na bienalu 
sodobne glasbe v Zagrebu. 
Njegove skladbe so med 
drugim na avtorski plošči iz 
serije Portreti slovenskih 
skladateljev. 

V Celjskem godalnem or-
kestru igra violino njegova 
soproga, diplomirana violi-
nistka Alenka Firšt. Nekda-
nja Ljubljančanka je profe-
sorica violine v celjski glas-
beni šoli ter umetniški vod-
ja Celjskega okteta (tam po-
je violinist Celjskega godal-
nega orkestra Tomaž Pavlin, 
direktor družbe EMO Kemi-
ja). Firštova sta starša treh 
fantov: starejša obiskujeta 
nižja razreda osnovne šole. 
Eden igra violino, drugi pa 
klarinet. 

Za dirigentom je v orke-
stru najpomembnejši kon-
certni mojster. Zadnje deset-
letje in pol je koncertni moj-
ster celjskih godalcev violi-
nist Marko Zupan, zdravnik 

nevrolog celjske bolnišnice, 
ki je od letos predstojnik od-
delka. V rodnem kraju, v oko-
lici Domžal, je začel igrati v 
prvem razredu osemletke ki-
taro, leto pozneje še violino 
(v tretjem razredu je prejel 
na republiškem tekmovanju 
za violino prvo nagrado). Ta-
ko je začel v osnovnošolskih 
letih igrati v simfoničnem or-
kestru Domžale-Kamnik, po 
preselitvi v mesto ob Savinji 
pa v Celjskem godalnem or-
kestru. 

Po končani medicinski fa-
kulteti, ko je začel kot splo-
šni zdravnik v Žalcu, je za-
čel obiskovati še ljubljansko 
glasbeno akademijo (smer 
violina, pri profesorju Deja-
nu Bravničarju). Zdravni-
ka in glasbenika Marka Zu-
pana prav tako zanima astro-
nomija, tako trenutno sku-
paj s sinom težko pričakuje-
ta ameriško pošiljko s tele-
skopom. Zupanova družina 
rada potuje, zato se je odpra-
vila letos poleti na devet ti-
soč kilometrov dolgo pot z 

avtomobilom, vse do portu-
galske obale Atlantskega 
oceana. 

Violinist Z 
olimpijade 

Med štirimi zakonskimi 
pari, ki nastopajo v Celjskem 
godalnem orkestru, sta več 
kot tri desetletja violinista 
Breda Vuk-Pilih in Rado Pi-
lih iz Celja. Specialist aka-
demske stopnje primarij Ra-
do Pilih je dolgoletni pred-
sednik orkestra. 

Zdravnik kirurg je bil v 
celjski bolnišnici dolgo 
predstojnik travmatološke-
ga oddelka ter pred upokoji-
tvijo predstojnik bolnišnišč-
ne poliklinike in pomočnik 
direktorja za strokovne za-
deve. Dela kot sodni izvede-
nec medicinske stroke. So-
proga Breda, ki je diplomi-
rana psihologinja, je bila v 
zdravstvenem domu dolgo 
predstojnica dispanzerja za 
psihologijo otrok in mladi-
ne. Poleg igranja v orkestru 
obiskujeta prireditve modre-
ga abonmaja Cankarjevega 
doma ter abonma v okviru 
Zavoda za kulturne priredi-
tve Celje. 

Podpredsednik Celjskega 
godalnega orkestra je violi-
nist Štefan Jug iz Celja, ki 
skrbi tudi za menedžerske za-
deve. To pomeni iskanje 
sponzorjev, med drugim za 
kakovostno notno gradivo ter 
sredstva za intenzivne vaje. 
Vsak od petih abonmajskih 
koncertov ima glavnega po-
krovitelja, bogate družbe iz 
Celja in Laškega. 

Jug je bil v orkestru več let 
koncertni mojster ter ima v 
njem drugi najdaljši staž (ta-
koj za viohnistko, diplomi-
rano ekonomistko Ivano 
Veršnak, do lanske upoko-
jitve vodjo oddelka za plan 
in analize v Etolu). Jug je ze-
lo znan kulturni in športni 
delavec. Tri desetletja je bil 
vrhunski rokometni sodnik 
na mnogih svetovnih prvens-

tvih ter na 01 v Seulu in Bar-
celoni, v Celju je delal kot 
sekretar atletskega društva 
Kladivar Celje. 

Zadnja leta je mednarod-
ni rokometni kontrolor ter 
predavatelj pravil medna-
rodne rokometne zveze, 
prav tako je član izvršnega 
komiteja mednarodnih iger 
šolskih otrok, v sklopu 
mednarodnega olimpijskega 
komiteja. Na kulturnem po-
dročju je podpredsednik 
sklada ljubiteljske kulture. 
Območne skupnosti Celje. 
Prav tako se navdušuje za 
hojo, tek, igranje tenisa ter 
smučanje. 

Kdo je kdo 
v Celjskem godalnem or-

kestru igrajo kar trije člani 
glasbene družine Zakonjšek 
iz Žalca. Bojan Zakonjšek 
(kontrabas) je vodilni pro-
jektant celjske Vizure, sopro-
ga Alijana Zakonjšek (vio-
lončelistka) Hkovna pedago-
ginja v Laškem, njuna hči Ve-
ronika (violina) obiskuje os-
novno šolo. Posebno zanimi-
vo bo na naslednjem, novo-
letnem koncertu, ko bodo na 
odru kar štirje iz rodbine Za-
konjšek (povabljena operna 
pevka Andreja Zakonjšek je 
Bojanova sestra). 

Med zakonskimi pari, ki 
igrajo v tem orkestru, sta 

prav tako profesorja celjske 
glasbene šole Branka Pož-
gaj (profesorica violine) iî  
Neven Požgaj (profesor vioj 
lončela). Oba sta tudi člana 
Zagrebške filharmonije. Med 
desetimi člani celjskih go-
dalcev, ki so v glasbeno obar-
vanih službah, so še Tanja 
Miklavc, Maja Keblič in 
Irena Kral^ (vse tri profej 
sorice glasbene šole Žalec)) 
Vesna Čobal (profesorica 
glasbene šole Slovenska Bi-
strica), Igor Švarc (dolgo-
letni čelist ljubljanske ope-
re) , Valentina Pasarič (za-
poslena v Simfoničnem or-
kestru RTV Slovenija) ter So-
nja Vukovič (članica orke-
stra Slovenske filharmoni-

je). 
Med štirimi zdravniki 

med^ celjskimi godalci sta 
prav tako Barbara Fidler dr. 
med. (specializantka psihia-
trije v Vojniku) in Alenka 
Mandič dr. stom. (zoboZ' 
dravnica v zdravstvenem do-
mu Žalec). Med violinisti 
Celjskega godalnega orkestra 
so prav tako celjski arhitekt 
Matija Golner, celjska do 
pisnica RTV Slovenija Na'| 
da Kumer in magister elek j 
trotehnike Vladimir Perî -
Peter Prelog (viola) je 
gister fizike in diplomirani 
matematik... 

BRANE JERANKO 

Glasbena družina skladatelja Nenada Firšta, umetniškega vodje in dirigenta Celjskega godalnega orkestra. Soproga, profesorica violine 
Alenka Firšt, je v orkestru violinistka. 

Zdravnik nevrolog Marko Zupan, 
koncertni mojster celjskih godal-
cev. Na glasbeni akademiji je štu-

diral violino. 

Med kulturo in športom. Podprn 
sednik orkestra je violinist Štera 
Jug, ki skrbi tudi za menedžersk^ 

zadeve. 

Zdravnik kirurg prim. Rado Pilih je dolgoletni predsednik Celjskega godalnega orkestra. Skupaj s 
soprogo Bredo Vuk-Pilih sta v njem violinista več kot tri desetletja. 
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Gojzer 
tf čeber 
že kar tradicija je, da 

; jf mladi planinci iz mla-
dinskih odsekov Savinj-
jlcega meddruštvenega 
jdbora konec septembra 

na enem izmed 
, tiribov širše savinjske in 
obsoteljske regije. 

Na Rudijevem domu pod 
ponačko goro, kjer jih je 
gostilo domače planinsko 
društvo Rogatec, so se zbra-
li mladi planinci iz planin-
skih društev Braslovče, 
polzela, Mozirje, Žalec, 
Šoštanj, Slivnica, Celje 
[osnovne šole Ljubečna, 
Hudinja, III. osnovna šola 
in OŠ Franja Roša), Kostriv-
nica. Rogaška Slatina in Ro-
gatec. 

Skoraj štiristo se jih je 
zbralo, zato je imel glavni 
organizator srečanja Ma-
tej Planko kljub kuhalni-
ci in pokrovki v rokah pri 
pozdravnem govoru nema-
lo težav ob utišanju mno-
žice otrok, ki je kar kipela 

I od odvečne energije. Poz-
dravila sta jih tudi predsed-
nik Pokrajinskega odbora 
mladinskih odsekov pri Sa-
vinjskem meddruštvenem 
odboru Boštjan Sempri-
možnik in predsednica do-
mačega planinskega druš-
tva Marija Dirnbeg, ki sta 
fim zaželela predvsem pri-
jetno druženje in uspešnost 
pri družabnih igrah. 
I Po deset iz vsakega druš-
tva se je pomerilo v treh 
iružabnih igrah, pri čemer 
seveda ni smelo manjkati 
že tradicionalno metanje 
planinskega gojzerja. 
Sploh ni bilo tako enostav-
no zadeti par metrov od-
daljenega čebra, pa čeprav 
je bilo navijanje še tako gla-
sno. Vožnja samokolnice 
z obutimi rokami in ska-
kanje parov z zavezanimi 
nogami pa sta postregla 
predvsem s padci in... sme-
hom. Skupno so bili najus-
pešnejši mladi planinci s 
Polzele. 

NINA GRADIČ 

Petletka za izziv 
Moč inteligence, obča-

snik Študentskega kluba 
mladih Šentjur, ki je ob 5-
letnici kluba izšel že dese-
tič, med drugim prinaša tu-
di anketo med mladimi Šent-
jurčani, v kateri le-ti zveči-
ne tožijo, da v mestu ni pra-
vih prostorov, kjer bi se lah-
ko zbirali. 

Prav zaradi povezovanja 
mladih in organiziranja raz-
ličnih prostočasnih dejavno-
sti je pred petimi leti v Šent-
jurju tudi zaživel klub, ki ima 
zdaj svoj Prostor, kot so po-
možne prostore Kulturnega 
doma poimenovali mladi. 

pripravlja pa tudi nekaj pri-
reditev letno. »Brucovanje, 
poletno zabavo ob bazenu, 
kakšen koncert, potopisna 
predavanja,« našteva predsed-
nik ŠKMŠ Jure Godler in do-
daja, da bi bilo dogajanje za 
mlade v Šentjurju vsekakor 
bolj živahno, če bi imeli v 
kraju več posluha zanje. Mla-
di Šentjurčani, saj ŠKMŠ, ki 
šteje blizu 250 članov, ni na-
menjen zgolj študentom, so 
aktivni na športnem področ-
ju, že tri leta pa s poslikava-
njem pustih sivih zidov skr-
bijo tudi za barvitejšo podo-
bo mesta. Ob svoji 5-letnici 

so, v skrbi za bolj zeleno po-
dobo Šentjurja, tudi zasadi-
li drevo mladosti na zelenici 
na Mestnem trgu. 

Sicer pa so mladi Šentjur-
čani minuli konec tedna 
praznovali delovno, med dru-
gim tudi s pripravo okrogle 
mize o tem, kakšna prihod-
nost čaka mlade v kraju, kjer 
živijo, ta konec tedna pa pri-
de na vrsto zabava. Jutri zve-
čer namreč v Kulturnem do-
mu Šentjur gostijo Siddhar-
to, kot predskupini pa bosta 
nastopili domači Žurdov in 
Muddy River. 

IS 

Predstavnika polzelske občine Stanko Novak in Danica Antloga pri jubilantu, ki je že od vsega začetka 
naročnik Novega tednika. 

Ivanov praznik 
V Založah pri Polzeli pri vnukinji Mileni Kovač in nje-

ni družini živi Ivan Krašovic, ki je minulo soboto praz-
noval 95. rojstni dan. 

Ivan se je rodil v Taboru, kjer je preživel večji del svoje-
ga življenja. Zaposlen je bil v obratu Ingrada na Gomii-
skem, kjer se je leta 1963 upokojil. Še ves pri močeh se je 
lahko povsem posvetil čebelam, ki so bile od nekdaj nje-
gova velika ljubezen. Pred četrt stoletja se je preselil k 
vnukinji Mileni, skupaj z njim pa so prišle tudi čebele. V 
zadnjem času se z njimi ne ukvarja več, še vedno pa rad 
prebira časopise in gleda televizijo. Ob svojem prazniku 
si je slavljenec, ki vestno spremlja dogodke doma in po 
svetu, zaželel samo zdravja. 

T TAVrAR. 

Za starejše 
Frankolov-

čane 
Med prireditvami v čast 

prazniku občine Vojnik so 
v Krajevni skupnosti 
Frankolovo pripravili sre-
čanje starejših krajanov. 

Na sobotno srečanje so 
krajevna skupnost, komisi-
ja za socialna vprašanja in 
župnijska Karitas povabili 
122 krajanov, starih nad 70 
let. Med njimi sta bila tudi 
najstarejše krajanka Ivana 
Medved iz Verpet (rojena le-
ta 1912) in Jožef Žnider iz 
Stražice (1922). Zbrane sta 
pozdravila predsednik KS 
Milan Dečman in župan Be-
no Podergajs, program so 
pripravili frankolovski šo-
larji z učiteljema Marijo in 
Marjanom Čretnikom, čla-
nice župnijske Karitas pod 
vodstvom Karoline Jošt pa 
so spekle pecivo. 

VS 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Neumni zakoni 
Kot reden gledalec televi-

zijskega kanala Discovery 
sem se do zdaj že dodobra 
nagledal ene izmed njihovih 
samopromocijskih reklam, v 
kateri naštevajo nekatere 
neumne zakone. No, ko sem 
naletel na spletno stran 
Dumb Laws (www.dumb-
lavys.com). mi je postalo ta-
koj jasno, od kod so pobrali 
idejo za to reklamo. In zakaj 
je reklama še vedno zabav-
na. 

Moto strani gre takole: »Ve-
like vlade, majhni možgani, 
neumni zakoni.« Internacio-
nalna stran, kajne? Če boste 
obiskali to stran, boste vide-
li, kako prav imajo. Še naj-
več neumnih zakonov so na-
brali v ZDA, vendar gre zah-
vala za takšno stanje pred-
vsem dejstvu, da so ustvar-
jalci Američani in da so se 
posvetili pometanju pred do-
mačim pragom. No, da ne bo 
pomote: poleg zakonov ZDA, 
ki so lepo razdeljeni po po-
sameznih zveznih državah, 
boste našli še zakone iz Av-
stralije, Kanade, Kitajske in 
še kakšnih dvajsetih drugih 
držav, tudi iz Evrope. 

Za začetek vam priporo-
čam, da si omislite naključ-
ni izbor neumnih zakonov. 
Opcija se imenuje Random 
Law, povezava nanjo pa se na-
haja na levi strani navigacij-
skega menija. S klikom na-
njo se vam bo pokazal na-
ključno izbrani zakon. Že vna-
prej bi vas rad opozoril, da 
sem na začetku imel nekaj 
težav, saj mi ni prikazalo no-
benega zakona, pri tretjem 
poizkusu pa je začela zade-
va pravilno delovati in potem 
nisem imel več težav z njo. 
Morda je šlo le za trenutno 
težavo na strežniku, kdo ve. 

No, pri tem naključnem iz-
boru sem že na začetku na-
letel na nekaj precej zanimi-

vih zakonov. Kot sem ugoto-
vil kasneje, gre večinoma za 
arhaizme, čeprav se najdejo 
tudi novi zakoni, ki so bili 
bedasti že ob sprejetju. No, 
od teh starejših naj kar takoj 
omenim tistega iz mesta 
Spearfish v Južni Dakoti v 
ZDA, ki določa, da lahko 
tamkajšnji prebivalci jemlje-
jo skupino treh Indijancev kot 
vojno formacijo in da lahko 
na njih streljajo. V Pocatel-
lu, v Idahu, ni dovoljeno ho-
diti po ulici brez nasmeha na 
obrazu. Na Tajskem boste za 
odvržen žvečilni na pločni-
ku plačali kazen 600 ameriš-
kih dolarjev - če vas dobijo, 
seveda. In če slučajno ne bi 
želeli plačati kazni, boste šli 
v zapoi. Seveda so nekateri 
zakoni mišljeni karseda Iju-
domilo. V ameriški zvezni dr-
žavi Michigan na primer ne 
smete preklinjari pred žen-
skami in otroci. Iz tega skle-
pam, da to početje v odrasli 
moški družbi ni prepoveda-
no, kar deluje malce nedo-
sledno, kajne? 

Seveda lahko iščete tudi po 
državah in celo po mestih. 
Glede na precej omejen na-
ključni izbor boste to v vsa-
kem primeru morali naredi-
ti, saj se vam bodo naključ-
no izbrani zakoni začeli po-
navljati. Pa nič ne de. Izbor 
po državah je povsem zado-
voljiv. Še nekaj: s te strani 
pa boste lahko odšli tudi na 
strani, ki so zasnovane na 
enak način, ukvarjajo pa se 
z neumnimi opozorili in 
neumnimi kriminalci. Toda 
o njih bomo več rekli kdaj 
drugič. 

VASJA OCVIRK 
vasja@slowwwenia.com 

Čistilna še enkrat v obravnavo 
V prostorih Gasilskega doma v Braslovčah je bila javna obravnava, na kateri so 

govorili o čistilni napravi Braslovče. V času javne razgrnitve ni bilo nobene pripombe. 
Čistilno napravo bi zgradili ob potoku Trebnik na koncu naselja Rakovlje. Župan občine 

Braslovče Duško Goričar je poudaril, da je kanalizacijo v Braslovčah in Rakovljah nujno 
treba priključiti na novo čistilno napravo, saj zaradi nizkega vodostaja potokov pride do 
smradu v okoliških krajih. Na javni obravnavi so nekateri krajani menih, da je lokacija 
čistilne naprave neprimerna, saj se bojijo smradu in hrupa. Zaradi pripomb so sklenih, da 
si bodo najprej ogledali tri čistilne naprave v Sloveniji in o tem obvestiH krajane Rakovelj; 
točno bodo zakoličili mesto, kjer naj bi bila čistilna naprava; nato pa bodo še enkrat 
sklicali javno obravnavo. T. TAVČAR 

mailto:vasja@slowwwenia.com


Za foto gurmane 
Antelope Canyon v ZDA je lahko tudi nevaren raj 

Antelope Canyon je raj za 
fotografske gurmane in za 
ljubitelje naravnih lepot. Ker 
se popotniki, ki obiščejo ZDA, 
običajno odločijo za najem 
avtomobila, sem to storil tu-
di sam. Za 23 dni je bilo po-
trebno odšteti z zavarova-
njem vred preko 1100 ame-
riških dolarjev, kar je lep 
kupček cekinov. Z mojo so-
potnico Andrejo sva ga ob-
časno spremenila v avtodom, 
kajti najem charolle je to do-
puščal. Imel je edino slabo 
lastnost, kot mnogo drugih 
ameriških avtomobilov, da 
je bil venomer žejen. 

Ustavljala sva se v številnih 
nacionalnih parkih s sloveči-
mi imeni, kot so: Yellowsto-
ne, Grand Canyon, Death Vally 
itd., toda kaj tako lepega na 
tako malem prostoru drugje 
nisva videla. Antelope Canyon 
leži v indijanskem rezervatu, 
ki je 10 km vzhodno od mesta 
Page v državi Arizona. Deli se 
na zgornji in spodnji ob državni 
cesti 98, ki pelje v Kaibeto. 

Indijanci Navajo živijo v 
rezervatu, velikem okoli 432 
tisoč kvadratnih kilometrov, 
ki je največji v ZDA. Leži na 
tromeji Utah, Arizona in New 
Mexico. Po zadnjih podatkih 
naj bi tam prebivalo še okoli 
170 tisoč Indijancev. Skupi-
na prerijskih Indijancev 
(1500 ljudi), imenovana At-
habaskan, naj bi v 14. in 15. 
stoletju prišla iz južne Kana-
de. Naselila se je na področ-
ju, kjer so že živeli Indijanci 
plemena Pueblo in Hopi (Ka-
sneje so se razdeliU na ple-
mena Navajo in Apači.) Od 
njih so prevzeli navade, kot 
so obdelava zemlje, lončar-
sko obrt in razne ročne spret-
nosti (izdelava preprog), to-
da nikoU si niso gradili po-
dobnih skalnih domov kot 
Pueblo Indijanci. Njihov je-
zik velja za izjenmo zaplete-
nega. 

Ta kanjon je skozi vse leto 
suh razen ob hudih nalivih, ko 
ga poplavi. Hudourniška vo-
da počasi odnaša peščenjak iz 
kanjona in ustvarja neverjet-
ne oblike. Podobno vlogo ima 
veter, saj prav tako oblikuje 
fantastično podobo kanjona. 

Bolj poznan in obiskan je 
zgornji del kanjona, ki je dolg 
okoli 100 m in so stene visoke 
do 10 m s peščenim dnom. Na-
vajo Indijanci imenujejo zgor-
nji del kanjona »Tse bighani-
lilni«, kar pomeni »prostor, 
kjer voda teče skozi skale«, 
spodnjega pa imenuje »Hasde 
ztwazi«, kar pomeni »zaviti 
kamniti oboki«. 

Prehodi na posameznih po-
dročjih so tako ozki, da se lah-
ko nasloniš na obe steni kanjo-
na. Navpične stene se zvijajo 
in obračajo v neverjetne obli-
ke, kar daje kanjonu še pose-
ben čar. Na žalost pa se ne ve 

natančno, kdaj so ga odkrili. 
Po indijanskem pripovedova-
nju naj bi se pozimi v njem ne-
koč zadrževale črede živine. 

Raj za 
fotografe 

v mestu organizirajo vode-
ne fotografske ture v kanjon, 
vendar so cene le-teh precej viš-
je, kot če se sam pripelješ do 
parkirišča. Dovoljenje za vstop 
v rezervat stane 5 dolarjev, za 
prevoz do vhoda pa plačaš 12,5 
dolarjev. Slednjo možnost sva 
izkoristila tudi midva. Okoli 
enajste ure sva se pripeljala do 
parkirišča. Zaradi velikega za-
nimanja je bilo potrebno ma-
lo počakati. Ta čas sem izkori-
stil za fotografiranje začetka 
spodnjega del kanjona. Vroči-
na je postala neznosna, ko smo 
posedeli v terensko vozilo in 
odpeljali do vhoda. Ura je bila 
točno poldan, to pa je najbolj 
ugoden čas za fotografiranje 
sončnih žarkov, ki v tem času 
posvetijo v kanjon. Številne sku-
pine pohodnikov se nenehno 
premikajo in s tem belijo lase 
fotografom. Običajno je tako, 
da ti želijo fotografirati samo 
lepote kanjona, manj pa dame 
z velikimi klobuki in lakasti-
mi čevlji. 

Svetloba, ki pada na pešče-
njak, se lomi v številnih od-
tenkih od čokoladno rjave, da 
ne rečem skorja črne, do rož-
nato rdeče oziroma rumene 
barve. Slišati je bilo preneka-
teri glasen vzdih pri ogledu teh 
lepot. Veliko pozornost je 
vzbudil Italijan, ki je po kole-
nih s fotoaparatom na stojalu 

prekrižaril kanjon. Tudi sam 
sem nekajkrat padel na kole-
na in si lomil vrat, da bi na-
pravil dober posnetek. 

Ura se je bližala trinajsti, 
to pa je bil tudi čas za vrni-
tev. Počasi sva se pomikala 
proti izhodu, kjer naj bi nas 
čakal dogovorjeni in plača-
ni prevoz. Toda o vozilu ni 
bilo ne duha ne sluha. Čaka-
joči ljudje so se skrili v sen-
co, kajti temperatura na son-
cu je presegla 40 stopinj C. 
Čez čas se je izza ovinka po-
javila skupina ljudi, ki očit-
no ni imela sreče s prevozom. 
Pojasnili so nam, da se jim 
je pokvarilo vozilo in preo-
stali del poti so morali pre-
pešačiti na vročem soncu. In-
dijanci plemena Navajo, ki 
organizirajo prevoze, so si iz-
posodili terensko vozilo in 
so nas počasi zvozili nazaj do 
naših jeklenih konjičkov. 

Na parkirišču sem se zaple-
tel v pogovor s prijaznim do-
mačinom. Povedal mi je, da zna 
biti ta raj v nenadnem hudem 
deževju izjemno nevaren. Av-
gusta 1997 naj bi v njem utoni-
lo 11 obiskovalcev. Kljub hudi 
vročini sem bil kar srečen, da 
se nebeške zapornice niso od-
prle ob mojem obisku. Druga 
zanimivost o kateri mi je go-
voril Indijanec, pa je, da so bili 
v tem kanjonu posneti številni 
filmski kadri za filme, kot sta 
Cesta v pekel in Raven Hawk. 
Ameriška podjetnost pač ne 
pozna meja. 

FRANCI HORVAT 

Toliko lepega na tako majhnem prostoru vidiš malokje. Ozki prehodi Antelope kanjona. 



Varno na poti 
Previdnost ne bo odveč, še zlasti ko gre za vrednejše predmete, denar in potne liste 

potovanja praviloma ni-
(povezana z bistveno več-
jjii nevarnostmi kot doma, 

četudi se odpravljate v 
ĵbolj eksotične dežele. To-
vsaka neprijetnost daleč 

jran od doma lahko pov-
joči neprimerno več težav 
], slabe volje. 

V mnogih deželah tretjega 
»eta so bile kraje tako re-
[OČ skoraj neznane vse do raz-
oja turizma. V primerjavi s 
ireprostimi domačini so tuj-
iresnično neznansko boga-
i.toda kljub vsemu je mož-
lost, da nas okradejo, manj-
ikot v večini evropskih aU 
meriških mest. In pogosto 
E zgodi, da ne preveč skrb-
10 varovana lastnina dobi no-
epo zaslugi tujcev, ki mor-
lana prvi pogled zbujajo več 
aupanja kot domačini. Še po-
«bno v najcenejših prenočiš-
;ih, je potrebno za denar in 
rednejše stvari dodatno po-
ikrbeti. Nahrbtnik ali kov-
!ek ni odveč prikleniti s klju-
čavnico za rob postelje (po-
iobno velja tudi na daljših 
ražnjah z vlakom ali avtobu-

som), denar in dokumenti pa 
ponoči sodijo vsaj pod vzglav-
nik, če že ni varnejšega me-
sta pri roki. 

Marsikje ni najbolj pripo-
ročljivo, da vas že na prvi po-
gled spoznajo kot turista. Za-
to ne hodite po ulicah z zem-
ljevidom v rokah in ne raz-
kazujte fotoaparata oz. kame-
re, kadar je ne potrebujete. 
Med sprehodi, ogledi, v re-
stavracijah ali na javnih pre-
voznih sredstvih nikoli ne pu-
stite odvrniti pozornosti od 
svojih stvari. Triki so števil-
ni, od nedolžnega povpraše-
vanja po informacijah pa do 
»nenamernega« politja s kak-
šno tekočino. Medtem ko vas 
nekdo skuša zamotiti, se lah-
ko njegovi pajdaši neopazno 
polastijo vaših stvari. 

Na plaži nikoli ne hodite 
v vodo vsi hkrati, temveč naj 
vedno nekdo pazi na osebne 
predmete. Poprosite lahko tu-
di sosede, seveda le, če jih 
poznate. Bežnim enodnev-
nim znancem vsekakor še ne 
gre zaupati svojega premo-
ženja. 

Kam shraniti 
pomembne 

doicumente in 
denar? 

Med potepanjem po tujih 
deželah imamo običajno pri 
sebi več denarja kot doma, 
poleg tega pa še kup doku-
mentov, za katere ne vemo, 
aH jih je bolje nositi s seboj 
ali puščati v hotelu. V bolj-
ših hotelih s shranjevanjem 
vrednejših stvari praviloma 
ni težav, toda v najcenejših 
oz. tistih brez trezorja je mor-
da le bolje, če nosimo s se-
boj večji del denarja, potni 
list, letalske karte in še kaj. 
Vse to seveda ne sodi v obi-
čajno torbico ali nahrbtnik! 
Zelo praktična je torbica za 
dokumente, ki jo pripnemo 
okoli pasu (money belt) ali 
nosimo okoli vratu, kjer je 
kolikor toliko na varnem. Se-
veda jo je nujno potrebno no-
siti pod oblačili, sicer lahko 
pritegne poglede potencial-
nih tatičev. V najbolj razvpi-
tih žeparskih krajih pa tudi 
to ni dovolj. Nepridipravi so 
tako izurjeni, da z britvico 
neopazno prerežejo torbico 
in izpraznijo vsebino,« ne da 
bi vedeli kdaj 1 Tako je še naj-
varneje, če privežete torbi-
co na nogo ali pa si prišijete 
dodatne žepe na notranjo 
stran oblačil, kjer bodo ne-
pogrešljive stvari najbolj na 
varnem. 

V vsakem primeru večjih 
količin denarja ni pametno 
razkazovati okoli. Pri plače-
vanju nikoli ne kažite vsega 
denarja, ki ga imate s seboj. 
Zato imejte v denarnici ved-
no le toliko denarja, kolikor 
ga potrebujete za vsakodnev-
ne potrebe. Posebna previd-
nost velja pri menjavi denar-
ja, saj imamo takrat v rokah 
največ bankovcev. Na varno 
mesto jih je potrebno spravi-
ti že v banki oz. menjalnici. 
V mnogih državah je še kako 
živahna tudi menjava na čr-
nem trgu, na kakršno smo pri 
nas že pozabili. Kjer črnobor-
zijanci ponujajo le nekaj od-
stotkov višji menjalni tečaj od 
uradnega, se v menjavo sko-
rajda ni vredno spuščati, saj 
lahko hitro postanete žrtev 
spretnih prevarantov. Mnogo 
lahkovernih turistov je že kon-
čalo s kupom ničvrednih ban-
kovcev ali narezanega papir-

ja v rokah. V državah, kjer je 
uradni tečaj nekajkrat nižji od 
črnega, pa skorajda nimate iz-
bire, če niste ravno bogataš. 
V mnogih državah oblasti to-
vrstne menjave ne preganja-
jo preveč zares. Kjer pa za-
sledite za tovrstno početje za-
grožene hude kazni, pa vse-
kakor velja podvojena previd-
nost! 

V najslabšem 
primeru... 

če že pride do kraje ali ro-
pa, svojega imetja nikar ne po-
skušajte braniti, saj so lahko 
roparji oboroženi in v prime-

ru nepričakovanega odpora še 
posebno nepredvidljivi. Kra-
jo takoj prijavite policiji, še 
posebno, če so vam ukradli tu-
di dokumente. Ukradenega si-
cer verjetno ne boste dobili na-
zaj, toda policijski zapisnik bo-
ste potrebovali za pridobitev 
novega potnega lista oz. potr-
dila, ki omogoča nadaljnje bi-
vanje v tuji deželi. Tako se med 
drugim delno zavarujete tudi 
pred morebitno zlorabo ukra-
denega potnega lista. V prime-
ru izgube potnega lista se obr-
nite po pomoč na najbližje slo-
vensko diplomatsko-konzular-
no predstavništvo, kjer pa vam 
z denarjem praviloma ne bo-

do pomagali. Tega si boste mo-
rali priskrbeti preko svojcev 
ali prijateljev v domovini. Za 
lažje in hitrejše reševanje mo-
rebitnih težav je dobro, če do-
ma ali pri prijateljih pustite fo-
tokopije osebnih dokumentov 
in letalskih kart ter številke po-
tovalnih čekov in plačilnih kar-
tic. 

Ker nesreča nikoli ne poči-
va, morda ne bo odveč, če se 
pred potovanjem odločite za 
turistično zavarovanje, ki ga 
nudijo večje zavarovalnice pri 
nas. Za ne pretirano vsoto lah-
ko zavarujete vaše vozilo za 
primer tatvine ali vloma. Za-
varovani boste tudi v primeru 
ropa, tatvine, uničenja prtlja-
ge ali predčasne prekinitve po-
tovanja. Zavarovalnica vam bo 
povrnila škodo le na podlagi 
policijskega zapisnika, ki mora 
vsebovati tudi vrednost in sta-
rost ukradenih oz. uničenih 
predmetov! 

IGOR FABJAN 



Senilne babice in sladice sanje 
Miha Mazzini, scenarist slovenske uspešnice Sladke sanje 

Drobtinice so bile njego-
va prva knjiga in velikan-
ska uspešnica tako med 
kritiki kot med bralci. Nje-
gov zadnji roman Telesni 
čuvaj bo kmalu objavljen 
tudi v Ameriki. Miha Maz-
zini je pisatelj, režiser, ra-
čunalniški mojster in sce-
narist Sladkih sanj (ki se 
v knjižni obliki imenujejo 
Kralj ropotajočih duhov), 
najbolj nagrajenega filma 
na letošnjem filmskem fe-
stivalu v Portorožu, kasne-
fe tudi dobitnika nagrade 
na filmskem festivalu v 
Motovunu. 

Začelo se je z Drobtinica-
mi, prišlo je do Sladkih 
sanj. Ste ob pisanju Drob-
tinic sanjali o filmu? 

Da, vendar sem imel v gla-
vi zgodbo za scenarij, ki se 
naj bi imenoval Rock'n'roll. 
Pa sem mislil, da ga itak ne 
bo hotel nihče posneti (gle-
de na filme, ki so se pri nas 
snemali tista leta, dokaj trezna 
misel) in sem si rekel, da bom 
raje pisal roman. Pa se mi je 
zdelo škoda tako dobro zgod-
bo porabiti za knjigo, zato 
sem napisal prequel, torej ti-
sto, kar se dogaja, preden se 

začne Rock'n'roll. Ja, seve-
da, gre za zgodbo o tem, ka-
ko Egon ustanavlja bend. 

Bomo kdaj videli tudi to? 
In - sedaj se mi zdi, da piše-
te po več stvari naenkrat. 
Je to res? 

Hkrati pišem eno samo 
stvar, je pa res, da preklap-
ljam med popravljanji - to-
rej pustim rokopis malce od-
ležati in delam kaj drugega. 
Rock'n'roll ni napisan niti v 

obliki zgodbe, vse je še v gla-
vi. Če Bog da, bo že še prišel 
na vrsto. 

Kako bi na kratko razlo-
žili razlike med pisanjem 
proze in pisanjem scenari-
ja? 

Pri scenariju ne smeš za-
pisati niti vrstice, ne da bi gle-
dal film, torej se spraševal in 
predstavljal, kaj gledalci ti-
sti hip vidijo. Pri knjigi pa je 
važno, kaj občutijo. 

Sladke sanje se zdijo do-
kaj avtobiografske - koliko 
so v resnici takšne? 

Malce manj od Telesnega 
čuvaja. 

Dobro. Koliko materiala 
ste morali predelati, da ste 
tako zanesljivo predstavili 
začetek sedemdesetih? 

Prebral sem časopise za ti-
sto leto in tri leta prej; poli-
tične bolj preletel, tiste red-
kosti, ki so se posvečale tudi 
pop kulturi, pa prebral po-
drobneje. 

V zadnjem času se je po-
javilo mnogo filmov, ki ob-
delujejo isto obdobje; Billy 
Elliot, Sončna stran ulice... 
Zanimive so podobnosti, ki 
se, ne glede na državo, ka-
žejo med temi filmi. So ver-
sko blazne ali senilne ba-
bice znamenje tistega ča-
sa? 

Hm, ja. Očitno gre za os-
tanke prejšnjega časa. In očit-
no mora avtor odrasti pri ba-
bici ali vsaj z njo, da sploh 
postane avtor. 

Vi v bistvu, vsaj za Slo-
venijo, rušite tezo, da sce-
narist ni tako znan kot re-
žiser, kaj šele kot igralec. 
Ste tudi pri ustvarjanju 

Sladkih sanj imeli več po-
vedati, kot imajo ponavadi 
scenaristi? 

Bil sem še na vajah z igral-
ci, potem sem pa samo še ple-
sal. No, kar se vaj tiče, pri 
njih mora biti scenarist nuj-
no zraven, da popravi in pri-
redi dialoge, kajti še tako do-
bri stavki na papirju včasih 
ne zaživijo v živo ali obrat-
no. 

Naslednji filmski projek-
ti? 

Kratki film Heintje - siro-
ta s čudežnim glasom je bil 
že odobren, vendar se Sklad 
dela, da je senilna babica. 
Škoda, ker se je vsem test-
nim bralcem zdel ultra za-
baven (http://www.miha-
mazzini.com/heintje/). Prav 
tako je bil že odobren celo-

večerni film Nekaj črnega,] 
tudi tu se dogajajo čudne stva 
ri. Verjetno je to normalno 
saj gre za grozljivko. Do jg! 
soni pa, če Bog da, bi napis^ 
drugo različico scenarija z n̂  
slovom Pohlep, ljubezenski 
zgodbo, kakršno sem si ž̂  
lel napisati že dolgo. 

—-J 
Film sladke sanje je v Pon 

torožu dobil naslednje na. 
grade: Vesno za najbolĵ ) 
scenarij; Vesno za najbolj; 
šo igralko - Veronika Drolj 
(tudi Stopova igralka leta)] 
Vesno za najboljši celove 
černi film; nagrado Synclirj 
filma za najboljši film. \ 
Motovunu je film dobil po. 
sebno nagrado žirije. 

n Miha Mazzini 

Moulin Rouge 
Trditev, da je pop glasba 

opera modeme dobe, ni no-
va. Film je idealen medij za 
to opero - toda zadnja leta 
kot da je viznalnost ali sklo-
nila glavo pred melodijo ali 
pa bila dobra le tedaj, ko se 
je posvečala sama sebi, z glas-
bo kot berglo. Še najbližji tej 
trditvi, še najbližji živi mno-
žici uporabnikov so bili kak-
šni koncerti. Plesalka v te-
mi je nadgradnja druge vr-
ste, kaj pa je^ osnovo? 

Buz Luhrmann v Moulin 
Rougeu to trditev izreče po-
vsem prepričljivo in osnov-
no. Življenje ne more brez 
glasbe, brez filma in brez 
zgodbe - zato je vse to popol-
noma enakopravno in po-
vsem pomešano med sabo. 
In tako je Moulin Rouge Nir-
vanina Smells like teen špi-
rit v kan kan izvedbi; Roxan-
ne v tango izvedbi; T-Rexovi 
Otroci revolucije, uporablje-
ni za himno ob prehodu iz 
19. v 20. stoletje; venček us-
pešnic, od The Beatles pre-
ko McCartneya do Bowieja, 
uporabljen kot moško ženski 
besedni dvoboj ljubezni. 

Začne se z odrsko Švico in 
preplonkanimi Moje pesmi, 
moje sanje, konča pa z fun-
koidnim tehnom, ki besedi-
la pozna le še v povsem zre-
ducirani verziji. Itak - če be-
sedila ne ustrezajo, so pač 
spremenjena. Ampak veči-
noma ustrezajo. Kako ne bi 
ustrezala? Glasba in film in 
zgodba so enakopravni, so zr-
calo življenja. Vse ustreza. Ko-
nec predstave je vedno lah-
ko šele smrt. Vprašanje je le, 
kako in kdaj natančno. 

Moulin Rouge - zgodovina 
glasbe - rdeči mlin življenja: 
priredbe (Elton John, Qu-
een), citati (Lennon), meša-
nja komadov (kjer Madon-
na končno postane del Mary-
lin Monroe, ko Material girl 
postane del Diamonds are 
girls best friends) -glasba kot 
ena velika mamutska zgod-
ba, ki se pripoveduje na na-
čin, ki je samo njen: skozi 
petje. Glasba kot udnek, s ka-
terim bi se James G. Ballard 
strinjal, čeprav ga on obrav-

nava bolj ostro: kot vzrok ii\ 
posledica tipično človeškegu 
zamenjavanja fikcije in rea!] 
nosti; glasba kot stvaritelj ii\ 
dokaz ljubezni, glasba koi 
orodje priznavanja, da so i;s( 
zgodbe že povedane, in da\ 
preostane le še premikanj 
objektiva naprej in nazaj sko 
zi čase in kraje, da ti pre(i 
stane le še petje skozi tuje tei 
ste... Toda da je ravno to pre 
mikanje objektiva in smisel-, 
no petje tujih tekstov in najj 
denje novih pomenov ali fi 
triranje starih pomenov v ste 
rih tekstih nova zgodba, k 
zadostuje, dokler... doklertt 
zgodba ne bo del drugih pri 
mikanj objektivov. In zato} 
Kurt Cobain pel v imenu pk 
salk kan kana, ko je pel »lA 
me entertain you«, maj yd 
zabavam«; Sting je v Roxan-
ne pel o vseh prostitutkah ka] 
darkoli, od starega Rima do 
modemih amsterdamskih iz-
ložb; materialna dekleta sO 
se vselej odločala med mate-
rialno vamostjo in simpatija 
ali hrepenenjem ali pa ju sku-
šala strniti v eno; T-Rexi p 
so žagali o vseh idealističnih 
revolucijah sveta. In zato ni 
čudno, da iz teh tekstov ne-
nehno odmeva »vedno«, pa 
»do smrii«, pa »neskončno«-^ 
V vsakem drugem konteksta, 
bi bito patetično. Tokrat, z od' 
govarjajočim bleščečim kičem, 
z Buzovo frfotajočo montažo, 
z neverjetno koreografijo in 
scenografijo... zveni le kot ar-
gument na argument. Za le-
poto, svobodo, resnico, in nad 
vsem, za ljubezen. Kasneje si 
lahko premisliš - toda doklet 
si v dvorani, si garantirani 
začaran. Za groš ali pa za ne* 
kaj tolarjev, ni razlike. Moj-
strski izdelek. 

Zgodba: Nicole Kidmanje 
slavna prostitutka, ki se že-
ne za slavo^ Eivan McGre-
gor pa revni pisatelj, kiji ni-
ma ponuditi drugega kot be-
sede. Toulouse Lautrec - ji^' 
prav ste prebrali, prav on ' 
ki ga igra John Legulzamo, 
je njuni simpatiji v pomot 
Richard Roxburgh kot voj-\ 
voda pa obratno. \ 

PETER ZUPANC 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 

2 0 VROČIH RC 
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DDIUIEVI 

Lisjaki v 
aeijsicem 
mestnem 

svetu 
15. 10. 2001 smo sreds-

^m javnega obveščanja po-
jedovali izjavo za javnost v 
jiezi z odločbo Ustavnega so-
jjča, primer svetnikov Mir-
jFrica Krajnca in Mirana 
jacerja, izvoljenih na lokal-
ih volitvah leta 1998. V član-
n novinarke Nataše Gerkeš 
^nik pod gornjim naslo-
om, ki je bil objavljen v 42. 
lev i lk i Novega tednika, pi-
j, da je izjava, ki sem jo spi-
al in podpisal kot tajnik 
jestnega sveta MOC, zameg-
ena in da je iz nje slabo raz-
idno, kaj je v tem primeru 
ploh storilo ustavno sodiš-
:e. 
s tem se nikakor strinjam. 

Uzumem sicer, da se lahko 
lekomu, ki mu ureditev in 
lelovanje občinskih organov 
lista dovolj blizu, zdi celot-
la zadeva dokaj zapletena, 
oda če ge. Gerkeš Lednik ni 
lilo kaj jasno, bi se lahko 
rez zadržkov obrnila name. 
al sem moral tudi ugotovi-
I, da je v njenem članku na 
ar nekaj mestih moja pisna 
ijava izl<jivljena, pa tudi njen 
tomentar v zvezi s to zadevo 
listo ne drži. 
V delu članka pod podna-

lovom Zamegljen pogled 
testne občine Celje je nave-
leno, da je MOC vse dsto, 
n a kar sta opozanala ome-
njena svetnika, popravila že 
sama, brez Ustavnega sodiš-
č a , s tem, ko je med tem sta-
tut dvakrat spremenila. Ta-
ko v pisni izjavi ni bilo zapi-
ano. V statutu so bila poprav-
ljena določila, ki se nanaša-
jo na sestavo delovnih teles 
mestnega sveta, ni pa bila 
spremenjena določba, ki se 
nanaša na sestavo nadzorne-
ga odbora MOC. 
Navedba, da je bil pred 

spremembami statuta 30. 
Biarca 1999 ključ za sestavo 
odborov in komisij takšen, 
da so v odborih in komisijah 
testnega sveta lahko sedeli 

člani vseh političnih 
strank, zastopanih v mest-
lem svetu, ne vzdrži in tako 
Opisni izjavi ni bilo zapisa-
lo. Za vse komisije (razen 
(ive) mestnega sveta pa je bi-
lo že pred spremembami sta-
lita določeno, da imajo pra-
^!oma 7 članov, kar pome-
nil da nekega vnaprejšnjega 
Woriziranja strank pri osta-
lih komisijah ni bilo. 

Navedba, da kljub spre-
•^embi statuta 30. marca 
1̂ 99 sestave komisij in od-
borov v celjskem mestnem 
^̂ etu do danes nismo spre-
."'̂ enili, ne vzdrži. Mestni svet 

namreč že 1. junija 1999 v 
l̂̂ ladu s spremenjenimi do-

^^bami statuta glede sesta-
delovnih teles na novo ime-

''oval vsa delovna telesa mest-
"̂ ga sveta (odbore in komi-

Kazlaga gospe Gerkeš Led-
da bi lahko v skladu z 

odločbo ustavnega sodišča od-
slej v nadzornem odboru 
konkretno sedela tudi svet-
nika Mirko Fric Krajnc in Mi-
ran Gracer, je napačna, saj 
bi bilo takšno stanje nezako-
nito. Po Zakonu o lokalni sa-
moupravi je namreč funkci-
ja člana mestnega sveta nez-
družljiva s članstvom v nad-
zornem odboru. 

Pisanje v delu članka pod 
podnaslovom Svetnikom le 
moralno zadoščenje, češ da 
podučujem, da ustavno so-
dišče o določbi, ki se nanaša 
na zbiranje predlogov za čla-
ne nadzornega odbora, sploh 
ne bi razpravljalo, če bi ve-
delo, da je bilo to določilo 
oktobra lani spremenjeno, ne 
ustreza temu, kar sem pisno 
izjavil. Tam sem zapisal, da 
bi ustavno sodišče v tem pri-
meru gotovo drugače odlo-
čilo, to je zavrnilo pobudo 
obeh svetnikov. 

Navedba, da oba svetnika 
od popravka statuta nista ime-
la ničesar, ne vzdrži v celoti, 
saj so od 1. junija 1999, ko 
so bila izvršena nova imeno-
vanja, v skladu s spremenje-
nimi določbami Statuta gle-
de sestave delovnih teles mest-
nega sveta, predstavniki Ne-
strankarske liste Celja in Celj-
ske neodvisne liste zastopa-
ni v nekaterih komisijah 
mestnega sveta. Tako je Mir-
ko Fric Krajnc kot predstav-
nik Nestrankarske liste Ce-
lja član statutarne komisije 
in Jože Petauer kot predstav-
nik iste liste člaij komisije za 
vloge in pritožbe. Jože Zu-
pančič kot predstavnik Celj-
ske neodvisne liste pa je član 
komisije za mednarodne od-
nose. 

BOJAN REBEC, 
tajnik Mestnega sveta 

Mestne občine Celje 

»Fotrcf 
gimnazij 

v Novem tedniku št. 42 z 
dne 18. oktobra 2001 je bil 
na strani 6 pod gornjim na-
slovom objavljen članek no-
vinarke Nataše Gerkeš Led-
nik, razgovor z g. Jožetom 
Zupančičem, ravnateljem Pr-
ve gimnazije v Celju. V delu 
članka s podnaslovom Člo-
vek z »jajci«, sta med osta-
lim tudi dva stavka, katerih 
vsebina ni točna. Citiram: 
...«Seveda sem bil član Zve-
ze komunistov, saj ga ni bilo 
ravnatelja, ki ne bi bil. To je 
bilo nujno.« Konec citata. 

Ta trditev ni točna. Do le-
ta 1980 sem bil ravnatelj Šol-
skega centra za blagovni pro-
met v Celju in nikoli nisem 
bil član zveze komunistov. 

mag. LUDVIK REBEUŠEK, 
Celje 

Kaj ni to 
rop? 

Pridružujem se gospodu 
Grobelniku iz Žalca in nje-
govemu zapisu ter zanimi-
vem predlogu za ustanovitev 
nove stranke SOS, objavlje-
nem v 42. številki NT. 

Gospod Grobelnik izhaja 
iz vrst prizadetih upokojen-
cev, kar sam še nisem, se pa 
temu »neprijetnemu« dogod-
ku približujem, zato pa se sre-
čujem s problemi, ki jih ima 

še marsikateri delavec v naši 
novi demokratični deželi, ki 
dovoljuje delodajalcem, ta-
ko družbenim (kolikor jih je 
še) kot zasebnikom, da poč-
nejo s svojo delovno silo ta-
ko, kot se jim ljubi. Čeprav 
obstajajo kolektivne pogod-
be, nekateri delodajalci ne iz-
polnjujejo niti osnovnih ob-
veznosti (regres za prehrano, 
stroški za prevoz na in z de-
la, delovni urnik), da o oseb-
nih prejemkih, plačilu za 
opravljeno delo, niti ne go-
vorim. 

Zaposlen sem v trgovinski 
dejavnosti in z vsemi zgoraj 
navedenimi problemi se sre-
čujem sam ter še marsikate-
ri delavec, ki se iz kakršnih 
koli vzrokov ne sme ali ne 
upa v pismeni obliki obrniti 
na ustrezne institucije. Pre-
pričan sem, da so vse insti-
tucije, ki bi morale bid na 
strani delavcev, preveč pove-
zane z delodajalci in s tem 
svoje poslanstvo popolnoma 
zanemarjajo. Morda se mo-
tim, morda pa je v Sloveniji 
le še kdo, ki bo prisluhnil de-
lavcu in mu pomagal pribo-
riti si pravice, ki mu pripa-
dajo (brez tragičnih posle-
dic), sicer nam preostane le 
še Bog in z njim upanje na 
boljše čase. 

G. B. 
(ime in naslov avtorja je v 

uredništvu) 

PREJELI 
SMO 
5 0 let 

šentjur-
sicega 

pianinsicega 
društva 

Letošnja osrednja prosla-
va ob 50- letnici delovanja 
planinskega društva in praz-
nika občine Šentjur je bila 
pri planinskem domu na Re-
sevni. Lepo jesensko sobot-
no popoldne je privabilo pre-
ko 250 obiskovalcev. Prisot-
ni so bili tudi planinci iz so-
sednjih društev, saj je planin-
sko društvo Šentjur sestavni 
del petinštiridesetih društev 
Savinjskega meddruštvenega 
odbora, ki združuje 11 tisoč 
članov. 

Slavnostni govornik, pod-
predsednik Planinske zveze 
Slovenije Adi Vidmajer, je 
pohvalil delo društva na gos-
podarskem in izletniškem po-
dročju, saj šentjurske planin-
ce videva po vseh gorah naše 
lepe Slovenije. Nato je pod-
predsednik, skupaj s pred-
sednikom društva Ivanom 
Stražetom, podelil priznanja 
PZS najbolj zaslužnim čla-
nom. Bronasti častni znak 
PZS so prejeli: Boris Šmid, 
Mira Gaberšek in župan ob-
čine Šentjur Jurij Malovrh. 
Srebrni častni znak PZS sta 
prejela Andrej Zalar in Vera 
Pere. Zlati častni znak PZS 
pa so za najdaljše uspešno de-
lo v planinski organizaciji 
prejeli predsednik društva 
Ivan Straže in ustanovna čla-
na Amalija Jager in Franc Šet. 

Slavnostni govornik je bil 
tudi predsednik meddruštve-
nega odbora Savinjske Mar-
tin Aubreht, ki je poudaril 
pomembnost vzdrževanja ve-
zi med društvi in vezi med 
športno zvezo in obrtniki. Žu-
pan Občine Šentjur Jurij Ma-
lovrh je v svojem nagovoru 
povezal to planinsko prazno-
vanje z dogodki ob prazno-
vanju občinskega praznika. 
Župan in predsednik društva 
sta nato podelila priznanja 
Planinskega društva Šentjur 
najbolj zaslužnim članom in 
podjetjem. Priznanja oziro-
ma javne zahvale so prejeli: 
Športna zveza Šentjur, Anton 
Selič s.p. Elektroinštalacije 
in trgovina, Peter Lapornik 
Kemoplast d.o.o., Peter Jer-
šič s. p. prevozi in trgovina, 
Anton Zupane s.p. central-
ne kurjave. Krajevna skup-
nost Šentjur - okolica. Kra-
jevna skupnost Šentjur - me-
sto, Občina Šentjur, Gruda 
Jurmes Šentjur, Bohor d.d. 
Žaga ter furnirnica in Alpos 
d.d. Industrija kovinskih iz-
delkov in opreme Šentjur. 

Sledilo je najpomembnej-
še dejanje tega dne, razvitje 
prapora. Ob spremljavi zvo-
kov pihalnega orkestra sta ga 
razvila predsednik društva 
Ivan Straže in župan občine 
Šentjur Jurij Malovrh ter ga 
predala v roke vodji prapo-
ra, dolgoletnemu članu druš-
tva Andreju Zalarju. 

Na jubilejni prireditvi so 
sodelovali tudi pevci pevske-
ga zbora skladateljev Ipavcev, 
mladi iz vrtca OŠ Hruševec 
pod vodstvom Pavle Brilej ter 
ansambel Jurij iz Zlateč pri 
Šentjurju in trio Črna mač-
ka. 

IVAN STRAŽE, 
Šentjur pri Celju 

PRITOŽNA 
KNJIGA 
Sicrunitev 
groba na 

vojnišicem 
poicopaiišču 

Pred petindvajsetimi leti 
sem s takratno pogrebno 
službo sklenil najemno po-
godbo za grobni družinski 
prostor, ki se nahaja na voj-
niškem pokopališču, levo od 
glavnega vhoda ob pešpoti. 
Od takrat so se upravitelji po-
kopališča menjavali, jaz pa 
sem najemnino redno plače-
val, kot to počnem še danes. 
Ker je bil naš ^ o b n i prostor 
prazen, so prejšnji upravni-
ki pokopališča na prazen pro-
stor ob pešpoti, namenjen 
družinskemu grobu, postavi-
li posode za odpadke ter si 
priredili manjše odlagališče. 
Na sami pešpoti je zaradi te-
ga nastala vzpetina, visoka od 
5 do 7 cm. Na moja opozo-
rila so posode za odpadke od-
stranili in prostor očistili, me-
ne pa opozorili, naj grobni 
prostor označim tako, da bo 
razvidno, da je tam predvi-
den grobni prostor, kar sem 
tudi storil. 

Lani jeseni sem vzpostavil 
stik z g. Marjanom Amonom 
iz Slatine v Šmartnem v Rožni 

dolini. Skupaj sva si ogleda-
la najemni prostor, g. Amon 
pa se je obvezal, da bo pred 
sklenitvijo pogodbe o izva-
janju del vzpostavi stik s po-
grebno službo Raj, ki ima z 
Občino Vojnik sklenjeno 
koncesijo za upravljanje in 
opravljanje del na pokopa-
lišču v Vojniku. Na podlagi 
dogovorjenega sem s kamno-
sekom g. Amonom 23. no-
vembra sklenil pisno pogod-
bo za izdelavo spomenika. V 
pogodbi je tudi navedeno, da 
ga bodo izdelali v lepem vre-
menu, zadnji rok izdelave pa 
mora biti 3^. 5. 2001. Dne 4. 
12. 2000 sem od pogrebne 
službe Raj dobil tudi pisno 
soglasje za postavitev spome-
nika. 

Žal so se nad družino Bo-
janovič marca letos zgrnili čr-
ni oblaki, umrla je naša mlaj-
ša družinska članica in takoj 
smo poklicali dežurno po-
grebno službo Raj. Pogreb je 
bil 31. marca, 17 dni po po-
kopu pa je pogrebna služba 
Raj odstranila vse vence, po-
gorele sveče in odvečno zem-
ljo ter postavila staro leseno 
grobno obrobo. S tem je po-
grebna služba Raj vsa naro-
čena in plačana dela dokaj 
korektno opravila. 

Potem smo svojci pokoj-
ne pripeljali z domačega vr-
ta zemljo in napolnili lese-
no obrobo na grobu, ga za 
silo uredili do postavitve spo-
menika v prvi polovici ma-
ja. Osmi dan po ureditvi gro-
ba, to-je 25. 4. 2001, pa smo 
doživeli šok. Ogorčeni in s 
solzami v očeh smo ugotovi-
li, da je nekdo strojno odstra-
nil vso zemljo iz lesene na-
grobne obrobe, s cvetočimi 
mačehami in prižganimi sve-
čami vred, ter vse skupaj od-
peljal na smetišče. Grob je 
bil še za 15 cm poglobljen, 
nazaj sta bila postavljena le-
sena obroba in križ pokoj ni-
če. Vzpetina na pešpoti je bila 
prav tako nestrokovno zni-
žana za približno 15 cm, ne 
pa za največ 7 cm. Zgroženi 
smo ugibali, kdo in zakaj bi 
storil to nečloveško dejanje. 
Potem smo ob obzidju po-
kopališča zagledali manjši 
gradbeni stroj in ob njem last-
nika, strojnika g. Petra Rup-
nika iz Frankolovega, ki nam 
je povedal, da ga pogrebna 
služba Raj večkrat najame za 
strojna dela na vojniškem po-
kopališču. Izjavil je, da je »de-
la« na grobu opravil on, na 
vsa naša vprašanja v zvezi z 
oskrunitvijo groba pa ni imel 
odgovora. 

Med tem časom je na po-
kopališče prispela gospa Ja-
na Pustek, odgovorna oseba 
iz pogrebne službe Raj, ki 
smo jo poklicali, žal pa od-
govora, zakaj je strojniku na-
ročila oskruniti grob, nismo 
dobili. Zaradi šoka, ki sem 
ga doživel, so me naslednji 
dan hospitalizirali v Bolni-
šnici Celje, kjer sem se zdra-
vil 48 dni. Gospe Jani Pustek 
se tudi ni zdelo potrebno se-
stati se z mano in predstav-
niki koncesionarja, da bi našli 
neko skupno rešitev ob na-
stalem problemu. Sprašujem 
se, sprašujem lokalno skup-
nost v Vojniku in ljudi, ki nas 
predstavljajo v občinskem 
svetu ter nenazadnje vso jav-
nost: Ali ljudje, ki imajo tak-
šen odnos do živečih in do 

pokojnih, kot ga imajo pri 
pogrebni službi Raj, smejo 
še naprej kar koli delati na 
vojniškem pokopališču? 

JURU DJORDJE 
BOJANOVIČ, 

Vojnik 

POHVALE, 
ZAHVALE 

Zahvala 
društvu 

Sožitje - medobčinsko druš-
tvo za pomoč duševno priza-
detim Žalec se za večkratno 
koriščenje prostora za družab-
no srečanje iskreno zahvalju-
je Društvu ljubiteljev tenisa in 
odbojke v Šempetru. Zahvala 
gre predvsem gospodoma Ru-
diju Zupancu in Rudiju Brez-
nikarju, ki sta izkazala huma-
nitarni čut tudi do oseb s po-
sebnimi potrebami. 

-RIHARD KOPUŠAR, 
za 10 Sožitja Žalec 

Zalivala 
donatorjem 
II. abilimpi-

ade 
Organizator IL Abilimpia-

de Slovenije, Center za vars-
tvo in delo Golovec, se zahva-
ljuje vsem pokroviteljem in do-
natorjem, ki so pripomogli k 
uspešni izvedbi IL Abilimpia-
de Slovenije, ki se je odvijala 
5. in 6. oktobra v Celju. 

Donatorji: Sožitje, Zveza 
društev za pomoč duševno 
prizadetim Slovenija, Obči-
na Celje, Mobitel d.d. Ljub-
ljana; Stane Kroflič s.p.. Ob-
čina Luče, Ofentevšek, Kac 
d.o.o., Sabihč, Merkscha 
d.o.o., Uranič, občina Šoštanj, 
A2S Spektra Orbit, STC In-
terfruct, Robomat, Žana Ža-
lec, Občina Žalec, Paloma 
d.d., Offset tisk, Marijan Go-
bec, s.p., Flis Maks, s.p., Pla-
stika-orodjarna Gorenje d.d.; 
AMZS Celje, Tovarna volne-
nih izdelkov Majšperk,, Fon-
tana Celje, Kili Liboje, Afir-
ma d.o.o., Elektrosignal Ce-
lje, Petrol d.d. Celje, Aero 
d.o.o., Uniprodukt d.o.o., Li-
mato d.o.o., Contrast d.o.o., 
Ikebana- Brincl Jurij, Vrtnars-
tvo Celje, Mravljica d.o.o.. 
Cvetka Bohinc, Pika d.o.o.. 
Kmečki glas in MMS, Art Lju-
bečna. Steklarska šola-Rogaš-
ka, Aurea, Vecronia d.o.o. -
Franc Podgoršek, Maranta 
d.o.o., Heledis d.o.o., Oplast 
Ofentavšek, s.p., Ravel d.o.o., 
Mitex d.o.o.. Nizozemska 
cvetlična zbornica Volčji po-
tok, Itro d.o.o. Štore, Gracer 
d.o.o. grafika, Foto Fonda, To-
varna nogavic, d.d. Polzela, 
Ana Špat, s.p. Nitka šivalni-
ca, Turistično društvo Celje, 
Grafo design d.o.o.. Celjske 
mesnine, Emona- blagovni 
center Ljubljana, Pivovarna 
Laško, Pekarna Duh Celje, 
Mlekarna Celeia d.o.o.. Me-
snica, predelava, okrepčeval-
nica, Steinfelser Gregor s.p.. 
Slovenska Bistrica, Društvo 
vrtnarjev Slovenije in Novi ted-
nik-Radio Celje. 

ORGANIZACIJSKI 
ODBOR, CVD Golovec 



Ob limuzini tudi avant 
Audi je lani predstavil no-

vega audija A4 v limuzin-
ski varianti in že tedaj na-
povedal nove karoserijske 
izvedenke. Sedaj je tudi slo-
venskim kupcem na voljo 
avant, kar je oznaka za ka-
ravane pri tej nemški avto-
mobilski hišt 

Spredaj se audi A4 avant 
od limuzinske različice tako 
rekoč nič ne razlikuje, dru-
gačen je seveda kombijevski 
oziroma karavanski zadek. V 
dolžino je avanta za 454 cen-
timetrov, kar je nekaj več kot 
je meril predhodnik; to ve-
lja tudi za širino. Pri avantih 
oziroma karavanih je seve-
da pomemben prtljažnik, ta-
ko po volumnu kot po povr-
šini. Glede tega je novi avant 
A4 znova na boljšem kot 
prejšnja različica, saj meri v 
osnovni postavitvi 442 litrov 
oziroma 52 litrov več kot 
prej; ko so zadnji sedeži po-
drti oziroma zloženi, se prt-
ljažnik poveča na 1184 litrov. 
V dnu prtljažnika je tudi pla-
stično korito, ki ima 65 li-
trov in naj bi bilo namenje-
no predvsem prevozu »uma-
zanih« tovorov. Notranjost je 
nemško urejena, zdi se tudi, 
da dovolj natančno izdelana, 
pa hkrati nekako čista. Za-
daj se sedi zadovoljivo "do-
bro, vendar nič razkošno. 

Izjemno pestra je motor-
na ponudba, saj je naprodaj 
kar devet motorjev, in sicer 
pet bencinskih in štirje tur-
bodizli TDI. Prvi med ben-

cinskimi je 1,6-litrski agre-
gat s 102 KM, ki ga bodo po-
nujali za 5,16 milijona tolar-
jev, kar bo najcenejši audi 
avant A4. Sledi izvedenka z 
1,8-litrskim motorjem (150 
KM), nato pa 2,0-litFski agre-
gat s 130 KM. Naslednji mo-
tor je 2,4-litrski šestvaljnik, 
ki razvije 170 KM, povsem v 
vrhu pa novi šestvaljnik z gib-
no prostornino 3 litre in z 220 
KM (7,36 milijona tolarjev). 
Turbodizelska ponudba je, 
kot že zapisano, prav tako pe-
stra. Začnejo z 1,9-litrskimi 
turbodizli, ki ponuj-ajo od 
101 do 130 KM, medtem ko 
razvije 2,5-litrski TDI 155 
KM, če gre za quattro pogon, 

pa je na voljo 180 KM (7,53 
milijona tolarjev). Tudi po-
nudba menjalnikov je pestra: 
5 aH 6-stopenjski ročni, pa 
samodejni muhitronic aH 5-
stopenjski tiptronic. Pogon 
je načeloma speljan k pred-
njemu kolesnemu paru, za 
doplačilo ponujajo znani 
quattro. 

Letos naj bi slovenskim 
kupcem ponudili od 50 do 
60 vozil, pri čemer menda 
obstaja nekaj zadreg z doba-
vami. Prihodnje leto naj bi 
se za avante A4 odločilo vsaj 
100 ljudi. In če audi A4 v ka-
ravanski ali avant izvedbi ni 
povšeči, je že nared kabrio-
letska izvedenka. 

Audi A4 avant ponuja kar devet različic. 

Toyotiiii 
dizli za 
BMW 

Japonska Tciyota širi svoje 
sodelovanje, kar med dru-
gim dokazuje tudi novica, 
da bodo Japonci izdelovali 
dizelske motorje za nemš-
ki BMW. 

Slednji ima v svojem pro-
gramu veliko dizelskih agre-
gatov, vendar so ti večino-
ma prostorninsko dokaj ve-
liki in neprimerni za manj-
še avtomobile. Prav to je očit-
no pripomoglo k dogovoru, 
da bo bavarska avtomobil-
ska tovarna začela pri To-
yoti kupovati 1,4-dizelski 
motor, ki ga sicer vgrajuje-
jo v toyoto yaris. Ta avto-
mobil nastaja v Franciji ozi-
roma v neposredni bližini 
francosko-nemške meje. Kot 
pravijo, naj bi Toyota BMW 
dobavila od 20 do 30 tisoč 
malih dizelskih motorjev. 

VW se pelje v 
visoki razred 

Nemški Volksvvagen se je 
vse doslej poskušal predvsem 
v nižjem in srednjem razre-
du, v višjih in visokih ga ni 
bilo. Vendar že dolgo napo-
veduje novo vozilo prestiž-
nega razreda, ki bo konku-
riralo recimo mercedesu S, pa 
BMVV serije 7 ipd. 

DI, kot se ta hip omenjeni 
volksvvagen še imenuje, je bil 
na ogled na nekaj avtomobil-
skih salonih, sedaj pa VW spo-
roča, da gre zares. DI (ime 
oziroma oznako bodo zanes-
ljivo spremenili) naj bi se na 
trgih pojavil še pred koncem 
leta. V dolžino ga bo za 505 
in v širino za 190 centimetrov, 
kar dokazuje zelo spodobne 
dimenzije. V skladu s tem bo 
urejena in narejena tudi no-
tranjost, kjer bo med drugim 
nova klimatska naprava s t.i. 
sistemom 4-corner climatro-
nic, pa na novo zasnovan in-
formacijski center s 7-palč-
nim barvnim zaslonom ipd. 

Pasivna varnost bo seveda 
visoki ravni, prav tako op 
ma. Za začetek bodo avton 
bilu namenili dva bencinj 
motorja, kasneje še dizelsl 
ga. Prvi bencinski bo 3,2-j 
ski V6 s 241 KM in največj 
navorom 315 Nm. Sledi 6 
litrski W12 agregat s kar 4 
KM in 550 Nm navora, j 
sneje se bo pojavil še turi 
dizelski motor, ki bo pri g 
ni prostornini 5,0-Htra raz 
jal 331 KM in imel 750 ̂  
navora! Zraven bo šests 
penjski ročni menjalnik. P( 
vozje bo novo in zanimiv 
saj ga bo urejal 4-stopenj! 
sistem zračnega vzmetenja; 
bo na voljo tudi s štiriko 
snim pogonom 4motion. j 
bo dobil ime konec leta, 
bo VW v Dresdnu odprl no 
t.i. stekleno tovarno. Vanjo 
že vložil 365 milijonov mai 
delo bo dobilo 800 ljudi,] 
dan pa naj bi izdelali do 1( 
DI. 

September j e bil 
razmeroma ugoden 
Kljub temu, da nepre-

stano p išemo o s labših 
prodajnih rezultatih ozi-
roma o skromnejši proda-
ji avtomobilov, pa je bil po-
sel septembra v Zahodni 
Evropi vendarle ugodnej-
ši . 

V devetem mesecu so tam 
prodali za 3,1 odstotka več 
avtomobilov kot lani (skupaj 
1,3 milijona). Podatki kaže-
jo, da je skupni zahodnoe-
vropski plus predvsem posle-
dica večjega povpraševanja v 
Veliki Britaniji in Franciji, 
medtem ko je bil padec v 
Nemčiji manjši kot je bilo 
pričakovati; vsekakor pa dr-

ži, da je bil posel v Italiji sf 
tembra precej slabši. V leti 
njih devetih mesecih je b 
skupaj prodanih 11,6 mili 
na avtomobilov, kar je za\ 
odstotka skromnejši rezul 
kot v enakem lanskem obd 
ju. Vsekakor pa so analil 
mnenja, da septembrske p 
daja nove pločevine v Zahi 
ni Evropi še ni pravi odi 
stanja oziroma ti podatki 
odražajte okoliščin po 1 
septembru, se pravi po tel 
rističnem napadu na ZDA. 
med drugim pomeni, da b( 
do podatki o oktobrski pn 
daji verjetno precej mal 
ugodni. 

Težave pajera z zavorami 
Tudi japonski Mitsubishi ima letos nekaj težav s svojimi že prodanimi avtomobili. Tako bo( 

na izredni tehnični pregled poklicali terenskega pajera letošnjega letnika. Za sedaj še ni točil 
znano, koHko vozil naj bi pregledali, ve pa se, da so se pojavile napake na zavornem sistemu. 
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fridion 4 je veliki smart 
jjeinški Smart, ki je v ro-
^ Mercedes Benza, je p ^ 
^kar nekaj denaija, da je 
gjekt smart spravil k živ-

y začetku so računali, da 
1̂0 v prvem prodajnem le-
iprodali skoraj 500 tisoč vo-
vendar se načrt ni posre-

' Kljub temu drži, da se je 
jjrt posrečil. Sedaj tovarna 
liaja na dan s tridionom 4, 

oziroma petvratno iz-
jenko smarta, ki dokazu-
da tovarna nima v mislih 
jlj majhnih avtomobilov, 
lion 4 je dolg 365 centi-
[trov in bo pontijal prostor 
[jm potnikom. Ob tem to-
fna poudarja tudi njegovo 
ino (145 centimetrov), kar 
j bi pomenilo, da gre za po-
lem običajen in tudi upora-

ben avtomobil. Kljub temu, 
da je skromnih dimenzij, naj 
bi preskusna trčenja pokaza-
la, da je tudi primerno varen, 
kar sicer za majhne avtomo-

bile ni mogoče vedno trditi. 
Povrh naj bi bil dobro oprem-
ljen, serijsko tudi z velikim 
strešnim okonom. Za sedaj še 
ni točno znano, kdaj naj bi se 

tridion 4 pojavil na cesti ozi-
roma trgu, še manj je mogo-
če karkoli zapisati o ceni. Vse 
kakor pa bo ta višja kot pri. 
dvosedežnem smartu. 

Smart tridion 4, korak k nekoliko večjim avtomobilom te tovarne. 

Hondin novi dizelski 
motor 

Pri Hondi predstavljajo svoj novi dizelski motor, ki naj 
bi bil za začetek namenjen predvsem novemu civicu. 

Agregat zmore pri gibni prostornini 1,7-litra 110 KM in ima 
220 Nm navora pri 1800 vrtljajih v minuti. Kot pravi tovarna, 
naj bi bila povprečna poraba vsega pet litrov. Honda je motor 
razvila skupaj z Isuzujem, ki je znani izdelovalec agregatov na 
dizelski pogon. Motor bodo izdelovali na Poljskem. 

Ma Hrvaškem slabo, pa kljub temu dobro 
Pri naših južnih sosedih Hrvatih je bila vse doslej prodaja avtomobilov tako rekoč 
jemna. Očitno pa je, da je bilo septembra precej drugače, kar seveda ni bilo nepriča-
jovano. 
I Septembra so tako na Hrvaškem prodali 3749 avtomobilov, kar je bilo komaj kaj več kot 
Ivgusta. To med drugim pomeni, pravijo, da se vračajo v realnost in da so časi velikega 
Povpraševanja pozabljeni. Najbolje je septembra prodajal Fiat (612 vozil), sledila mu je 
loda (450 vozil), na tretjem mestu je bil Volksvvagen s prodajo 376 avtomobilov, na 
litem pa Opel (359). Med modeli je bil najuspešnejši fiat punto (475), za njim se je 
ivrstila škoda fabia (329), na tretjem mestu pa je pristal opel corsa (222). 



Petkovi metki 
Minuli petek so si glas-

beni organizatorji pulili la-
se. V Celju so koncertirali 
ta hip najbolj vroči podalp-
ski mladci Sidharta, ki so 
imeli s sabo nič manj zani-
mive ogrevalce, nekdanji 
Šankorockovec Matjaž Je-
len je v Velenje povabil pri-
jatelje na dvajsetletnico svo-
jega glasbenega delovanja, 
za povrh pa je vrata odprla 
prenovljena diskoteka 
Džungla, ki bo pod ime-
nom Memphis club skuša-
la povrniti slavo že zelo ob-
ledelemu lokalu. 

Tohkšne koncentracije 
glasbenega dogajanja je pov-
zročila zmedo v glavah ubo-
gega poslušalstva, ki se je za-
to odločilo za preventivno 
ždenje doma. Še najbolje so 
jo odnesli Sidhartovci, saj je 
bila na sredi koncerta golovš-
ka dvorana že do polovice pol-
na razgrete mladeži, ki je po-
slušno ubogala svoje idole na 
odru. Izbor pesmi po dveh 
(izjemno uspešnih) ploščah 
ni bil vprašljiv, besedila so 
se pela na izust, Sidhartovci 
pa se počasi kužijo s statu-
som mladih bogov na presto-
lu rock'n'rolla. 

Tega so včasih dokaj trd-
no zasedali velenjski Šan-
krockovci na čelu s prvim gla-
som Matjažem Jelenom. Le-

tos je slednji zaokrožil dvaj-
setletnico, odkar z našim na-
rodom deli svoje glasbene ta-
lente. Začel je s skupino Vi-
skoziči (brez komentarja), 
kaj kmalu pa trdo sedel za 
šank ročka. Na žalost je bil 
sicer odlično zamišljen kon-
cert precejšnja pogrebščina, 
na kateri so sedminovali ve-
činoma le povabljeni in ne--
kaj najbolj zagretih navija-
čic. A so vsi glasbeni gostje 
profesionalno opravili svoj 
nastop. Vredno si je zapom-
niti ime 18-letne Mozirjan-
ke Alje Omladič, ki si je pri-
segla, da bo nekoč glasbena 
carica. Avgusta je rovarila po 

nemških glasbenih televizi-
jah, s prvo posneto skladbo 
Ne vzemi me zares mešale 
štrene po slovenskih lestvi-
cah, 3. novembra pa bo sku-
paj s svojo novo skupino Al-
ya nastopila na festivalu Hit. 
S fanti se pospešeno priprav-
lja na snemanje prvenca, njen 
menedžer pa je prisegel, da 
bo mladenka zagotovo uspe-
la. 

Od vseh treh glasbenih do-
godkov so si še najbolj meli 
roke v novem klubu Memp-
hisu, saj imajo popravne iz-
pit lahko vsak dan. Stara di-
skoteka Jungle, ki na koncu 
svojega životarjenja ni več nu-

dila kakšnih večjih užitkov, 
se je reinkarnirala v preob-
leki starodavnega Memfisa, 
najstarejše prestolnice Egip-
ta. Pod taktom orkestra 
Akord so opravili petkovo 
uradno odprtje, kakšne tak-
te pa bomo sicer poslušali v 
staro-novem klubu, očitno še 
ni povsem jasno niti avtor-
jem, saj so napovedali »tren-
dovsko glasbo«. Fantje, trend 
je tudi polka... 

SKO 

Matjaž Jelen Alja 

Sidharta 

Dva imenitna iconcerta 
Dve mladi glasbeni skupi-

ni, ansambel Okrogli muzi-
kanti iz Laškega in Vitezi 
Celjski iz Celja, sta pripravi-
li promocijska samostojna 
koncerta ob izidu prvih ka-
set in CD. Okrogli muzikan-
ti so se predstavili v okviru 
Avsenikovega abonmaja 
polk in valčkov v Kulturnem 
centru Laško, Vitezi Celjski 
pa v Narodnem domu.-

Obe skupini sta imeli po-
vsem polni dvorani.Okrogli 
muzikanti so povabili v go-
ste prijatelje laške godbe z 
Ivanom Medvedom in obe-
tavnega klarinetista Gašper-
ja Salobirja. Zaigrali so ve-
čino skladb s kasete in CD 
»Okrogli smo mi« ter dodali 

več Avsenikovih uspešnic. 
Pravi mojstri so tudi na po-
dročju humorja, čeprav bi pri 
nekaterih točkah na takem 
koncertu kazalo malo več sa-
mokritike. 

Okrogli muzikanti (Leon 
in Robi Polanc, Andrej To-
plišek; Marko Mastnak in 
Franci Vrbovšek) so vložili 
veliko energije v izdajo ka-
sete in CD ter pripravo kon-
certa. Skupaj so še ne dve le-
ti in imeli so okoli 140 raz-
ličnih nastopov doma in v tu-
jini. 

Vitezi Celjski so prvo ka-
seto in CD »Pozdrav Celju« 
predstavili v celjskem Narod-
nem domu pod pokroviteljs-
tvom Mestne občine Celje in 

s pomočjo JZ Celeia Lokal-
ne turistične organizacije. 
Koncert je bil razdeljen v tri 
dele: v prvem so predstavili 
uspešnice z letošnjih festiva-
lov (Bohinjska Bistrica, Šte-
verjan, Ptuj in Maribor), ka-
terim so dodali še nekaj dru-
gih. Gotovo izstopa nova pe-
sem o Celju, Pozdrav Celju 
(Bojan Zeme, Bernard Mi-
klavc) . V drugem delu so pre-
senetili s show programom 
in celo nastopom čarodeja 
(odlično ga je »odigral« član 
ansambla Andrej Zeme), v 
tretjem so se predstavili z 
Avsenikovimi uspešnicami. 
Vmes so nastopih očetje ne-
katerih članov v ansamblu 
Franci Zeme, Pavle Knez in 

Viki Ašič st., ki je zaigral sku-
paj s Štefanom Jugom, prvi-
ma pa je pomagal Edi Sto-
par. Vrhunec večera je bil na-
stop Pevskega društva upo-
kojencev Celje s pevovodki-

'njo prof. Barbaro Arlič. 
Vitezi Celjski (Bojan in An-

drej Zeme, Viki Ašič, Sandi 
Knez, Robi Marzel in Polon-
ca Podovac) so skupaj od 18. 
januarja letos. Njihov nastop 
v Narodnem domu je bil tak, 
da ugledni kulturni dvorani 
ni naredil sramote. Ponovi-
tev uspešnega koncerta bo 19. 
januarja v okviru Avseniko-
vega abonmaja polk in valč-
kov v Kulturnem centru Laš-
ko. 

TONE VRABL 

Modrijani, 
Uniicat, 

Frajerji... 
Na zadnjem letošnjem fe-

stivalu v Sloveniji, v Cerkvenja-
ku, je nastopilo 14 ansamb-
lov, trije s Celjskega pa so bi-
li nagrajeni. Modrijani z Do-
brne so osvojili drugo nagra-
do strokovne žirije (prvi Bratje 
Gašperič, tretji Lisjaki), Uni-
kat iz Gorice pri Slivnici pa 
tretjo nagrado občinstva (pr-
vi Lisjaki, drugi Špik), med-
tem ko je ansambel Frajerji 
iz Vojnika dobil nagrado za 
najboljšo priredbo. Prvo in 
drugo nagrado za najboljši b e 
sedili (Slamnata streha v iz-
vedbi ansambla Unikat in Mli-
nar v izvedbi Modrijanov) pa 
je dobil Franc Černelč iz Bi- • 
strice ob Sotli. TV 

MED NOTAMI 
• Primorski fantje bodo v so-
boto, 27. oktobra, v Izoli pred-
stavili novo kaseto in CD Mi-
slim nate z desetimi novimi 
skladbami. To je sedma ka-
seta in peta plošča ansamb-
la, ki neprekinjeno deluje 12 
let. V skupini nastopajo Bog-
dan Fras, Pino Vežnaver, Bog-
dan Gerk, Ivica Vergan, Gian-
franko Novak in novi član 
Aleš Lavrič. 
• Ansambel Unikat iz Gori-
ce pri Slivnici je letos nasto-
pil na petih tekmovalnih glas-
benih srečanjih in povsod os-
vojil nagrado ali nagrade, kar 
je izjemen primer za mlado 
skupino, ki bo prvo kaseto 
predstavila 24. novembra v 
kulturnem domu v domačem 
kraju. Unikat je bil nagrajen 
v Topolah pri Rogaški Slati-
ni, na Dolgi gori, v Dobju ter 

na festivalih na Graški gori 
in Cerkvenjaku. 
• S snemanjem prve kasete 
in CD bodo končali štirje mla-
di fantje Modrijani z Dobr-
ne (Blaž in Rok Švab ter Pe-
ter in Franjo Oset), ki so v 
prvem letu delovanja nasto-
pili na štirih festivalih: Vur-
berku, Števerjanu, Maribo-
ru in Cerkvenjaku. V Vur-
berku in Cerkvenjaku so bili 
nagrajeni, na festivalu nareč-
ne popevke v Mariboru pa so 
njihov nastop predvsem opa-
zili v dvorani, kjer so jim oce-
njevalci podelili največ gla-
sov, celo več od kasnejših 
zmagovalcev Štajerskih 7, ki 
so dobili glasove radijskih po-
staj in interneta. Modrijani 
imajo konec tedna tudi po tri 
do štiri nastope, mnogokrat 
celo po dva na dan oz. noč. 

• Pri Drakslerjevih v Tre-
marju so pripravili 5. Lu-
keževo nedeljo, ki se je za-
čela točno opoldne. Letos 
je bila to doslej daleč naj-
boljša prireditev, na kate-
ri so nastopili Viki Ašič st. 
s patrom Markom, ansam-
bel Simona Gajška, Katja 
in Tina Anderlič s citrami 
in flavto iz Celja, ansam-
bel Štajerski zvon, dram-
ska sekcija iz Zagrada z 
mentorjem Srečkom Mast-
nakom, ansambel Jurij iz 
Šentjurja, folklorna skupi-
na iz Kompol, duo Frakla 
(Drago Sivka in Viktor Vr-
bovšek), sestri Petra in An-
ja Zalokar, ansambel Tre-
marski dukat z Rečiškimi 
pevci, harmonikar Dejan 
Kušer in Modrijani z Do-
brne. 

EKSPRES - EKSPRES 
• Hollywoodska diva Nico-
le Kidman in britanski pop 
zvezdnik Robbie Williams 
sta posnela priredbo Sinatro-
ve klasike »Something Stu-
pid«. Pesem bo kmalu objav-
ljena na novem Williamso-
vemu albumu "Swing When 
You're Winning«, ki ga bo na 
trg te dni pospremil tudi men-
da najbolj seksi video v zgo-
dovini popularne glasbe. Ni-
cole in Robbie sta zanj odvr-
gla vse cunje - v vroči konč-
nici imata na sebi le diamant-
no ogrlico (ona) in uro (on). 
• Lani razpadla kultna alter 
ročk naveza Smashing 
Pumpkins bo še pred kon-
cem leta objavila izbor svo-
jih najboljših del. Na plošči 
»Rotten Apples!« bo poleg ko-
mercialnih uspešnic tudi ne-
kaj do sedaj še neobjavljenih 
posnetkov. 
• Pevec, avtor in multiinstru-
mentalist Gordon Sumner 
alias Sting je prejšnji mesec 
v Italiji posnel kar sedemnajst 
skladb - med njimi sta tudi 
dve klasiki,"Roxanne" i 
"Every Breath You Take", iz 
časov, ko je še igral v skupi-
ni Police. Plošča z naslovom 
»Ali This Time« bo v trgovi-
nah čez dobrih 14. dni. 
• Bosonoga pevska diva z ze-
lenortskih otokov Cesaria 
Evora bo v okviru svetovne 
turneje, na kateri predstav-
lja album "Sao Vicente Di 
Longe", s katerega je pravkar 
snela tretji single "Dor di 
amor", v začetku pomladi (8. 
in 9. april) kar dva večera za-
pored nastopila v zagrebški 
dvorani Vatroslav Lisinski. 
• Mega monopohst Micro-
soft je od Madonne odkupil 
avtorske pravice za pesem 
"Ray of Light«, ki jo bo upo-
rabil kot glasbeno podlago za 
promocijo nove različice 
operacijskega Windows XP. 
Madonna bo sredi prihod-

• njega meseca objavila že dru-
go uradno zbirko svojih naj-
večjih uspešnic »GHV2«, 
vzporedno z njo pa bo izšel 
tudi DVD s posnetki z njene 
pred kratkim končane in raz-
prodane svetovne turneje »-
Drovvned World«. 
• Neponovljiva disko zvez-
da in igralka Grace Jones piše 

scenarij za avtobiografsli 
film, ki ga bo financiral mt 
dijski mogul Chris Blackwel 
• Najpopularnejša anglešk 
pevka Dido je prodala že ve 
kot devet milijonov kopij svo 
jega LP prvenca »No angel« 
Ta se 52. tednov po izidu š 
veno zadržuje tik pod vrhoi 
lestvic na obeh straneh At 
lantika, konec prihodnjeg 
meseca pa bo založba BM( 
ponatisu priložila še dodal 
ni CD z nekaj remixi kreac 
z albuma, božično popevfi 
co "Christmas Day" in koj 
certnima izvedbama njeni 
najljubših pesmi »Ali Yo) 
Want« in »Honestly OK«. 
• V ponedeljek je kralj cro 
latino godbe Davor Radolf 
končno le učakal izid že ne 
kaj časa napovedovanega al 
buma »Izmedu dva mora«. Nj 
plošči bo tudi aktualni hit »• 
Ljubav je tvoja kao vino«, k 
ga je Davor posnel skupaj i 
dalmatinsko legendo Oliver 
jem Dragojevičem. 
• Na isti d a n pa je izšla tudi 
nova plošča s koncertnimi 
posnetki hrvaških rollingo« 
Parni valjak. Aki in Huseil 
sta s svojimi spremljevalc 
in številnimi gosti starejša 
uspešnice tokrat obarvala! 
soulom. 
• Petar Grašo je napisal ve 
čino skladb za novo ploščo 
tudi pri nas zelo popularni 
hrvaške popevkarice Danijo 
le. Plošča bo na voljo kone( 
novembra. 
• Vlado Kreslin se je z vi 
deospotom za skladbo »Pr^ 
ko Mure, preko Drave«, ki pni 
haja z njegovega še vedno ak̂  
tualnega albuma »Ptič«, pO' 
klonil svojima idoloma Ser-
geu Gainsbourgu in Jimu 
Morrissonu. 
• V začetku novembra bo 
založbi Nika izšel že deseti 
studijski LP izdelek hiperprc 
duktivnega koroškega kan-
tavtorja Adija Smolarja. Na 
plošči »Ne se bat'« bo dva-
najst pesmi. 
• Prvi single "Še enkrat« ^ 
pred nedavnim objavljenega 
LP prvenca obetavnih Lee-
LooJamais bo v začetku no-
vembra moč tudi videti. Spo' 
je režirala Dafne JemeršiČ; 

(SS) 
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MOJA POKOJNINA 

Odgovori o 
upokojevanju 

ovdovela ^em pri 38. le-
jstarosti. Sama sem skr-

â za tri otroke, ki so se 
šolali. V službo sem 

pdila sedem let, kasneje 
(sem skupaj z otroki do-
|yala družinsko pokojni-
p̂o umrlem možu. Otroci 

•odrasli in ne prejemajo 
^ pokojnine, saj imajo 
^k svojo zaposlitev. Me-

ĵe ostala pokojnina po 
|ožu. Spoznala sem gos-
(da, s katerim prijatelju-

â že tri leta in bi se z 
jim želela poročiti. Moj 
irijatelj ima lepo pokojni-
10 - preko dvesto tisoč in 
lojim se, da bi potem, ko 
lise poročila, izgubila svo-
0 pokojnino za čas, ko 
lem delala. 
Družinska pokojnina oz. 

(dovska pokojnina (to je po-
(ojnina le za vdove in vdov-
ce) je izvedena pravica iz po-
kojnine umrlega zavarovan-
ca ali uživalca pravic iz po-
kojninskega in invalidskega 
zavarovanja. Po smrti zava-
rovanca lahko vdova ali vdo-
vec pridobi vdovsko pokoj-
nino, če so izpolnjeni z za-
konom določeni poboji. Dru-
žinsko pokojnino po umrlem 
pa ob izpolnjevanju pogojev 
lahko pridobijo otroci, pa-
storki, vnuki, starši, bratje in 
isestre. 

Uživanje pravice do dru-
žinske oz. vdovske pokojni-
le je v primerjavi s starost-
no pokojnino nekoliko dru-
gačno. Če se starostna pokoj-
nina izplačuje v mesečnih 
prejemkih doživljenjsko, to 
ne velja v celoti za družin-

sko oz. vdovsko pokojnino. 
Vdova oz. vdovec izgubi pra-
vico do vdovske pokojnine, 
če sklene novo zakonsko zve-
zo pred 58. letom starosti, 
razen v primeru, ko prežive-
li zakonec pridobi ali obdr-
ži pravico zaradi popolne nez-
možnosti za delo. 

Za vdovca je navedena sta-
rost 58 let absolutna, kar po-
meni, da s sklenitvijo nove 
zakonske zveze pred to sta-
rostjo izgubi pravico do dru-
žinske oz. vdovske pokojni-
ne. Vdova je do leta 2014 v 
ugodnejšem položaju, saj bo 
do izgube pravice do družin-
ske oz. vdovske pokojnine 
prišlo pri starosti, ki je v po-
sameznem letu predpisana za 
pridobitev pravice do starost-
ne pokojnine. V tem koledar-
skem letu lahko ženska pri-
dobi pravico do starostne po-
kojnine ob starosti 53 let in 
osem mesecev, če ima 35 let 
pokojninske dobe. V nasled-
njem letu (2002) bo potreb-
na že višja starost za štiri me-
sece, torej 54 let. Stopnjeva-
nje višine starostne meje se 
bo izvajalo iz leta v leto, vse 
do leta 2014, ko bodo pogoji 
starosti za ženske izenačeni 
s pogoji kot veljajo za moš-
ke in bo potrebno za prido-
bitev pravice do starostne po-
kojnine dopolniti 58 let sta-
rosti ob predpostavljanju, da 
bo izkazanih 38 let pokojnin-
ske dobe. 

Ali boste obdržali izpla-
čevanje vaše družinske po-
kojnine, ni odvisno od viši-
ne pokojnine vašega partner-
ja, marveč od vaše starosti 
ob novi sklenitvi zakonske 
zveze. Če ste že starejši od 
53 let in osem mesecev, lah-
ko kljub novi sklenitvi za-
konske zveze obdržite pra-
vico do družinske pokojni-
ne. V kolikor še niste dopol-
nili določene starosti, je smi-

selno počakati s poroko, ven-
dar ne pozabite, da morate 
v naslednjem letu dopolniti 
54 let, da ne pride do usta-
vitve izplačila družinske po-
kojnine. 

Nov zakon o pokojnin-
skem in invalidskem zava-
rovanju, ki velja od 1. ja-
nuarja 2000, je prinesel v 
slovenski pokojninski si-
stem veliko sprememb. Če-
prav se bodo določila zako-
na uveljavljala postopoma 
v naslednjih desetih letih, 
marsikoga že sedaj zanima, 
kdaj se bo lahko upokojil. 
Na vaša vprašanja zato od-
govarja Peter Šalej, vodja 
oddelka za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje pri 
celjski enoti ZPIZ. 

Za čas, ko ste bili sami za-
posleni - sedem let, žal ne 
boste pridobili pravice do sta-
rostne pokojnine, ker mora 
vsak, ki želi pridobiti to pra-
vico, izkazovati najmanj 15 
let zavarovalne dobe oz. 20 
let pokojninske dobe. 

BIO 
KOLEDAR 

ZDRAVNIK SVETUJE 

Virusi 
Virusi so najmanjši in 

najbolj enostavni mikroor-
ganizmi, ki jih poznamo. 
Najbolj pomembna karak-
teristika virusov je, da se 
razmnožujejo samo v živih 
celicah. So povzročitelji šte-
vilnih nalezljivih bolezni 
pri ljudeh, živalih in rast-. 
linah. 

Viruse je prvi dokazal ru-
ski botanik Ivanovski, ko je 
proučeval mozaično bole-
zen na listih tobaka (1892). 
V nekaj letih so odkrili ve-
liko število virusov, vendar 
je pravi razvoj in raziskave 
virusov omogočilo šele od-
kritje elektronskega mikro-
skopa. 

Prehajajo skozi bakterijske 
filtre, vzgajajo se lahko le v 
živih celicah (jajce, kuhura 
tkiva), a le redki proizvajajo 
toksine.Veliki so od 10 do 270 
mikronov. Med majhnimi vi-
rusi poznamo virus' ki pov-
zroča poliomielitis, različne 
encefalitise (vnetja možga-
nov), virus rumene mrzhce, 
rastlinske viruse.... Srednje 
veliki so virus stekline, virus 
kurje kuge in gripe. Med ve-
likimi pa so najbolj poznani 
virusi, ki povzročajo črne ko-
ze, trahom, limfogranulom 
itd. 

Večina virusov propade že 
v 30 minutah, če jih segreje-
mo na 60 stopinj Celzija, le 
redki pa prenesejo višje tem-
perature. Vse uničimo s ku-
hanjem. Viruse uničuje sonč-
na svetloba, predvsem ultra-
vijolična, alfa, gama in rent-
genski žarki. Če viruse izpo-
stavimo le za kratek čas ul-
travijolični svetlobi, izgubi-
jo svoje patogene lastnosti, 
ohranijo pa imunogeno spo-
sobnost. Imunogene lastno-
sti ohranijo tudi, če jih ob-
delamo z različnimi kemika-
lijami (formalin). Različne 
kemikalije uničujejo viruse 
in jih zato tudi uporabljamo 
za sterilizacijo različnih pred-
metov in kože. Večji prob-
lem pa so snovi, ki jih lahko 

zaužijemo. Vendar danes po-
leg vitamina C, ki zavira raz-
množevanje nekaterih viru-
sov, poznamo že veliko zdra-
vil, ki zavirajo rast in raz-
množevanje virusov tudi v or-
ganizmu. 

Danes je dokazano, da vi-
rusi povzročajo pri človeku 
več kot 100 različnih bolez-
ni. Dokazano je tudi, da vi-
rusi povzročajo različne bo-
lezni dihalnega trakta, ki se 
pojavljajo v obhki epidemij 
in da so pravzaprav prehladi 
in vnetja zgornjih dihalnih po-
ti najbolj pogoste bolezni, za 
katerimi človek sploh obo-
leva. Ti virusi se prenašajo 
po zraku, s človeka na člo-
veka, doba inkubacije (čas od 
okužbe do pojava prvih bo-
lezenskih znakov) je kratka, 
širijo se hitro zlasti v obdob-
ju, ko so ljudje skupaj v za-
prtih prostorih. 

Med temi virusi so najbolj 
pomembni tisti, ki povzro-
čajo gripo, parainfluenco, 
adenovirusi in rinovirusi. Vsi 
povzročajo podobne bole-
zenske znake, ki jim pravi-
mo sindrom. Lahko povzro-
čijo tudi atipično obliko 
pljučnice, vendar so najpo-
gostejše oblike, ki jih poz-
namo kot gripo in navaden 
prehlad. 

Nadležni 
herpes in 

drugi izpuščaji 
Virusi povzročajo tudi bo-

lezni kože in sluznic. Med naj-
bolj poznanimi boleznimi je 
prav gotovo herpes simpleks, 
ki se pojavlja kot izpuščaj na 
meji med sluznico in kožo, 
ali pa herpes zoster, ki se po-
javi ob poteku živčnih kon-
čičev in povzroča hudo in bo-
leče vnetje kože predvsem v 

predelu prsnega koša. Ko se 
bolezen pozdravi, ostane vi-
rus herpesa v latentni obliki 
in bolezen se zopet pojavi, 
ko oslabijo obrambni meha-
nizmi ali v času menstrual-
nega ciklusa. 

Drugi virusi povzročajo 
vnetje celih organov. Tako ti 
organi otečejo, postanejo bo-
leči, njihova funkcija se za-
časno okvari. Dobro so poz-
nana vnetja parotidne žleze, 
žleze slinavke in testisa. Naj-
bolj nevarni pa so virusi, ki 
povzročajo vnetje možganske 
ovojnice ali celih možganov. 
Med bolj poznanimi virusi, 
ki povzročajo takšna obole-
nja, so virusi, ki povzročajo 
poliomielitis, steklino, me-
ningoencefalitis in različne 
druge oblike encefalitisov. 
Nekateri virusi napadajo le 
limfatično tkivo. Med njimi 
je najpogostejša infekciozna 
mononukleoza, ki ji pravi-
mo tudi bolezen poljuba - kis-
sing disease (največ obolelih 
je med študenti) in tudi Um-
fogranulomatoza. 

Posebno skupino predstav-
ljajo bolezni, pri katerih se 
na koži pojavljajo izpuščaji. 
Najbolj pogoste bolezni so 
vodene koze, rdečke, črne ko-
ze, herpes zoste, vakcinia in 
druge. Pri vseh teh boleznih 
so pogoste nevrološke kom-
plikacije. Najtežja od teh bo-
lezni je variola (črne koze), 
ki so jo v Evropi s cepljenjem 
popolnoma izkoreninili. 

Prim., dr. JANEZ TASIC, 
spec. inter. kardiolog 

Modni trendi v nagrobni fioristiki 
Cvetje nas spremlja na 

vseh mejnikih našega živ-
ljenja, zaznamuje rojstvo, 
ljubezen, poroko, obletni-
ce, praznovanja, pa tudi bo-
lezen in smrt. Tako tudi v 
teh dneh hitimo in urejamo 
grobove in se spominjamo 
vseh tistih, ki so bili del nas 
in smo jih imeli radi, pa so 
odšli. 

Kako krasiti znamenja, 
zadnja počivališča naših dra-
gih pokojnih, je vprašanje, 
ki "Be nam mnogokrat pora-
ja. Tokrat ne bi razpravljala 
o tem, saj je to tema, ki jo 
tik pred zdajci ne bomo re-
šili. Morda le nekoliko nas-
vetov. 

Kaj moramo vedeti, ko iz-
biramo cvetje in cvetlične iz-
delke za krasitev naših gro-
bov? Predvsem je izbira od-
visna od tipa pokopališča, ali 
je naše pokopališče mestno 
ali podeželsko, ali spominja 

na park, na gozd ali pa je pro-
stor zaseden s spomeniki in 
zasajen s pisanim cvetjem. 
Na izbiro vpliva tudi veli-
kost groba, stil in kompozi-
cija nagrobne ureditve, upo-
rabljeni materiali, oblika in 
velikost nagrobnega spome-
nika. Predvsem se moramo 
zavedati, da je pokopališče 
prostor umirjenosti in da je 
urejenost pokopališč tudi ka-
zalo kulture našega naroda. 
Pokopališča, polna marmor-
natih nagrobnih spomenikov 
različnih velikosti, oblik, 
polna živahno, kričeče bar-
vitih enoletnic kažejo, da je 
naš okus zašel na stranpoti. 
Zato za krasitev grobov iz-
biramo predvsem izdelke in 
cvetje, ki so s svojo obliko, 
velikostjo, strukturo, tekstu-
ro, barvami, v razmerju in 
sorazmerju z nagrobnimi 
ureditvami in pokopahščem 
kot celoto. Od vsega tega je 

odvisno, kohko modnih no-
vosti in v kakšni količini si 
jih lahko v. nagrobnih cvet-
ličnih izdelkih privoščimo. 
Torej, bolj ko je nagrobna 
ureditev umirjena, več cvetja 
si lahko v aranžmaju privoš-
čimo. 

Izdelki - aranžmaji, venč-
ki, šopki, nasadki, so lahko 
po svoji konstrukciji ali zu-
nanjem orisu simetrični ali 
geometrijski, npr. imajo oris 
kroga, polkroga, krogle, 
stožca in taki pridejo bolj do 
izraza na naravno zasajeni 
nagrobni ureditvi. Narejeni 
so lahko asimetrično, vege-
tativno, iščejo vzore v nara-
vi in bodo kot taki zaživeli 
in hkrati umirili obilico stro-
gih, marmornatih površin. 
Zavedati se namreč mora-
mo, da je moderno marsi-
kaj, tudi tisti že znani, stan-
dardni izdelki, če jih le zna-
mo pravilno uporabiti; tudi 

nam vsem splošno znani 
venčki, z večno simboliko 
kroga, z večnim krogoto-
kom, simbolom rasti in pad-
ca. Vsekakor pa so modni iz-
delki čistih linij, pravilnih 
obrisov, nevsiljivih in har-
moničnih barv, predvsem 
barv, ki v tem jesenskem ča-
su prevladujejo v naravi. 

Že nekaj časa velja pra-
vilo, da tudi v izdelkih upo-
rabimo tisto, kar je za tisti 
letni čas značilno, torej naj 
se v izdelkih kaže jesen: 

uporabimo jesensko cvet-
je, barve, teksture, upora-
bimo simboliko oblik in 
cvetja... Moden je tudi še 
vedno minimal izem, kar 
pomeni, da ne uporabimo 
velike količine cvetja, ze-
lenja, dodatkov, ampak le 
toliko, da pride vsak cvet, 
vsak list do izraza, več po-
zornosti pa posvečamo ob-
likovanju in združevanju 
delov v celoto. 

MOJCA SODIN, 
Vrtnarska šola Celje 

Izraz, ki ga uporabljamo za nagrobne aranžmaje, ike-
bana, ni pravilen. Ikebana je japonsko umetnost in kul-
tura cvetličnih vezav, je več kakor samo cvetlični izde-
lek. Vključuje simboliko in religiozno hrepenenje. Te-
melji na dejstvu, da rastline in cvetje živijo v popolni 
harmoniji z svojim okoljem in kar je tudi cilj človeškega 
bivanja, pa mu njegov nemirni duh to otežuje. Spošto-
vanje narave, religiozno premišljevanje in meditacija ga 
med zaposlovanjem s cvetjem približajo k njegovemu 
izvoru. 



KAJ BI DANES KUHALI 

Gobe na krožniku 
Gozdovi so polni gob, za-

to ne bo odveč kakšen nas-
vet o pripravi jedi, oboga-
tenih s temi okusnimi gozd-
nimi sadeži. 

Mesna omaka 
zjurčki 

Potrebujemo: 50 g surove 
šunke, 1 žlico surovega ma-
sla, 2 čebuli, 350 g mešane-
ga zmletega mesa, 250 g.jurč-
kov, 2 žlici paradižnikove 
mezge, 1 žličko sladke rde-
če paprike, sol, poper, 1 žli-
co sesekljanega zelenega pe-
teršilja. 

Priprava: v kožici segre-
jemo surovo maslo in nanj 
narežemo šunko. Ko se ma-
lo opraži, dodamo oluplje-
no sesekljano čebulo in pu-
stimo, da porumeni. Doda-
mo zmleto meso in jurčke. 
Primešamo še paradižniko-
vo mezgo in jed dobro pre-
pražimo. Med praženjem ne-
kajkrat premešamo z vilica-
mi. Če se začenja prijemati, 
prilijemo malo vroče vode. 
Ko je jed prepražena, jo po-
sujemo s sesekljanim zele-
nim peteršiljem. Ponudimo 

jo k špagetom, rezancem, ri-
žu, krompirjevemu pireju ali 
pa z njo nadevamo slane pa-
lačinke. 

Jurčki in 
kuretina z 

rižem 
Potrebujemo: 500 g kure-

tine, 11 čiste juhe iz koncen-
trata, sol, 250 g riža, 2 čebu-
li, 3 žlice surovega masla ali 
margarine, 300 do '500 g 
jurčkov, 5 do 7 poprovih zrn, 
ščepec sladkorja, malo nari-
banega sira, sesekljan zelen 
peteršilj. 

Priprava: kuretino 40 mi-
nut kuhamo v juhi. Če smo 
vzeli same prsne kose, zado-
stuje že 20 do 30 minut ku-
hanja, odvisno od velikosti 
kosov. Kuhanim kosom od-
stranimo kožo, meso ločimo 
od kosti in ga narežemo na 
manjše kos. Medtem prista-
vimo velik lonec vode. Ko za-
vre, vsujemo vanjo opran in 
prebran riž. Pustimo, da za-
vre, nato temperaturo zmanj-
šamo, da voda komaj še vre. 
Čez 15 minut prelijemo riž 
v cedilo: ni še čisto kuhan in 
prav je tako. Olupimo čebu-
lo in jo narežemo na tanke 
rezine in jo opražimo. Do-
damo narezane gobe, popro-
va zrna, ščepec soli in šče-
pec sladkorja. Vse dobro pre-
mešamo, posodo pokrijemo 
in 5 minut pražimo, ne da bi 
dodajali tekočino. Čez 5 mi-
nut dodamo riž in kuretino, 
vse skupaj previdno preme-
šamo in prilijemo slabi dve 

skodelici juhe, v kateri smo 
kuhali kuretino. Jed potre-
semo z naribanim sirom in 
jo damo za 15 minut v peči-
co, ki smo jo segreli na 180 
stopinj C. 

Lisičke s 
smetano 

Potrebujemo: 500 g li-
sičk, 1 veliko čebulo, 50 g 
slanine, šopek zelenega pe-
teršilja, dobre 3 žlice suro-
vega masla ali margarine, 
sol, poper, ščepec sladkor-
ja, 1/81 kisle ali sladke sme-
tane. 

Priprava: čebulo olupi-
mo in sesekljamo, slanino 
narežemo na kocke, peter-
šilj sesekljamo. Surovo ma-
slo ali margarino segrejemo 
v večji kožici, denemo na-
njo čebulo in pražimo, da 
porumeni. Dodamo slanino 
in pražimo, da postekleni. 
Obenem stresemo v kožico 
gobe in sesekljan peteršilj, 
jed posohmo, popramo in 
osladimo, kožico pokrije-
mo in pražimo 10 minut, ne 
da bi kožico odkrivali. Vmes 
jo nekajkrat pretresemo. Če 

se nam zdi, da se jed pri-
jemlje, kožico seveda od-
kri jemo in pogledamo. 
Zmanjšamo plamen, teko-
čine pa ne prilivamo. Tik 
preden lisičke ponudimo, 
jim previdno pr imešamo 
smetano. Poleg ponudimo 
rezance, riž ali krompirjev 
pire. 

iUiešane gobe 
s paradižniki 
Potrebujemo: 1 kg različ-

nih gob, 125 g mesnate sla-
nine, 4 čebule, 1/2 I juhe iz 
koncentrata, sol, poper, ti-
mijan, rožmarin, 500 g pa-
radižnika, 1 žlica jedilnega 
škroba, 1/8 I sladke smeta-
ne, šopek zelenega peterši-
Ija. 

Priprava: slanino nareže-
mo na kocke, čebulo olupi-
mo in sesekljamo ter praži-
mo, da oboje postekleni. Do-
damo gobe, pražimo še 5 mi-
nut in prilijemo juho. Zači-
nimo s soljo, poprom, timi-
janom in rožmarinom. Ku-
hamo 10 minut . Medtem 
operemo paradižnike in jih 
razrežemo na četrtine. De-
nemo jih v jed in kuhamo še 
5 minut. Jedilni škrob vme-
šamo v smetani in s tem pod-
metom jed zgostimo. Peter-
šilj sesekljamo, polovico ga 
primešamo jedi, z drugo po-
lovico pa jo potresemo. Po-
nudimo z dušenim rižem. 

Piše: MAJDA KLANSEK 

SUHO SADJE 
Kalorična malic; 
Med najbolj kalorično su-

ho sadje prištevamo: orehe, 
lešnike in pistacije. Posebno 
orehi so prava kalorična bom-
ba, pri čemer pa nam mehka 
jedrca dajejo veliko količino 
magnezija, bakra, cinka in 
različnih vitaminov. Lešniki 
so najlažje prebavljivi. Pista-
cije so bogate z vitamini, po-
sebno železom. Neodprte so 
znak nedozorelosti. 

Najbogatejši z železom so 
na prvem mestu mandeljni. 
Poleg le-tega vsebujejo mnoge 
vitamine iz skupine B in ve-
liko magnezija, kalcija, fos-
forja, kalija in cinka. Vso su-
ho sadje vsebuje veliko ete-

ričnih olj in beljakovin. J 
bova olja so rastlinska in 
zasičena in so zato vel 
manj škodljiva od živals) 
Največ beljakov vsebuj 
arašidi in pinjole. Fige soj 
vi rudnik kalcija in kal 
Vsebujejo pa tudi do 801 
stotkov sladkorja. Rozj 
imajo malo'maščob, bog 
pa so z kalcijem, železo 
fosforjem, kalijem in vitai 
nom A. Suhe slive so zna 
po veliki količini vlaken, p 
tako tudi suhe marelice, 
vsebujejo veliko kalija, \ 
takarotena in železa. Dati 
ni nam ponujajo kalcij, i 
lezo in vitamin B in D. 
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I Modni navdihi - trendovsica 
I proza in poezija 
frendi, ki bodo v prihodnjih mesecih oblikovali vizualno podobo sodobnih individualistov - na gala modni reviji 

v celjskem Narodnem domu 
«\loda je kot eksperimen-
ta poezija, eleganca pa 
^ klasična proza,« ugo-
iflja italijanski modni teo-
jtik Ugo Valli. Na tradicio-
llni prireditvi za celjske 
pdne sladokusce, ki jo 
ukrat na leto pripravi V.S. 
yling, so se prejšnji četr-
prepletala vzdušja obeh. 

lasična proza kot elegant-
(ideje za poslovne prilož-
(Sti ter uporabna, šport-
1 ležernost za prosti čas. 
korak z njo pa eksperi-
lentalna poezija kot mla-
istna, humorna nagaji-
ist, ki se je proti koncu re-
le stopnjevala in dožive-
1 vrhunec v atraktivnem 
jzkošju večernih toalet. 

Obilo užitkov je prisotnim 
aželel voditelj Boštjan Der-
U (Nude), z užitkom zlek-
ten v vrteči se fotelj ob mod-
t stezi. Prižgale so se luči, 
tokadila se je megla in... »le-
Mta bivanja je tudi druženje, 
[pazovanje drug drugega«. 
Opazili smo, da je črn to-

U-look, resice na pulover-
|h, raperske kape, široki pa-
ovi, kavbojski klobuki, jeans 
[ zlatimi potiski, pa druže-
||e črnih, rdečih in bež črt v 

sedemdesetih let ta hip 
jadvse zaželeno v lepoti bi-

vanja mladih. (EK Young Fas-
hion) 

Retro vzdušja, ki jih nare-
kujejo vzorci ribje kosti, ple-
tenine z burlingtonskimi 
rombi, črtasti moški suknji-
či (Esprit) nudijo nešteto 
športno-elegantnih modnih 
druženj. 

Lahko pa smo opaženi tu-
di ali celo zgolj po zaslugi 
obutve in torbic! (Borovo) 

Ljubki so bili mali mane-
kenčki iz celjskega Harleki-
na v športni zimski opravi 
(Andraž). 

Barve? Rdeče-črna, črno-
bela, pa sočna zelena, rd^-
nata...Moški! Dokažite, da se 
ne bojite več rdeče barve - s 
srajco za začetek...Tudi pe-
pita vzorec in vozličaste me-
lirane efekte obožuje letoš-
nja moda, ne le na oblekah, 
tudi na modnih dodatkih (Tr-
govina ONA ON, blagovne 

znamke Labod, Peter Bensn, 
Elkroj, Delmod in Carier). 

Ekskluzivnost in eleganca 
sta se pojavljala kot kačje us-
nje, ujeto v hlače, zlato v jak-
ne, usnje v plašč s krzneni-
mi obrobami, tartan...(L&G-
elegance) 

Všečen je tudi on (Leonar-
do) s torbicami in modnimi 
dodatki v obliki krznenih štol, 
mini kut z resicami, šali s po-
sutimi vrtnicami... 

S kolekcijo Nostalgija po 
starem je presenetila prva da-
ma celjske mode - inspiraci-
jo je našla v angleškem dandy 
slogu za moške, viktorijan-
skem glamurju z belo bluzo 
v čipki in ščepcu japonske ek-
sotike z obijem - širokim svi-
lenim pasom. (Jolanda Tha-
ler) 

Zvrhano mero estetskih 
užitkov je ponudila tudi ko-
lekcija večernih oblačil z drz-
nimi asimetričnimi rezi, go-
limi hrbti, senzibilno zlato 
prosojnostjo, dramatičnim čr-
no-rdečim žametom...(Dia-
na Kotnik-Lavtežar) 

Kot izziv in povabilo vsem, 
ki jim je jasno, da je moda 
način življenja, je postavila za-
ključnemu defileju in prire-
ditvi piko na i znana celjska 
»muca-maca« Tina Gorenjak. 

Foto: GK 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Kolekcija Diane Kotnik-Lavtežar. 

Sproščena Boštjan Dermol in Tina Gorenjak. 

Nagradno 
vprašanje 
oktobra: 

KDO JE DANDY (dendi) ? 
a) V oblačenju in vedenju 

pretirano eleganten, gizdalin-
ski moški. 

b) Izdelovalec narodne no-
še - dirndla, ki izvira iz Ti-
rolske. 

NAMIG ZA 
NAKUP 
Lepi z 

Lepusom 
Obisk v velenjski Nami 

je prijetno presenetil s svo-
jo ponudbo konfekcije, saj 
so v Sloveniji edini, ki po-
nujajo na prodaj moško bla-
govno znamko Camel col-
lection (moške srajce, bre-
zrokavniki, vetrovke, us-
njene jakne, hlače iz 100-
odstotnega bombaža, pulo-
verji iz kvalitetnih mešanic 
volne in akrila ali bomba-
ža, majice iz bombaža), ve-
lika je ponudba moške kon-
fekcije znamke Sens, pa 
Mure, Elkroja in seveda pu-
loverjev Rašice. 

Ženski konfekcijski odde-
lek ponuja modele vseh več-
jih slovenskih tekstilnih proi-
zvajalcev, posebej naj ome-
nimo lepe modele hlač, kril 
in jaken Elkroja v modni tem-
no rjavi barvi znamke Casual 
(materiali stretch) ter novo 
Labodovo znamko Must. Od 
tujih proizvajalcev pa imajo 
bogato ponudbo elegantnih 
modelov znamke More & Mo-
re, pa bolj športne modele 
nemške znamke Ravens, za 
ženske z močnejšo postavo, 
od konfekcijske številke 44 
naprej, pa znamko Dielinge-
ner. 

Kot marsikatera večja mod-
na hiša ima tudi Nama svojo 
lastno blagovno znamko z 
imenom Lepus. Pod to znam-
ko nudijo ženske pletenine, 
pa žametne hlače z elastanom 
po 12.540 tolarjev, za moš-
ke pa hlače od 13.660 tolar-
jev, puloverje od 7.000 tolar-
jev naprej, pletene polo ma-
jice... Moške obleke njihove 
blagovne znamke v svetli ali 
temno sivi barvi so po 39.450 
tolarjev in so na voljo v vseh 
številkah. 

Ponudbo v Nami zaokro-
žujejo bogato založena me-
traža z barvnimi termoflisi 
po 1.690 tolarjev za meter, 
pa razni barvni okrasni pr-
tički iz poliestra že za 249 
tolarjev, odeje po 5.290 to-
larjev, izbirate lahko tudi med 
posteljnim perilom, zavesa-
mi... 

MOJCA MAROT 

Odgovor na 
nagradno vprašanje: 

Ime in priimek: 

Točen naslov: 
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VODNIK 
Gledališče 

Jjjjlturni center Laško 26. 
ob 19.30 komedija »Pri-
jiijeni dolar«, v izvedbi 
jjiiih Jožetov - Jožeta Ro-
Ijjn Jožeta Krajnca. 
foplice Dobrna 26. 10. ob 
ari komedija »Štefka Va-
i[in« v izvedbi Alenke Te-
jiovič. 

Koncerti 
l̂ arodni dom Celje 26.10. 
119. uri srečanje amater-
ji plesnih orkestrov Slo-
jije. Sodelovali bodo Celj-
plesni orkester Žabe ter 
bandi glasbenih šol Gro-
)lje, Vrhnika in Radovlji-

Kulturni dom Šentjur 26. 
, ob 21. uri koncert skupi-
Siddharta. 27. 10. ob 21. 
j celovečerni koncert v iz-
dbi Toti big banda in Dra-
:eKladnik - Dade. 31. 10 
i21. uri bo Šentjurski alter 
fer z mini koncertom sku-
je No progress iz Šentjur-
in lokalnimi DJ-i. 
Cerkev Sv. Danijela v Ce-
i27. 10. ob 19. uri koncert 
imornega zbora Emanuel, 
ga vodi Bernarda Kink, na 
glah bo zbor spremljal 
of. Tone Potočnik. 
Mladinski center Celje 26. 
), ob 21. uri jazz koncert 
aka Kopač quartet«. 27.10. 
122.30 koncert skupineDo-
es. 

Razstave 
Pokrajinski muzej Celje 
astava Srednjeveški tlakov-
i,do 31. 1. 2002. 
Galerija Kulturnega cen-
i Ivana Napotnika Vele-
e razstava grafik Zorana 
lušiča, do 21. 11. 
Knjižnica Vojnik razsta-
iex tempore, do 29. 10. 
Savinov likovni salon Ža-
c grafike Rudija Španzla, 
»30. 10. 
Knjižnica Šentjur pre-
e3na razstava delovanja 
^Š, do 2. 11. 
Likovni salon Nataša Taj-

Ucin UršaToman, do 27.10. 

Kulturni center Laško fo-
tografije svetovnega popotni-
ka in zdravnika Milana Rajt-
majerja na temo Humane po-
ti, do 10. 11. 

Ipavčeva hiša v Šentjur-
ju poletni ex tempore »Ka-
lobje 2001«. 

Muzej novejše zgodovi-
ne Čebelica Maja in njene do-
godivščine, do 30. 10. 

Osrednja knjižnica - 2. 
nadstropje Podobe prostega 
časa gimnazijcev Gimnazije 
Lava. 

Grad Podsreda razstava 
Irene Romih z naslovom Ne 
tipaj, fresk na lehnjaku, do 
12. 11., in razstava »Domo-
vinske slike«, Antonija Maty-
seka iz Nemčije, na ogled do 
31. 10. 

Izložbe prodajalne Ona-
on, Aškerčeva ulica 15 v Ce-
lju - razstava fotografij Fran-
cija Horvata - Mogočna dre-
vesa Celja. 

Galerija sodobne umet-
nosti Hannes Gruber, do 30. 
10. 

Galerija MIK (Gaji 42 b) 
Jure Godec in Franc Skerbi-
nek, do 15. 11. 

Galerija likovnih del mla-
dih na Starem gradu Celje 
likovna dela na prosto temo 
otrok iz Madžarske in likov-
na dela kiparke Birgit Shola-
Starp. 

Cinkarna fotografije ^ri-
gite KokUč, do 31. 10.; Gale-
rija Otto Maša Krajnc, do 17. 
11.; avla Splošne bolnišni-
ce Celje Kratka zgodovina ve-
soljskih poletov, do 31. 10.; 
Galerija tenis A&M Jezer-
nik Celje Avgust Deržek ter 
Marko in Matjaž Jezernik; 
Etol Jože Boštjančič, do 31. 
10.; Cinkarna Brigita Koklič, 
do 31. 10.; Galerija Borovo 
Branka Dragosavac, do 25. 
10. 

Stalne 
razstave 

Muzej novejše zgodovi-
ne Živeti v Celju in Sloven-
ska zobozdravstvena zbirka. 
Hermanov brlog »Prometna 

pot v Hermanov brlog«. Sta-
ri pisker »Zatirani, a nikdar 
poteptani«; atelje Josipa Pe-
likana »Celje, ki ga ni več«. 

Ostalo 
Kulturni center Laško 27. 

10. ob 18. uri prireditev z na-
slovom »Mladi možek se re-
šuje, ki se Lenart imenuje...« 
Kuhurnega društva Anton 
Tanc iz Marija Gradca pri 
Laškem. 

Mladinski center 25. 10. 
ob 20. uri potopisno preda-
vanje o Španiji Tomaža Majc-
na. 

Knjižnica Laško 25. 10. 
ob 19. uri predavanje fizio-
terSpevtke Majde Anžin »Ka-
ko obvarujemo hrbtenico 
pred bolečinami?« 

Kulturni dom Šentjur 25. 
10. ob 19. uri predstavitev 
zbornika literarnih ustvarjal-
cev članov Literarnega druš-
tva z naslovom Z besedami III. 

Občinska matična knjiž-
nica Žalec 25. 10. ob 19. uri 
predstavitev pesniškega prvo-
rojenca Magde Šalamon z na-
slovom Beli vrhovi. 

Likovni salon 25. 10. ob 
18. uri pogovori z umetniki. 

Plesni forum Celje 27. 10. 
ob 21. uri Celjski večer z... 
Alenko in Matevžem Gorši-
čem ter gosti, ob evergree-
nih in jazzu. 

Ustvarjalne 
delavnice, 
seminaiji 

Muzej novejše zgodovi-
ne - v mesecu varčevanja »-
Mošnjiček za varčevanje« 
25. 10. ob 10. uri; demon-
stracije v muzejski ulici 
obrtnikov 26. 10. od 10. do 
11. in od 16.30 do 17.30 pred-
stavitev urarja (Ivan Krivec). 

Mladinski center Celje 30. 
10. od 18. do 19.30 novinar-
ska delavnica, od 15.30 do 
21.30 plesna šola Power Dan-
cers in od 19.30 do 21. tečaj 
avtogenega treninga. 

Dom Sv. Jožefa v Celju od 
26. do 28. 10. fotodelavnica 
»Jesen v Celju«. Delavnico bo 
vodil priznani mojster foto-
grafije Vinko Skale. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
PETtK26.10. 

MALI NOGOMET 
1. SL, 5. krog, Nazarje: Na-

zarje - Tolmin (20.30). 

SOBOTA27.10. 

NOGOMET 
1. SNL, 14. krog, Velenje: 

Rudar - Primorje (18). 
3. SNL - sever, 12. krog: 

I-nde Vransko - Usnjar Šo-
štanj, Mons Claudius - Šmarje 
pri Jelšah, Krško Posavje -
Zreče (15.30). 

MNZ Celje, 1. in 7. krog 
novega razporeda: Kozje -
Laško, Šentjur 2001 - Oplot-
nica, Vojnik - Posavje Breži-
ce (15.30). 

MALI NOGOMET 
L SL, 5. krog, Rogaška Sla-

tina: Dobovec - Koper (20.30). 
ROKOMET 

1. SL - moški, 4. krog, Ce-
lje: Celje Pivovarna Laško -
Slovan (18.30), Trebnje: Tri-
mo Trebnje - Gorenje. 

l.SL - ženske, 7. krog, 
Šentjernej: Škocjan - Žalec. 

KOŠARKA 
Liga Goodyear, 5. krog. 

Laško: Pivovarna Laško- Gi-
bona VIP (20). 

Hypo liga, 2. krog, Škof-
ja Loka: Loka kava - Alpos 
Kemoplast (20), Zreče: Ro-
gla - Triglav (19), Polzela: Sa-
vinjski Hopsi - Elektra (20). 

ODBOJKA 
1. DOL- moški, 2. krog, Šo-

štanj: Šoštanj Topolšica -
Merkur LIP Bled (19) 

1. DOL- ženske, 3. krog, 
Šempeter: Savinjska Šempe-
ter - Novo mesto (20). 

NEDEUA, 28.10. 

NOGOMET 
l.SNL, 14. krog. Murska 

Sobota: Mura - CMC Publi-
kum, Kranj: Živila Triglav -
Era Šmartno (14). 

2. SNL, 13. krog, Lenda-
va: Nafta - Dravinja (14). 

SREDA31.10. 

KOŠARKA 
Liga dobrodošlice, Celje: 

Merkur - Klosterneuburg (18). 

KINO 
Celjski kinematografi si pridržujejo pravico do spre-

membe programa. 
Union: od 25. 10. do 1. 11. ob 16.30 in 18.30 Ameriška 

pita 25. 10. ter od 27. 10. do 1. 11, ob 20.30 srhljivka 
Hannibal; 27. 10. ob 23. uri za ponočnjake drama Sladke 
sanje. 26. 10. ob 20.30 in 23. uri ljubezenska glasbena dra-
ma Moulin Rouge. 

Mali Union: od 25. 10. do 1. 11. ob 17. uri družinska 
akcijska komedija Mali vohuni, ob 19. in 21. pa drama Sladke 
sanje. 

Metropol: od 25. 10. do 1. 11. ob 16. in 18. uri komedija 
Dr. Dootlittle 2, 25. 10. ter od 27. 10. do 1. 11. ob 20. in 
22.30 MouUn Rouge; 26. 10. ob 20. uri srhljivka Hannibal 
in ob 22.30 drama Sladke sanje. 

Kino Velenje - velika dvorana od 25. 10. do 2. 11. psiho-
loški triler Hannibal ter akcijski film Hitri in drzni; mala 
dvorana 28. 10. ob 17. uri komedija Asterix&Obelix pro-
ti... ter 29. in 30. 10. ob 20. uri drama Pot domov. 

Kino Zreče 27. 10. ob 19. in 28. 10. ob 17. in 19. uri ame-
riški film Zaljubljene duše. 

Kino Žalec 26., 28. in 29. 10. ob 18. ter 27. 10. ob 20. uri 
najstniška komedija Ameriška pita 2, 26. in 28. 10. ob 20. 
uri drama Malena, 27. in 31. 10. ob 18. uri komedija Mačke 
in psi, 30. 10. ob 17.30 in 20. uri pa še grozljivka Hannibal. 

Gremo v icino! 
Marisa Tomei je osvojila oskarja za odlično vlogo bistre-

ga in jezikavega dekleta Joeja Pescija v komediji Moj bra-
tranec Vinny, se glasi pravilni odgovor na vprašanje prejš-
njega tedna. Nagrajenci so: Silvo Centrih, Loke 39, Tabor; 
Andreja Dobrotinšek, Globoče 2a, Vojnik in Boštjan Breč-
ko, Sp.Rečica 139, Laško. Prejeli bodo vstopnico za ogled 
filma Celjskih kinematografov. 

Nagradno vprašanje: v filmu Moulin Rouge nastopa tudi 
Toulouse Lautrec. Kdo je bil to? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedeljka, 29. oktobra. Izžrebali bomo tri do-
bitnike vstopnice za ogled filma. 

PLANINSKI KOTIČEK 
Gorniški klub Savinjske 
'»line in Karavanke vabita 
nedeljo, 28. 10., v počasti-
fv 80. letnice skalaštva in 
"aznika vseh svetih na turo 
Jerebikovec, najvišji vrh 

^ežakle in gorniškolcome-
"oracijo na Dovškem poko-
<ilišču ob 17. uri. 
Planinsko društvo Celje 

" Planinska sekcija Druš-
upokojencev Dolgo po-
vabita planince na pohod 

^ Levstikovi poti od Litije 

do Čateža, ki bo 10. novem-
bra. Prijave sprejemajo vsak 
dan od 10. do 12. ure, tele-
fon 5416-727. 

Planinsko društvo Zlatar-
ne Celje vabi 4. 11. po Mar-
tinovi poti. Odhod bo ob 6.30 
z avtobusne postaje ob Gla-
ziji. 10. novembra vabijo na 
pohod od Litije do Čateža. 
Odhod bo ob 6.20 z želez-
niške postaje v Celju. 17. no-
vembra pa se bodo pridruži-
li pohodnikom na 3. poho-

du po nekdanjih trških me-
jah Laškega. Odhod v Laško 
bo z vlakom ob 9.28 z želez-
niške postaje v Celju. 

Mladinski odsek Planin-
skega društva Celje vabi lju-
bitelje gorskega sveta od 12. 
do 18. leta na pohod na Me-
nino planino, ki bo 10. no-
vembra, z odhodom ob 6.30 
izpred nove avtobusne posta-
je v Celju. Informacije in pri-
jave po telefonu 031 565-282 
ah 041 960-584. 

Podjetje NT&RCd.o.o., 
direktor: Srečko Srot. 

Poslovni sekretar: Vera Grešnik 
Podjetje opravlja časopisno-

založniško, radijsko in 
agencij sko-tržno dejavnost. 

Naslov: 
Prešernova 19, 3000 Celje, 

telefon (03) 42 25 000, 
fax: (03) 54 41032, 

Novi tednik izhaja vsak četrtek. 
Cena izvoda je 300 tolarjev 
Naročnine: Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1070 
tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 24.000 tolarjev. 

Številka žiro računa: 50700-601-
106900. Nenaročenih rokopisov 

in fotografij ne vračamo. 
Tisk: Delo, d.d., Tiskarsko 

središče, Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8% davek 

na dodano vrednost. 

Odgovorna urednica: 
Tatjana Cvirn. 

Uredništvo: Marjela Agrež, 
Milena Brečko-Poklič, Gašper 
Domjan, Janja Intihar, Bojana 
Jančič, Brane Jeranko, Gregor 

KatiČ, Sebastijan Kopušar, 
Alma M. Sedlar, Urška 

Selišnik, Branko Stamejčič, 
Ivana Stamejčič. 

Tajnica uredništva: 
Mojca Marot. 

Tehnični urednik: 
Franjo Bogadi. 

Računalniški prelom: 
Igor Šarlah. 

Oblikovanje: Minja Bajagič. 
E-mail uredništva: 

tednik@nt-rc.si; E-mail 
tehničnega uredništva 
tehnika.tednik@nt-rc.si 

Odgovorna urednica: 
Nataša Leskovšek. 

Odgovorna urednica 
informativnega programa: 

Sergeja Mitič, 
Uredništvo: Simona Brglez, 

Nataša Gerkeš-Lednik, Mateja 
Podjed, Simona Šolinič, Tone 

Vrabl. 
Glasbeni urednik: 

Stane Špegel. 
Vodja tehnike: 

Aleksander Matelič. 
Telefon studia 

(za oddaje v živo): 
(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si 

upravlja u^zenje ugiasnega 
prostora v Novem tedniku in 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: Vesna Lejič. 
Koordinator trženja: 

Jože Cerovšek. 
Organizacijski vodja: 
Franček Pungerčič. 

Propaganda: Valter Leben, 
Vojko Grabar, Zlatko Bobinac, 

Carmen Koprivica, Vesna 
Matjašič, Polona Rifelj; 
Telefon: (03) 42 25 000 

fax: (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Sprejem oglasov po elektronski 
pošti: agencija@nt-rc.si 

Krizni center 
za mlade 

Smo varna hiša na Ipav-
čevi 8 v Celju, lahko nas po-
kličeš na telefon 548-60-70. 
Imaš problem? Čutiš stisko? 
Pridi kadarkoli! Z nami se 
lahko pogovoriš, dobiš in-
formacije in bivaš tudi do 
21 dni! Ne ostajaj sam! Poiš-
či nas, vrata Kriznega cen-
tra so morda vrata iz stiske! 

mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:tehnika.tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si


Scenarij, icreacija, režija.. 
Živahne noči v vašem mestu, ko vas (na vašo žalost) ni bilo zraven 1 

Celje sploh ni tako zaspano mesto, kot se zdi na pr-
vih sto pogledov. Strastne zabave po mondenih dogod-
kih, ob katerih cedimo sline samo ob prebiranju tujih 
obrekljivih rubrik ali pa govorice o njih včasih pridi-
šijo iz prestolnice, se vračajo v knežjo mesto. No, vsaj 
upamo tako. Bomo videli, kaj bo prinesel teden kome-
dije... 

Prizorišče je bil Maverick, najbolj vroči lokal letošnje-
ga poletja, za zabavo pa so poskrbele dolgonoge lepotičke 
skupine VS Styling, njihovi širokogrudni občudovalci, ki 
so spraznili zalogo šampanjca, in druga gnada jesenskih 
Modnih navdihov, ki je sklenila, da s komornim srka-
njem skromne vinske zaloge v Narodnem domu pač ne 
gre pokvariti večera. Izdajalski mehurčki so premagali 
zadržke in poskrbeli za pravšnjo mero sproščenosti... 

MT 

Bojana Komplet (levo) je po MI-2-jevski padalski izkušnji skupaj s Sabi-
no poiskala nove nevarnosti. Preventivni pregledi narodnega bogas-
tva očitno niso nikoli odveč. Doktorjevega imena pa v prid morebitnih 

nevšečnosti in gneče v ordinaciji raje ne izdamo. 

Jolanda Thalerje najprej poskrbela za merico veselja na modni pisti, mero 
veselja pa je nato z Natašo Salobir jemala skupaj z razigrano družbo v 
Mavericku. Tudi sredi nočnih celjskih ulic so dame ostale dame. 

Hiša Thalerjevih ni samo izvir suknene umetelnosti, v njenih ne-
drih se sučejo tudi mičnosti v čisto človeških podobah. Njihova 
Nataša je udejanila besede, da naj se lepo na lepem očem postavi. 

Vladimira Skale, ki na čelu svojega V. S. Stylinga dvakrat na leto navd 
modno dovzetne someščanke in someščane, se je z objemom druS 
novinarske naveze skušala prikupKi strogemu očesu Vlaste Cah Žen 

in njene hčerke Katje Mai, ki pero suče v prestolnici. 

Nudovec Gaber Marolt obožuje ženske čare, tako v nudovski kotiM 
bolj zagrnjeni obliki. Zato se je sumljivo tesno sukal okoli celii| 
lepotičk Ksenije in Nataše. Za razliko od kolega Boštjana DermoM 
ga je objem s čarobno Tino G. po uspešnem modnem vodenju t j 

pretresel, da si je razrvane čute hladil kar doma. ] 

Nudovski mični parček, Polona Audič, ki je z njimi združevala vsaj nastopanje v videospotu, ter dekle p ^ 
Boštjana, ki svojo pripadnost jasno razkazuje kar na svojem oprsju, se je stisnil v medijski objem. Levi oidff 
je fotograf Gregor Katič, desnega pa je zaokrožil, kdo drug kot tisti večer vsenavzoči. Gaber Ma^ 


